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Głowno i Okolice | Wielu już pospieszyło z pomocą dla Kasi cieślak

Coraz więcej serc 
zapalonych do działania
Codziennie rośnie ilość osób prywatnych, fi rm
i instytucji, które dokładają się do zbiórki na leczenie 
chorej na chłoniaka Katarzyny Cieślak, 30-latki 
z Łowicza. Na wezwanie internetowej akcji 
„Zapal się do działania!” od pierwszych dni jej trwania 
hojnie odpowiedzieli głownianie i mieszkańcy
gminy Głowno, skąd Kasia pochodzi.

Przypominamy, że Kasia Cie-
ślak w kwietniu 2014 r. uro-
dziła zdrową córeczkę, a dwa 
tygodnie później, z powodu na-
silających się duszności, gorącz-
ki i bólu w klatce piersiowej, 
w ciężkim stanie trafi ła do szpi-
tala w Łodzi, gdzie zdiagnozo-
wano u niej chłoniaka Hodgki-
na (ziarnicę złośliwą) w postaci 
guza w śródpiersiu o średnicy 
15 cm w III stopniu zaawanso-
wania. Leczenie nie układało się 
pomyślnie, guz nie reagował na 
żaden z podanych leków. Kolej-
ne badanie kontrolne wykaza-
ły również guzy na jajniku, obu 

nerkach i piersi w postaci innego 
chłoniaka. 

Chora spędza wiele czasu 
w szpitalach, nie mogąc nacie-
szyć się kontaktem ze swoją pół-
toraroczną córeczką Alą i mężem. 
Marzy o powrocie do zdrowia 
i normalnego, „zwyczajnego” ży-
cia. Szansą na pokonanie choroby 
jest lek Adcetris, w Polsce niere-
fundowany. Koszt jednej dawki 
wynosi ok. 32 tys. zł, a na pełną 
terapię Kasi potrzebne jest 16 da-
wek leku, a więc całkowity koszt 
kuracji sięga 500 tysięcy zł. 

Takich pieniędzy rodzina nie 
ma, stąd apel o wsparcie i włącze-
nie się do zbiórki, prowadzonej 
za pośrednictwem Fundacji Ra-
k’n’Roll Wygraj Życie, której Ka-
sia jest podopieczną. Skutecznym 
pomysłem na zbieranie pieniędzy 
jest rozkręcona w internecie akcja 

„Zapal się do działania”, dzięki 
której młoda kobieta ma już środ-
ki na dwie pierwsze dawki leku. 

#zapalsiedodzialania
W skrócie, akcja polega na do-

konaniu dobrowolnej wpłaty na in-
dywidualne konto Kasi w Fundacji 

Rak’n’Roll Wygraj Życie, sfoto-
grafowaniu się lub nagraniu krót-
kiego fi lmu z oznaczonym hasz-
tagiem (czyli znakiem #) hasłem 
kampanii: #zapalsiedodzialania, 
zamieszczeniu opatrzonej zdję-
ciem/fi lmem informacji na swoim 
profi lu na Facebooku lub Instagra-

mie oraz nominowaniu kolejnych 
osób i zainspirowaniu ich w ten 
sposób do pomocy chorej. 

Kasia, która od 25 paździer-
nika przebywa w szpitalu na ko-
lejnej chemioterapii, prowadzi na 
Facebooku profi l „Żyć Zwyczaj-
nie – Tak Jak Ty. Kasia”. Udo-

stępnia na nim każdy nowy post 
akcji Zapalsiedodzialania, dzię-
kuje wspierającym ją osobom, 
niekiedy pisze co u niej słychać, 
jak się czuje w trakcie intensyw-
nego leczenia. Liczba odpowie-
dzi na wezwanie do działania 
i zadeklarowanych wpłat co-
dziennie rośnie. Dzięki tak sze-
rokiemu oddźwiękowi już w mi-
niony piątek, 29 października, na 
fundacyjnym koncie Kasi było 
ponad 70 tys. zł, czyli kwota wy-
starczająca na zakup dwóch da-
wek leku Adcetris, który może 
przynieść oczekiwany przełom 
w walce z chłoniakiem, który od 
początku leczenia oparł się sze-
ściu rodzajom chemii. We wto-
rek, 4 listopada, Kasia po prze-
bytym przeszczepie komórek 
macierzystych, poinformowała 
na Facebooku, że na koncie jest 
już 119.282,38 zł

Obok rzeszy osób prywatnych, 
które zadeklarowały konkretną 
pomoc, niekiedy pisząc o rezy-
gnacji z drobnych przyjemno-
ści w stylu wypadu do kina czy 
na kawę, do ubiegłego piątku 
w działania na rzecz młodej 
mamy włączyły się także instytu-
cje, fi rmy, kluby i stowarzyszenia 
z naszego terenu.  str. 8

Gmina Głowno
Pełna kadencja 
dla dyrektor ZSP 
w Mąkolicach

Dyrektor Zespołu Szkół Pu-
blicznych w Mąkolicach, Wiolet-
ta Przyżycka, otrzymała w środę, 
4 listopada, powierzenie stanowi-
ska na pełną, pięcioletnią kaden-
cję. Po odebraniu z rąk wójta gm. 
Głowno Marka Jóźwiaka wycze-
kiwanego dokumentu, przyzna-
ła, że ostatnie miesiące koszto-
wały ją wiele stresów. Cieszy się, 
że ma to już za sobą. Teraz chce 
skoncentrować się na pracy. Za-
pewnia, że dołoży wszelkich sta-
rań, by współpraca z organem 
prowadzącym szkołę, radą pe-
dagogiczną i rodzicami uczniów 
była jak najlepsza. Więcej na te-
mat fi nału batalii o pełną ka-
dencję i głosach rodziców, które 
wpłynęły na zmianę stanowiska 
wójta, piszemy na str. 4.  ewr

Głowno | Powtórzony przetarg na odbiór odpadów

Ryzykowna decyzja okazała się słuszna
Wszystko wskazuje na to, że ryzykowna decyzja radnych o odrzuceniu uchwały o podwyżce stawek za odbiór 
odpadów w latach 2016-2017, co wiązało się z koniecznością powtórzenia przetargu na to zadanie, okazała się dobrą.

W drugim przetargu zgłosiły 
się dwa podmioty, z których je-
den złożył ofertę mieszczącą się 
w granicach kwoty, jaką na ten cel 
planowało wydać miasto.

Przypomnijmy, że w pierw-
szym przetargu na odbiór i za-
gospodarowanie odpadów ko-
munalnych w latach 2016-2017 
zgłosiła się jedynie fi rma Tőn-
smeier z Kutna (znana bardziej 
i kojarzona jako Ekoserwis). Ofer-
ta dotychczasowego odbiorcy od-
padów była bardzo wysoka, jak to 

określał burmistrz Grzegorz Jane-
czek „wręcz szokująca”. O ponad 
50% przewyższała dotychczaso-
we stawki, jakie miasto płaciło za 
odbiór śmieci: z poziomu 103.000 
zł miesięcznie do 156.600 zł mie-
sięcznie. Wiązałoby się to oczywi-
ście z koniecznością podniesienia 
stawek, jakie mieszkańcy pła-
cą odbiór śmieci. Miesięcznie za 
odbiór odpadów segregowanych 
urosłaby z poziomu 8 do 13 zł. 
W przypadku odpadów niesegre-
gowanych, cena poszłaby w górę 
z 13 na 19 zł. 

Dysponując tylko jedną ofer-
tą, burmistrz zobligowany był do 
przedstawienia radnym projek-
tu uchwały zmieniającego staw-
ki do cen wynikających z tejże. 

Opcje były dwie: albo przyjęcie 
i podwyżka do 13 i 19 zł, albo 
odrzucenie, które wiązałoby się 
z koniecznością powtórzenia 
przetargu. 

Drugie rozwiązanie niosło za 
sobą jednak spore ryzyko. Oba-
wiano się, że w powtórzonym po-
stępowaniu znów zgłosi się jedy-
nie Tőnsmeier, który tym razem, 
wiedząc, że i tak nie ma zainte-
resowania odbieraniem odpadów 
z Głowna, zaproponuje jeszcze 
wyższą stawkę. 

Istniało również ryzyko, że nie 
zgłosi się nikt, co także stawiałoby 
urząd pod ścianą, bo ktoś od stycz-
nia odpady musiałby odbierać. Na 
powtórzenie przetargu po raz trze-
ci czasu byłoby za mało. 

Radni na sesji 9 września osta-
tecznie zdecydowali o odrzuce-
niu projektu uchwały podnoszą-
cego stawki. Urząd ogłosił drugi 
przetarg. Chcąc uniknąć sytuacji, 
w której zgłosi się tylko jedna fi r-
ma, zaproszenie od udziału w po-
stępowaniu otrzymały różne fi rmy 
zajmujące się tego typu usługami. 
Wszyscy liczyli na to, że ktoś jed-
nak się skusi.

Nie było tak źle
4 listopada odbyło się pu-

bliczne otwarcie ofert złożonych 
w drugim przetargu. Jak się oka-
zało, nadzieje nie były płonne. 
Swoje propozycje zgłosiły dwa 
podmioty. Zgodnie z przewidy-
waniami, do przetargu stanął Tőn-

smeier. Nie sprawdziły się obawy 
o to, że fi rma złoży ofertę wyższą 
od poprzedniej. Złożyła niższą, 
opiewająca na 3.344.976 zł brutto. 
Miesięcznie miasto miałoby więc 
płacić 139.374 zł brutto. Oferta 
mimo wszystko była wyższa niż 
kwota przeznaczona na ten cel. 
Magistrat przewidywał 2.978.394 
zł brutto. Drugi z uczestników 
przetargu, Zakład Robót Sanitar-
nych „Sanator” z Rąbienia, za-
proponował cenę mieszczącą się 
w przewidywanych przez mia-
sto granicach. Oferta opiewa na 
2.954.880 zł brutto, co oznacza, 
że miesięcznie za odbiór urząd 
płaciłby 123.120 zł brutto.

Firma ta, po wejściu w życie 
ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach, obsługi-
wała miasto i gminę Aleksandrów 
Łódzki oraz gminę Wodzierady.

Obecnie obie oferty są rozpa-
trywane przez Urząd Miejski pod 
względem formalnym. Wybór na-
stąpić może do końca tego tygo-
dnia. n

Rzesza osób 
prywatnych 
zadeklarowała konkretną 
pomoc, niekiedy 
rezygnując z drobnych 
przyjemności.

elŻbieta WoldaN
-roMaNoWicz

ela.woldan@lowiczanin.info

JaKub
leNart

jakub.lenart@lowiczanin.info

zapalili się do działania. 23 października właściciele oraz pracownicy głowieńskiej fi rmy Alles zrezygnowali 
z małych przyjemności, a zaoszczędzone 1.400 zł przekazali na leczenie Kasi. 
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OD 8.30 DO 15.30
telefon redakcyjny 42 710 82 55 
e-mail: jakub.lenart@lowiczanin.info
JaKub leNart

Stryków | trzy osoby usłyszały zarzuty

Bójka z miłosną historią w tle
Bójka, policyjny pościg, 
strzały z pistoletu, a do tego 
wątek miłosny – to 
składniki hitu rodem 
z telewizyjnych seriali czy 
ekranów kinowych. Jak się 
jednak okazuje, takie rzeczy 
dzieją się również w realnym 
życiu. Przekonuje o tym 
zdarzenie, do którego doszło 
29 października, około 
21.36, przy ul. Targowej 
w Strykowie.

Dyżurny policyjnego stanowi-
ska kierowania otrzymał zgłosze-
nie, że przy ul. Targowej doszło do 
bójki z udziałem trzech mężczyzn. 
Po przybyciu na miejsce zdarzenia 
do funkcjonariuszy podbiegł za-
krwawiony 33-letni mężczyzna, 
który wskazał im na uciekające-
go białym Fordem człowieka. Po 
krótkim pościgu, na skrzyżowa-
niu ul. Targowej z Wczasową poli-
cjanci zajechali pojazdowi drogę. 
W wyniku interwencji zatrzyma-
no 27-letniego mężczyznę. Poli-
cjanci, w czasie rewizji, znaleźli 
przy nim pistolet hukowy.

W toku policyjnych czynno-
ści ustalono przebieg zdarzeń. 
Wszystko zaczęło się tego same-
go dnia rano, kiedy to dziewczyna 
rannego 33-latka poinformowała 
go, że wyprowadza się do swoje-
go byłego chłopaka. Zdenerwo-
wany mężczyzna postanowił, że 
nie pozwoli jej tak łatwo odejść. 

Gdy kobieta wieczorem, około 
godziny 21.00, przybyła po swoje 

rzeczy, między nią a 33-latkiem 
doszło do utarczki słownej. Ko-
bieta wezwała na pomoc swojego 
byłego-nowego chłopaka, wspo-
mnianego wcześniej 27-letniego 
mężczyznę. 

Między panami doszło do 
ostrej wymiany zdań, która, 
rzecz jasna, zakończyła się bójką. 
W pewnym momencie wmieszał 
się w nią także 30-letni kolega po-
rzuconego 33-latka. 

Początkowo inicjatywę przejął 
27-latek, który uzbrojony w meta-
lową rurkę począł okładać nią obu 
mężczyzn. Po pewnym czasie sza-
la zwycięstwa zaczęła się jednak 
przechylać w kierunku mających 
przewagę liczebną 33-latka i jego 
kolegi. Wtedy to 27-latek chwycił 
za pistolet hukowy i oddał z nie-
go kilka strzałów, chcąc wystra-
szyć swoich adwersarzy. Gdy na 
miejsce przybyła policja, 27-latek 
wsiadł do samochodu i uciekł. Jak 
już jednak wiemy, został wkrótce 
ujęty.

W efekcie bójki obrażenia od-
nieśli wszyscy trzej mężczyźni. Po 
opatrzeniu lekarz wyraził zgodę 
na ich zatrzymanie.

W czasie przesłuchań męż-
czyźni przedstawiali rozbieżne 
wersje zdarzenia, nie obarczając 
przy tym winą żadnego z nich. 
33-latkowi oraz jego 30-letniemu 
koledze za udział w bójce grozi 
do 3 lat pozbawienia wolności. 
Gorzej wygląda sytuacja 27-lat-
ka, któremu za udział w bójce 
z użyciem niebezpiecznego na-
rzędzia grozi nawet 8-letnia od-
siadka.  kl

Region | Jechali na podwójnym gazie

Prawdziwa plaga 
pijanych kierowców
Wzmożone kontrole 
drogowe z okazji 
świątecznego weekendu 
jeszcze wyraźniej ukazały 
skalę problemu jazdy 
po alkoholu. W naszym 
regionie w ostatnich dniach 
również zatrzymano dużą 
grupę kierowców 
na „podwójnym gazie”.

29 października, około godzi-
ny 7.40, przy ul. Rynkowskiego 
w Głownie policjanci zatrzymali 
większą grupę rowerzystów. Jak 
się okazało, aż czterech było pod 
wpływem alkoholu. We wszyst-
kich przypadkach byli to miesz-
kańcy Głowna. Rekordzista w tej 
grupie, 44-latek, „wydmuchał” 
1,5 promila. Jego rówieśnik miał 
w organizmie prawie promil. 
Młodszy mężczyzna, 36-latek, za-
notował wynik na poziomie 0,7 
promila. Zatrzymano też kobietę, 
26-latkę, której badanie wykazało 
„jedynie” 0,2 promila. 

Dzień później, 30 października, 
przy ul. Kolejowej w Strykowie 
zatrzymano 63-letniego miesz-
kańca powiatu zgierskiego, który 
jechał rowerem mając w organi-
zmie niemal 0,7 promila alkoholu.

31 października, o godzi-
nie 15.15, na skrzyżowaniu ul. 

Głównej i Zachodniej w Głownie 
wpadł z kolei 47-letni głownia-
nin, który swoim rowerem poru-
szał się mając w organizmie 0,25 
promila.

Plon przyniosło również kon-
trolowanie kierowców 1 listopada. 
O godzinie 0.10, przy ul. Targowej 
w Strykowie, wpadł mieszkaniec 
Białej Rawskiej, który jechał sa-
mochodem marki Peugeot z 2,5 
promilami w organizmie. 

O godzinie 7.15, na węźle au-
tostradowym w Sosnowcu wpadł 
zaś jadący Fiatem Seicento 47-let-
ni mieszkaniec powiatu łowickie-
go, który „wydmuchał prawie 1,5 
promila.

Nieco później, o godzinie 8.50, 
przy ul. Warszawskiej w Stryko-
wie zatrzymano z kolei 64-letnie-
go mieszkańca powiatu zgierskie-
go, który jechał Oplem z niemal 
0,6 promila alkoholu w organi-
zmie.

O godzinie 9.46, przy ul. Sikor-
skiego w Głownie, policjanci za-
trzymali 56-letniego mieszkańca 
powiatu brzezińskiego, który je-
chał rowerem mając w organizmie 
2,4 promila alkoholu.

O godzinie 18.48, przy ul. Zlo-
towej w Strykowie, zatrzyma-
na została 22-letnia rowerzystka, 
mieszkanka powiatu zgierskiego, 
u której badanie wykazało 2,18 
promila alkoholu.  kl

Głowno
Potrącił kobietę 
i uciekł
Do wypadku 
z udziałem pieszej 
i rowerzysty 
doszło 1 listopada, 
około godziny 8.30, 
przy ul. Rynkowskiego 
w Głownie.
Nieznany rowerzysta, 
jadąc po chodniku, 
przy próbie wyminięcia idącej 
w tym samym kierunku 
86-letniej kobiety potrącił ją, 
doprowadzając 
do upadku na ziemię. 
Kobieta doznała złamania 
kości miednicy. Trafi ła do 
szpitala. Sprawcy wypadku 
poszukuje policja. kl

Łowicz | Dzikie zwierzę zginęło w centrum miasta

Jeleń uśpiony na Browarnej
– Naprawdę szkoda, jelenie 

na naszym terenie to duża rzad-
kość, pojawiają się sporadycz-
nie. Kilka lat temu znaleźliśmy 
przedstawiciela tego gatunku, 
który zawisnął na ogrodzeniu 
dawnego poligonu na Czajkach 
i którego rozszarpały psy – po-
wiedział nam prezes Koła Ło-
wickiego „Nieborów”, Henryk 
Florczak, komentując śmierć 
młodego jelenia, który najpierw 
błądził po centrum Łowicza, 
a potem bardzo poważnie zranił 
się w czasie skoku przez ogro-
dzenie. Obrażenia były bardzo 
poważne, nie było możliwości go 
uratować, został uśpiony.

Dzikie zwierzę zabłądziło na 
teren miasta w piątek, 30 paź-
dziernika, około godz. 8.00. 
Z informacji, jakie pojawiły się 
w internecie, wynika, że przed 
śmiercią jeleń przebiegł przez 
tory w okolicy przejazdu kolejo-
wego w ul. Płockiej – moment 
ten nagrał youtuber Daniel Pa-
stenaci i zamieścił fi lm na swo-
im kanale lowiczak123. Jeleń 
biegł w kierunku drogi krajowej 
nr 2, raczej oddalając się od mia-
sta, niż w jego kierunku. Kolejne 
nagranie w sieci, zza szyby sa-
mochodu, pokazuje zwierzę już 
na ul. Zduńskiej. Zamieścił je na 
swoim facebookowym profi lu 
inny mieszkaniec miasta. 

Jeleń biegnie w kierunku ul. 
Browarnej, ewidentnie jest wy-
straszony i zdezorientowany, pró-
buje uciekać na boki, skacząc 
w witryny sklepowe, od których 
się odbija. Widok jest dramatycz-
ny. Jeleń prawdopodobnie wszedł 
w zabudowę miejską od strony 
Parku Błonie. 

Prawdopodobnie później je-
leń skręcił w ul. Browarną, 
w kierunku ul. Podrzecznej. Tam 
zestresowane zwierzę chcia-
ło najprawdopodobniej uniknąć 
spotkania z samochodem i pod-
jęło próbę przeskoczenia ogro-
dzenia zielonego terenu należą-
cego do Zgromadzenia Sióstr od 
Wspólnej Pracy od Niepokala-
nej Maryi. – Prawie mu się uda-
ło, ale tylna część ciała zahaczyła 
o ostro zakończone pręty, który-
mi zwieńczone jest ogrodzenie. 

Rozcięły one skórę w pachwinie 
i ostatecznie wbiły się w nogę, na 
której jeleń zawisł, głową w dół. 
Gdy siostra przełożona zawołała 
mnie do okna, żebym to zoba-
czyła, nie chciałam z początku 
uwierzyć własnym oczom – zre-
lacjonowała nam siostra Emilia. 
– Gdy przyjechaliśmy na miejsce, 
był bardzo niespokojny. Szarpał 
się, gdy do niego się zbliżaliśmy 
– powiedział nam dowódca za-
stępu JRG Państwowej Straży 
Pożarnej, który przybył na miej-
sce.

Udzielenie pomocy było moż-
liwe dopiero, gdy wezwana na 

miejsce weterynarz z Przychod-
ni Weterynaryjnej Popławscy, 
Maja Popławska podała jelenio-
wi środki uspokajające. Wów-
czas strażacy, wykorzystując 
posiadany sprzęt, obcięli dru-
ty, które wbiły się w nogę. Je-
leń opadł na ziemię, odszedł kil-
ka metrów dalej i położył się na 
ziemi. Po kilkudziesięciu minu-
tach zapadła decyzja, że zwierzę 
trzeba uśpić. – Obrażenia oka-
zały się bardzo poważne. Prę-
ty rozpruły ciało jelenia na dość 
znacznej długości, wbiły się 
w nogę bardzo głęboko, naru-
szając mięśnie. Nie ma możli-
wości, aby zwierzęciu w takim 
stanie pomóc, tym bardziej, że 
jest to zwierzę dzikie, źle zno-
szące bliski kontakt z cywili-
zacją, a zwłaszcza z człowie-
kiem – powiedziała nam lekarka 
– Szkoda, to piękne zwierzę.

Otępiały od środka uspokaja-
jącego jeleń po podaniu śmier-
telnego zastrzyku zamarł w bez-
ruchu około godz. 9.00. Przed 
tym zwierzę okryto dokładnie 
kocem. Działaniom ratowni-
czym przyglądało się ponad 20 

gapiów, których na miejsce przy-
ciągnął widok samochodu stra-
żackiego. – Żal, że takie zwierzę 
zginęło na terenie Łowicza, tym 
bardziej jest mi smutno, że nigdy 
nie widziałem w naturze jelenia 
– powiedział nam jeden z obec-
nych na miejscu, pan Zygmunt 
Kowalczyk.

Pracownik Wydziału Spraw 
Komunalnych w łowickim ra-
tuszu, Marek Bajon, powiedział 
nam, że po zabraniu przez pra-
cowników Zakładu Usług Ko-
munalnych, co stało się chwilę 
po uśpieniu, jeleń trafi ł do uty-
lizacji. Dodał też, że na terenie 
Łowicza duże dzikie zwierzęta, 
takie jak sarny, lub nawet łosie, 
pojawiają się kilka razy w roku 
i za każdym razem akcja ra-
tunkowa stanowi poważne wy-
zwanie. Jedynym wyjściem 
jest kontrolowane przegonie-
nie zwierzęcia na otwartą prze-
strzeń, ostatecznie jego złapanie. 
– Z jeleniem mam do czynienia 
chyba po raz pierwszy, nie przy-
pominam sobie, abyśmy mie-
li kiedykolwiek wcześniej takie 
zgłoszenie – dodaje.  tb

Jeleń po uwolnieniu go z ogrodzenia, na które się nadział, leżał w cieniu krzaków, zanim został uśpiony.

Prawie mu się udało, 
ale tylna część ciała 
zahaczyła o ostro 
zakończone pręty, 
którymi zwieńczone 
jest ogrodzenie.
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Głowno i okolice

 31 października, około godziny 
19.37, w bronisławowie, strażacy 
gasili śmieci na nieużytkach rol-
niczych. Płonęły m.in. fragmenty 
papy, wykładzin, opakowań po far-
bach. Na miejsce wezwano także 
policję, która miała odnaleźć osobę 
odpowiedzialną za wypalanie śmie-
ci.

Dmosin i okolice
 3 listopada, około godziny 

5.50, w Kołacinie, jadący Oplem 
Astrą mężczyzna potrącił sarnę, 
która wybiegła na ulicę. Zwierzę 
uciekło. Kierującemu, ze względu 
na uszkodzenia pokolizyjne, zatrzy-
mano dowód rejestracyjny pojazdu.

 tego samego dnia, około go-
dziny 13.21, na autostradzie A2 w 

kierunku na Poznań, na wysoko-
ści Nowostaw Dolnych, jadącemu 
Oplem mieszkańcowi powiatu 
częstochowskiego z prawej strony 
drogę zajechał nieznany pojazd. 
W celu uniknięcia zderzenia kierow-
ca odbił w lewo i uderzył w słup. 
Mężczyzna nie doznał obrażeń. 
Policja poszukuje osoby, która zaje-
chała drogę. 

Stryków i okolice
 29 października, około godzi-

ny 10.15, przy placu Łukasińskiego 
w Strykowie prowadzący osobo-
wego Fiata 85-letni mieszkaniec 
Poćwiardówka, wykonując manewr 
cofania, nie zachował należytej 
ostrożności i uderzył lewy błotnik 
zaparkowanej za nim Skody, na-
leżącej do 31-letniego łodzianina. 

Nikomu nic się nie stało. Sprawcę 
ukarano mandatem.

 tego samego dnia, w Dobrej, na 
drodze krajowej nr 14, doszło do ko-
lizji z udziałem dwóch samochodów. 
Jadąca Oplem 33-letnia łodzianka 
nie zachowała należytej ostrożności 
i wjechała w tył jadącego przed nią 
Forda, kierowanego przez 47-latkę 
z Łodzi. Nikomu nic się nie stało. 
Sprawczyni otrzymała mandat karny. 

 3 listopada, około godziny 
11.30, na autostradzie A2 w So-
snowcu, jadący Oplem Astrą 22-la-
tek, mieszkaniec Rajca Szlachec-
kiego, jadąc w kierunku Łodzi nie 
zachował bezpiecznej odległości 
i uderzył w tył Skody Octavii pro-
wadzonej przez 44-latka z Ja-
nówka. Nikomu nic się nie stało. 
Sprawca otrzymał mandat.
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Głowno | Święto Niepodległości już w najbliższą środę

Co ciekawego w ramach obchodów
W Głownie, jak co roku, 11 li-

stopada zorganizowane zostaną 
uroczystości z okazji Święta Nie-
podległości. 

Rozkład środowych obcho-
dów wygląda podobnie do ubie-
głorocznego. Tradycyjnie już, 
o godzinie 9.00 w kościele św. Ja-
kuba Apostoła odprawiona zosta-

nie msza święta, po której zakoń-
czeniu złożone zostaną kwiaty 
pod tablicami znajdującymi się na 
ścianach świątyni. Około godzi-
ny 10.10 delegacje złożą również 
kwiaty pod pomnikiem bojow-
ników poległych w latach 1939-
1945 w parku Armii Krajowej. 
Główna część obchodów rozpocz-

nie się około 10.15 na Placu Wol-
ności. W planie znajduje się prze-
mówienie burmistrza Grzegorza 
Janeczka. Następnie pod obeli-
skiem upamiętniającym obcho-
dzoną w 1928 roku 10. rocznicę 
odzyskania niepodległości także 
zostaną złożone wieńce i kwiaty. 
 kl

Stryków 

Uroczystości 
w kościele 
i cmentarzu
11 listopada 
w Strykowie odbędą się 
uroczystości patriotyczne 
związane 
z przypadającym 
na ten dzień Świętem 
Niepodległości.

Będą mieć one charakter po-
dobny do poprzednich obcho-
dów. O godzinie 12.00 odprawio-
na zostania uroczysta msza święta 
w kościele rzymskokatolickim 
pod wezwaniem świętego Marci-
na w Strykowie. 

Po nabożeństwie, około 13.15, 
nastąpi wspólny przemarsz 
na cmentarz rzymskokatolicki. 

Przy mogiłach żołnierzy pole-
głych w obronie ojczyzny prze-
widziano modlitwę, przemó-
wienia okolicznościowe oraz 
złożenie kwiatów przez reprezen-
tacje samorządu, szkół, instytucji 
itp.  kl

Głowno 

Po raz piąty 
zaśpiewają 
dla Niepodległej

Zabrzeźniańskie Stowarzysze-
nie Świętego Jana Bosko i Zwią-
zek Harcerstwa Rzeczypospolitej 
zapraszają na V Wieczór Poezji 
i Piosenki Patriotycznej, organi-
zowany z okazji Święta Niepod-
ległości. 

Spotkanie odbędzie się 
w niedzielę, 15 listopada, w ko-
ściele św. Maksymiliana Kolbego 
na głowieńskiej Zabrzeźni. 

Początek o godz. 17.00. 
 oprac.ewr 

Głowno | Stawki podatków być może wzrosną

Burmistrz za podwyżką
Burmistrz Głowna Grzegorz Janeczek zasugerował radnym 
na posiedzeniu Komisji Gospodarki i Budżetu 
26 października, że stawki niektórych podatków, które 
będą obowiązywać w 2016 roku, powinny być wyższe 
od dotychczasowych. 

Z tabeli z proponowanymi 
przez burmistrza stawkami wy-
nika, że w górę, od kilku do kil-
kudziesięciu procent, poszłaby 
zdecydowana większość stawek, 
poza stawką podatku rolnego, 
który miałby być mniejszy niż 
rok temu (dla osób fi zycznych 
stawka zmieniłaby się z 275 na 
265 zł, dla rolników z 137,50 zł 
na 132,50 zł). 

Według wyliczeń urzę-
du, dzięki podwyższeniu sta-
wek podatku od nieruchomo-
ści i leśnego, miasto, w skali 
roku, mogłoby osiągnąć dochód 
wyższy o 677.058,45 zł, z cze-

go 465.496,03 zł przyniosłyby 
zmiany w podatkach pobierane 
od osób fi zycznych, 204.317,96 
zł od osób prawnych i 7.244,46 
zł od rolników. Gros tych kwot 
stanowiłoby podniesienie podat-
ku od tzw. pozostałych gruntów 
– niezabudowanych części nieru-
chomości. W przypadku wszyst-
kich grup stawka podniesiona zo-
stałaby z 0,25 na 0,38 zł za mkw. 

Stawka wzrosłaby więc 
o 52%. W skali całego miasta 
przynieść miałoby to dochód 
większy, kolejno o 405.861,76 zł 
(os. fi zyczne), 148.840,51 zł (os. 
prawne) i 7.778,86 zł (rolnicy).

Żeby wydać, 
trzeba mieć
Burmistrz Janeczek podkreślił 

w czasie dyskusji, że wie, iż pod-
niesienie podatków będzie decy-
zją niepopularną, ale miasto musi 
mieć pieniądze na wykonywanie 
swoich zadań. – Zawsze to (pod-
noszenie podatków – przyp. red.) 
jest ból, ale wybrano nas po to, 
aby podejmować też niepopularne 
decyzje – powiedział burmistrz. 
– (...) Lepiej mówić rzeczy słusz-
ne a niepopularne, niż popularne 
a niesłuszne. Włodarz miasta 
przypominał, że wydatków jest 
coraz więcej. Za przykład posłu-
żył się sprawami oświatowymi, 
do których corocznie miasto do-
kłada ponad 4 miliony złotych. 
Grzegorz Janeczek tłumaczył 
również, że na samorządy nakła-
dane są co i rusz nowe obowiązki. 

W niedługim czasie gminy będą 
np. zobowiązane do rozliczania 
podatku VAT z jednostek sobie 
podległych. Miasto będzie praw-
dopodobnie zmuszone do zatrud-
nienia dodatkowej osoby, która 
będzie się tym zadaniem zajmo-
wała. Burmistrz nawiązał także do 
licznych wniosków mieszkańców 
o wykonanie w ich okolicach in-
westycji, z argumentacją, że oni 
płacą podatki, więc mają prawo 
oczekiwać działań. Grzegorz Ja-
neczek przytoczył tu dla pokaza-
nia skali przykład jednej z części 
miasta (nie zdradził której). Jej 
mieszkańcy oczekiwali inwesty-
cji, których wykonanie kosztowa-
łoby w sumie kilka milionów zło-
tych, tymczasem wyliczono, że 
łączny dochód z podatków, jaki 
trafi ał z tej okolicy do urzędu, wy-
niósł około 70 tys. zł rocznie.

Jak na razie, burmistrz jedynie 
zasygnalizował radnym swoje po-
glądy na temat przyszłorocznych 
stawek podatków. Ostateczna de-
cyzja co do tego, czy podwyż-
ki zostaną wprowadzone, należeć 
będzie do radnych. Przewodniczą-
cy Komisji Gospodarki i Budże-
tu Przemysław Milczarek w roz-
mowie z Wieściami powiedział, 
że do momentu, aż burmistrz nie 
przedstawi ofi cjalnego dokumen-
tu ws. podniesienia podatków, on 
nie chce komentować zasygna-
lizowanych przez Grzegorza Ja-
neczka propozycji.

Negatywnie do pomysłu pod-
niesienia podatków odnosi się 
przewodnicząca Rady Miejskiej 
w Głownie Magdalena Szajder. 
– W mieście jest spora nieściągal-
ność podatków (łączne zaległości 
podatkowe mieszkańców z ostat-
nich lat sięgają kwoty ponad 2 mi-
lionów złotych; magistrat może 
ściągać zaległości do 5 lat wstecz 
– przyp. red.) – uważa przewod-
nicząca. – Można usprawnić ścią-
galność podatków. Przy obecnej 
ściągalności, nie ma co liczyć na 
te ponad 600 tys. zł uzysku. Nie 

jestem zwolenniczką szukania do-
chodów tylko w kieszeni podatni-
ków. Jestem przeciwna podnosze-
niu podatków. Można poszukać 
oszczędności choćby w admini-
stracji.

Na tym trudnym tematem rad-
ni mają się oni pochylić w czasie 
listopadowych posiedzeń komi-
sji, a następnie na sesji. Dyskusja 
na pewno będzie gorąca. Z jednej 
strony, podwyżka może przynieść 
miastu wymierne korzyści fi nan-
sowe. Z drugiej, mieszkańcy na 
pewno nie będą zadowoleni z ko-
nieczności odprowadzania do ma-
gistratu większych pieniędzy.  kl

Zawsze to jest ból, 
ale wybrano nas po to, 
aby podejmować też 
niepopularne decyzje. 

Burmistrz
Grzegorz Janeczek

Głowno | ulica Kopernika

Naprawiano zdewastowaną kapliczkę
Przed Wszystkimi Świętymi, 

30 października, radni Maciej 
Lisowski oraz Dariusz Młynar-
czyk naprawili zdewastowaną la-
tem kapliczkę przy ul. Kopernika 
w Głownie. 

Przypomnijmy, że do zbez-
czeszczenia miejsca kultu doszło 
w nocy z 30 czerwca na 1 lipca 
tego roku. Nieznani dotąd spraw-

cy zniszczyli znajdującego się na 
cokole anioła, wybili szybkę i ze-
rwali ramę wokół Matki Boskiej 
z Dzieciątkiem. 

W czynie społecznym udało 
się okolicznym mieszkańcom ze-
brać pieniądze na odnowienie ka-
pliczki. 

Wstawianiem ramki i szyb-
ki oraz zamontowaniem nowej 

fi gury zajęli się radni z tych re-
jonów, na co dzień pracujący 
w pobliskim Zespole Szkół Spe-
cjalnych, Maciej Lisowski (jeden 
z inicjatorów powstania kapliczki 
w 2008 roku) i Dariusz Młynar-
czyk. Pomocy przy umocowaniu 
nowego anioła udzielili również 
pracownicy głowieńskiej stoczni 
jachtowej Janmor.  kl

Głowno | Miejskie Przedszkole Nr 3

Dożynki w przedszkolu
27 października w Miejskim 

Przedszkolu Nr 3 w Głownie zor-
ganizowano Święto Plonów. 

Na tę okazję poczyniono nie-
małe przygotowania: zaproszono 
gości – uczniów i przedszkolaków 
z ZS w Popowie oraz uczniów 
klas II B i C z pobliskiej SP nr 3 
w Głownie. Zarówno gospoda-
rze, jak i goście, mieli do wyko-
nania przydzielone zadania. Przy-
gotowali stół dożynkowy, na który 
złożyły się plony w przetworzonej 
postaci. Była więc sałatka jarzy-
nowa, przygotowana przez przed-
szkolaków z MP3, zdrowy chleb, 
upieczony wcześniej z mąki or-
kiszowej. Z rodzicami, którzy 
aktywnie włączyli się w przy-
gotowania, przedszkolaki przy-
gotowały również kanapeczki 
z sucharków, w połączeniu z pysz-
nymi konfi turami z tegorocznych 
zbiorów. Nie zabrakło też ziaren 
słonecznika i pestek dyni jako 
przekąsek, były owoce, warzywa, 
różnorodne ciasta ze śliwkami, 
jabłkami i makiem, o które po-
starali się m.in. dziadkowie Wojt-
ka z grupy IV. Imprezę rozpoczę-
to podziękowaniem wszystkim za 
pracę wykonaną przy zbiorze plo-
nów z pól, sadów i ogrodów oraz 
scenką „Skąd się bierze chleb”, 
w której głównymi bohaterami 
byli: rolnik, młynarz i piekarz. 
Aby tradycji słało się zadość, do-
żynkowy bochen chleba przekaza-

no dyrektor Beacie Janiak jako go-
spodarzowi placówki i zaproszono 
ją do wspólnej zabawy. Odbyło się 
też uroczyste otwarcie „straganu” 
przez przejętego swoją rolą Wojt-
ka. Następnie uczniowie zaproszo-
nych placówek przedstawili scenki 
reklamujące zdrową żywność i za-
chęcające do spożywania większej 
ilości warzyw i owoców w okresie 
jesienno-zimowym. 

Impreza zakończyła się tań-
cami oraz degustacją przygoto-
wanych smakołyków. W scenerii 
kolorów jesieni i naturalnych oka-
zów warzyw, owoców oraz małej 
„spiżarni” ze słoiczkami domo-
wych przetworów, apetyty wszyst-
kim dopisywały. Zgromadzone 
w „spiżarni” przetwory, w tym te 
przyniesione przez uczniów SP3, 
zostaną przeznaczone na cel cha-
rytatywny – pieniądze uzyskane 
z trwającej zbiórki przekazane zo-
staną na pomoc dla chorej Kasi 
Cieślak. Warto też wspomnieć, 
że tego samego dnia najmłodsze 
grupy przedszkolaków z MP3 
świętowały Dzień Marchewki, 
poznając zalety i wielość zastoso-
wań tego popularnego warzywa. 
Tego dnia na stołach marchew-
ka zagościła w kilku postaciach: 
surowego warzywa, soku i ciasta 
marchewkowego. Dzieci wyko-
rzystały też przyniesione z domu 
marchewki do wykonania kukie-
łek.  oprac.ewr 

Będzie sałatka. Przedszkolaki samodzielnie (plastikowymi nożykami) 
kroiły warzywa. 
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Stryków dusi się 
od spalin
– i nie jest to wymyślony problem str. 10
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Na Święta
będzie bombka
na placu Wolności. str. 6

REKLAMA

Głowno
Miasto zarobiło 
ponad 4,7 tys. zł

Kwotę rzędu 4.735,50 złotych 
uzyskał Urząd Miejski w Głow-
nie z dzierżawy miejsc handlo-
wych przy cmentarzu parafial-
nym parafii świętego Jakuba 
Apostoła w okresie Wszystkich 
Świętych.

Jak co roku magistrat rozdy-
sponowywał dwadzieścia miejsc 
handlowych przy nekropolii  
w formie licytacji. 

Cena wywoławcza cztero-
dniowej dzierżawy w okresie od 
29 października do 1 listopada 
wynosiła 100 zł. Zainteresowa-
nie było spore. 

Urzędowi udało się znaleźć 
dzierżawców wszystkich dostęp-
nych miejsc. Łącznie do kasy 
urzędu wpłynęło od osób han-
dlujących kwiatami, zniczami 
czy też wiązankami 4.735,50 zł. 
 kl

Głowno | Nieruchomości przy Kopernika

Szansa dla dzierżawców i najemców
Wychodząc naprzeciw proś-

bom najemców i dzierżawców 
należących do miasta nierucho-
mości przy ul. Kopernika 21  
w Głownie, umożliwiły im zakup 
nieruchomości na własność.

Sprawa dotyczy osób najmują-
cych lub dzierżawiących budynki 
handlowo-usługowe oraz garaże. 
Do magistratu wpływało od nich 
sporo wniosków o możliwość 
zakupu tychże budynków wraz  
z gruntem niezbędnym do prawi-
dłowego z nich korzystania.

Urzędnicy dokonali więc po-
działu nieruchomości przy ul. 
Kopernika 21 na mniejsze dział-
ki, określili również granice słu-
żebności gruntowych, zapewnia-
jących zabudowanym działkom 
dostęp do dróg publicznych – ulic 
Słowackiego i Kopernika. Nieru-
chomości będzie można nabyć  
w trybie bezprzetargowym. Zain-
teresowani kupnem będą musieli 

dysponować ważnymi umowami, 
na mocy których wynajmują lub 
dzierżawią swoją nieruchomość. 

Na razie trudno powiedzieć, na 
jakie pieniądze będzie mogło li-
czyć miasto ze sprzedaży. Cena 
za metr kw. w tej okolicy to około 
80 zł , ale nie można wykluczyć 

np. wprowadzenia bonifikat dla 
wieloletnich dzierżawców/najem-
ców. Jak powiedział kierownik 
Wydziału Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami Urzędu Miej-
skiego w Głownie Adam Olejni-
czak, wszystkie sprawy będą roz-
patrywane indywidualnie.  kl

Głowno | Nieruchomości

Działka za ponad 130 tys. zł
Urząd Miejski w Głownie czę-

sto boryka się z problemami ze 
sprzedażą miejskich działek. Co 
jakiś czas uda się jednak doko-
nać udanej transakcji. Tym razem,  
23 października, magistratowi 
udało się sprzedać działkę o po-

wierzchni 545 mkw., mieszczącą 
się przy ul. Bielawskiej 8A. Cena 
wywoławcza nieruchomości wy-
nosiła 130.380 zł brutto. W prze-
targu wystąpił jeden oferent. Zde-
cydował się on zapłacić miastu 
kwotę rzędu 131.690 zł brutto.  kl

Stryków | Z obrad sesji Rady Miejskiej

Wybrano nowych ławników
Halina Zaborowska oraz Ewa 

Zofia Kacprzak będą sprawować 
funkcje ławników Sądu Okręgo-
wego w Łodzi w kadencji 2016-
2019. Tak zdecydowali strykow-
scy radni podczas ostatniej sesji, 
która odbyła się 28 października. 

Gmina Stryków mogła obsa-
dzić w Sądzie Okręgowym czte-
rech ławników oraz w Sądzie 
Rejonowym w Zgierzu trzech  
(w tym dwóch w sprawach orze-
kania z zakresu prawa pracy). 
Ostatecznie w czerwcu zgłoszo-
ne zostały tylko dwie kandydatu-
ry, których wnioski najpierw pod 

względem formalnym pozytyw-
nie zweryfikował zespół opiniują-
cy powołany przez Radę Miejską, 
a następnie pozytywną opinię  
o nich wydał również Komen-
dant Wojewódzki Policji. 

Na październikowej sesji  
w głosowaniu tajnym, w którym 
uczestniczyło 12 radnych, Halina 
Zaborowska uzyskała 11 głosów 
„za”, natomiast Ewa Zofia Kac-
przak – 12. Halina Zaborowska 
była ławnikiem również w po-
przednich kadencjach, Ewa Zofia 
Kacprzak – będzie nim po raz 
pierwszy.  ljs

Gmina Głowno | Finał dwumiesięcznej batalii

Pełna kadencja dla dyrektor 
ZSP w Mąkolicach
Głos rodziców uczniów 
przeważył i wójt gminy 
Głowno Marek Jóźwiak 
zmienił zdanie w sprawie 
dyrektor Zespołu 
Szkół Publicznych  
w Mąkolicach.  
Wioletta Przyżycka 
otrzyma powierzenie 
stanowiska na pełną 
kadencję. Nie kryje 
radości.

Przypominamy, że kiedy wo-
jewoda łódzki Jolanta Chełmiń-
ska unieważniła decyzję wójta 
w sprawie powierzenia Wiolecie 
Przyżyckiej stanowiska dyrekto-
ra na okres tylko jednego roku, 
ten zapowiadał złożenie skargi 
do Wojewódzkiego Sądu Admi-
nistracyjnego. Wycofał się z tego 
zamierzenia, bo – jak mówi – do 
tego kroku zainspirowali go ro-
dzice uczniów, którzy w piśmie 
złożonym w Urzędzie Gminy 
Głowno stanęli po stronie dyrek-
torki, wnioskując o powierzenie 
jej – dla dobra szkoły i dzieci – 
stanowiska na pełną kadencję. 

We wtorek 27 października 
wójt Marek Jóźwiak spotkał się 
z gronem pedagogicznym ZSP 
w Mąkolicach i po rozmowach 
przedstawił swoją decyzję. Po-
wierzenie stanowiska dyrekto-
ra ZSP w Mąkolicach na pełną, 
pięcioletnią kadencję Wioletta 
Przyżycka otrzymała 4 listopada 
na posiedzeniu Komisji Oświa-
ty, Kultury Zdrowia i Prawo-
rządności. Wójt Marek Jóźwiak, 
wycofawszy się ze swojej wcze-
śniejszej, budzącej kontrowersje 
decyzji, nie zmienił jednak kry-
tycznego zdania w sprawie za-
trudniania w jednej placówce 

osób z tej samej rodziny, gdzie – 
jak w Mąkolicach – brat i brato-
wa są podwładnymi dyrektorki. 
Uznaje sytuację zastaną, ale w jej 
kontekście nie waha się mówić  
o nepotyzmie, tak piętnowanym 
w innych instytucjach publicz-
nych. 

280 podpisów  
pod wnioskiem
Jeszcze zanim formalności  

w postaci wręczania dyrektor-
ce powierzenia stanowiska na 
pełną kadencję stało się zadość,  
w poniedziałek 2 listopada mie-
liśmy okazję porozmawiać z za-
angażowanymi w zbieranie pod-
pisów matkami uczniów ZSP 
– Agnieszką Dałek i Ryszar-
dą Pakułą. Pani Agnieszka jest 
przewodniczącą Rady Rodziców 

w ZSP w Mąkolicach, a pani Ry-
szarda jej zastępczynią. Pierwsza 
ma dzieci w I klasie Gimnazjum 
i III klasie Szkoły Podstawowej,  
a druga – w zerówce. 

Na spotkaniu w redakcji „Wie-
ści” powiedziały nam: – Jako 
przedstawiciele Rady Rodziców  
i mieszkańców zwróciliśmy się 
do pana wójta z pismem pod-
pisanym przez blisko 300 osób, 
w którym to wyraziliśmy swoje 
niezadowolenie z powodu po-
wierzenia stanowiska dyrektora 
Zespołu Szkol Publicznych  
w Mąkolicach pani Wioletcie 
Przyżyckiej tylko na okres jedne-
go roku. Nie spodobało nam się 
uzasadnienie podjętej przez wój-
ta decyzji wskazujące, iż zła at-
mosfera w naszej szkole trwa od 
wielu lat. Naszym zdaniem, na-

pięta atmosfera pojawiła się do-
piero w momencie ogłoszenia 
konkursu na stanowisko dyrekto-
ra. Rodzice nigdy nie mieli i nie 
mają zastrzeżeń do grona peda-
gogicznego, a wręcz przeciwnie 
– byliśmy dumni z osiągniętych 
wyników w nauce, sporcie i za-
jęciach kulturalnych. Sprawdzian 
szóstoklasisty w tym roku wy-
padł u nas najlepiej na naszym 
terenie. 

Wśród korzyści, jakie w opinii 
naszych rozmówczyń ma przy-
nieść powierzenie stanowiska 
dyrektorskiego na pełną kaden-
cje, wymienianie jest 10-letnie 
doświadczenie Wioletty Przy-
życkiej w kierowaniu placówką, 
osiągającą w tym okresie wyso-
kie wyniki, które „mówią same 
za siebie”.  str. 35

Swój głos oddaje radny Andrzej Janeczko. W tle członkowie komisji 
skrutacyjnej, radni: Damian Drzewicki i Łukasz Orłowski. 

Na podjęciu uchwały skorzystać będą mogli m.in. dzierżawcy garaży.
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Oczekiwany finał trudnej sprawy. Wójt gm. Głowno Marek Jóźwiak właśnie przekazał Wioletcie Przyżyckiej 
powierzenie obowiązków dyrektora Zespołu Szkół Publicznych w Mąkolicach na pełną, pięcioletnią kadencję.
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Głowno – Warszawa | Głownianka w projekcje artystycznym

Jedna ze stu
Zdjęcie i krótkie dossier Alicji Wojciechowskiej, 
właścicielki firmy bieliźniarskiej Alles,  
znalazły się w albumie „100 Polaków – 1 Polska” 
fotografika Sebastiana Skalskiego.

Album powstał na 25-lecie 
pracy artystycznej autora i zawie-
ra utrzymane w bliskiej mu styli-
styce pop-art portrety stu wybra-
nych przez niego Polaków. Misją 
artysty było uwiecznienie wyjąt-
kowych osób, których charyzma, 
styl, poglądy, wypowiedzi i pielę-
gnowanie wartości stają się źró-
dłem ich własnych sukcesów i in-
spiracją do działania dla innych. 

„100 Polaków – 1 Polska” to 
portret tych, którzy w pozytyw-
ny sposób nadają kształt pol-
skiej rzeczywistości pierwszego 
piętnastolecia XXI wieku, a któ-
rych dorobek i zasługi wyma-
gają ochrony w coraz bardziej 
anonimowym społeczeństwie. 
Mamy tu więc. m.in. fotografie: 
DJ-a Adamusa, artystki Hanny 
Bakuły, aktorek znanych też ze 
swej działalności charytatyw-
nej – Ewy Błaszczyk i Anny 

Dymnej, pisarki Sylwii Chut-
nik, rozpoznawalnego polityka  
i prezydenta Słupska Roberta 
Biedronia, aktora Marcina Do-
rocińskiego, piosenkarek Anny 
Marii Jopek i Kory, projektant-
ki Ewy Minge, piłkarza Rober-
ta Lewandowskiego, byłej prezy-
dentowej Jolanty Kwaśniewskiej, 
a także obecnej prezydent Łodzi 
Hanny Zdanowskiej. Kiedy do 
udziału w tym prestiżowym pro-
jekcie została zaproszona Ali-
cja Wojciechowska, twórczy-
ni marki Alles, potraktowała to 
jako wyróżnienie nie tylko dla jej 
osiągnięć oraz społecznego zaan-
gażowania, lecz przede wszyst-
kim jako uhonorowanie starań 
wszystkich pracowników firmy. 

W rozmowie z „Wieściami” 
2 listopada powiedziała: – Cie-
szę się, ponieważ ktoś zauważył, 
że to, co robię ja, moja rodzina  

i nasi pracownicy, ma sens i ja-
kiś wpływ na to, jak Polska dziś 
wygląda. Staramy się robić to 
najlepiej jak potrafimy, żeby-
śmy wszyscy – my i pracownicy  
– mieli z tego satysfakcję. Chce-
my być firmą, dla której cenne są 
takie wartości jak: zaangażowa-
nie, rzetelność i odpowiedzial-
ność za to, co robimy, jak rów-
nież za społeczeństwo w jakim 
żyjemy. Myślę, że fakt, iż ktoś 
uznał, że mogę znaleźć się w gro-
nie tych ważnych osób, to wyraz 
tego, że zauważył i docenił to, co 
dla nas najważniejsze. 

Sesja zdjęciowa z udziałem 
Alicji Wojciechowskiej odbyła się  
w sierpniu br., a promocja goto-
wego albumu miała miejsce 17 
października podczas uroczy-
stej gali w hotelu Raddison Blue 
Sobieski w Warszawie. Wzięło  
w niej udział wiele sportretowa-
nych osób, w tym gwiazdy estra-
dy i postaci z pierwszych stron 
magazynów lifestyle’owych. Cały 
projekt miał na celu wsparcie Fun-
dacji Ewy Błaszczyk „Akogo?”  
i jej kliniki „Budzik” dla dzieci  
w śpiączce (od 2000 roku  
w śpiączce pogrążona jest córka 
aktorki Aleksandra, która zakrztu-
siła się tabletką). 

Na Alicji Wojciechowskiej spo-
tkanie i rozmowa z Ewą Błasz-
czyk zrobiły duże wrażenie: 
– Ponieważ tego dnia artystka ob-
chodziła 60-te urodziny, złożyłam 
jej życzenia. Okazało się bowiem, 
że jesteśmy z tego samego roczni-
ka. Ewa Błaszczyk jest cudowną 
osobą i robi fantastyczne rzeczy,  
a ludzie chętnie ją wspierają i to 
bardzo dobrze. Sama wkrótce we-
zmę udział w przygotowywaniu 
kalendarza dla Fundacji „Ako-
go?”. To wspaniale, że pielęgnuje-
my w sobie wrażliwość na potrze-
by innych, ale nie mogę też oprzeć 
się refleksji – gdzie w tym wszyst-
kim jest państwo? Może kiedyś 
państwo pomyśli o tych najbar-
dziej potrzebujących?  ewr 

REKLAMA

REKLAMA

Dmosin | Gminna biblioteka Publiczna

Konkursu na kierownika nie będzie
Przynajmniej w najbliższym 

czasie Urząd Gminy w Dmosinie 
nie będzie ogłaszał konkursu na 
stanowisko kierownika Gminnej 
Biblioteki Publicznej. Obowiązki 
kierownika będzie pełniła Joanna 
Kucińska.

Joanna Kucińska, wcześniej 
pracująca w bibliotece, powie-
rzenie obowiązków kierownika 
otrzymała w lipcu tego roku, po 
tym, jak na emeryturę przeszła 
pełniąca tę funkcję przez wiele lat 
Halina Grabowicz. Jej kandyda-
tura otrzymała pozytywną opinię 
Wojewódzkiej Biblioteki Publicz-

nej, z którą w tej sprawie konsulto-
wały się władze gminy. 

Jak powiedziała nam wójt Da-
nuta Supera, po konsultacji z rad-
nymi uznano, że w najbliższym 
czasie nie będzie ogłaszany kon-
kurs na kierownika. Joanna Ku-
cińska otrzymała powierzenie 
obowiązków do października 
przyszłego roku i wszystko wska-
zuje na to, że przynajmniej do 
końca tego okresu będzie ona kie-
rowała pracą biblioteki. W najbliż-
szym czasie gmina nie zamierza 
zatrudniać również w bibliotece 
nowej osoby do pracy.  kl

Gmina Dmosin | OSP Kraszew

Utwardzenie przy strażnicy
W październiku rozpoczęły 

się prace przy utwardzaniu terenu 
przy OSP Kraszewie. Wykonaw-
cą jest firma Skanska, wyłoniona  
w przetargu przez pow. brzeziński 
do realizowanej obecnie przebudo-

wy odcinków dróg w Kraszewie, 
Nagawkach i Nowostawach. 20,6 
tys. zł pochodzi z oszczędności na 
„schetynówkach” realizowanych 
przez gminę i powiat. Na 3 listopa-
da zadanie wykonano w 70%.  ljs

Dmosin | Droga w borkach

Gmina kompletuje grunty do drogi
Dmosińscy radni  
8 października podjęli 
uchwałę dotyczącą 
nieodpłatnego  
nabycia nieruchomości 
gruntowych.

Trafią one do zasobu gminnego 
w związku z poszerzeniem plano-
wanej do budowy drogi w Bor-
kach. W uchwale mowa o dwóch 
działkach o powierzchniach 2,2 
tys. mkw oraz 218 mkw. Ich wła-
ściciel – podobnie jak większość 
innych rolników ze wsi Borki, któ-

rych grunty przydadzą się gminie 
na poszerzenie drogi – zadekla-
rował, że przekaże je nieodpłat-
nie, podkreślając, iż chciałby, aby 
inwestycja została zrealizowana 
przez gminę jak najszybciej. Pod-
jęcie uchwały otwiera drogę do 
podpisania aktu notarialnego.  ljs

Dwie ze stu. Alicja Wojciechowska z aktorką Ewą błaszczyk, założycielką Fundacji „Akogo?”.

Ktoś zauważył, 
że to, co robię ja, 
moja rodzina i nasi 
pracownicy, ma sens  
i jakiś wpływ na to, jak 
Polska dziś wygląda.
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Gmina Głowno | Drogi gminne

Wniosek  
na „Schetynówkę” złożony

Gmina Głowno ubiega się o do-
finansowanie z Narodowego Pro-
gramu Przebudowy Dróg Lokal-
nych do modernizacji blisko 13 
km dróg gminnych. 

Wniosek do programu złożono 
w Łódzkim Urzędzie Wojewódz-
kim w ostatnim dniu naboru, 30 
października. Ujęto w nim plano-
waną przebudowę siedmiu dróg 
tworzących ciąg biegnący przez 
wsie: Mąkolice I, Mąkolice II  
i Wola Mąkolska, wraz z po-
przecznymi dojazdówkami do 
drogi powiatowej. W sumie cho-
dzi łącznie o 12.720 metrów. 
Większość tych dróg posiada sta-
rą nakładkę, wykonaną przed laty 
„oszczędną” metodą emulsyjno-

-grysową. Znajdują się w fatal-
nym stanie, a coroczne łatanie co-
raz większych ubytków nie daje 
satysfakcjonującego efektu. Dro-
gi te wymagają położenia nowej 
nakładki asfaltowej i wyrównania 
poboczy. We wniosku ujęto też 
500 metrów drogi gminnej w kie-
runku Piątku, do połączenia z dro-
gą gminy Piątek – tam wymagane 
jest wykonanie podbudowy przed 
położeniem asfaltu.

Szacunkowa wartość całej in-
westycji wynosi 3.109.591,28 zł. 

Jeżeli wniosek zakwalifikował-
by się do programu „Schetynó-
wek”, gmina Głowno mogłaby 
liczyć na 50-procentowe dofinan-
sowanie.  ewr

Stryków | Siedziba OSP

W niedzielę zbiórka krwi
W najbliższą niedzielę, 8 listo-

pada, w godz. 10.00-13.00 w straż-
nicy Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Strykowie odbędzie się zbiór-
ka krwi. Zbiórkę organizuje Re-
gionalne Centrum Krwiodawstwa  
i Krwiolecznictwa w Łodzi.

Oddać krew mogą tylko oso-
by pełnoletnie (legitymujące się 
dowodem tożsamości) i zdrowe. 
Przed oddaniem krwi poleca się 
zjeść lekki posiłek. Przynajmniej 
na godzinę przed zbiórką nie po-
winno się palić papierosów.  kl

Rzut Okiem | POMOc ZE StAROStWA

Rada Powiatu zgierskiego, zainspirowana przez urząd Miejski  
w Głownie, zapaliła się do działania na rzecz walczącej z chłoniakiem 
Kasi cieślak. Podczas sesji rady 30 października przeprowadzono zbiórkę 
pieniędzy na leczenie chorej, dla której szansą na powrót do zdrowia jest 
terapia drogim i nierefundowanym w Polsce Adcertisem. Dzięki hojności 
zarządu powiatu, radnych, skarbnika i sekretarza zebrano 1.400 zł, które 
przekazano na konto Kasi w Fundacji Rak’n’Roll Wygraj życie. oprac.ewr  
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REKLAMA

Głowno | Miejski Zakład Komunalny

Firma z Poznania  
dostarczy węgiel

Miejski Zakład Komunalny 
w Głownie rozstrzygnął przetarg 
na dostawę węgla do swoich ko-
tłowni w najbliższym sezonie zi-
mowym. 

Węgiel w ilości 1.300 ton do-
starczy firma Węglopasz Sp. z o.o. 
z Poznania.

Za tonę węgla firma otrzyma 
501,84 zł brutto, co oznacza, że 
całość zamówienia opiewać bę-
dzie na kwotę 652.392 zł brut-
to. Co ciekawe, Węglopasz nie 
był pierwszym wyborem. Prze-
targ pierwotnie wygrała bowiem 
firma Gromar ze Zdun, która za-
oferowała cenę 485,85 zł brutto 

za tonę, czyli 631.605 zł brutto 
za całość. Firma uchyliła się 
jednak od podpisania umowy. 
W związku z tym wybrano drugą 
najtańszą ofertę, złożoną właśnie 
przez Węglopasz. 

Węgiel dla MZK, oprócz 
dwóch wspomnianych, chcia-
ły też dostarczyć cztery inne fir-
my: Przedsiębiorstwo Wielobran-
żowe „Atex” z Plichowic (676,50 
zł brutto za tonę), Bio Energia Si-
lesia z Katowic (551,04 zł brutto 
za tonę), Ekowin z Woli Kałko-
wej (509,22 zł brutto za tonę) oraz 
PPHU Barteks z Teresina (599,01 
zł brutto za tonę).  kl

Dmosin | Modernizacja ewidencji gruntów

Ten operat koniecznie trzeba zobaczyć
Właściciele gruntów w Osi-

nach, Osinach PGR, Nagawkach, 
Lubowidzy i Koziołkach powinni 
zarezerwować sobie czas na od-
wiedziny Urzędu Gminy w Dmo-
sinie w dniach od 9 do 30 listopa-
da. W tym terminie w godzinach 

od 8 do 16 wyłożony będzie do 
wglądu projekt nowego operatu 
modernizacji ewidencji gruntów 
i budynków dla tych miejsco-
wości. Zapoznanie się z nim jest 
o tyle ważne, że opracowany do-
kument pociąga za sobą skutki 

związane z wysokością podatku 
płaconego od gruntów. 

Operat jest podsumowaniem 
prac geodetów w terenie. Jeśli ktoś 
po zapoznaniu się z nim będzie 
miał uwagi odnośnie zapisów kla-
syfikacji swojej działki bądź dzia-

łek, to powinien złożyć wniosek, 
który geodeci muszą uwzględnić 
i rozpatrzyć. Jeżeli ktoś przegapi 
możliwość zapoznania się z ope-
ratem, a nabierze wątpliwości do-
piero na dalszym etapie postępo-
wania, czyli już po przygotowaniu 
decyzji przez starostę, bo przeana-
lizuje wszystko dopiero po otrzy-
maniu jej do domu, to będzie mu-
siał pisać odwołanie.  ljs

Dmosin | System zaopatrzenia w wodę 

Hydroełpol wywierci studnię
Łódzkie Przedsiębiorstwo Ro-

bót Wiertniczych Hydroełpol 
wykona odwiert nowej studni 
w Dmosinie. W piątek, 23 paź-
dziernika gmina ogłosiła wyniki 
przetargu na realizację tej inwe-
stycji. O zlecenie starało się aż 6 
firm z całej Polski. Oferta Hy-
droełpolu okazała się najtańsza. 
Za dobrze wykonane zadanie 
gmina zapłaci jej 138.990 zł brut-
to. Najdroższa z ofert opiewała 
na ponad 179 tys. zł. 

Projekt zakłada wykonanie od-
wiertu na głębokość 100 m. Ro-
boty mogą potrwać do 3 miesięcy. 

Potem trzeba będzie sprawdzić za-
soby otworu, a następnie opraco-
wać projekt pozwolenia wodno-
-prawnego, poczynić uzgodnienia 
co do możliwości i zgody na po-
bór określonej ilości wody. Dopie-
ro kolejnym krokiem będzie wy-
konanie projektu obudowy studni. 
Po sprawdzeniu składu wody, 
określony zostanie rodzaj uzdat-
niania, jakiemu będzie musiała 
być poddana, a co za tym idzie – 
projekt stacji uzdatniania wody. 
Gmina zamierza sięgnąć po środ-
ki unijne w celu sfinansowania za-
planowanej inwestycji.  ljs

Głowno | Komunikacja autobusowa ŁKA

Przejazd darmo,  
ale bilet trzeba wziąć
W październiku na 
ulicach Głowna pojawił 
się nowy środek 
transportu publicznego 
– autobus Łódzkiej 
Kolei Aglomeracyjnej. 

Niektórzy mieszkańcy mają 
obawy, czy na pewno jest on dar-
mowy, gdyż kierowca dopyty-
wał ich o bilet. Tłumaczymy dziś 
na naszych łamach, jak to z tymi 
biletami jest.

Sprawa jest prosta. Przede 
wszystkim, mieszkańcy nie muszą 
się obawiać: przejazd jest darmo-
wy, aczkolwiek bilety funkcjonu-
ją. Do jazdy autobusem uprawnia 
nas posiadanie wykupionego bile-
tu na pociąg ŁKA. To właśnie stąd 
mogło się wziąć pytanie kierowcy 
do mieszkańców o posiadanie bi-
letu. W przypadku, gdy chcemy 
skorzystać z autobusu, ale nie wy-
bieramy się w podróż koleją, kie-
rowca wyda nam po prostu tzw. 
bilet zerowy, który powinniśmy 
zachować na czas przejazdu.

Po co te bilety? Z wielu powo-
dów. Łódzka Kolej Aglomera-
cyjna musi mieć rozeznanie, ile 
osób korzysta z autobusu. Wie-
dzieć musi to także miasto. Przy-
pomnijmy bowiem, że nowy śro-
dek transportu jeździ po Głownie 
na próbę, tylko do 18 grudnia. 
Magistrat dokłada 10 tys. zł mie-
sięcznie, dzięki czemu mieszkań-
cy jeżdżą za darmo. Po zakończe-
niu okresu próbnego, urzędnicy 
i przedstawiciele ŁKA zdecydu-
ją, czy opłaca się dalsze inwesto-
wanie w ten sposób komunikacji.

Bilety pomagają nie tylko 
w ustaleniu poziomu zaintereso-
wania przejazdami. 

Ich wydawanie potrzebne jest 
też przewoźnikowi do rozliczenia 
VAT-u. 

Pomoc, jaką udziela miasto 
(sama ŁKA jest także współfi-
nansowana ze środków Urzędu 
Marszałkowskiego – przyp. red.), 
w postaci wspomnianych 10 tys. 
zł miesięcznie, to forma tzw. po-
mocy publicznej, która, zgodnie 
z unijnymi przepisami, musi być 
ewidencjonowana.  kl

Głowno | coraz bliżej święta...

W tym roku zamiast choinki będzie bombka
Choć do świąt Bożego 
Narodzenia pozostało 
jeszcze sporo czasu, to radni 
na sesji Rady Miejskiej  
w Głownie 28 października 
podejmowali uchwałę 
dotyczącą przygotowań 
miasta na ten  
przyjemny czas.

W budżecie zabezpieczono 
15 tys. zł na nową ozdobę, która 
w grudniu tego roku stanie na pla-
cu Wolności w Głownie, zmienia-
jąc nieco już wysłużoną choinkę.

Charakterystyczna metalowa 
konstrukcja w kształcie choinki 
pokryta niebieskim sreberkiem 
pojawiła się po raz pierwszy 
na Placu Wolności w grud-
niu 2012 roku. Choć nie była 
może imponująca, to z włączo-
nym oświetleniem wyglądała 

przyjemnie dla oka. Już w roku 
ubiegłym było jednak widać, że 
straciła blask, a jej kolor moc-

no przyblakł. W związku z tym 
Urząd Miejski zaproponował rad-
nym, aby w tym roku zakupić 

nową instalację świąteczną na 
plac. Wybór padł na dużą, około 
trzymetrową... bombkę. Wygląda 
ona nieco jak eskimoskie igloo. 
Na zewnątrz jest pokryta świa-
tełkami. Ciekawostką, zwłaszcza 
dla najmłodszych, będzie możli-
wość wejścia do środka bombki. 

Na kupno nowej dekoracji 
urząd zaproponował radnym za-
bezpieczenie 15 tys. zł. Radni na 
sesji wyrazili zgodę na takie roz-
wiązanie, choć szóstka spośród 
piętnastu radnych wstrzymała się 
od głosu, dając tym samym sy-
gnał, że nie jest to ich zdaniem 
najpilniejsza z potrzeb. 

Pozostała dziewiątka zagłoso-
wała jednak za, co otwiera drogę 
do zakupu bombki. A co ze sta-
rą choinką? Możliwe, że zostanie 
ustawiona w innym miejscu mia-
sta, choć jeszcze nie ustalono w ja-
kim.  kl

Głowno | Sądownictwo

Wybrano ławników
Na sesji Rady Miejskiej w 

Głownie 28 października rad-
ni wybrali ławników, którzy będą 
reprezentowali miasto w Sądzie 
Okręgowym w Łodzi oraz w Są-
dzie Rejonowym w Zgierzu na ka-
dencję 2016-2019. 

Mówienie o wyborze nie jest 
do końca trafne, gdyż do sprawo-
wania funkcji ławnika w obu są-
dach zgłosiły się tylko dwie osoby, 
po jedna do każdego. Teoretycz-
nie miasto mogło mieć w obu jed-
nostkach po trzech ławników.

Przy tak małej liczbie kandy-
datów głosowanie było formal-
nością. Radni trzymali się jednak 
obowiązujących przepisów i prze-
prowadzono pełną procedurę. Od-
czytano więc projekty uchwał, 

zapoznano radnych z pozytywną 
opinią o obu kandydatkach powo-
łanego do tego celu zespołu opi-
niującego. Wybrano komisję skru-
tacyjną i przeprowadzono tajne 
głosowanie.

Niespodzianki nie było, ław-
nikiem do Sąd Okręgowego w 
Łodzi została Krystyna Tarkow-
ska, zaś do Sądu Rejonowego w 
Zgierzu (do orzekania w spra-
wach z zakresu prawa pracy) Ma-
rzena Kowalska. Obie panie mają 
już doświadczenie w pełnieniu tej 
funkcji. Ich kandydatury zgłosi-
ły zresztą same sądy. Co ciekawe, 
radni nie byli jednomyślni. W obu 
głosowaniach 1 z 15 radnych wy-
brał odpowiedź „Nie”, pozostała 
czternastka była na „Tak”. kl

Niebieska choinka w tym roku ma zostać zastąpiona bombką.
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REKLAMA

Gmina Głowno
O udziale 
radnego 

19 października wójt gm. Głow-
no Marek Jóźwiak wystosował do 
przewodniczącego Rady Gminy 
Głowno Łukasza Łukasika odpo-
wiedź na zapytanie dotyczące po-
wołania do komisji konkursowej 
w wyborach na dyrektora Zespo-
łu Szkół Publicznych w Mąkoli-
cach radnego z tej miejscowości,  
a zarazem członka gminnej komi-
sji rewizyjnej, Piotra Kałuży. 

Przypominamy, że w zapyta-
niu przewodniczący rady zwracał 
uwagę na to, że powołanie Pio-
tra Kałuży do komisji konkurso-
wej nie powinno mieć miejsca, bo 
gdyby rada zadecydowała o kon-
troli przebiegu konkursu, doszło-
by do kuriozalnej sytuacji, w której 
radny kontrolowałby sam siebie. 

Wójt Marek Jóźwiak odpowie-
dział, że wykorzystując upraw-
nienia nadane mu przez Ustawę 
o systemie oświaty, powołując do 
komisji konkursowej radnego nie 
złamał prawa, ponieważ ustawa 
nie ogranicza prawa do powoły-
wania członków rady gminy. Ba-
zował na opinii prawnej Agnieszki 
Rzeteckiej-Gil z „Nowych Zeszy-
tów Samorządowych”. Ponad-
to powołanie radnego, który jako 
rodzic ucznia ZSP w Mąkolicach  
i mieszkaniec tej miejscowości, 
zna szkołę, wójt uważał za decyzję 
zasadną. Uznając jednak obiekcje 
przewodniczącego rady, w końco-
wej części swojej odpowiedzi Ma-
rek Jóźwiak zadeklarował, że choć 
prawo zezwala mu na powołanie 
do komisji konkursowej członka 
organu stanowiącego (jakim jest 
rada gminy), w momencie ogła-
szania kolejnego konkursu na dy-
rektora szkoły w pracach komisji 
nie będą uczestniczyli radni.  ewr 

zSLG Głowno | W partnerstwie z uniwersytetem Łódzkim

Po angielsku – bez kompleksów
Licealiści z Głowna wzięli 

udział w „Open University Day” 
na Wydziale Studiów Międzyna-
rodowych i Studiów Politologicz-
nych Uniwersytetu Łódzkiego. 
Było ono okazją do wykorzysta-
nia znajomości języka angielskie-
go w praktyce. 

Spotkanie odbyło się 29 paź-
dziernika w Łodzi, a uczniowie 
Zespołu Szkół Licealno-Gimna-
zjalnych z Głowna uczestniczyli 
w nim pod opieką nauczycielek 
języka angielskiego Iwony Mo-
kras-Wosik i Anny Rakowskiej.  
W pierwszej części uczniowie 
spotkali się ze studentami z za-
granicy, z którymi mieli okazję 
porozmawiać po angielsku. Na-

stępnie dr Grzegorz Zinkiewicz 
wygłosił dla głownian wykład pt. 
„The Commonwealth of Friends”, 
a po nim uczniowie zostali zapo-
znani z ofertą edukacyjną gosz-
czącego ich wydziału. W ostatniej 
części prof. Kole Kleeman ze Sta-
nów Zjednoczonych, który obec-
nie przebywa w Polsce w ramach 
programu Fulbriht’a, mówił, 
oczywiście po angielsku, na temat 
przemocy wśród młodych ludzi. 

„Open University Day” – jak 
informuje nas Iwona Mokras-
-Wosik – to już kolejne spotkanie  
z wykładowcami w ramach na-
wiązanej w 2012 r. umowy part-
nerskiej pomiędzy Zespołem Li-
cealno-Gimnazjalnym w Głownie 

a Wydziałem WSMiP UŁ. Każ-
dy wykład czy warsztaty przyczy-
niają się do pogłębienia wiedzy 
uczniów w zakresie nauki języka 
angielskiego, zrozumienia jego 
wielokulturowego oraz między-
narodowego znaczenia w funkcjo-
nowaniu świata. 

Spotkania, w opinii nauczy-
cielki z Głowna, służą także 
kształtowaniu umiejętności efek-
tywnego funkcjonowania w spo-
łeczeństwie, osiągania zamie-
rzonych celów oraz skutecznego 
komunikowania się i współpracy 
z innymi. Z ramienia UŁ „Open 
University Day” zorganizowała 
dr Agata Włodarska-Frykowska. 
 ewr

Popów Głowieński | Zespół Szkół 

Pasowanie na czytelników
Dokładnie w Międzynaro-

dowym Dniu Bibliotek Szkol-
nych, 27 października, ucznio-
wie klasy I Szkoły Podstawowej 
z Zespołu Szkół w Popowie Gło-
wieńskim zostali uroczyście pa-
sowani na czytelników. 

Pierwszaki przyszły do szkol-
nej biblioteki razem z wycho-
wawczynią Joanną Gorzkiewicz. 
Na miejscu bibliotekarka Małgo-
rzata Kapuścińska opowiedzia-
ła im czym jest biblioteka oraz 
jakie panują w niej zasady do-
tyczące zachowania i dbałości  
o księgozbiór. Dzieci rozmawia-
ły o tym, skąd biorą książki do 
czytania oraz jakie są ich ulubio-
ne lektury. Uczniowie mieli też 
za zadanie ułożenie z puzzli po-
staci z baśni. 

Kiedy sobie z tym poradzili, 
nadszedł czas na złożenie przy-
rzeczenia o treści: „My ucznio-
wie pierwszej klasy, uroczyście 
przyrzekamy, że będziemy książ-
ki kochać, krzywdy zrobić im 

nie damy. Wskazówek i rad ksią-
żek będziemy słuchać z uwagą. 
Obowiązki czytelnika traktować  
z powagą”.

Na pamiątkę pierwszej wizy-
ty w bibliotece każdy otrzymał 
dyplom, a bibliotekarka założyła 
wszystkim karty czytelnika, by 
mogli od razu wypożyczyć sa-
modzielnie wybrane książki. 

– Bardzo mi się podobało! 
Cieszę się, że jestem zapisany do 
biblioteki, bo będę mógł wypo-
życzać książki – powiedział po 
ceremonii pierwszoklasista Mi-
łosz Flisiak, a jego kolega Ja-
kub Kopania dodał: – Było dużo 
książek. Podobał mi się dyplom, 
który dostałem na pamiątkę!  
Z kolei Sandrze Kaszubie spodo-
bał się proces wybierania ksią-
żek oraz otrzymany w bibliotece 
plan lekcji.

– A mnie najbardziej podoba-
ło się układanie puzzli z posta-
ciami z baśni – powiedział Adam 
Stopczyński.  oprac. ewr

Głowno | Mieszkańcy spotkali się z leśnikami. czy porzucone gałęzie to bałagan?

Inne spojrzenia na te same kwestie
Do spotkania z przedstawicielami Lasów Państwowych 
doprowadzili 4 listopada mieszkańcy ul. 18 Stycznia 
i Lewej w Głownie. Rozmawiano o dwóch kwestiach, 
na które obie strony mają inne spojrzenie.  
Sprawy dotyczące lasu jedni i drudzy oceniają  
bowiem z zupełnie innej perspektywy.

Spotkanie miało na celu roz-
wiązanie dwóch kwestii dotyczą-
cych niewielkiego obszaru leśne-
go mieszczącego się na obszarze 
wytyczonym ul. Lewą, 18 Stycz-
nia, Zabrzeźniańską oraz drogą 
należącą do Lasów Państwowych. 
Ze strony Lasów Państwowych 
przybyli na spotkanie: głowieński 
leśniczy Tomasz Sibiński, przed-
stawiciele Regionalnej Dyrekcji 
Lasów Państwowych Andrzej Le-
wandowski oraz zastępca nadle-
śniczego Nadleśnictwa Grotniki 
Wojciech Cabaj.

Nie dla wszystkich  
to bałagan
Mieszkańcy mają do Lasów 

Państwowych pretensje o niepo-
sprzątane po przycince drzew ga-
łęzie, które jak leżały, tak leżą, 
już od lata. Dla spacerowiczów, 
osób uprawiających nordic wal-
king czy jeżdżących rowerem 
wygląda to nieestetycznie. 

Andrzej Lewandowski i To-
masz Sibiński tłumaczyli miesz-
kańcom, że gałęzie pozostawiono 
tutaj celowo, gdyż stanowią one 
tzw. grupy oporu biologicznego, 

które mają za zadanie „przytrzy-
mać” w lesie różne grupy zwie-
rząt: jaszczurki, gryzonie czy 
żaby. – To jest pozostawione zgod-
nie z zasadami instrukcji ochrony 
lasu – tłumaczy Andrzej Lewan-
dowski. – Tak się postępuje w le-
sie, że materiał, który nie został 
wyrobiony, pozostawia się, żeby 
zgnił. Lasu się nie nawozi. 

Przybyły na miejsce nieco póź-
niej nadleśniczy Wojciech Ca-
baj tłumaczył, że nadleśnictwu 
uprzątnięcie gałęzi czy też ich 
rozdrobnienie się nie opłaca.  
Z punktu widzenia gospodar-
czego gałęzie się rozłożą i będą 

stanowić nawóz. Z perspekty-
wy ekonomicznej przyjazd roz-
drabniarki byłby kilka raz droż-
szy niż uzysk, jaki nadleśnictwo 
mogłoby mieć ze sprzedanego 
drewna. Wojciech Cabaj podkre-
ślał bowiem, że należy pamiętać 
o tym, iż za każde drewno, nawet 
najdrobniejsze, trzeba zapłacić. 
Nadleśnictwo nie zamierza tak-
że dokładać i z własnych pienię-
dzy ponosić kosztów uprzątnięcia, 
wywiezienia i składowania ścię-
tych gałęzi, które dla lasu są po-
trzebne.

Ostatecznie stronom udało się 
jednak osiągnąć pewnego rodzaju 
consensus. Leśnicy zaproponowa-
li bowiem, że mogą usunąć gałę-
zie w pasie sięgającym 30 metrów 
w głąb lasu od drogi, zgodnie z za-

sadami przepisów przeciwpożaro-
wych. Mieszkańcy przystali na to 
rozwiązanie.

Po co te słupki?
Drugą z kwestii podejmowa-

nych przez mieszkańców było 
zablokowanie słupkami wjazdu 
na drogę łączącą ulicę 18 Stycz-
nia z Zabrzeźniańską. Kilku-
dziesięciometrowy odcinek od 
lat był wykorzystywany przez 
mieszkające tu osoby jako skrót 
umożliwiający zaoszczędzenie 
sporej ilości czasu i drogi. Obec-
ni na spotkaniu podkreślali tak-
że, że na tym odcinku pojawiała 
się również policja, która mogła 
np. sprawdzać i sprawdzała, czy 
np. nikt nie pije alkoholu za po-
bliskim sklepem.

Mieszkańcy zwracali rów-
nież uwagę na to, że słupki, gdy 
spadnie śnieg, będą stanowiły 
niebezpieczeństwo. Wielu kie-
rowców nie będzie pamiętało, że 
zostały one w tym miejscu usta-
wione i może dochodzić do ko-
lizji. 

Problemem w tym miejscu 
jest już samo określenie jego sta-
tusu. Na mapach miejskich jest 
on naniesiony, zaś na mapach le-
śnych w ogóle go nie ma. Leśni-
cy stoją na stanowisku, że drogi 
w ogóle w tym miejscu nie ma.

Tomasz Sibiński podkreślał 
także, że słupki postawiono nie 
tylko dlatego, że drogi tu nie 
ma, ale także m.in. przez to, iż  
w przestrzeń lasu ingerować 
mieli pracownicy służb miej-

skich, którzy zaczęli odkrza-
czać las, czego nie mogą robić 
na terenie Lasów Państwowych 
(Urząd Miejski zaprzeczył, jako-
by jego pracownicy prowadzili 
w tym miejscu tego typu prace). 

Leśnicy podkreślali, że jest 
możliwość odblokowania uży-
wanej przez mieszkańców dro-
gi. Miasto mogłoby przejąć ten 
odcinek lasu od Skarbu Pań-
stwa (Lasów Państwowych)  
i usankcjonować w tym miejscu 
powstanie drogi. Należy wów-
czas wyłączyć dany grunt leśny 
z produkcji. Za to jednak należy 
uiścić stosowne odszkodowanie.

Mieszkańcy zapowiadają, że 
złożą do burmistrza Grzegorza 
Janeczka pismo z prośbą o zaję-
cie się tą sprawą.  kl

Spotkanie mieszkańców z przedstawicielami Lasów Państwowych. mieszkańcom nie podoba się postawienie słupków.
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Przyjazd rozdrabniarki 
byłby kilka raz 
droższy niż uzysk, jaki 
nadleśnictwo mogłoby 
mieć ze sprzedanego 
drewna.

Duży wybór. uczniowie buszują w zbiorach szkolnej biblioteki.
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Głowno i Okolice | Wielu już pospieszyło z pomocą dla Kasi cieślak

Coraz więcej serc zapalonych do działania
dokończenie ze str. 1
Należą do nich: Ochotnicza 

Straż Pożarna w Głownie; pra-
cownicy Urzędu Miejskiego  
w Głownie; firma Alles; Hotel 
500 w Strykowie, szkoła jazdy 
Mobil, centrum fitnessu Fit and 
Jump, wieś Kadzielin i okolice, 
Młodziczki Alles Basket Głowno; 
poszczególne drużyny stali Głow-
no, począwszy od najmłodszego 
rocznika 2010/11, klub sportowy 
Iskra Głowno; Jubiler Orion, Bra-
toszewicki Klub Sportowy; ze-
spół Samokhin Band, sklep inter-
netowy Fobya.com, Zespół Szkół 
Nr 1 im. prof. E.A. Cebertowicza 

w Głownie; Zespól Szkół Liceal-
no-Gimnazjalnych w Głownie, 
Warsztat Smaku Bistro, gabinet 
pielęgnacji paznokci Paznokcio-
wo; Przedszkole Osinkowo, firma 
Malexa, grupa Bar-Family Głow-
no, amatorska drużyna sportowa 
Błękitne Dmosin, apteki Hydra  
i Herba, Miejskie Przedszkole Nr 
3 w Głownie, firma Dar-Styl... 

Zbiórki pieniędzy na leczenie 
prowadzone są podczas różnych 
akcji organizowanych przez in-
ternautów, którzy zapalili się do 
działania: licytacji biżuterii, sztuki 
(pracy „Słoneczna Miłość” Dariu-
sza Młynarczyka) rękodzieła i in-

nych przedmiotów, w trakcie kon-
certów muzyki (o charytatywnym 
koncercie zespołów Stereo, Power 
i Prezesa piszemy w oddzielnym 
artykule), zajęć fitness, rozgrywek 
sportowych. Grupa zapaleńców, 
przyjaciół Kasi, przeprowadziła na 
jej rzecz porządnie zorganizowa-
ną kwestę 1 listopada. Wyposażeni  
w banery, ulotki i ubrani w ko-
szulki z logo #Zapalsiedodziala-
nia wolontariusze zbierali datki 
do puszek w okolicach cmentarzy. 
Uzbierali 15.826,80 zł i 5 euro.

W piątek, 13 listopada, o godz. 
19.00, w Miejskim Ośrodku Kul-
tury w Głownie odbędzie się kon-

cert charytatywny na rzecz Kasi. 
Zagra zespół AToMy

Każdy, kto chce wesprzeć Ka-
tarzynę Cieślak w walce z nowo-
tworem, może dokonać wpła-
ty na konto: 06 1140 2017 0000 
4302 1309 9082 w Fundacji Ra-
k’n’Roll. Wygraj Życie, ul. Baga-
tela 10/17 00-585 Warszawa. Ty-
tuł przelewu: Dla Kasi C. Zbiórkę 
można również wesprzeć przeka-
zując na ten cel swój 1% podatku. 
W tym celu w rocznym rozlicze-
niu w stosownej rubryce należy 
wpisać fundacyjny KRS 000 33 
88 03, a jako cel szczegółowy na-
pisać „Dla Kasi C.” ewr

REKLAMA

Głowno | centrum Zdrowia AbiS

W szpitalu trwa zbiórka 
darów dla domu dziecka

Z początkiem listopada  
w Centrum Zdrowia ABiS  
w Głownie ruszyła zbiórka za-
bawek, środków higienicznych 
dla niemowląt, środków kosme-
tycznych i chemicznych oraz 
materiałów szkolnych, bate-
rii, nowych ubrań i obuwia dla 
mieszkańców losowo wybrane-
go domu dziecka z terenu woje-
wództwa łódzkiego.

Akcja kierowana jest do pra-
cowników Centrum Zdrowia 
ABiS, uczniów lokalnych szkół 
oraz wszystkich mieszkańców 
Głowna. Miejsce zbiórki to hol 

szpitala przy wejściu głównym  
– dary można zostawiać w pu-
dełku lub przekazać na izbę 
przyjęć. 

Zbiórce towarzyszy myśl 
przewodnia o tym, że zbliżają-
cy się czas świąteczny powinien 
skłonić nas do otwarcia się na 
potrzeby najbardziej potrzebu-
jących. To trudny czas dla tych 
dzieci, które nie mają własne-
go domu, mamy i taty. Do akcji 
dołączył się już pobliski Zespół 
Szkół Licealno-Gimnazjalnych 
w Głownie. Zbiórka potrwa przez 
cały listopad.  oprac.wer

kadzielin | charytatywny koncert w Domu Ludowym 

Zapalili się do działania, by pomóc Kasi 
Na imprezę charytatywną w Domu Ludowym  
w Kadzielinie, z której całkowity dochód zostanie 
przeznaczony na leczenie Katarzyny Cieślak, 
walczącej z nowotworem 30-latki, pochodzącej  
z Kadzielina w gminie Głowno, a mieszkającej 
w Łowiczu, przybyło około 250 osób.  
Udało się zebrać blisko 6.400 zł. 

Serce rosło na widok tłumu 
przyjaciół, sąsiadów i znajo-
mych, którzy tak licznie przybyli 
do Domu Ludowego w Kadzieli-
nie, by wziąć udział w charyta-
tywnym koncercie, będącym czę-
ścią akcji „Żyć Zwyczajnie – Tak 
Jak Ty. Kasia”. Jeszcze przed 
rozpoczęciem imprezy sala pęka-
ła w szwach pod napływem go-
ści, a organizatorzy nie nadąża-
li z dostawianiem dodatkowych 
krzeseł. 

Koncert z udziałem zespołów 
Stereo, Power i Prezes Chanel 
zorganizował Dominik Kosma, 

znajomy i sąsiad Kasi z Kadzie-
lina oraz jej szwagier Paweł Łu-
czyński. Na sali były też obec-
ne siostry łowiczanki – Karolina  
i Gosia. – Kasia jest teraz  
w szpitalu, dlatego w jej imieniu 
i w imieniu całej naszej rodziny 
pragnę gorąco podziękować wam 
za przybycie – powitała wszyst-
kich najmłodsza z rodzeństwa 
Karolina. Wśród przybyłych go-
ści znalazł się wójt gminy Głowno 
Marek Jóźwiak, który poznał Ka-
się jeszcze kiedy była uczennicą,  
a on nauczycielem w szkole rol-
niczej w Bratoszewicach. Wspo-
minał, że zawsze była uśmiech-
niętą, optymistycznie nastawioną 
do życia i niezwykle życzliwą 
dziewczyną. – Kasiu, nie pozwo-
limy, żeby choroba przezwycięży-
ła ciebie! Wierzymy, że będziesz 
z nami, dlatego tak licznie się dzi-
siaj tu spotkaliśmy – mówił. 

W tłumie gości nie zabrakło 
przyjaciół samej Katarzyny, ale  
i jej sióstr. – Warto pomagać, 
choćby z tego względu, że choro-
ba może spotkać każdego z nas. 
Podziwiamy ją za to, że ma w so-
bie tyle determinacji i wolę wal-

ki, że nie boi się prosić o pomoc  
– mówiły zgodnie Paulina Ku-
cińska z Kadzielina i Justyna Pie-
niążek z Domaniewic, koleżanki 
Gosi, z którą uczęszczały do Ze-
społu Szkół Licealno-Gimnazjal-
nych w Głownie. 

W tłumie uczestników chary-
tatywnego koncertu spotkaliśmy 
Bogumiłę Gonciarz, koleżankę 
Kasi ze szkolnych lat: – Znamy się 
niemal od dziecka, razem chodzi-
łyśmy do podstawówki w Lubian-

kowie, byłyśmy też na swoich ślu-
bach. Jestem tu dziś, bo głęboko 
wierzę, że jej się uda. 

Artyści, którzy zgodzili się 
wystąpić całkowicie nieodpłat-
nie, czyli zespoły Stereo, Power  
i Prezes Chanel, bawiły gości  
i zachęcały do wspólnej zabawy. 

Samej Kasi musiało być  
z pewnością miło, że grono osób 
chcących jej pomóc jest tak licz-
ne, gdyż pod naszym postem 
na Facebooku, informującym  

o trwającym koncercie chary-
tatywnym, napisała krótkie, ale 
wymowne „dziękuję”. W trak-
cie piątkowego koncertu uda-
ło się zebrać sumę dokład-
nie 6.385 zł. Jest to dochód ze 
sprzedaży biletów, maskotek 
i płyt oraz dobrowolnych dat-
ków. Całość pieniędzy została 
przelana na konto Fundacji Ra-
k’n’Roll na leczenie Kasi Cie-
ślak. O chorobie Katarzyny Cie-
ślak pisaliśmy przed tygodniem 

w papierowym wydaniu NŁ.  
2 lata temu, krótko po porodzie, 
zdiagnozowano u łowiczanki 
ziarnicę złośliwą. Kobieta le-
czona jest coraz bardziej inten-
sywną chemioterapią. Lekarze 
widzą dla niej szansę na powrót 
do zdrowia po kuracji nierefun-
dowanym lekiem, którego jedna 
dawka kosztuje około 32 tys. zł. 
Pełna kuracja opiewa na kwotę 
około pół miliona złotych. 

Agnieszka Antosiewicz

Wiele osób: przyjaciół, znajomych i mieszkańców okolicznych miejscowości przybyło na koncert w Domu Ludowym w Kadzielinie.
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Razem chodziłyśmy  
do podstawówki  
w Lubiankowie, byłyśmy  
też na swoich ślubach. 
Jestem tu dziś, bo głęboko 
wierzę, że jej się uda.

Bogumiła Gonciarz
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REKLAMA

Stryków | Dzień Otwarty w corningu

Młode inżynierki widzą tu swoją przyszłość
Studentki organizacji i zarządzania, logistyki czy 
inżynierii procesowej łódzkich uczelni, a nawet 
absolwentki Wojskowej Akademii Technicznej 
w Warszawie – przyszłe i obecne inżynierki –
odwiedziły w minionym tygodniu, 28 października, 
strykowskiego Corninga. Firma zorganizowała 
już po raz kolejny Dzień Otwarty dla kobiet.

Na uczestniczki czekały 
warsztaty „Zakręć się na roz-
wój”, a potem zwiedzanie fa-
bryki i spotkania z pracownica-
mi Corninga, ekspertkami oraz 
liderkami z działów inżynieryj-
nych, badań i rozwoju, jakości, 
logistyki. Dziewczyny mogły 
dowiedzieć się m.in. jak efek-
tywnie pokierować swoją ścież-
ką kariery oraz jakie możliwości 
oferuje im w tym zakresie Cor-
ning. 

o karierze myślą już
na studiach 
– Przede wszystkim chcia-

łam zobaczyć, jak wygląda praca
w tak dużej fi rmie, jak to działa
od środka. Na co dzień bardzo 
mało jest okazji do tego, aby 
wejść do takiej dużej fabryki, więc 
stwierdziłam, że warto skorzy-

stać. Jestem studentką czwarte-
go roku inżynierii biochemicznej
i co prawda mój kierunek nie bar-
dzo wpisuje się w profi l działa-
nia Corninga, ale jestem otwar-
ta na zmiany, może zainteresuje 
mnie tutaj jakiś staż – powiedzia-
ła nam Paula Banasiak, studentka 
Wydziału Inżynierii Procesowej
i Ochrony Środowiska PŁ. 

Dni Otwarte, takie, jak ten 
ubiegłotygodniowy, to nie je-
dyne przedsięwzięcia Corninga 
ukierunkowane na kobiety. Fir-
ma znana jest wielu przyszłym 
inżynierkom m.in. z udziału
w akcji „Dziewczyny na politech-
niki”, a w regionie łódzkim przede 
wszystkim z szerokiej oferty prak-
tyk i staży. – Jestem z Warszawy, 
skończyłam Wojskową Akademię 
Techniczną. W tamtejszym śro-
dowisku akademickim o Cornin-
gu raczej się nie mówiło, dopiero 
w momencie, kiedy przyjechałam 
do Łodzi, odkryłam fi rmę, zaczę-
łam ją poznawać głębiej. Teraz 
wiem, że jest atrakcyjnym i cenio-
nym pracodawcą, z którym chęt-
nie związałabym swoją przyszłość 
– powiedziała nam Magdalena 
Siedlecka, absolwentka WAT. 

Podczas Dnia Otwartego panie 
miały okazję zapoznać się z sięga-
jącą połowy XIX w. historią fi r-
my, która zaczynała od produkcji 
szklanych osłon do żarówek Tho-
masa Edisona i której najbardziej 
znanym produktem dziś jest szkło 
Gorilla Glass wykorzystywane
w smartfonach. Uczestniczki do-
wiedziały się również, czym kon-
kretnie zajmuje się strykowski 
Corning, w którym zatrudnionych 
jest obecnie ok. 1.500 osób. 

zakręciły się na rozwój
Zanim studentki spotkały się

z liderkami poszczególnych dzia-
łów fabryki, miały okazję zapo-
znać się z działalnością Corning 
Professional Women’s Forum, 
czyli kobiecego forum skupiające-
go w chwili obecnej już 112 pań 
w ponad 10 różnych miejscach 
w Europie, organizującego swo-
je wewnętrzne spotkania również 
w Strykowie. Forum organizuje 
warsztaty oraz akcje charytatyw-
ne (w czasie Dnia Otwartego od-
bywała się akurat zbiórka krwi). 
Głównym tematem tegorocznych 
warsztatów było radzenie sobie
ze stresem, w ubiegłym roku z ko-
lei forumowiczki uczyły się, jak 
zachować balans między życiem 
zawodowym a życiem prywat-
nym. 

Liderki CPWF zorganizowały 
dla uczestniczek Dnia Otwarte-
go tzw. miękkie szkolenie, mają-
ce na celu rozpoznanie ról, jakie 
w grupie skłonne są przyjmować 
na siebie poszczególne osoby. Za-
daniem dwóch wieloosobowych 
grup było rozplątanie się z węzła 
stworzonego poprzez połączenie 
ich rąk niewielkimi odcinkami ka-
bla. Obliczona nawet na pół go-
dziny „łamigłówka” została roz-
wiązana przez przyszłe inżynierki
w zaledwie kilkanaście minut. 

– Takie zadania są zawsze bar-
dzo wartościowe, bo w ich trak-

cie możemy poznać swoje moc-
ne i słabe strony. Tu wszystkie 
dziewczyny wykazały się świet-
nymi pomysłami, okazało się,
że nie potrzebowałyśmy team li-
dera, ponieważ wszystkie dałyśmy 
sobie doskonale radę, co chyba 
tylko potwierdza fakt, że kobiety 
jak najbardziej mogą ze sobą sku-
tecznie i na równi współdziałać. 
Fajne jest to, że nie zostałyśmy 

wprowadzone od razu na produk-
cję, tylko że zorganizowano nam 
coś takiego dla lepszego pozna-
nia się – powiedziała nam Joan-
na Marcak, studentka czwartego 
roku Wydziału Organizacji i Za-
rządzania PŁ. 

Czy któraś z uczestniczek ubie-
głotygodniowego spotkania fak-
tycznie zwiąże swoją przyszłość 
z Corningiem? Tego nie wiado-

mo, ale biorąc pod uwagę, że wie-
le z nich od razu deklarowało chęć 
aplikowania na praktyki lub staż, 
jest na to spora szansa. Dotych-
czasowe doświadczenia fi rmy po-
kazują, że 50% uczestników staży
i praktyk Corninga tam zostaje. 

Już w grudniu na Politechni-
ce Łódzkiej odbędzie się kolejny 
Corning Day, w czasie którego bę-
dzie można zaczerpnąć informacji 

na temat planów, jakie na bieżą-
cy rok akademicki 2015/2016 ma 
wobec studentów strykowska fi r-
ma. Staż w Corningu, co miały 
okazję usłyszeć uczestniczki ubie-
głotygodniowego spotkania, to nie 
parzenie kawy, lecz konkretne za-
dania i konkretna wiedza, czy-
li doświadczenie – wartość nie
do przecenienia wśród młodych 
szukających pracy. n

KaroliNa 
latosieWicz
studentka uŁ

Studiuję na trzecim roku 
logistyki. Postanowiłam 
zgłosić się do udziału
w Dniu Otwartym
dla kobiet w corningu, 
bo jestem z tych okolic
(z chlebowic koło 
Głowna) i od dawna 
myślałam o tym, 
że gdyby była 
taka możliwość, to 
chciałabym zobaczyć, 
jak ta fi rma wygląda 
od środka, jak działa. 
Dlatego bardzo się 
cieszę, że się tu dzisiaj 
dostałam. Zapowiada się 
udany dzień.
Z tego co wcześniej 
słyszałam, to corning 
jako pracodawca 
cieszy się dobrą opinią. 
Przyjazną atmosferę 
fi rmy odczułyśmy tu 
już dziś od samego 
początku naszego 
spotkania. biorąc 
pod uwagę, że jest to 
globalna fi rma, jest tutaj 
sporo zagranicznych 
nawyków, które wpływają 
na zupełnie inne 
standardy pracy. Oferta 
praktyk, staży jest bardzo 
ciekawa, na pewno będę 
aplikować. Gdybym 
po studiach dostała tu 
pracę, byłabym bardzo 
zadowolona. Dojazd tutaj 
jest na pewno łatwiejszy 
niż do Łodzi. 

liliaNNa JóźWiaK
-staszeWsKa

lila.staszewska@lowiczanin.info

zadaniem przyszłych inżynierek było rozplątanie się z węzła stworzonego poprzez połączenie ich rąk niewielkimi odcinkami kabla. 
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Punkt zapalny

REKLAMA

Stryków | Plan gospodarki niskoemisyjnej – to nie fanaberie, ten problem istnieje

Gmina dusi się spalinami
To, że drogi w naszym rejonie są zatłoczone, 
widać gołym okiem. Mało kto jednak zdaje sobie 
sprawę z tego, ile samochodów faktycznie pojawia 
się u nas w ciągu doby i jak ogromną ilość spalin 
emitują one w powietrze, którym oddychamy. 
Gmina Stryków już wie.

Plan gospodarki niskoemistyjej 
– opracowanie potrzebne do ubie-
gania się przez samorządy o do-
tacje na proekologiczne przedsię-
wzięcia, zlecony przez samorząd 
i wykonany przez spółkę Cen-
trum Doradztwa Energetyczne-
go sp. z o.o. – odsłonił dane, które 
mogą przyprawić o zawrót głowy. 
Dobowa liczba pojazdów na dro-
gach krajowych (w tym autostra-
dach A1 i A2) oraz wojewódzkich 
przecinających gminę Stryków 
w 2000 roku wynosiła łącznie 
26.889, w 2014 – już 72.473, nato-
miast w roku 2020 może wynieść 
nawet – 88.765. Wg pomiaru na-
tężenia ruchu przeprowadzonego 
przez GDDKiA, na który powo-
łano się w dokumencie, najbar-
dziej zatłoczona jest droga krajo-
wa nr 14. To jednak jeszcze nie 
wszystko. 

Autorzy planu zestawili to ze 
wskaźnikami emisji CO2 dla po-
szczególnych rodzajów pojazdów 
(źródło: NFOŚiGW) i w efek-
cie okazało się, że „czternastka” 
wyemitowała w ubiegłym roku 
45.017,27 Mg CO2, (czyli 45 ty-
sięcy ton! CO2) podczas gdy au-
tostrady A-1 i A-2 mniej więcej 
po połowie tego każda (z przewa-
gą dla A-2). Okazuje się, że dym 
wydobywający się ze wszystkich 
kominów razem wziętych na te-
renie tego miasta i gminy Stry-
ków to nawet nie jedna czwarta 
tego, co emituje ruch tranzytowy 
na „czternastce”.

Powyższe dane analizowa-
ne były na sesji Rady Miejskiej 
Strykowa 28 października. Rad-
ni uchwalili przedłożony im plan 
gospodarki niskoemisyjnej na ko-
lejne pięć lat, ale w dyskusji przed 
głosowaniem zwracali uwagę na 
wiele różnych aspektów zawar-

tych w dokumencie. Emisja C02 
produkowana przez „czternast-
kę” była tematem dominującym. 
Samorządowcy zwracali jednak 
również uwagę na to, ile zanie-
czyszczeń wypuszczają w po-
wietrze instalacje centralnego 
ogrzewania bazujące na węglu ka-
miennym, gazie oraz energii elek-
trycznej. Próbowano ocenić, czy 
zakładane w planie do 2020 roku 
zmniejszenie emisji C02 w ska-
li gminy o 5% to dużo czy mało. 
W końcu – wskazywano kierun-
ki, w których już teraz powinna 
zacząć podążać gmina, by popra-
wić jakość powietrza, którym od-
dychają jej mieszkańcy. 

W opracowanym bilansie emi-
sji wg poszczególnych sektorów 
powstawania widać, że obec-
nie drugim największym po dro-
dze krajowej nr 14 producentem 
dwutlenku węgla na terenie gmi-
ny Stryków są gospodarstwa do-

mowe i przedsiębiorstwa. Prym 
wiodą tutaj jednak nie paliwa 
opałowe, ale energia elektryczna. 
O ile te pierwsze w ubiegłym roku 
spowodowały emisję na poziomie 
35.013 Mg CO2, o tyle energia 
elektryczna – już 71.016 Mg CO2. 
Z kolei najmniej emisji powoduje 
gaz – bo tylko 317 Mg CO2. 

Jak można 
temu zaradzić?
Zaproponowany gminie Stry-

ków program gospodarki nisko-
emisyjnej zawiera cały wachlarz 
działań proekologicznych odnie-
sionych nie tylko do sfery działal-
ności publicznej (na co samorząd 
będzie miał największy wpływ), 
ale również mieszkalnictwa in-
dywidualnego, przedsiębiorstw 
i właśnie transportu. Termomo-
dernizacja obiektów użyteczno-
ści publicznej, wdrożenie systemu 
„zielonych” zamówień publicz-

nych (poszukiwanie rozwiązań 
ograniczających wpływ zamawia-
nych produktów i usług na środo-
wisko), modernizacja oświetlenia 
ulicznego, wymiana energochłon-
nego oświetlenia w obiektach 
użyteczności publicznej, montaż 
odnawialnych źródeł energii na 
obiektach użyteczności publicz-

nej, działania edukacyjne, roz-
wój sieci gazowej oraz promocja 
transportu publicznego – to tyl-
ko część zadań, które należało-
by wdrożyć. Gdyby się to udało, 
gmina w ciągu 5 lat ograniczyłaby 
emisję dwutlenku węgla o ok. 5%, 
czyli o ok. 18.174 Mg CO2. Koszt 
wszystkich przedsięwzięć oszaco-
wano na blisko 30,3 mln zł. 

Radni dopytywali jednak bur-
mistrza Andrzeja Jankowskiego 
o konkrety i – jak usłyszeli z jego 
ust – kierunkiem w dobrą stronę 
ma być m.in. rosnące wykorzysty-
wanie sieci kolejowej. 

 – Jeśli ktoś był ostatnio na na-
szej bocznicy kolejowej, to mógł 
zauważyć, że do tych najwięk-
szych magazynów towar spro-
wadzany z dużych odległości nie 
dociera już transportem koło-
wym, tylko właśnie koleją. Ten 
trend na pewno będzie się utrzy-
mywał i mam nadzieję, że będzie 

„czternastka” 
wyemitowała 
w ubiegłym roku 
45 tysięcy ton 
cO

2
, podczas gdy 

autostrady A-1 
i A-2 mniej więcej po 
połowie tego każda.

aNdrzeJ JaNeczKo 
radny

bardzo dokładnie 
przejrzałem ten dokument 
i jestem przerażony. to 
nie jest nasza wina, ale 
prawda o tym małym 
Eldorado jest taka, że 
jednej strony napływa 
do nas dużo pieniędzy 
z podatków napędzanych 
przez korzystny układ 
komunikacyjny, ale 
z drugiej – jak się okazuje 
– naszym przekleństwem 
staje się emisja spalin. 
Dane mówią same za 
siebie. to, co wydobywa 
się z naszych kominów, 
nie stanowi nawet jednej 
czwartej tego, co emitują 
paliwa transportowe. 
czternastka jest 
największym producentem 
zanieczyszczeń, które 
wdychamy, więc jakże 
ważne jest, żeby coś z tą 
drogą w końcu zrobić. 
Nie zrobią tego sami 
mieszkańcy, radni czy 
burmistrz, ale jako gmina 
mamy kolejny, mocny 
argument w rozmowach 
z GDDKiA. chyba nikt nie 
ma wątpliwości, jak bardzo 
potrzebna jest planowana 
od dawna obwodnica 
Strykowa.

krajowa czternastka dziś już nie przypuszcza szturmu tirów, tak jak to było przed budową autostrad, co nie zmienia faktu, że emituje do atmosfery 
najwięcej dwutlenku węgla spośród wszystkich dróg przecinających gminę Stryków. 
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MicHał szaFraNiec 
Centrum Doradztwa 
energetycznego Sp z o.o.

trzeba brać pod 
uwagę, że dokument 
obejmuje prognozę tylko 
na najbliższych 5 lat. 
Zmniejszenie w tym czasie 
emisji dwutlenku węgla 
o 18 mln jednostek, nawet 
jeśli liczbą wyjściową jest 
316 mln, to i tak dobry 
wynik. Porównując to 
z innymi gminami, dla 
których opracowywaliśmy 
podobne programy, 
Stryków miałby jedną 
z większych redukcji. 
to nie jest tak, że jesteśmy 
w stanie ograniczyć tę 
emisję o nie wiadomo 
ile, bo największe jej 
ilości generuje i tak ruch 
tranzytowy, na które 
samorząd ma najmniejszy 
wpływ. Prawda jest taka, 
że staraliśmy się znaleźć 
rozwiązanie problemu we 
wszystkich innych sferach 
funkcjonowania gminy. 
W tej chwili miasta i gminy 
w całym kraju uchwalają 
plany gospodarki 
niskoemisyjnej. 
to, że np. Łódź ograniczy 
swoją emisję, powinno 
mieć również istotny wpływ 
na poprawę sytuacji 
w gminie Stryków. 

miał istotny wpływ na zmniejsze-
nie emisji zanieczyszczeń drogo-
wych – twierdzi burmistrz Jan-
kowski. Poinformował on również 
radnych o obecnych działaniach 
gminy w kwestii obwodnicy połu-
dniowej miasta. – Jestem umówio-
ny z Urzędem Marszałkowskim 
w takiej kwestii: czy w przypad-
ku przejęcia tej obwodnicy przez 
gminę Stryków, projekt kwalifi -
kowałby się na dofi nansowanie ze 
środków przeznaczonych na szla-
ki komunikacyjne będące w połą-
czeniu z węzłami autostradowymi, 
bo tylko na takie przedsięwzięcia 
będzie można skorzystać z dota-
cji – naświetlił sprawę Jankowski. 
Przypomniał on również, że jeżeli 
w przyszłym roku zostanie odda-
ny do użytku fragment autostrady 
A-1 na Śląsk, gmina powróci do 
rozmów z GDDKiA odnośnie pla-
nów przełożenia drogi krajowej nr 
14 za miasto.

znak zapytania 
nad przydomowymi 
oczyszczalniami 
ścieków
Sporo miejsca w dyskusji zaję-

ła kwestia przydomowych oczysz-
czalni ścieków, o których budowę 
pytali radni, bo gmina Stryków za-
czyna od pewnego czasu zmieniać 
kierunek działania w tej sprawie. 
Zapowiada się odejście od budo-
wy tychże obiektów w ramach 
inwestycji gminnych. Powód? Po 
pierwsze – program został wyha-
mowany przez spór między gmi-
ną a starostwem, co do powiązania 
realizacji tych inwestycji z zapisa-
mi planu zagospodarowania prze-
strzennego. Stanęło na tym, że 
gmina, chcąc nadal kontynuować 
budowę przydomowych oczysz-
czalni ścieków, zmuszona byłaby 
do zmian w planie, co byłoby ope-
racją zbyt czaso- i kosztochłoną. 

Po drugie – urzędnicy zoriento-
wali się, że przy kilkuset przydo-
mowych oczyszczalniach na te-
renie całej gminy nie są w stanie 
dokładnie kontrolować ich wła-
ścicieli w kwestii zachowania re-
żimu użytkowania urządzeń, czy-
li takiej ich eksploatacji, która 
spełniałaby zasady ekologii. Dla-
tego burmistrz Andrzej Jankow-
ski zapowiada, że w najbliższym 
czasie będzie chciał przekonać 
radnych do przyjęcia innych roz-
wiązań problemów ścieków pro-
dukowanych w gospodarstwach 
domowych zlokalizowanych na 
terenach, gdzie ze względów eko-
nomicznych nie jest przewidywa-
na budowa kanalizacyjnej zbior-
czej. Chodzi o pomysł budowania 
kontenerowych oczyszczalni ście-
ków dla grup mieszkańców, np. 
całej miejscowości czy jej części. 

co dalej 
z siecią gazową
Radni pytali również o per-

spektywy rozwoju gazyfi kacji, 
także w kontekście póki co lek-
kiego wyhamowania tego pro-
cesu. – Obecnie oddział spółki, 
która realizuje te zadania na te-
renie naszej gminy, ma okrojo-
ne możliwości autonomiczne 
w sensie realizacji inwestycji, bo 
o wszystkim decyduje Warsza-
wa. Mam jednak nadzieję, że te 
projekty, o których mówiliśmy, 
a dotyczące zarówno terenów 
wiejskich, jak i miasta, będą re-
alizowane. W tej chwili trwają 
na przykład uzgodnienia co do 
możliwości posadowienia sieci 
w drogach gminnych i powiato-
wych – poinformował radnych 
burmistrz.  ljs

REKLAMA

Domaniewice | Koniec sądowej batalii

Gmina zapłaci za wypadek sprzed lat
Urząd Gminy Domaniewice zapłaci 90 tys. zł spadkobiercom mężczyzny, 
który w październiku 2011 roku w Rogóźnie, jadąc rowerem, 
najechał na dziurę. W wyniku wypadku doznał bardzo poważnych obrażeń. 
Po pół roku zmarł. Proces w tej sprawie toczył się od 2012 roku.

Mający w chwili zdarzenia 68-
lat mężczyzna doznał przerwania 
rdzenia kręgowego, był sparaliżo-
wany. Biegli lekarze stwierdzili 
u niego 100-procentowy uszczer-
bek na zdrowiu. Mężczyzna, a po 
jego śmierci jego spadkobiercy, po-
czątkowo domagali się 100 tys. zł
(+ odsetki) zadośćuczynienia, 
6.220 zł (+ odsetki) odszkodowa-
nia, comiesięcznej renty (roszcze-
nie to wygasło po śmierci poszko-
dowanego) oraz 15 tys. zł zwrotu 
kosztów sądowych.

Początkową kwestią do rozwią-
zania było m.in. ustalenie, na tere-
nie której gminy doszło do zdarze-
nia, w gminie Domaniewice czy 
gminie Łowicz. Do wypadku do-
szło na drodze między Kwiatkiem 
a żwirownią Rydwan. Koniec 
końców ustalono, że droga należa-
ła do gminy Domaniewice (miej-
sce znajduje się w administracyj-
nych granicach wsi Rogóźno). 

Wójt Paweł Kwiatkowski na se-
sji 29 października przyznał, że 
proces można było jeszcze cią-

gnąć dłużej, wzywając kolejnych 
biegłych, ale było on, zdaniem 
prawników gminy, nie do wygra-
nia.

Ostatecznie 27 października 
zdecydowano się na podpisanie 
ugody przedsądowej. Ustalono, że 
gmina zapłaci po 30 tys. zł trójce 
spadkobierców zmarłego mężczy-
zny. Udało się również uniknąć 
płacenia 6220 zł odszkodowania 
oraz odsetek. Gmina zapłaci też 
około 10 tys. zł kosztów procesu 
oraz obsługi prawnej.

Zdaniem reprezentującej gmi-
nę Magdaleny Wrzesińskiej, ugo-
da jest dla gminy korzystna i po-
zwoliła zmniejszyć potencjalne 
koszty, z jakimi mogło się wiązać 
dalsze ciągnięcie sprawy przed 
sądem. 

Prawniczka zwracała uwagę na 
to, że sądy za 1% ubytku na zdro-
wiu zasądzają w granicach 1.000-
3.000 zł. W przypadku 100-pro-
centowego uszczerbku, o jakim 
była mowa, gmina mogła więc za-
płacić nawet kilkaset tysięcy zło-
tych.

Wójt Paweł Kwiatkowski za-
pewnił, że feralne miejsce, w któ-
rym doszło do wypadku, jest za-
bezpieczone, aby w przyszłości 
nie dochodziło do podobnych tra-
gedii. Urząd, nauczony tą sprawą, 
w ramach wykupowanej polisy 
ubezpiecza nie tylko gminne bu-
dynki, ale cały majątek, czyli tak-
że drogi i place.  kl

W czasie umacniania skarp Skierniewki starą kładkę dla pieszych 
i rowerzystów zdemontowano i zastąpiono mobilnym wojskowym mostem.
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Gmina Sanniki | Wójt: musimy zawiesić ten pomysł 

Wizja przeniesienia gimnazjum
do Osmolina mniej prawdopodobna
W świetle ogólnopolskich zapowiedzi likwidacji gimnazjów oraz planowanych 
od przyszłego roku szkolnego reform oświatowych władze gminy Sanniki zawiesiły 
– do czasu wyjaśnienia przyszłości gimnazjów – pomysł przeniesienia gimnazjum 
w Sannikach do budynku, w którym obecnie działa Szkoła Podstawowa w Osmolinie.

Przygotowania do takiej reorga-
nizacji sieci szkół w gminie Sanni-
ki zostały rozpoczęte pod koniec 
ubiegłego roku szkolnego, o czym 
obszernie pisaliśmy w Nowym 
Łowiczaninie. 

Pierwsze, otwarte dla rodziców 
i nauczycieli, spotkanie dotyczące 
planowanego przeniesienia gim-
nazjum z Sannik do Osmolina od-
było się 28 czerwca w sali gimna-
stycznej Publicznego Gimnazjum 
w Sannikach. Relacjonowaliśmy 
je w NŁ. Do przeniesienia mia-
ło dojść najwcześniej od września 
2016 roku. – Teraz musimy ten po-
mysł zawiesić. W świetle ostatnich 
zapowiedzi, że gimnazja mają być 
w Polsce likwidowane czy też wy-
gaszane, nie wiemy, co robić. Mu-
simy poczekać na rozwój sytuacji 
– mówił na ostatniej sesji Rady 
Gminy w Sannikach, 29 paździer-
nika, wójt Gabriel Wieczorek. 

Według niego gmina Sanniki 
byłaby w stanie przeorganizować 
własną sieć szkolną i przenieść 
gimnazjum z Sannik do Osmo-
lina, a dzieci z osmolińskiej pod-

stawówki dowozić do szkoły w 
Sannikach od września przyszłe-
go roku. – Jeśli natomiast w 2017 
r. miałoby dojść do likwidacji gim-
nazjów w skali całego kraju , to 
takie przenoszenie naszego gim-
nazjum w nowe miejsce byłoby 
marnowaniem pieniędzy – uważa 
wójt. Dostosowanie budynku pod-
stawówki na potrzeby gimnazjum 
miało kosztować, według mocno 
wstępnych szacunków, nawet oko-
ło 2 miliony złotych. 

Podobnego zdania jest też dy-
rektor sannickiej podstawówki Je-
rzy Jabłoński, która współdzieli 
budynek z miejscowym gimna-
zjum. – Trzeba będzie dostosować 
działania lokalne do tego, co bę-
dzie działo się z edukacją w kraju 
– mówił. 

Nie oznacza to jednak, że gmina 
będzie mogła zawiesić moderniza-
cję szkoły w Sannikach. Budynek 
tejże szkoły (do czasu zlikwidowa-
nia gimnazjów – dwóch szkół) jest 
ubogi w sale dydaktyczne, a sam 
gmach – choć od zewnątrz odre-
montowany i w ubiegłym roku 

docieplony – wewnątrz jest za-
niedbany. Sala gimnastyczna wy-
korzystywana jest głównie przez 
gimnazjalistów oraz uczniów star-
szych klas szkoły podstawowej. 
Najmłodsi uczniowie ćwiczą za-
zwyczaj na korytarzach, a nawet 
w klasach. 

Za mało też jest sanitariatów 
i łazienek, o czym szkole przypo-
mina gostyniński Sanepid. Część 
uczniów zaczyna naukę o godz. 
10.45 i kończy później niż inni 
(najpóźniej o 15.25), bo brakuje 
wolnych sal lekcyjnych. 

Jednym zdaniem: budynek 
w Sannikach jest zbyt mały na 
to, by pomieścić jednocześnie 
uczniów podstawówki i gimna-
zjum. Możliwości rozbudowy 
szkół – przynajmniej na razie – nie 
ma, a na budowę kolejnego gma-
chu gmina nie ma pieniędzy. 

Radni i wójt widzą potrzebę 
modernizacji szkoły oraz nie wi-
dzą możliwości kolejnego odwle-
czenia jej w czasie. Do tej pory 
plan był taki, że warunki w szko-
le w Sannikach będą poprawia-

ne po tym, jak „wyprowadzone” 
z budynku zostanie gimnazjum. – 
Sanepid wiecznie nie będzie nam 
pozwalał na to, żeby sanitaria-
tów było mniej niż wymaga prze-
pis. Musimy ponownie przedsta-
wić plan rozwiązania tej sytuacji 
– uważa dyrektor Jabłoński. 

Szkoła Podstawowa w San-
nikach liczyła w bieżącym roku 
szkolnym 289 uczniów, a Publicz-
ne Gimnazjum w Sannikach bli-
sko 170. W Osmolinie uczniów 
jest znacznie mniej, bo do szkoły 
podstawowej uczęszcza co roku po 
ok. 50 uczniów. Oprócz tego jest 
kilkunastoosobowy oddział przed-
szkolny. – Trzeba będzie szkołę 
w Osmolinie zasilić uczniami – 
uważa radny z tej miejscowości 
Jan Wrzesiński. Według niego po-
móc w tym mogłaby zmiana tzw. 
rejonów szkolnych. 

O szczegółach jeszcze nie roz-
mawiano, ale trzeba zwrócić 
uwagę na to, że sama zmiana re-
jonizacji i np. powiększenie rejo-
nu szkoły w Osmolinie może nie 
mieć bezpośredniego wpływu na 
decyzje rodziców o tym, do której 
szkoły ma uczęszczać ich dziecko. 
Sytuacja prawna wygląda bowiem 
tak, że rodzić może wysłać dziec-
ko do dowolnej szkoły. Jeśli jest to 
szkoła spoza rejonu zamieszkiwa-
nia ucznia, może ona nie przyjąć 
go w poczet społeczności szkolnej, 
jeśli nie ma w niej wolnych miejsc. 
Tymczasem w okolicznych szko-
łach, np. w Kiernozi, wolne miej-
sca są.  mak 

Arkadia | Zmiany nad Skierniewką

Kładka tylko się zmieni
W ostatnich dniach rozebra-

na została kładka spinająca brze-
gi rzeki Skierniewki na wysokości 
parku w Arkadii. Wywołało to nie-
pokój mieszkańców tej miejsco-
wości, bo stanowiła ona skrót na 
drodze do sklepu w Mysłakowie 
(przy bramie prowadzącej do par-
ku), dzięki któremu omijali oni ru-
chliwą drogę krajową nr 70.

– Kładka nie zniknie – zapew-
nia Grzegorz Kwasigroch, pre-
zes Przedsiębiorstwa Rybackiego 
w Łyszkowicach, które jest go-
spodarzem stawów hodowlanych 
położonych pomiędzy Skierniew-
ką a zabudowaniami wsi Arka-
dia. Jak wyjaśnia prezes, stara kon-
strukcja musiała zostać rozebrana 
w związku z pracami prowadzony-
mi w korycie rzeki, które wynikały 
z zaleceń otrzymanych po wyko-
naniu modernizacji jazu piętrzą-
cego wody rzeki. Zgodnie z zale-
ceniami, przedsiębiorstwo musi 

umocnić skarpy rzeki ażurowy-
mi betonowymi płytami – yomb 
– tak, aby nie dochodziło do ich 
obsuwania. Prace mają być wy-
konane na długości około 50 m 
od spiętrzenia i praktycznie są już 
ukończone.

W czasie demontażu kładka 
okazała się w bardzo złym stanie 
technicznym, nie dającym szans 
na jej ponowne zamontowanie. 
Dlatego przedsiębiorstwo znala-
zło inne rozwiązanie w postaci 
wojskowego tymczasowego mo-
stu przeprawowego BLG 67, który 
przewożony był na podwoziu czoł-
gu T-55A. Kwasigroch powiedział 
nam, że dwa przęsła mostu, które 
już łączą brzegi Skierniewki, po-
zostaną tam na dłużej. Pomiędzy 
nimi zostanie położona nawierzch-
nia z desek, zamontowane zostaną 
także barierki oraz bramki gwaran-
tujące, że nikt nie wjedzie na prze-
prawę samochodem. tb
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Gmina kocierzew Płd. | Szkoła Podstawowa w Łaguszewie 

Wokół ziemniaka i cebuli
Społeczność Szkoły Podstawowej w Łaguszewie 
zorganizowała 28 października obchody „Dnia 
ziemniaka i cebuli”. Nie zabrakło poczęstunku 
przygotowanego przez uczniów wszystkich klas, 
konkursów sprawnościowych i sprawdzających 
wiedzę. Wszystko po to, by lepiej poznać warzywa, 
znane wszystkim z przydomowych grządek.

– Zaczęło się (przed kilku laty 
– przyp. red.) od pomidora, gdyż 
w naszej okolicy wiele osób zaj-
muje się jego uprawą. Potem było 
jabłko, a dziś spotykamy się na 
Dniu ziemniaka i cebuli – tak 
zdecydowaliśmy w demokra-
tycznych wyborach. Z założenia 
jest to impreza integracyjna, ale 
żeby miała też walor edukacyjny, 
przygotowaliśmy konkurs wie-
dzy – mówi dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Łaguszewie, Marcin 
Kosowski. 

Do wspólnego świętowania 
zaproszono uczniów ze szkół w 
Błędowie i Gągolinie, gimna-
zjalistów z Łaguszewa i Popo-
wa oraz podopiecznych Stowa-
rzyszenia Centrum Wolontariatu 
„Nadzieja”. 

Impreza rozpoczęła się od wy-
stawienia części artystycznej przez 
uczniów szkół w Popowie, któ-
rzy przedstawili konfl ikt warzyw 
zabiegających o przywództwo
w warzywniaku. Po krótkiej licy-
tacji, które z nich ma najwięcej 
walorów odżywczych, decydują, 
że królem zostanie ziemniak, a 
cebula jego żoną. 

Następnie wszyscy ruszyli na 
szkolne patio, gdzie uczniowie 
wcielający się w rolę chłopów za-
prosili do kosztowania ziemnia-
ków prosto z ogniska. 

Wiele emocji wywołał kon-
kurs wiedzy, w którym wzięli 
udział gospodarze i uczniowie za-
proszonych szkół. Quiz składał się
z 44 pytań, na które odpowie-
dzi udzielały 3-osobowe zespoły.
W jakim rejonie Polski na ziem-
niaki mówi się grule, skąd naj-
prawdopodobniej pochodzi ce-
bula, jak głęboko sięga system 
korzeniowy cebuli – to tylko 
przykładowe z nich. Jak widać, 

poziom był zatem wysoki. W 
ogólnej klasyfi kacji bezkonkuren-
cyjny okazał się zespół złożony z 
uczennic z VI klasy Szkoły Pod-
stawowej w Łaguszewie. 

– Do konkursu przygotowy-
wałyśmy się przede wszystkim 
samodzielnie, a materiałów po-
szukiwałyśmy w internecie – mó-
wiły nam usatysfakcjonowane ze 
zwycięstwa Natalia Gałaj, Wikto-
ria Wojda i Zuzanna Król. 

Nie był to jednak koniec 
atrakcji przygotowanych na ten 
dzień. Wzdłuż szkolnego kory-
tarza uczniowie wszystkich klas 
podstawowych i gimnazjalnych
w Łaguszewie przygotowali za-
aranżowane przez siebie stoły
z przysmakami, głównie z cebuli 
i ziemniaka. 

– Mamy tutaj kuleczki cebulo-
we, ziemniaki nadziewane mię-
sem, zapiekanki i pierogi – menu 
stoiska przygotowanego przez kla-

sę II Gimnazjum w Popowie pre-
zentowała Kinga Gruziel. 

Komisja konkursowa, której 
zadaniem było wybranie najcie-
kawszego stoiska kulinarnego, 
postanowiła nagrodzić starania 
uczniów oddziału przedszkolne-
go i zerowego. Następnie wszyscy 
przystąpili do degustacji. 

Największy ziemniak
i cebula 
Długo trwały oczekiwania na 

ogłoszenie wyników w konkur-
sie na największy ziemniak i ce-
bulę. Przyniesione przez uczniów 
Szkoły Podstawowej w Łagusze-
wie okazy były naprawdę wiel-
kie. Posiadaczką największej ce-
buli ogłoszono Wiktorię Kosiorek 
z klasy VI, która olbrzymie wa-
rzywo wykopała z przydomowej 
grządki. Największego ziemniaka 
przyniosła do szkoły Hanna Ma-
terek z oddziału zerowego: – Ta-

tuś go znalazł – mówiła zwycięż-
czyni. Konkurs był jednym z kilku 
zaplanowanych na ten dzień. Po 
południu uczniowie zmierzyli się
w krojeniu cebuli tak, by nie uro-
nić łzy, obieraniu ziemniaka 
tak, aby powstała jak najdłuższa 
obierka oraz strzelaniu do tarczy,
do której przytwierdzono cebulę. 

Po tym pełnym atrakcji dniu 
dzieci z pewności dowiedziały się 
więcej o ziemniaku i cebuli. n

uczniowie wcielający się w rolę chłopów zaprosili do skosztowania pieczonych ziemniaków z ogniska.

Przedszkolaki również miały okazję spróbować potraw przygotowanych 
na „Dzień ziemniaka i cebuli”.

aGNieszKa
aNtosieWicz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Mamy tutaj kuleczki 
cebulowe, ziemniaki 
nadziewane mięsem, 
zapiekanki i pierogi. 

kinga Gruziel
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Bielawy
Pierwsza uliczna 
latarnia solarna

Na początku października 
w Bielawach, przy drodze na 
Łuby Bielawskie, stanęła pierwsza 
latarnia uliczna zasilana energią 
słoneczną. Została zakupiona za 
około 6.900 zł (cena wraz z trans-
portem i montażem). Chociaż, jak 
to określił na sesji 28 października 
wójt Sylwester Kubiński – „szału 
nie ma”, bo samotna lampa oświe-
tla skutecznie tylko około 30-40 
metrów drogi, to świeci przez całą 
noc, nie generując żadnych dodat-
kowych kosztów. Sołtysi i miesz-
kańcy wsi, zainteresowani do-
konaniem podobnych zakupów 
z funduszu sołeckiego dla swoich 
miejscowości, zachęceni zostali 
do odwiedzenia Łubów po zmro-
ku i przekonania się, czy taka la-
tarnia spełniłaby ich oczekiwania. 
 ewr

Łowicz
Warsztaty 
plastyczne 
seniorów

Warsztaty plastyczne dla słu-
chaczy Uniwersytetu III wieku, 
podczas których seniorzy projek-
towali i wykonywali różnego ro-
dzaju wycinanki, odbyły się 23 
października w Miejskiej Biblio-
tece na os. Bratkowice w Łowi-
czu. Warsztaty poprowadził ko-
lekcjoner i twórca wycinanek 
Edward Noniewicz, którego prace 
można oglądać na wystawie w tej-
że bibliotece. W spotkaniu uczest-
niczyła grupa plastyczna prowa-
dzona przez Aldonę Zając.  mak 
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Pierwsza latarnia słoneczna 
w bielawach.
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Łowicz – kutno | uczniowie zwiedzili centrum logistyczne

Przyszli spedytorzy na wycieczce w Kutnie 
Uczniowie klasy II TB w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 4 w Łowiczu, kształcący się  
w zawodzie technika spedytora, wzięli udział w wycieczce 
do Kutna, w trakcie której zwiedzili terminal kontenerowy 
oraz centrum logistyczne firmy Nijhof-Wassink.

Pierwszym punktem podróży 
była wizyta w terminalu kontene-
rowym PCC Intermodal. Nowo-
czesny obiekt terminalowy mieści 
się bezpośrednio przy linii kole-
jowej łączącej Berlin z Warszawą 
i dalej Moskwą oraz w pobliżu 
głównej linii kolejowej Północ-
-Południe, w korytarzu transporto-
wym Bałtyk-Adriatyk. W pobliżu 
znajduje się wiele dróg krajowych 
i autostrad. 

Terminal w Kutnie jest w peł-
ni funkcjonalnym centrum logi-
styczno-przeładunkowym, obsłu-
gującym ładunki, które napływają 
do Polski zarówno z zachodu 

(Niemcy, Holandia, Wielka Bry-
tania), ze wschodu (Ukraina Bia-
łoruś, Rosja) jak i przez porty 
morskie. Na miejscu pracuje wiele 
urządzeń przeładunkowych: suw-
nice bramowe o udźwigu 41 ton, 
wózki kontenerowe marki Kal-
mar, imponujący, blisko 90-to-
nowy wózek typu reachstacker 
marki Hyster, o maksymalnym 
udźwigu 46 ton. 

Przyszli spedytorzy zostali za-
poznani z organizacją pracy ter-
minala kontenerowego. Zobaczyli 
strefy przeładunków kolejowych, 
pracy suwnic bramowych, skła-
dowania kontenerów (w tym także 

tych kontenerów, które wymaga-
ją zasilania oraz są puste), a tak-
że strefę serwisową taboru kole-
jowego. Ciekawym rozwiązaniem 

stosowanym na terminalu jest tzw. 
„wanna bezpieczeństwa” – tam 
zostają umieszczone uszkodzo-
ne cysterny, z których spokojnie 

mogą wyciekać substancje nie-
bezpieczne, nie powodując zagro-
żenia w dalszej pracy. Uczniowie 
obserwowali, jak wygląda załadu-

nek kontenerów na naczepy samo-
chodowe. 

Drugim punktem wycieczki 
było spotkanie z przedstawicie-
lami firmy Nijhof-Wassink Sp. 
z o.o. W siedzibie Działu Trans-
portu i Planowania młodzież uzy-
skała informacje dotyczące or-
ganizowania pracy kierowców 
i zobaczyła, na czym polega praca 
spedytora. 

Nijhof-Wassink oferuje usługi 
transportu drogowego za pomo-
cą najnowocześniejszego sprzętu, 
który uczniowie mogli podziwiać 
z bliska. Imponowały im modele 
ciągników siodłowych marki Vo-
lvo, myjnia cystern, hale magazy-
nowe, z których każda posiada po-
wierzchnię 8.000 m2. Co ciekawe 
i ważne: uczniowie uzmysłowi-
li sobie, jak ważną funkcję pełni 
w pracy spedytora znajomość ję-
zyka obcego.  oprac. aa 

kocierzew Płd. | ciekawy cykl spotkań 

Z życia stewardesy
Uczniowie Zespołu Szkół Pu-

blicznych im. Bohaterów Walk 
nad Bzurą 1939 roku w Kocie-
rzewie Południowym, z inicjaty-
wy szkolnego pedagoga Kariny 
Pilnej, w ramach cyklu „Spotka-
nia z ciekawymi ludźmi” gościli 
stewardesę Saudyjskich Linii Lot-
niczych FlyNas, Zuzannę Łukaw-
ską. W spotkaniu, które odbyło 

się 21 października, uczestniczyli 
uczniowie klas V-VI szkoły pod-
stawowej i I-III gimnazjum w ZSP 
w Kocierzewie Południowym. 
Pochodząca z Łowicza Zuzanna 
Łukawska opowiedziała o życiu, 
zwyczajach i kulturze panującej 
w Arabii Saudyjskiej, gdzie teraz 
mieszka. Przybliżyła też przebieg 
swojej kariery zawodowej i obo-

wiązki, jakie spoczywają na ste-
wardesie Linii Lotniczych FlyNas. 

– Pasjonuję się kulturą islamu 
i dlatego poszukiwałam takiej dro-
gi zawodowej, dzięki której mo-
głabym poznać ją jeszcze bliżej. 
W Londynie ukończyłam studia 
na kierunku międzynarodowe za-
rządzanie turystyką, potem rozpo-
częłam pracę jako stewardesa. 

Na początku Zuzanna miesz-
kała w Rijad – stolicy Arabii Sau-
dyjskiej. Po uzyskaniu uprawnień 
przeprowadziła się się do Dżud-

da, czyli miasta na zachodzie Ara-
bii Saudyjskiej, położonego nad 
Morzem Czerwonym. – Właśnie 
upływa rok, od kiedy wyjechałam 
do krajów islamu – mówiła NŁ 
stewardesa. Do Łowicza przyje-
chała na urlop. Poproszona o spo-
tkanie z uczniami w Kocierzewie 
nie wahała się, gdyż chętnie dzie-
li się spostrzeżeniami i ciekawost-
kami związanym z wykonywaną 
pracą. Podczas wizyty uczniowie 
mogli zobaczyć tradycyjny ubiór 
kobiety arabskiej, dowiedzieli się, 

jakimi zasadami kierują się kobie-
ty i mężczyźni mieszkający w tym 
kraju. Informacje były uzupełnia-
ne ciekawymi zdjęciami i filmi-
kami. Uczniowie byli zachwyce-
ni opowieściami pani Łukawskiej. 
Na koniec wszyscy pozowali 
do pamiątkowego zdjęcia. 

– Mamy nadzieję, że pani Zu-
zanna podczas kolejnej wizyty 
w Polsce odwiedzi naszą szkołę 
i opowie nam kolejną porcję cie-
kawostek z pokładu – mówi Kari-
na Pilna. aa 

uczniowie zwiedzili terminal kontenerowy oraz centrum logistyczne firmy Nijhof-Wassink w Kutnie. 
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zuzanna Łukawska 
poprowadziła lekcję w stroju, 
jaki noszą kobiety w krajach 
arabskich. 
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Powiat łowicki | Wyjazdy edukacyjne z wiejskich szkół do parków narodowych

Misja Przyroda – Zielone Szkoły 
w Parkach Narodowych
Cztery szkoły z powiatu 
łowickiego wzięły 
udział w jesiennych 
wyjazdach młodzieżowych 
finansowanych  
przez Fundację 
Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Wsi Polskiej.

144 uczniów z SP w Stachle-
wie, SP w Seligowie, Gimna-
zjum Publicznego w Nowych 
Zdunach i SP w Domaniewi-
cach w tym roku wyjechało 
na bezpłatne wycieczki eduka-
cyjne do Kampinoskiego i Ba-
biogórskiego Parku Narodowego. 
Uczestnicy wyprawy mieli moż-
liwość poznania walorów tych 
wyjątkowych miejsc. Celem wy-
jazdów było budowanie wśród 
wiejskiej młodzieży poczucia 
odpowiedzialności za otaczają-
ce nas środowisko przyrodnicze. 
Jadwiga Wojcieszek, nauczyciel-
ka przyrody ze szkoły w Doma-
niewicach, przyznaje: – Wyjazd 
był zorganizowany na bardzo wy-
sokim poziomie, a pracownicy 
niezwykle kompetentni. Prowa-
dzili ciekawe zajęcia, a my jako 
opiekunowie nie musieliśmy się 
zajmować niczym, poza zapew-
nieniem bezpieczeństwa naszym 
podopiecznym. Dzięki fundacji 
uniknęliśmy jakiejkolwiek papier-
kowej roboty. We wszystkie od-

wiedzane miejsca dowoził nas au-
tokar, a obsługa pensjonatu była 
świetna. Organizatorzy dopięli 
wszystko na ostatni guzik.

W trakcie pięciodniowych wy-
jazdów do parków narodowych 
uczestnicy nie byli traktowani jak 
na typowych szkolnych lekcjach. 
Ich zajęcia łączyły ze sobą naukę, 
grę i zadania terenowe. Uczniowie 
m.in nauczyli się poruszania po 
parku z pomocą nawigacji GPS, 
pokonywali strome stoki, prze-
prowadzali badania nad tamtejszą 
przyrodą pod mikroskopem, do-
wiadywali się co nieco o zamiesz-
kałych tam zwierzętach, mierzyli 
poziom wód gruntowych, ogląda-
li stałe ekspozycje przyrodnicze, 

zwiedzali akweny wodne, rozpo-
znawali zwierzęta po śladach, jakie 
te zostawiają w lesie, organizowali 
wspólne ogniska, tworzyli plaka-
ty o tamtejszych ssakach. Zamie-
niali się w „reporterów przyrody”, 

codziennie udostępniali swoje re-
lacje na specjalnie do tego stwo-
rzonym profilu na Facebooku. 
Z najciekawszych wpisów po-
wstanie gazetka „Misja Przy(g)
roda”, która trafi do szkół w ra-
mach podsumowania programu. 

– Uczniowie szkoły w Do-
maniewicach bardzo pozytyw-
nie wspominają czerwcowy wy-
jazd. Byli zachwyceni formą zajęć 
i szkoda było im wracać do do-
mów. Większość chciała zostać 
albo ponownie odwiedzić to miej-
sce w przyszłym roku. Nigdy 
wcześniej nie mieli okazji uczest-
niczyć w tego typu zajęciach 
na świeżym powietrzu – podkre-
śla Wojcieszek.

Marek Zagórski, prezes Funda-
cji Europejskiego Funduszu Roz-
woju Wsi Polskiej, w oficjalnym 
komunikacie przyznał, że myl-
ne jest powszechne przekonanie, 
iż dzieci z obszarów wiejskich 
mają częstszy i łatwiejszy kontakt 
z przyrodą. Zazwyczaj nie jeżdżą 
one na „zielone szkoły” i nie zna-
ją polskich parków. Okazuje się, 
że większość uczestników „Mi-
sji Przyroda” była w parku naro-
dowym po raz pierwszy. Z tego 
powodu fundacja zdecydowała 
się zorganizować ten ogólnopol-
ski projekt. Rocznie w ramach 
„Misji” na zielone szkoły wyjeż-
dża 7.200 uczniów z niemal 200 
szkół.  mg

uczniowie z Domaniewic podczas zielonej szkoły. 

Większość 
uczestników  
„Misji Przyroda”  
była w parku 
narodowym  
po raz pierwszy.

Łowicz | Prelekcja w ZS z Oddziałami integracyjnymi

Zwierzę to nie rzecz
Amanda Chudek, prezes Łódzkiego Towarzystwa Opieki 
nad Zwierzętami, poprowadziła 21 października spotkanie 
z klasami szkoły podstawowej Zespołu Szkół z Oddziałami 
Integracyjnymi dotyczące ochrony praw zwierząt.

Prócz Amandy Chudek w spo-
tkaniu wzięli udział: powiatowy 
lekarz weterynarii w Łowiczu Je-
rzy Kowalczyk, piosenkarka Ju-
styna Panfilewicz i wolontariusz-
ki z ŁTOnZ wraz z dwoma bardzo 
przyjaźnie nastawionymi psami, 
które mieszkają w schronisku. 

W trakcie wykładu uczniowie 
kl. I-III dowiedzieli się o obowiąz-
kach związanych z posiadaniem 
pupili. Prowadząca przypomniała 
im o tym, że zwierzęta mają pra-

wa i nie wolno się nad nimi znę-
cać, bo grozi to karą. Pokazała 
też przykłady złego traktowania 
zwierząt, tj. porzucenia, bicia, bra-
ku dostępu do jedzenia czy stra-
szenia, a także poinstruowała ich, 
że jeśli zobaczą takie sytuacje, po-
winni to zgłosić na policję.

Amanda Chudek mówiła też 
o adopcji mieszkańców schroni-
ska i sposobach zapobiegania ich 
ucieczkom poprzez zakładanie 
im tzw. adresówek – przywieszek 

przyczepionych do obroży, które 
mają wygrawerowane imię zwie-
rzęcia, a także numer telefonu 
i adres właściciela. Na zakończe-
nie zachęcała dzieci do udziału 
w wolontariacie i podziękowała 
szkole za zbiórki karmy.

Justyna Panfilewicz, zwycięż-
czyni tegorocznych SuperDebiu-
tów na festiwalu w Opolu, pod-
czas spotkania z najmłodszymi 
mówiła, że nie da się adoptować 
wszystkich bezdomnych zwie-
rząt, ale nie powinniśmy się bać 
takiej decyzji, bo nie są to istoty 
trędowate, tylko niekochane przez 
swoich właścicieli. Jak zaznaczy-
ła prezes ŁTOnZ, artystka od lat 

pomaga zwierzętom, organizuje 
koncerty, z których dochód prze-
znacza na poprawę ich warunków 
bytowych, a także uczestniczy 
w akcjach zbierania karmy.

Amanda Chudek na pytanie 
o cel spotkania odpowiedziała, 
że głównie chce uwrażliwić dzie-
ci na los bezdomnych zwierząt, 
szczególnie te najmłodsze, po-
nieważ one są bardziej empatycz-
ne. Zwróciła też uwagę, że w tej 
chwili nie ma w szkołach edu-
kacji humanitarnej wobec zwie-
rząt. Chudek rozpoczęła swoje 
wizyty w szkołach w paździer-
niku, ponieważ w tym miesią-
cu obchodzimy Światowy Dzień 
Zwierząt i zadeklarowała, że do 
końca roku będzie chciała odwie-
dzić po dwie szkoły w każdym 
z powiatów woj. łódzkiego. mg
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Rzut Okiem | PASOWANiE

W środę, 28 października, w Przedszkolu nr 1 „Stokrotka” 
uroczyście pasowano najmłodszych podopiecznych placówki 
na przedszkolaków. Wszyscy otrzymali dyplomy i łakocie. 
Na uroczystości byli obecni rodzice maluchów, a także dziadkowie. 
Po ceremonii zaproszono gości wraz z pociechami na poczęstunek. mg
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Łyszkowice | Zespół Szkół Publicznych

Pamiętają o bohaterach
Uczniowie Zespołu Szkół Pu-

blicznych w Łyszkowicach, jak co 
roku, tuż przed 1 listopada udali 
się wraz z wychowawcami na po-
bliski cmentarz, by zapalić znicze 
przy grobach swoich przodków, 
którzy oddali życie za wolność  

w czasie II wojny światowej. Za-
palono też znicze pod pomnikiem 
poległych w walkach o Polskę  
w latach 1918-1920. Na zdjęciu  
– znicz zapalają Bartłomiej Gajek 
z klasy V B i Piotr Śnieguła z kla-
sy II A gimnazjum. tm

Łyszkowice | Szkoła Podstawowa

Dzień sałatek w kl. II B
Dzieci z klasy II B w Szko-

le Podstawowej w Łyszkowicach 
wiedzą jak smacznie się najeść, a 
przy tym zaopatrzyć organizm w 
niezbędne witaminy. 22 paździer-
nika, pod czujnym okiem wy-
chowawczyni Bożeny Walczak, 

własnoręcznie przygotowywa-
ły sałatki warzywne i owocowe.  
Na deser skosztowały natomiast 
czekoladek domowego wyrobu, 
przygotowanych w domu przez 
ich koleżankę Amelię Korzeniew-
ską. tm

za kulinarne prace uczniowie z klasy ii b zabierali się z szerokimi 
uśmiechami.
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Łowicz | Druga wizyta polityka PiS

Waszczykowski o roli państwa
Polityk PiS, który  
w niedzielnych wyborach 
do Sejmu RP z listy Prawa 
i Sprawiedliwości zdobył 
mandat, uzyskując w całym 
naszym okręgu niebagatelną 
liczbę 32.909 głosów, 
odwiedził w piątek,  
23 października wieczorem 
Łowicz, kończąc tym 
samym właśnie u nas swoją 
kampanię wyborczą.

Była to druga jego wizyta  
w Łowiczu w czasie ostatniej 
kampanii. Zarówno pierwsze, jak 
i drugie spotkanie zgromadziło 
liczną publiczność zwolenników 
PiS. W piątkowy wieczór w sali 
konferencyjnej Domu Nauczycie-
la niemal wszystkie miejsca były 
zajęte.

Witold Waszczykowski spóźnił 
się pół godziny z powodu proble-
mów z wyjechaniem z Łodzi, co 
dało mu pretekst do rozpoczęcia 
spotkania od tematu niedokończo-
nych za rządów PO dróg w Polsce, 
potem mówił też o kolejnictwie, 
na inwestycje w które wydawane 
są miliony, a skutek odczuwanych 
zmian to podróż krótsza zaledwie 
o kilka minut.

Podkreślał swoje związki z Ło-
dzią i okręgiem, z którego kan-
dydował. Tak jak na poprzednim 
spotkaniu mówił o różnicach mię-
dzy PiS i PO, podkreślając, że PO 
rządzi zgodnie z powiedzeniem 
„Róbta, co chceta”, zaś PiS jest 

partią opartą na tradycyjnych war-
tościach, która chce stymulować 
rozwój gospodarki, przewidywać 
edukację, demografię – działać nie 
tylko od wyborów do wyborów.

Mówił o demografii, że  
w związku ze spadającą liczbą 
obywateli państwo powinno sty-
mulować rozrodczość zachętami 
socjalnymi i finansowymi, a nie 
jak np. Niemcy sprowadzać emi-
grantów. – Wydatki na dzieci, na 
ludzi – to nie są obciążenia dla 
państwa, to jest inwestycja – mó-
wił z przekonaniem. Dodał też, 
że w tej kwestii on „zrobił swoje”, 
ponieważ ma trójkę dzieci.

Wypowiedział się też w spra-
wie funkcjonowania organów 
państwa, mówiąc, że trzeba od-
wrócić filozofię, że państwo jest 
samo dla siebie, bo państwo ma 
być dla obywateli, społeczeństwa. 
Obowiązkiem państwa jest opie-
ka nad obywatelem – jak to ujął 

– od kołyski po jesień życia. Tro-
ska ta, jego zdaniem, przejawiać 
się powinna także podnoszeniem 
wysokości minimalnego wyna-
grodzenia, stwarzaniem lepszych 
możliwości zarobkowych dla oby-
wateli. – Polska się wyludnia, bo 
ponad 2 mln osób wyjechało na 
emigrację. Potrzeba odbudowy 
przemysłu i powrotu emigran-
tów. Mówiąc o potrzebie powsta-
wania miejsc pracy wyjaśniał, że 
potrzebne są nowoczesne techno-
logie i prorozwojowe inwestycje, 
a nie montownie czy takie miej-
sca jak powstały w magazynach 
pod Strykowem, gdzie pracowni-
cy pracujący nocami – co całkiem 
dezorganizuje im życie – zarabiają 
około 1.700 zł. 

Kolejnym poruszonym pro-
blemem było przyjmowanie emi-
grantów. Polityk wyraził opinię, 
że nasz kraj, jeśli będzie przyj-
mować uchodźców to tylko pod 
warunkiem, że udowodnią oni, 
że nie mogą wrócić do swojej oj-
czyzny i powinno to być jedynie 
na krótki czas, aż w Syrii sytuacja 

się zmieni. Sprawa każdego czło-
wieka musi być jednak rozpatry-
wana indywidualnie. – Na pewno 
jako Europa nie powinniśmy ich 
wszystkich przyjmować, ponie-
waż w świat pójdzie wtedy komu-
nikat, że jakoś sobie poradziliśmy, 
a za rok, dwa będziemy mieć ko-
lejną falę np. z Afganistanu. 

W sprawie emigrantów uznał, 
że w ogóle nie powinniśmy mieć 
obowiązku ich przyjmowania  
i nikt nas nie może do tego zmu-
sić, m.in dlatego, że znalazło u nas 
schronienie około 7 tys. Ukraiń-
ców i nie prosiliśmy UE o pomoc. 
Poza tym nie wiadomo, jak sytu-
acja w tym kraju rozwinie się, czy 
nie będziemy przyjmować kolej-
nych, ponieważ na przełomie roku 
skończy się trwający obecnie ro-
zejm między Rosją a Ukrainą. 

Na koniec spotkania uczestnicy 
zadawali pytania na tematy, które 
szczególnie są im bliskie: mini-
malne wynagrodzenia, tzw. śmie-
ciowe umowy o pracę, zatrudnia-
nia cudzoziemców. – Skoro PiS 
wygrał, to spodziewamy się, że 
będzie realizował swoją obietni-
cę i te problemy będą rozwiązane 
– powiedziała nam po ogłoszeniu 
wyników wyborów Teresa Ko-
walska, jedna z organizatorek spo-
tkania z Witoldem Waszczykow-
skim. Podkreśliła, że polityk nie 
tylko w Łowiczu zakończył kam-
panię, ale też chcąc przyjechać do 
nas nie skorzystał z zaproszenia do 
studia, jakie otrzymał od telewizji 
Polsat.  mwk

Łowicz | Po wyborach parlamentarnych

Grzegorz Schreiber podziękował łowiczanom za reelekcję
Grzegorz Schreiber z Prawa 
i Sprawiedliwości, wybrany 
na posła RP w naszym 
okręgu wyborczym,  
29 października przyjechał 
do Łowicza i na konferencji 
prasowej podziękował 
mieszkańcom za oddane 
na niego głosy i zaufanie, 
jakim go obdarzyli.

Schreiber był wdzięczny za 
wszystkie z ponad 16 tysięcy 
otrzymanych głosów i podkreślał, 
że zabiegał o każdego wyborcę. 

– Nasze zwycięstwo to przede 
wszystkim efekt docierania do lu-
dzi. Bezpośredni kontakt z nimi 
spowodował tak dobry wynik.  
W naszym okręgu wyborczym 
otrzymaliśmy 7 mandatów posel-
kich i 3 senatorskie. To świetny re-
zultat – mówił.

Na pytanie, co zamierza robić 
w najbliższym czasie, poseł od-
powiedział, że skupi się na wypeł-
nieniu deklaracji programowych, 
ale też, co najważniejsze, będzie 
z mieszkańcami, żeby nie zerwać 
nawiązanych w trakcie kampanii 
kontaktów, bo współpraca w Ło-
wiczu jest konieczna.

Schreiber podkreślił również, 
że teraz najważniejsza jest dla 
niego praca, a nie wojna polsko-
-polska: – W najbliższym okre-
sie będę zajęty pracą merytorycz-
ną, nie będę marnował czasu na 
pyskówki, ani na robienie taniego 
szumu – jest mało czasu, a dużo 
pracy. Ludzie oczekują natych-
miastowych zmian, więc musimy 
jak najszybciej wprowadzać usta-
wy – twierdził na konferencji pra-
sowej.

Poseł powiedział również, że 
czasy straszenia PiS-em się skoń-

czyły i, że jest to broń, która już 
nie działa na wyborców. Świad-
czą o tym dwie z rzędu przegra-
ne kampanie Platformy Obywa-
telskiej.

Na pytanie, czy będzie mu bra-
kowało ugrupowań lewicowych 

w sejmie, poseł odpowiedział, że 
taka sytuacja da trochę oddechu 
na polskiej scenie politycznej. Po-
zwoli to przede wszystkim odejść 
od kwestii skandaliczno-obyczajo-
wych i zająć się sprawami państwa 
i gospodarki. W końcu nie będzie 
Palikota, który walczył z Kościo-
łem i da to trochę spokoju w ła-
wach sejmowych.

Pozytywna reelekcja Schreibe-
ra będzie się wiązała ze zmianą 
lokalizacji jego biura poselskie-
go. Dotychczas znajdowało się 
ono przy ulicy 3 Maja. Nieba-
wem kończy się umowa najmu, 
a samo pomieszczenie, jak za-
znacza poseł, jest niepraktyczne 
i trzeba je zmienić. Siedziba no-
wego nie jest jeszcze znana, ale 
na pewno pozostanie ono w Ło-
wiczu. Poseł ma także swoje biu-
ra w Sieradzu, Łasku, Zduńskiej 
Woli i Kutnie.  mg

Wydatki na dzieci, 
na ludzi – to nie są 
obciążenia  
dla państwa, 
to jest inwestycja. 

Grzegorz Schreiber podczas 
konferencji prasowej w swoim 
biurze poselskim przy ul. 3 Maja.
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Witold Waszczykowski  
na przedwyborczym spotkaniu  
w Łowiczu. 

Łowicz
Najmłodszy 
poseł na 
Starym Rynku

Łukasz Rzepecki, wybrany na 
posła RP w tegorocznych wy-
borach parlamentarnych w na-
szym okręgu wyborczym, przy-
jechał w środę do Łowicza, by 
podziękować mieszkańcom za 
oddanie na niego niemal 600 
głosów. 22-latek z PiS-u będzie 
najmłodszym parlamentarzystą 
VIII kadencji. Dotychczas peł-
nił funkcję szefa biura znanego 
działacza PiS i posła Marcina 
Mastalerka.  mgM
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Łowicz | Wyborcze zamieszanie

Jeden komitet, dwie listy
Do kuriozalnej sytuacji 
doszło w Łowiczu podczas 
rejestracji list kandydatów 
do komisji wyborczych 
w ostatnich wyborach 
do Parlamentu. Zostały 
złożone dwie różne listy 
kandydatów z ramienia 
Komitetu Wyborczego 
Wyborców Grzegorza 
Brauna „Szczęść Boże!”. 
Oczywiście przyjęta mogła 
być tylko jedna z nich.

Urząd Miejski w Łowiczu 
przyjął tę listę, która została do-
starczona jako pierwsza. Złożył 
ją pracownik MOPS w Łowi-
czu, Tomasz Białek, nie zwią-
zany bezpośrednio z komitetem 
Grzegorza Brauna, ale mają-
cy wypełnioną listę kandydatów  
z podpisem Grzegorza Brauna. 
W związku z tym nie mogła być 
przyjęta druga lista, którą później 
złożył Wojciech Gędek związa-
ny z Ruchem Obrony Wyborów. 
Znajdowały się na niej nazwi-
ska osób, które wcześniej zbiera-
ły podpisy dla komitetu „Szczęść 
Boże!”. Wojciech Gędek zażądał 
od burmistrza wyjaśnień w tej 
sprawie.

Wyjaśnianiem sprawy w imie-
niu Urzędu Miejskiego zajęła 
się bezpośrednio sekretarz mia-
sta Maria Więckowska. Zaraz po 
zaistnieniu tej sytuacji kontakto-
wała się z Wandą Lebiodą, dy-
rektor skierniewickiej delegatury 
Krajowego Biura Wyborczego. 
Ta odpowiedziała jej, że jeżeli 
pierwsze zgłoszenie miało upo-
ważnienie komitetu, Urząd Miej-
ski nie mógł go nie przyjmować. 
Jedynie lider komitetu wyborcze-
go lub jego pełnomocnik mogli-
by wycofać raz złożone zgłosze-
nie, co jednak nie nastąpiło. 

Tomasz Białek tłumaczy za-
istniałą sytuację nieporozumie-
niem. Mówił nam, że kartę in 
blanco otrzymał od znajomego 
z Warszawy, działacza komitetu. 

Zapewnia, że nie wiedział o za-
miarze złożenia listy przez Woj-
ciecha Gędka.

Wojciech Gędek zapowiada 
skierowanie sprawy do prokura-
tury. – To co mówi pani sekretarz 
jest prawdą, ale nie jest to odpo-
wiedź na zasadnicze wątpliwości 
w tej sprawie – mówił on w roz-
mowie z nami. – Tłumaczenia 
pana Białka były bardzo pokręt-
ne, ostatecznie nie odpowiedział 
od kogo miał pełnomocnictwo. 
Sam byłem gotowy tę sprawę od-
puścić, ale chodzi też o osoby, któ-
re w kampanię się zaangażowały  
i miały obiecane miejsca w ko-
misji. Przypuszczamy, że mogło 
dojść do fałszerstwa.

Rozmawialiśmy też z Anną 
Stefaniak, pełnomocnikiem 
KWW Grzegorza Brauna 
„Szczęść Boże!” w naszym okrę-
gu wyborczym. – Jedno nie ulega 
wątpliwości – mówiła. – Osobą 
upoważnioną przez nasz komitet 
do składania tej listy był pan Woj-
ciech Gędek. Nie wiem w jaki 
sposób uzyskał pełnomocnictwo 
pan Tomasz Białek, nie zrobił 
tego na pewno drogą oficjalną,  
o co wszyscy mamy żal. Być 
może jakiś pełnomocnik z inne-
go okręgu wręczył mu in blan-
co pełnomocnictwo na jakiś inny 
okręg, ale takich praktyk nie sto-
sowaliśmy w naszym okręgu, nie 
słyszałam, żeby w ogóle stosował 
je nasz komitet. tm

Osobą upoważnioną 
przez nasz komitet do 
składania tej listy był 
pan Wojciech Gędek. 
Nie wiem  
w jaki sposób uzyskał 
pełnomocnictwo pan 
tomasz białek.
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Rzut Okiem | buDyNEK JESt, PRZESZKADZAŁA LiPA 
Rzecznik prasowy 
„Dino Polska” S.A., 
maciej Galicki, 
potwierdził uzyskane 
przez nas informacje 
o tym, iż fi rma napotkała 
przeszkody związane 
z wycięciem lipy 
blokującej wjazd 
na parking na terenie 
dyskontu powstającego 
w Kocierzewie 
Południowym. Po 
uzyskaniu stosownej 
zgody z Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony 
Środowiska w Łodzi 
drzewo zostało usunięte. 
Mimo to, rzecznik 
nie podaje nawet 
przybliżonego terminu 
otwarcia sklepu „Dino” 
w tym miejscu. aaA
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Łowicz | Z sesji Rady Miejskiej: dużo pytań, a potem jednomyślna zgoda

Zielone światło dla planów
inwestycyjnych Maspexu
Rada Miejska jednogłośnie podjęła 29 października dwie decyzje, które umożliwią spółce 
Maspex Wadowice realizację planów inwestycyjnych w zakładach owocowo-warzywnych 
Agros Nova przy ul. Sikorskiego w Łowiczu.

Przedstawiciele fi rmy Dariusz 
Panek i Jarosław Sanser gościli 
na sesji Rady Miejskiej i mówi-
li o inwestycji, której koszt szaco-
wany jest na 200 mln zł. Pienią-
dze te mają być przeznaczone na 
budowę nowego zakładu z ma-
gazynem, nowymi liniami pro-
dukcyjnymi, modernizację stare-
go zakładu oraz budowę parkingu 
wewnętrznego dla 40 ciężarówek 
i 100 aut osobowych.

Podjęte 2 uchwały dotyczy-
ły przystąpienia przez miasto do 
sporządzenia zmiany miejsco-
wego planu zagospodarowania 
przestrzennego, który obejmuje 
16-hektarowy teren zakładu oraz 
wystąpienie o włączenie tego tere-
nu do łowickiej podstrefy Łódzkiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej.

Decyzja – zwłaszcza w spra-
wie wnioskowanych zmian w pla-
nie zagospodarowania przestrzen-
nego – nie była łatwa. Choć teren 
nie zmienia przeznaczenia, bo 
planowana inwestycja powstać 
ma na terenie istniejącego zakła-
du, który funkcjonuje na terenach 
o przeznaczeniu produkcyjno-
-usługowym, to kontrowersyjna 
dla niektórych radnych okazała 
się wysokość magazynu, jaki chce 

postawić Maspex. Ma on mieć 
wysokość ok. 30 m (dotychczaso-
wy plan pozwala na wysokość bu-
dynków wynoszącą 12 m). Sam 
wniosek o zmiany w planie mówi 
natomiast o dopuszczeniu zabu-
dowy do 35 m. Przedstawiciele 
spółki odpowiadali na liczne py-
tania radnych, dotyczące przyszło-
ści zakładu, zatrudnienia, ruchu 
TIR-ów, wspierania fi nansowego 
miasta czy nawet... sponsorowa-
nia sportu.

Wcześniej Krzysztof Kaliński 
mówił, że inwestycje są tam po-
trzebne, co widać gołym okiem. 
Dwaj radni miejscy pracujący 
w Agos Nova – Dariusz Dzik i Le-
szek Plichta, powiedzieli mu, że 
wreszcie zakład doczekał się in-
westora, który myśli o jego rozwo-
ju, a nie tylko o tym, aby jakiś czas 
przeczekać i sprzedać go. – To jest 
druga po OSM fi rma w Łowiczu, 
która zatrudnia 600 pracowników 
– podkreślał burmistrz, dając do 
zrozumienia, jak jej plany są waż-
ne dla mieszkańców Łowicza. 
Z drugiej strony – jak dodał – sa-
morząd powinien swoim działa-
niem dać fi rmie sygnał, że Łowicz 
jest gotowy do współpracy i czeka 
na realizację tych planów. 

Właściciel: inwestycje 
są konieczne
Jarosław Sanser przypomniał 

historię nabycia Agros Nova przez 
Maspex, dodając, że dużo wcze-

śniej przyglądano się zakładowi 
w Łowiczu. – Nie ma możliwo-
ści rozwoju bez dużych inwesty-
cji – stwierdził. Technologia (w 
łowickiej fabryce – przyp.red.) jest 
z lat 60., nie wstawimy tam asep-
tycznych maszyn, bo nie spełnimy 
wymagań np. dotyczących klima-
tu w halach. 

Zakład, który ma powstać, bę-
dzie kopią inwestycji, jaką Maspex 
zrealizował w Olsztynku. Pracow-
nicy zakładu w Łowiczu będą 
mieć organizowane tam wyciecz-
ki, aby zorientować się, do czego 
dąży pracodawca. Obecni na sesji 
mieli okazję zobaczyć wizualiza-
cję zakładu o wymiarach 70x270 
m, z wkomponowanym magazy-
nem o wymiarach 49x16 m, dla 
potrzeb zakładu, który pomieści 
30 tys. miejsc paletowych. Tak się 
teraz buduje i to jest wymóg tech-
nologiczny, ponieważ konstrukcją 
magazynu są regały, na których 
montuje się ściany i dach.

– Bez tego nie zaczniemy inwe-
stycji. To jest ekonomia, a my je-
steśmy fi rmą komercyjną – mó-
wił Jarosław Sanser, w późniejszej 
części dodając, że Maspex rozwi-
ja się, bo podejmowane decyzje 
są logiczne. W sprawie magazy-
nu wyjaśniał, że asortyment pro-
duktów jest szeroki, a do każdego 
kraju i każdej sieci produkty mają 
inne etykietki. Zakład musi mieć 
zapas gotowych produktów na 2 
tygodnie do przodu, aby klientom 

zapewnić ciągłość dostaw 24 go-
dziny na dobę, nie zniknąć z pół-
ek, bo konkurencja jest bardzo sil-
na, a rynek nie znosi próżni. 

radni zarzucili 
gości pytaniami
Pytania o to jednak wraca-

ły, choć tematyka dyskusji była 
znacznie szersza. Radny Robert 
Wójcik pytał czy Maspex będzie 
partycypował w kosztach budo-
wy obwodnicy od ronda do wia-
duktu kolejowego, która odciąży 
ruch w mieście. Marek Boroski, 
Jerzy Stobnicki i Krzysztof Wie-
teska wyrażali obawę, czy za 5 lat 
z zakładu nie zostanie tylko ma-
gazyn. Krzysztof Olko pytał, czy 
w przyszłości fi rma nie będzie 
chciała rozbudować magazynu do 
wysokości 35 m, o jaką teraz wy-
stępuje. Karina Sędkowska-Sta-
szewska pytała o możliwość trans-
portu produktów koleją, ze stacji 
Łowicz Przedmieście oraz przeła-
dunek poza zakładem, a radna Zo-
fi a Wielemborek – jakie o umowy 
o pracę i zarobki mają pracowni-
cy Maspexu. Robert Wójcik py-
tał również o zakup ciepła z ZEC, 
o to, czy robiono badania geolo-
giczne przed planami postawie-
nia nowego magazynu, ponieważ 
w Łowiczu występuje kurzawka. 

Firma chce zatrudniać
Jarosław Sanser wielokrotnie 

zapewniał, że fi rma nie inwesto-

wałaby 200 mln zł, aby z zakła-
du pozostał tylko magazyn. Na 
centrum logistyczne Łowicz jest 
za mały (Maspex ma taki maga-
zyn w Tychach), magazyn musi 
powstać dla potrzeb zakładu. Za-
rząd chce rozwijać fi rmę oraz 
skup owoców i warzyw, wiedząc, 
że jest tu dobra baza surowcowa 
i doświadczeni pracownicy. Pra-
cowników już teraz brakuje i kie-
rownictwo chciałoby zatrudniać 
więcej niż deklarowane we wnio-
sku do SSE zwiększenie ich licz-
by o 30 osób. To jest minimum 
jakie trzeba było określić. 

O wielkości magazynu mó-
wił, że będzie on zaledwie o 5 
tys. palet większy od tego, czym 
obecnie sumarycznie dysponuje 
Agros Nova w Łowiczu (10 tys. 
palet na miejscu oraz 15 tys. wy-
najmowanych poza zakładem). 

ciężarówki? Niewiele 
więcej niż obecnie
W sprawie ruchu ciężarówek 

mówił, że jest to 30-40 samo-
chodów dziennie poza sezonem, 
w sezonie około 60. Jego zda-
niem po rozbudowie będzie ich 
niewiele więcej, do 70, a par-
king na terenie zakładu uporząd-
kuje ten ruch. – Partycypacja 
w budowie drogi? Byłby to pre-
cedens. To pytanie mnie zasko-
czyło – przyznał. 

Deklarował, że fi rma jest za-
interesowana kupnem ciepła od 
ZEC, ale ważne są warunki umo-
wy, bo zakład potrzebuje stałego, 

dobrego ciśnienia pary, aby nie 
mieć strat. 

Co do transportu kolejowego, 
to jedno zdaniem nie wchodzi on 
w rachubę, bo: zakład nie ma 
bocznicy, przeładunek poza jego 
terenem byłby nieekonomiczny 
– doszłoby kilka operacji, fi rma 
ma złe doświadczenia z koleją i 
nie prowadzi transportu kontene-
rami. 

Pytanie o kurzawkę też go nie 
zaskoczyło. Mówił, że Maspex 
wie, że teren jest trudny, ale tech-
nologia radzi sobie z takimi pro-
blemami. Badania wstępne były 
robione, ale będą one jeszcze po-
wtórzone. – Nie bardzo się tego 
boimy.

W sprawie sponsorowania 
sportu nie wykluczył takiej moż-
liwości, mówiąc, że fi rma nie chce 
być postrzegana jako „zgniły ka-
pitalista”. Chce współpracować ze 
środowiskiem lokalnym i budo-
wać swój pozytywny wizerunek.

W sprawie umów o pracę mó-
wił, że polityka fi rmy idzie w tym 
kierunku, że najpierw zawiera-
ne są umowy na czas określony, 
a potem – nieokreślony. Wyso-
kość zarobków dyktuje rynek, on 
też chciałby zarabiać tyle, ile zara-
bia się w Niemczech. – Pracowni-
cy dają nam sygnały, czego ocze-
kują i nikt nie zamyka przed nimi 
drzwi – mówił. 

Do tych pytań odnieśli się radni 
Dzik i Plichta, mówiąc, że to już 
pracownicy sami będą o tym roz-
mawiać. Dariusz Dzik wyraził też 
oburzenie pytaniem Roberta Wój-
cika o partycypowanie nowego 
właściciela przetwórni w budowie 
drogi do wiaduktu. – Nie oczekuj-
my, że fi rma nam lotnisko pobu-
duje! – ironizował.

Przedstawiciele inwestora 
przekonali jednak radę do swoich 
planów, o czym świadczy wy-
nik głosowania. Gdy ogłoszono, 
że obie uchwały „przeszły” jed-
nogłośnie, na twarzach Sansera 
i Panka widać było ulgę i szczery 
uśmiech. n

Zakład musi mieć zapas 
gotowych produktów na 
2 tygodnie do przodu, 
aby klientom zapewnić 
ciągłość dostaw 
24 godziny na dobę.

MirKa WolsKa
-KobierecKa

mirka.wolska@lowiczanin.info

Dariusz Panek i Jarosław Sanser z Maspexu na sesji Rady Miejskiej.
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Podjęte przez radę uchwały, które pomogą inwestorowi zrealizować 
plany, cieszyły radnych, którzy pracują w Agros Nova: Leszka Plichtę 
(drugi z lewej) i Dariusza Dzika (trzeci z lewej). 

teren, na którym powstać ma nowy zakład położony jest przy nowo 
powstałej ulicy Piłsudskiego. tak to wygląda od strony stadionu KS Pelikan.
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Rzut Okiem | KWiAty i GRAtuLAcJE DLA WóJtA 

Podczas ostatniej sesji Rady 
Gminy Łowicz, przewodniczący 

tejże rady Grzegorz koza, 
złożył wójtowi gminy Łowicz, 

Andrzejowi Barylskiemu, 
oficjalne gratulacje z okazji 

otrzymania przez niego 
ministerialnej Odznaki honorowej 

za Zasługi dla Samorządu 
terytorialnego, o czym już  

w NŁ pisaliśmy. Do gratulacji 
składanych wójtowi przyłączyli się 

jego współpracownicy. Andrzej 
barylski po raz kolejny podkreślił, 

że nie kolekcjonuje odznaczeń, 
aczkolwiek przyznał, iż sam 

fakt, że został wyróżniony, jest 
niezwykle miły. aa 

Łowicz | Akcja pomocy dla Kasi cieślak zatacza coraz szersze kręgi

Pomaganie sprawia 
przyjemność obu stronom
Studio Urody Oliwia w Łowiczu pracowało wczoraj, 4 listopada na rzecz Katarzyny Cieślak, chorej na raka 
młodej kobiety, o której dwukrotnie już pisaliśmy na naszych łamach, która jest jego klientką. Zakład został 
otwarty już o godz. 8 czyli 2 godziny wcześniej niż zwykle, aby można było przyjąć jak najwięcej klientek.  
Poza 2 fryzjerkami, 2 kosmetyczkami i właścicielką, do akcji włączyły się 3 praktykantki.

– Dziś przyszłam w ramach ak-
cji, ale salon odwiedzam regular-
nie – powiedziała Małgorzata Za-
krzewska, która przyszła zrobić 
manicure. – Osobiście nie znam 
Kasi, o akcji dowiedziałam się naj-
pierw z „Oliwii”, potem widzia-
łam jej zapowiedź na Facebooku. 
Włączyłam się do niej już wcze-
śniej, wpłacając pieniądze na kon-
to. Dlaczego? Bo trzeba pomagać. 

Kosmetyczka, która się nią zaj-
mowała, Anna Ślusarczyk doda-
ła, że dla wszystkich w zakładzie 
ta akcja jest ważna, bo wszyscy 
znają Kasię Cieślak i podchodzą 
do sprawy bardzo emocjonalnie, 
chętnie się też angażując. Od rana 
miała dużo pracy i była z tego za-
dowolona. – Wiemy, że jest w trak-
cie leczenia i bardzo potrzebuje te-
raz naszego wsparcia. 

– Zakończyłam już praktyki, 
które miałam tutaj w październi-
ku, ale załatwiłam sobie dzisiaj 
wolne w szkole, aby przyjść tutaj 
i pomóc – powiedziała nam Ka-
rolina Wilk, uczennica klasy III 
Technikum Fryzjerskiego z ZSP 
nr 3 przy ul. Powstańców w Ło-
wiczu. Towarzyszyła jej szkolna 

koleżanka Monika Siekiera. Obie 
dziewczyny Katarzynę Cieślak 
znają tylko z opowiadań, ale chcia-
ły się włączyć do działania. 

Praktykantką biorącą udział 
w akcji była też Kinga Wysoc-
ka, uczennica klasy II wieloza-
wodowej w ZSP nr 1 przy ul. Po-
drzecznej. Akurat wypadła ona  
w dniu jej praktyk, ale w rozmo-
wie z nami przyznała, że gdyby 

nie miała zaplanowanego pobytu 
w zakładzie, to i tak by przyszła. 
– Pomaganie sprawia radość nam 
i jej pewnie też – uzasadniła krót-
ko. 

Zgodnie z zapowiedziami, w 
ramach akcji charytatywnej wyko-
nywane były proste zabiegi kosme-
tyczne i fryzjerskie takie jak strzy-
żenie, henna, manicure. Klientki 

wrzucały do puszki dobrowolne 
wpłaty, nie żałując gotówki. 

Izabela Haczykowska, właści-
cielka salonu powiedziała po 4 go-
dzinach trwania akcji, że co naj-
mniej dwie osoby wrzuciły po 100 
zł, a wiele pań weszło do zakładu 
tylko po to, aby wspomóc akcję, 
z usług jednak tym razem nie ko-
rzystały. – Odzew jest bardzo duży, 
jesteśmy bardzo zadowolone – po-
wiedziała nam. W chwili zamyka-
nia tego numeru NŁ akcja „Pra-
cujemy dla Kasi” jeszcze trwała. 
Zaplanowano ją do godz. 18. Po jej 
zakończeniu pieniądze miały być 
policzone i wpłacone na konto, 
ale puszka pozostanie w „Oliwii”  
w widocznym miejscu. 

Mecz koszykówki  
i zumba
W najbliższych dniach akcji cha-

rytatywnych w Łowiczu dla pani 
Kasi będzie więcej. 12 listopada o 
godz. 19.30 w hali OSiR nr 2 przy 
ul. Topolowej rozegrany zostanie 
mecz charytatywny pomiędzy dru-
żynami: KS Księżak a „Kasi Cie-
ślak”, w której zagrają m.in. jej 
mąż Kamil, jeden z trenerów dru-

żyn młodzieżowych „Księżaka” 
Piotr Rutkowski oraz nauczyciele 
wf. Zamiast biletu wstępu na mecz 
zakupić będzie można „cegiełki” 
za co najmniej 5 zł. 

Studio Rampa na os. Kostka  
w Łowiczu zaprasza na zum-
bę 12 listopada od godziny 16.30 
do 20.30. Instruktorzy prowadzić 
będą zajęcia, za które zapłacić 
trzeba będzie co najmniej 10 zł – 
ale również do puszki. – Pracuje-
my według grafiku, a ty wybierz z 
czego chcesz skorzystać, co spra-
wi tobie największą przyjemność 
a Kasi zwiększy się szansę na 
wyleczenie!!! – zachęcają orga-
nizatorzy. A grafik wygląda na-
stępująco: 16.30 – Urbhanize dla 
młodzieży, 17.30 – Zumba Gold, 
18.30 Urbhanize dla dorosłych, 
19.30 Zumba Fitness. 

I jeszcze zapowiedź kolejnej 
akcji. Jak nam wczoraj zdradził 
wiceburmistrz Łowicza Bogusław 
Bończak, najbliższa edycja co-
rocznej akcji charytatywno-spor-
towej „Gwiazdy na Gwiazdkę” 
adresowana będzie dla Kasi Cie 

ślak. Data wstępnie planowana 
jest nie w grudniu, ale 9 stycznia 
2016 roku. Może ona jednak ulec 
zmianie, ponieważ musi być do-
stosowana do planów kilku zna-
nych sportowców, którzy przecią-
gają do udziału w imprezie.  mwk

OGŁOSZENiA PŁAtNE

Łowicz | ZOZ: oferta dla ludzi w starszym wieku

Nowa poradnia geriatryczna
Od 1 listopada  
w łowickim Zespole 
Opieki Zdrowotnej swoją 
działalność rozpoczęła 
poradnia geriatryczna.

To pierwsza taka placówka  
w naszym powiecie. W łowickiej 
poradni będzie pracowało dwo-
je geriatrów i będzie ona wypo-
sażone w specjalistyczny sprzęt 
tj, EKG, RTG, USG, glukometr, 
który umożliwi nowoczesną i sku-
teczną diagnostykę najstarszych 
pacjentów. 

Poradnia będzie czynna 3 
razy w tygodniu: w poniedział-
ki w godzinach 9.45-13.45,  
a we wtorki i piątki między 16  
a 20. Żeby skorzystać z poradni 
konieczne będzie skierowanie od 
lekarza POZ lub lekarza specja-
listy.

Specjaliści od geriatrii będą się 
zajmować leczeniem schorzeń 
wieku podstarzałego, m. in. oste-
oporozy, nadciśnienia tętniczego, 
zwyrodnienia stawów, cukrzycy, 
chorób układu krążenia, dolegli-
wości sercowych, ale także pro-
blemów ze słuchem czy pogarsza-
jącym się wzrokiem.

Dyrektor ZOZ Jacek Kaniew-
ski poinformował nas, że pierwszy 
tydzień działalności poradni jest 
organizacyjny – Musimy ustalić 
zakres prac, harmonogram, ale od 
9 listopada placówka będzie już 
obsługiwać wszystkich pacjentów 
przychodzących do nas po pomoc.

Jak zaznaczył dyrektor, w po-
radni będzie pracowało dwoje le-
karzy z Łowicza i będą oni dia-
gnozować i leczyć osoby, które 
ukończyły 65 rok życia. Porad-
nia będzie miała charakter zacho-

wawczy a nie interwencyjny, tzn. 
że pacjenci nie będą wymagali 
hospitalizacji, a będą poddawani 
profilaktyce przedwczesnego i pa-
tologicznego starzenia.

Zapotrzebowanie na tego typu 
miejsce w powiecie było ogromne 
– Dziś rano zgłosiła się do mnie 
pani, która pytała, kiedy może za-
pisać swoją mamę na wizytę. To 
tylko potwierdza, że taka placów-
ka jest potrzebna, tym bardziej, że 
jest ona pierwszą w naszym regio-
nie – mówi Jacek Kaniewski

Na razie poradnia w Łowi-
czu podpisała umowę z Łódzkim 
oddziałem NFZ-u do 30 czerw-
ca 2016 roku. Fundusz co roku 
zwiększa wydatki na leczenie 
osób starszych. W tym roku bę-
dzie to niemal 1,8 mln zł na porad-
nie i oddziały geriatryczne w na-
szym województwie.  mg

Nieborów | Posterunek 77 staje w szranki

Restauracja poda gęsinę w autorskim wydaniu
Rosół z gęsi, pierogi, 
roladki, pieczone udo, 
tatar – to wszystko i nie 
tylko czeka na gości 
restauracji Posterunek 77 
w Nieborowie podczas 
akcji „Gęsina na Świętego 
Marcina”.

Jak podkreśla Lidia Zagawa, 
współpracująca z restauracją – 
Na co dzień serwujemy u nas 
gęsinę, bo to specjalność loka-

lu, ale od 6 listopada do 13 grud-
nia oprócz stałego menu, będzie 
do niego dołączona specjalna 
wkładka z autorskimi przepisa-
mi na gęsinę naszego szefa kuch-
ni. Planujemy także zacząć wyta-
piać z niej smalec i sprzedawać 
naszym gościom. 

Nieborowski lokal, jako jed-
na z dwóch restauracji w woje-
wództwie łódzkim, bierze udział 
w ogólnopolskiej akcji „Gęsina 
na Świętego Marcina”. Celem 
projektu jest serwowanie gęsiny 

w autorskich przepisach kucha-
rzy. Szef kuchni, Paweł Zieliński, 
także bierze udział w konkursie na 
najlepszy przepis na gęsinę, któ-
ry zostanie rozstrzygnięty 11 li-
stopada. W trakcie trwania akcji, 
do mięsa będzie można zamówić 
specjalne, wyprodukowane w Pol-
sce wino Świętomarcińskie.

Posterunek 77 to jedna z 90 re-
stauracji w kraju, specjalizujących 
się w przyrządzeniu mięsa z gęsi, 
która została zaproszona do pro-
jektu przez Slow Food Polska. mg

o leczeNiu Kasi

u Katarzyny cieślak w kwietniu 
ubiegłego roku rozpoznano 
chłoniaka hodgkina (ziarnicę 
złośliwą). Ma w śródpiersiu guz o 
średnicy 15 cm, który jest odporny 
na stosowaną dotąd chemoterapię. 
Pieniądze, które są zbierane, 
potrzebne będą na nierefundowany 
lek Adcetris, który daje szansę na 
powrót do zdrowia. Jedna dawka 
kosztuje około 32 tys. zł, do leczenia 
potrzebnych jest 8-16 dawek, co 
daje 512 tys. zł. Pieniądze wpłacać 
można na konto Fundacji Rak’n’Roll. 
Wygraj życie, ul. bagatela 10/17, 
00-585 Warszawa, tytuł: Dla Kasi c. 
Numer konta 06 1140 2017 0000 
4302 1309 9082. mwk

Pomysłodawczynią akcji „Pracujemy dla kasi” była jej siostra cioteczna, 
fryzjerka Paulina Milczarek. Na zdjęciu czesze Monikę Siekierę. 
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izabela Haczykowska z Salonu urody Oliwia z puszką, do której 
klientki wrzucają pieniądze. 
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WSPOmNieNiA | POZOStANą W NASZEJ PAMięci

dokończenie z nr 44 

Pomoc dla jeńców 
sowieckich 
w Małszycach
„Odrębną zupełnie i indywidu-

alną moją akcją była pomoc dla 
jeńców sowieckich, więzionych 
w obozie w Małszycach. Po-
czątkowo był to niewielki obóz, 
w którym Niemcy trzymali Ży-
dów, pracujących przy regula-
cji Bzury. Po agresji niemieckiej
na Rosję obóz rozbudowano, 
przeznaczając go dla jeńców ra-
dzieckich. Stawianiem baraków 
w Małszycach zajmował się tech-
nik budowy ze Skierniewic o na-
zwisku Moczygęba. Zamówił on 
w zakładzie stolarskim mojego 
ojca drzwi i okna do wspomnia-
nych baraków. Każdego ranka oj-
ciec z grupą swoich czeladników 
i uczniów udawał się do pracy
w obozie. Za każdym razem wra-
cał stamtąd wieczorem wstrzą-
śnięty. W obozie panowały 
straszne warunki, jeńcy umie-
rali masowo z powodu chorób
i głodu. Codziennie rano bra-
mę obozu opuszczały wielkie 
wozy wypełnione nagimi ciałami 
mężczyzn. Zmarłych chowano
w zbiorowych mogiłach w dolnej 
części cmentarza żydowskiego 
na Górkach przy ul. Łęczyckiej. 
Do pomocy w pracach przydzie-
lono ojcu młodego Rosjanina. 
Był całkiem spuchnięty. Błagał 
ojca, że chce żyć i bardzo pra-
gnie napić się mleka. Od tej pory 
ojciec przynosił mu codziennie
w bańce litr ciepłego mleka, które 
zostawił w umówionym miejscu, 
aby nikt tego nie widział.

Tenże sam Rosjanin skontak-
tował któregoś dnia mojego ojca 
z przebywającym w obozie so-
wieckim lekarzem. Prosił, by pil-
nie dostarczono dla chorujących 
współwięźniów sodę oczyszczo-
ną. Ponieważ Niemcy zgodzili 
się, abym mogła co dzień mię-
dzy dwunastą a pierwszą przy-
nosić ojcu obiad, po otrzymaniu 
przepustki oprócz obiadu przy-
nosiłam też do obozu po kryjomu 
sodę oczyszczoną, którą przeka-
zywał mi znajomy lekarz, dr Ka-
zimierz Dietrich. Dostarczałam 
również więźniom sól i węgiel. 
Pewnego dnia, postawił na pro-
gu baraku garnek z przyniesio-
ną przeze mnie zupą, z kolumny 
maszerujących obok jeńców wy-
biegł jeden z Rosjan i porwał ów 
garnek. W mgnieniu oka wypił 
jego zawartość. Niestety, widział 
to niemiecki żandarm i odtąd nie 
mogłam już wchodzić na teren 
obozu”.

okupacyjna miłość
Swojego przyszłego męża, ro-

dowitego łowiczanina – Zdzi-
sława Pągowskiego, pani Halina 
poznała w czasie okupacji. Po-
łączyła ich pasja czytania ksią-
żek. Po raz pierwszy spotkali się 
w mieszkaniu farmaceuty Józe-
fa Kozy (przy obecnej ul. Pijar-
skiej), do którego pani Halina 
przyszła po książki. Może traf,
a może jednak zaaranżowane 
spotkanie 22-letniej kurierki i sa-
nitariuszki oraz 34-letniego uta-
lentowanego artysty malarza, 

absolwenta przedwojennej Aka-
demii Sztuk Pięknych w War-
szawie, zaowocowało miłością
na całe życie. 

– Tata był romantykiem, znał 
się na sztuce, na muzyce, na lite-
raturze i to w nim ujęło mamusię. 
Poza tym był bardzo cierpliwym, 
ale i zazdrosnym amantem. Kie-
dy się poznali, mamusia uczyła 
dzieci katechizmu, przez co mia-
ła też kontakt z młodymi wika-
riuszami. Potrafi ła spóźnić się na 
randkę nawet 3 godziny, a kie-
dy przychodziła na umówioną 
ławkę pod kasztanami, tata mó-
wił jej: „Żeby nie był księdzem, 
to by dostał w nos ...”. Uwielbiał 
ją, potrafi ł nawet na skrawku ga-
zety szkicować jej twarz. Zostało 
mnóstwo portretów, obrazów, ry-
sunków wykonanych przez tatę 
podczas codziennych rozmów – 
mówi Maria Pągowska.

oryginalny mazurek 
na zaślubiny
Zdzichna i Hala, bo tak do sie-

bie mówili przyszli małżonkowie 
Pągowcy, pobrali się 24 listopa-
da 1945 roku. Ślub brali w łowic-
kiej kolegiacie. Świadkami byli 
Maurycy Klimecki i Jan Wegner.
W rodzinnym archiwum do dziś 
zachował się oryginalny ślubny 
prezent – nutacja muzyczna ma-
zurka, skomponowanego spe-
cjalnie na tę okazję przez znajo-
mego młodej pary – Ksawerego 
Stanickiego. Młodzi zamieszkali
na parterze domu przy ul. Nowej 
5, którego administratorem był 
ojciec pani Haliny. Ona zajęła się 
domem i wychowywaniem dzie-
ci, on utrzymaniem rodziny. 

W 1946 roku urodził się ich 
pierwszy syn Zbigniew Tomasz, 
następnie w 1948 roku – dru-
gi syn Janusz Ryszard, a w 1951 
roku – córka Maria. – W domu 
zawsze było pełno ludzi, właści-
wie to również w nim zaczęła się 
„Sztuka Łowicka”, tu było biuro, 
a na naszą mamę mówiono „lo-
lecka”. Tata prowadził pracow-
nię, do której nie wolno było nam 
wchodzić, co nie przeszkadzało 
temu, żeby po pracy czytał nam 
bajki, co wręcz uwielbialiśmy. 
Mam była bardziej konkretna: 
odrabianie lekcji, wspólna gim-
nastyka, pacierz, to była codzien-
na musztra, ale były również naj-
milsze chwile przy wspólnym 
oglądaniu malarskich albumów 
ze zbiorów ojca, czy później – 
wspólne wyjazdy na wystawy 
do Warszawy, które mamusia 
zawsze bardzo pilnie śledziła – 
wspomina Maria Pągowska.

dom z opóźnieniem
W 1949 roku Pągowscy byli 

gotowi do budowy swojego wła-
snego domu na placu najpierw 
dzierżawionym, a później wy-

kupionym przez rodziców pani 
Haliny przy ul. 1 Maja. Wymia-
na pieniędzy pokrzyżowała pla-
ny. Rodzinie udało się przepro-
wadzić do nowego domu dopiero
w 1965 roku. Tutaj powstała 
nowa pracownia Zdzisław Pą-
gowskiego, tutaj odbyły się oby-
dwa wesela ich synów. Nim na-
deszła późna jesień życia, a nawet 
również w jej trakcie, pani Halina 
pozostała osobą bardzo aktyw-
ną. Pomagała dorosłym już dzie-
ciom, prowadziła dom, doglądała 
ogródek. 

– Mama miała dobrą starość, 
choć po śmierci ojca rozpacza-
ła bardzo. Kiedy zmarł na raka 
płuc w 1976 roku, ona miała 56 
lat. Wkrótce potem zmarli rów-
nież jej rodzice. Ciężko przeszła 
te żałoby, ale nigdy się nie wyco-
fała. Wychowywała tutaj najstar-
szego wnuka Michała, jeździła
z nim na wczasy, a ten i tak zwykł 
później mówić, że najlepsze wa-
kacje to takie, kiedy przyjeżdża 
do babci do Łowicza i idzie z nią 
na spacer na Zielkówkę (czyli 
Ziekowice). Mama opowiadała, 
śpiewała, uczyła nas wszystkich 
pieśni patriotycznych. Do dziś 
brzmi nam w uszach „Podkręcę 
wąsika, wsiądę na konika, dobę-
dę pałasza, wiwat Polska nasza!” 
– wspomina Maria Pągowska. 
Konfi tury, nalewki, świąteczne 
strucle pieczone w imponującej 
ilości w pobliskiej piekarni, tort 
bezowy – to z kolei delicje, któ-
rymi Halina Pągowska słynęła 
wśród rodziny i znajomych by-
wających na przyjęciach w jej 
domu. 

Pani Halina dochowała się 
czterech wnuków i sześcior-
ga prawnuków. Wychowała tyl-
ko jednego, ale ciepło i życiową 
mądrość starała przekazać się 
wszystkim: i tym, którzy przy-
jeżdżali tylko kilka razy do roku 
i tym, którzy mogli bywać u niej 
częściej. Do końca czytała książ-
ki i gazety, zawsze kazała przy-
wozić sobie z Warszawy francu-
ski egzemplarz L’Humanite. 

Kiedy wybuchł stan wojen-
ny, pani Halina skończyła 60 lat,
do dziś rodzina wspomina jej „za-
konspirowaną” i błyskawiczną 
akcję dostarczenia do Warszawy 
zająca, który miał być głównym 
składnikiem świątecznego da-
nia zaplanowanego przez jej sy-
nową Halinę. Potajemne dostar-
czanie żywności do Warszawy
i przywożenie z niej zakupów ta-
kich jak herbata czy odkurzacz, 
których dostanie w Łowiczu gra-
niczyło z cudem, Pągowscy pro-
wadzili przez cały okres stanu 
wojennego. 

Pani Halina w zdrowiu i świa-
tłości umysłu dożyła wieku 95 
lat. W styczniu tego roku zła-
mała biodro. Leczenie i rehabi-
litacja przyniosły dobre wyni-
ki, ale mimo to uraz poważnie 
nadszarpnął siły witalne nestor-
ki rodu. Halina Pągowska zmar-
ła 15 kwietnia 2015 roku w swo-
im domu, w otoczeniu najbliższej 
rodziny. Została pochowana
na cmentarzu katedralnym w Ło-
wiczu. 

Lilianna Jóźwiak-Staszewska
współpraca marek Wojtylak

Halina Pągowska (1920-2015)

REKLAMA

n Halina Pągowska 
(1920-2015)

Prezydent RP w 2001 
roku za wojenną 
działalność konspiracyjną 
mianował ją na stopień 
podporucznika 
Wojska Polskiego. była 
sanitariuszką, 
a później, przyjmując 
pseudonim Verbena – 
kurierką i łączniczką. 
W pamięci rodziny
i znajomych zostanie 
zawsze jako patriotka, 
ale również wielka muza 
swojego męża, kobieta 
opiekuńcza, koleżeńska, 
gospodarna, nade 
wszystko przywiązującą 
wagę do kultywowania 
pamięci o tych, których 
już nie ma. 

ODeSzLi OD NAS | 22.10.-1.11.2015
 22 października: Jan Janic-

ki, l.90; Wanda Marczak, l.80, 
Skrzeszewy. † 23 października: 
Andrzej Rybus, l.62; Lucyna Ko-
walczyk, l.75, Łowicz. † 26 paź-
dziernika: Wiesława Dębska, l.77, 
Łowicz. † 27 października: hele-
na Krzewicka, l.83; Stanisława Ry-

bus, l.85; Zofia Łysio, l.84, Złaków 
Kościelny; Stanisław chachaj, 
l.59. urszula baranowska, l. 95, Ja-
strzębia. † 29 października: Zofia 
Kozimor, l.87. † 30 października: 
Maciej Zuchora, l.49. † 1 listopa-
da: Krystyna Dobrowolska, l.78; 
Marianna Guzek, l.92.

Pani halina
w zdrowiu i światłości 
umysłu dożyła 
wieku 95 lat.
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WitAmy WŚRóD NAS | W OStAtNich DNiAch uRODZiLi Się

Poniżej zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach poprzedzających wydanie tego numeru naszego tygodnika urodziły się w szpitalach  
w Łowiczu i w Głownie, wraz z datą i godziną tej szczęśliwej dla rodziców chwili. Dziękujemy rodzicom, którzy zgodzili się na publikację zdjęcia, życzymy 
dużo radości z powiększenia rodziny. Każde nowo narodzone dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej społeczności. Jeśli Wasze dziecko urodziło 
się w tych dniach w jakimś innym szpitalu – prosimy, podeślijcie nam fotografię i dane (e-mail: redakcja@lowiczanin.info) – także z przyjemnością  
je zamieścimy. Redakcja.

REKLAMA

Antonina Redzisz,  
ur. 23.10.2015 r., godz. 22:00, 
dł. 54 cm, waga 3.500 g, córka 
Pauliny i tomasza, zam. Łowicz.

Nadia Boczek,  
ur. 24.10.2015 r., godz. 05:05,  
dł. 55 cm, waga 2.800 g, córka 
Anny i Damiana, zam. Płaskocin.

Natalia Jagura,  
ur. 25.10.2015 r., godz. 18:30, 
dł. 55 cm, waga 3.100 g, córka 
Magdaleny i błażeja, zam. Piaski.

Staś Drożdżyk,  
ur. 26.10.2015 r., godz. 20.35,  
dł. 51 cm, waga 3.130 g, syn Ewy  
i Marcina, zam. Piaski Rudnickie.

Julian kołudzki,  
ur. 28.10.2015 r., godz. 13:30,  
dł. 56 cm, waga 3.360 g,  
syn Kingi i Piotra, zam. Łowicz.

Lena teresa Szaleniec,  
ur. 28.10.2015 r., godz. 14:45, dł. 53 
cm, waga 2.880 g, córka Agnieszki 
i Łukasza, zam. Skierniewice.

igor Gruchała,  
ur. 29.10.2015 r., godz. 12:05, dł. 54 
cm, waga 2.900 g, syn Małgorzaty  
i Mariusza, zam. Stachlew.

zuzia Włodarczyk,  
ur. 30.10.2015 r., godz. 23:50, dł. 54 
cm, waga 3.450 g, córka Justyny  
i Przemysława, zam. Wygoda.

konstancja Wieczorek,  
ur. 27.10.2015 r., godz. 5.45,  
dł. 55 cm, waga 3.740 g, córka 
Anny i Marcina, zam. Jastrzębia.

Filip marczewski,  
ur. 31.10.2015 r., godz. 8.15, dł. 57 
cm, waga 3.890 g, syn Małgorzaty 
i Michała, zam. Głowno.

Wojciech Bratkowski,  
ur. 31.10.2015 r., godz. 22.05, dł. 54 
cm, waga 3.580 g, syn Małgorzaty  
i Marcina, zam. Mysłaków.

ŁOk | Koncertowy cykl „czterdzieści”

Koncert Stanisławy Celińskiej 
już w piątek

W kasie kina Fenix są jeszcze 
do nabycia bilety na koncert Sta-
nisławy Celińskiej, która wraz  
z zespołem wystąpi w kolejnej od-
słonie cyklu „Czterdzieści” orga-
nizowanego przez ŁOK. Koncert 
rozpocznie się jutro, 6 listopada, 
o godz. 19.00. Artystka zaprezen-
tuje repertuar z najnowszej pły-
ty zatytułowanej „Atramentowa”. 
Wydawnictwo zawiera utwory 
skomponowane i przygotowane 
przez uznanych autorów specjal-
nie dla Stanisławy Celińskiej. Nie-
powtarzalne teksty do kompozycji 
Macieja Muraszko napisali Woj-
ciech Młynarski, Dorota Czupkie-
wicz, Muniek Staszczyk i Marcin 
Sosnowski. Dlaczego „Atramen-

towa”? Podobno wszystko zaczę-
ło się od „Atramentowej Rumby”, 
którą Maciej Muraszko i Mar-
cin Sosnowski napisali specjalnie  
z myślą o Stanisławie Celińskiej. 
Razem z latynoamerykańskim 
zespołem Los Locos artystka za-
prezentowała ją na Koncercie Pre-
mier 46. Krajowego Festiwalu 
Piosenki Polskiej Opole w 2009 r. 

Stanisława Celińska, polska 
aktorka filmowa i teatralna, a od 
niedawna wokalistka, obecnie 
pracuje na deskach Teatru Współ-
czesnego oraz Nowego Teatru  
w Warszawie. W piątek pojawi się 
okazja, by poznać jej muzykalne 
wcielenie. Bilet wstępu na koncert 
artystki kosztuje 50 zł.  aa 

tVP 1 | „Sensacje XX wieku”

Zobacz jak Nieborów  
„spisał się” na planie

Na antenie TVP 1 rozpoczęła 
się już emisja kolejnych odcinków 
cyklu dokumentalnego pt. „Sen-
sacje XX wieku”, autorskiego cy-
klu Bogusława Wołoszańskiego, 
do którego wybrane sceny kręco-
no w Pałacu Radziwiłłów w Nie-
borowie. Nowy Łowiczanin towa-
rzyszył około 40-osobowej ekipie 
filmowej na planie, a teraz jest cie-
kaw, jak nieborowskie plenery za-
prezentują się na telewizyjnych 
ekranach. W listopadzie (2, 9, 23 
i 30) telewizyjna Jedynka pokaże 
czteroodcinkowe widowisko pt. 
„Enigma”, opowiadające o tajnych 
kulisach złamania przez polskich 
kryptologów niemieckiej maszy-
ny szyfrującej. Przed tym wielkim 

wyzwaniem skapitulowali brytyj-
scy i francuscy kryptolodzy, uzna-
jąc, że jest to zadanie niemożliwe 
do wykonania. To właśnie w ostat-
nim odcinku widowiska, którego 
akcja dzieje się w czasie II wojny 
światowej, zobaczymy nieborow-
skie plenery. Naszym czytelnikom 
zdradzamy, że w nieborowskiej 
scenerii zagrali między innymi 
Andrzej Precigs (Denniston), Ma-
riusz Bonaszewski (Knox) czy Ire-
neusz Czop (Langer). Pierwszy 
odcinek, wyemitowany w telewi-
zyjnej Jedynce w poniedziałek,  
2 listopada, opowiadał o sukcesach 
polskich kryptologów w odczyty-
waniu szyfrów armii sowieckiej  
w czasie wojny w 1920 roku.  aa 

Łowicz | uroczystości patriotyczne – już w najbliższy wtorek

Święto Niepodległości  
w szkole przy Podrzecznej
Powiatowo-miejskie uroczystości z okazji 97. rocznicy 
odzyskania niepodległości przez Polskę odbędą się  
w przeddzień święta – we wtorek, 10 listopada,  
o godzinie 12.00 w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 przy ul. Podrzecznej. Szkoła i orkiestra Sonus 
zapraszają też na koncert o godz. 19.00. 

Program uroczystości przewi-
duje najpierw wysłuchanie przy-
gotowanych przez uczniów reflek-
sji historycznych wokół Święta 
Niepodległości. Nastąpi też uro-
czyste przekazanie pamiątek  

z czasów II wojny światowej, 
zgromadzonych przez zlikwido-
wane wraz z końcem sierpnia tego 
roku Liceum Ogólnokształcące 
im. Krystyny Idzikowskiej w Zdu-
nach, dla Stowarzyszenia Histo-

rycznego im. 10 Pułku Piechoty 
w Łowiczu. Pamiątki pochodzą  
z izby pamięci, która działała 
przez lata w zduńskiej szkole. 

Tradycją listopadowych spo-
tkań niepodległościowych w tej 
szkole jest też ślubowanie klas 
pierwszych oraz przygotowana 
przez społeczność szkolną część 
artystyczna związana ze Świętem 
Niepodległości. Po zakończeniu 
części spotkania w szkolnej auli 
nastąpi złożenie kwiatów pod sto-
jącym przed szkołą, przy ul. Po-

drzecznej, pomnikiem Marszałka 
Józefa Piłsudskiego. 

Po zakończonej uroczystości 
organizatorzy zapraszają na spo-
tkanie przy kawie w budynku 
szkoły. Tego samego dnia o go-
dzinie 19.00 w auli szkoły przy 
Podrzecznej odbędzie się ponadto 
koncert pieśni patriotycznych „Oj-
czyzno ma...” w wykonaniu chóru 
ZSP Nr 1 im. 10 Pułku Piechoty 
oraz członków orkiestry symfo-
nicznej Sonus pod batutą Michała 
Janochy.  mak 

Łowicz | 7 spacer „Pokój ich cieniom...”

Łowiccy przewodnicy oprowadzą 
po łowickich cmentarzach

Po raz siódmy przewodnicy  
z oddziału Polskiego Towarzystwa 
Turystyczno-Krajoznawczego  
w Łowiczu zapraszają na spacer 
po dwóch łowickich nekropoliach, 
w czasie którego przedstawią ich 
historię oraz oprowadzą, przedsta-
wiając miejsca spoczynku waż-
nych dla Łowicza postaci z XIX  
i XX wieku oraz ciekawe, zabyt-
kowe grobowce. Spacery „Pokój 
ich cieniom...” odbędą się, zgodnie  
z przyjętym zwyczajem, w pierw-
szy weekend po 1 listopada, czyli 
w tym roku w sobotę, 7 i niedzielę, 
8 listopada. Grupy wyruszą spod 
bram cmentarnych o stałej godzi-
nie – 14.00. W sobotę przewodnik 

PTTK Zdzisław Kryściak popro-
wadzi ciekawych historii miasta po 
cmentarzu katedralnym, natomiast 
w niedzielę grupę oprowadzać bę-
dzie po cmentarzu Emaus prze-
wodnik Marek Wiśniewski.

Jak tłumaczy Zdzisław Kry-
ściak, spacery po łowickich ne-
kropoliach są organizowane, aby 
podziękować mieszkańcom mia-
sta za ich datki, które składają  
w czasie odbywającej się od kil-
ku lat kwesty na rzecz ratowania 
zniszczonych historycznych gro-
bowców. Przy okazji to też forma 
edukacji i propagowania historii 
miasta i osób, które swoim życiem 
wniosły wkład w jego rozwój.  tb

muzeum w Nieborowie | 70-lecie

Kolejny wykład jubileuszowy
Muzeum w Nieborowie i Ar-

kadii kontynuuje cykl spotkań  
z wybitnymi gośćmi Domu Pra-
cy Twórczej działającego w nie-
borowskim muzeum. W sobotę, 7 
listopada, o 16.00, bohaterem spo-
tkania będzie prof. dr hab. med. 
Edward Towpik, który wygłosi 
gawędę bibliofilską pt. „W kręgu 
nieborowskiej biblioteki”. 

Profesor pracował m.in. w Ha-
rvard Medical School w Bostonie, 
Centrum Onkologii w Warszawie, 
jest on członkiem honorowym 

Polskiego Towarzystwa Chirur-
gii Plastycznej i Rekonstrukcyj-
nej, redaktorem dwumiesięcznika 
Nowotwory Journal of Oncolo-
gy, wykładowcą Warszawskiego 
Uniwersytetu Medycznego, orga-
nizatorem i dyrektorem Muzeum 
Historii Medycyny. Jego wielka 
pasją są książki – jest prezesem 
Towarzystwa Bibliofilów Pol-
skich. 

Wstęp na spotkanie jest bez-
płatny, odbędzie się ono w Sali 
Białej.  tb

Alicja Banaszek,  
ur. 02.11.2015 r., godz. 9.00,  
dł. 57 cm, waga 4.100 g, córka 
Julii i Damiana, zam. Pawłówek.
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Aktualności
Łowicz i okolice | Dwie kwesty i akcja zarobkowa 

Ponad 10 tysięcy złotych  
na ratowanie grobów
Na łowickich cmentarzach, 
tak w sobotę,  
jak i w dniu Wszystkich 
Świętych, można było 
spotkać kwestujących 
przedstawicieli łowickiego 
oddziału PTTK i Młodzieży 
Wszechpolskiej, którzy 
zbierali datki na ratowanie 
grobów. Swoje stoiska 
ze zniczami rozstawili też 
harcerze łowickiego  
Hufca ZHP, którzy 
jak co roku zorganizowali 
akcję zarobkową.

Zakończyła się trwająca  
w przeddzień, jak i w dniu 
Wszystkich Świętych, 6. kwesta 
na ratowanie zabytkowych gro-
bów, organizowana z inicjatywy 
łowickiego oddziału PTTK. Była 
prowadzona na cmentarzach przy 
ul. Blich i Tuszewskiej. Członków 
i sympatyków łowickiego oddzia-
łu PTTK, uzbrojonych w puszki, 
można było spotkać niemal przy 
wszystkich wejściach na łowic-
kie cmentarze. Wśród 73 kwesta-
rzy znalazły się przede wszystkim 
osoby, które wspierają akcję od 
początków jej powstania, ale poja-
wiło się też kilka nowych twarzy. 
– W akcji uczestniczę po raz szó-
sty, czyli od początku jej powsta-
nia. Od 3 lat towarzyszy mi mąż 
– mówiła nam Jagoda Lendzion, 
wskazując na męża Mirosława. 

Z puszkami stanęli m.in. człon-
kowie zespołu folklorystycznego 
Masovia, Stowarzyszenia Histo-
rycznego im. 10 Pułku Piecho-
ty oraz młodzież ze szkolnego 
koła PTTK w Gimnazjum nr 2. 
Ci ostatni znaleźli bardzo cieka-
wy sposób na zwrócenie na sie-
bie uwagi: potrząsając puszkami, 
w których znajdowały się drobne, 
wybijali rytm. W dzień Wszyst-
kich Świętych z puszką mogli-
śmy spotkać również burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego i prze-
wodniczącego Rady Miejskiej 
Michała Trzoskę. 

Akcja cieszyła się sporym za-
interesowaniem przechodniów. 
– Co roku wspieramy ratowanie 
zabytkowych grobów. Już kiedy 
wybieramy się na cmentarz, przy-

pominam mężowi, żeby miał przy 
sobie drobne – mówiła Genowe-
fa Gawrońska z Mastek, którą na 
cmentarzu na Bratkowicach spo-
tkaliśmy wraz z mężem Julianem. 

Podczas kwesty udało się 
uzbierać kwotę 10.261,44 zł. Pie-
niądze zostaną przeznaczone na 
ratowanie zabytkowych grobów, 
zgodnie z celem zbiórki. Wyty-
powaniem grobów do remontu 
zajmie się specjalnie do tego celu 
powołana Komisja Kwestarska. 
Niewielka kwota zostanie prze-
kazana na uregulowanie drugiej 
raty w ramach kosztów nadzoru 
konserwatorskiego nad grobow-
cem legionisty z 1919 roku, Wła-
dysława Frątczaka, na cmentarzu 
katedralnym. W planach jest też 
remont wybranego grobowca na 
cmentarzu ewangelickim w Łowi-
czu oraz renowacja kolejnych mo-
gił na cmentarzach Emaus i kate-
dralnym. 

– Kwestowało się fajnie, a po-
goda dopisywała. Uzyskana kwo-
ta jest nieco niższa niż w latach 
ubiegłych, ale nie bierzemy udzia-
łu w żadnym wyścigu. Cieszy nas, 
że jest tylu życzliwych ludzi, któ-
rym nie jest obojętny los zabyt-

kowych mogił i zdecydowali się 
wesprzeć akcję – podsumowuje 
kwestę Jacek Rybus, przewodnik 
PTTK w Łowiczu, który koordy-
nował zbiórkę. 

Młodzież Wszechpolska 
też kwestowała 
Nieco później, bo około po-

łudnia, w sobotę, kwestę rozpo-
częła Młodzież Wszechpolska.  
W mniejszym, bo kilkuosobo-
wym składzie, ale za to z więk-
szym rozmachem, bo pojawili się 
nie tylko na cmentarzach w Ło-
wiczu, ale i w okolicznych miej-
scowościach. Pieniądze uzbierane  
w ramach akcji „Przywracamy 
Pamięć o Żołnierzach Wyklętych” 
zostaną przeznaczone na remont 
znanych mogił Żołnierzy Wyklę-
tych, produkcję filmów, organi-
zację spotkań i wydawanie bro-
szur wokół tej tematyki. Młodzież 
Wszechpolska kwestę zakończy-
ła w poniedziałek, ale sama akcja 
„Przywracamy Pamięć o Żołnier-
zach Wyklętych” potrwa do koń-
ca roku, gdyż na tyle MW dostała 
pozwolenie z ministerstwa. 

Pieniądze zebrane w Łowiczu 
trafią do ogólnej puli środków 
zebranych w różnych miastach  
w Polsce. 

Harcerze sprzedawali 
znicze i wkłady 
Jak co roku, tak i tym razem, 

w okolicach cmentarza katedral-
nego, stoisko ze zniczami usta-
wili harcerze łowickiego Huf-
ca ZHP. Podobne znalazły się też  
w pobliżu cmentarzy w Nieboro-
wie, Kompinie, Bednarach i Ko-
cierzewie. Cmentarz w Łowiczu 
obstawiały zuchy, harcerze i starsi 
harcerze ze szczepu „Pełnia”, zaś 
cmentarze wiejskie ich koledzy ze 
szczepu „Blih”. 

W sobotę przy stoisku ze zni-
czami w pobliżu cmentarza ka-
tedralnego można było spotkać 

gromadę zuchową „Dzielnych 
Wilczków”, do której zaliczały się 
dzieci w przedziale wiekowym od 
6 do 11 lat z opiekunami. – Wszy-
scy garną się do pomocy, więc 
nie możemy narzekać na brak rąk 
do pracy – mówiła druhna Elż-
bieta Podwójci, opiekująca się 
tego dnia gromadą „Wilczków”, 
a na co dzień ucząca się w II LO  
w Łowiczu. W akcji wzięło udział 
6 drużyn łowickiego Hufca. 

Dochód ze sprzedaży zniczy  
i wkładów uzyskany przez każdą 
z nich zostanie podzielony, gdyż 
część trafi do Hufca ZHP, gdzie 
zostanie przeznaczony na przygo-
towanie paczek świątecznych dla 
zuchów, harcerzy, ale także dzie-
ci ubogich. Pozostała część uzbie-
ranych pieniędzy zostanie w dru-
żynach, które same zdecydują  
o ich przeznaczeniu, ale będzie to 
przede wszystkim zakup pomocy 
wykorzystywanych podczas zbió-
rek. 

– Udało nam się sprzedać prak-
tycznie wszystkie znicze, któ-
re przywieźliśmy z hurtowni. 
Tym razem wzięliśmy ich jed-
nak mniej niż w roku ubiegłym 
– podsumowuje akcję hm. Kata-
rzyna Kordecka, zastępca komen-
danta Hufca ZHP Łowicz. Licze-
nie pieniędzy ze sprzedaży zniczy  
i wkładów zakończy się najpraw-
dopodobniej w najbliższy week-
end.  aa 

Bzura | Zakończenie sezonu kajakowego

Spływ z przesłaniem
Szkolny Klub Turystyki Kaja-

kowej przy Zespole Szkół Cen-
trum Kształcenia Rolniczego  
w Zduńskiej Dąbrowie zaprasza 
wszystkich chętnych do udziału  
w II Spływie Niepodległości – 
Bzura 2015.

Spływ odbędzie się na rzece 
Bzurze, 11 listopada, na odcin-
ku Strugienice – Łowicz. Zbiórka 
uczestników o 10.00 na parkingu 
przy moście w Strugienicach. 

Osoby zdecydowane na wzię-
cie udziału w spływie proszone 

są o telefoniczne potwierdzenie 
uczestnictwa do 6 listopada w se-
kretariacie szkoły pod nr 46/838-
74-95 oraz zabranie ze sobą na 
spływ flag biało-czerwonych.

Zaproszenie na spływ jest skie-
rowane dla osób dorosłych. Klub 
ze Zduńskiej Dąbrowy dysponuje 
7 kajakami 2-osobowymi, które 
udostępni. Jeśli chętnych do wzię-
cia udziału będzie więcej, kajaki  
i ich transport chętni będą musie-
li zapewnić sobie we własnym za-
kresie.  mwk 

Sanniki | Film i koncert już w sobotę 

„Puste noce” w pałacu
Na projekcję filmu dokumen-

talnego ,,Puste noce” w reżyserii 
Witolda Brody zaprasza w sobo-
tę, 7 listopada, o godz. 15.30, pałac  
w Sannikach. Film traktuje o Pu-
stych Nocach – obrzędzie spra-
wowanym wokół zmarłej osoby, 
w którym uczestniczą rodzina, 
przyjaciele i znajomi. W domu 
zmarłego przez dwie noce sły-
chać śpiewy i modlitwy mające 
pomóc duszy w przejściu do in-
nego świata. Obrzęd ten jest przez 
niektórych mieszkańców Mazow-
sza wciąż kultywowany. Pieśni  
o śmierci, rzeczach ostatecznych, 
czy też o świętych, pochodzą  
z XVII-XVIII wieku. Filmowane 

obrzędy i bohaterowie filmu po-
chodzą z najbliższych okolic: Tu-
rzy Wielkiej, Krępy, Rumoki. Do-
kument powstał przy współudziale 
Mazowieckiego Instytutu Kultury  
w Warszawie. 

Film zostanie poprzedzony ko-
mentarzem autora Witolda Bro-
dy – skrzypka, który zajmuje się 
badaniem polskiej kultury trady-
cyjnej. Po filmie widzów czekać 
będzie jeszcze występ reżyse-
ra, który wraz z dwoma śpiewa-
kami zaprezentuje pieśni XVII  
i XVIII-wieczne. Muzycy wyko-
nają je z towarzyszeniem instru-
mentów z epoki, np. liry korbowej, 
portatywu, basów itp.  mak 

Budy Grabskie | cmentarz wojenny 

Pogrzeb po 100 latach
W piątek, 6 października,  

o godzinie 10.00, na cmentarzu 
wojennym z I wojny światowej  
w Budach Grabskich pod Skier-
niewicami odbędzie się pochówek 
szczątków ludzkich, które zostały 
odnalezione w Bolimowskiej Wsi 
w okresie letnim, w czasie przebu-
dowy Drogi Wojewódzkiej nr 705.

Jak dowiedzieliśmy się od Wo-
jewódzkiego Konserwatora Za-
bytków w Skierniewicach Kata-
rzyny Stareckiej, chodzi o kości 
5 osób, które po pozostałościach 
wyposażenia zostały zidentyfi-
kowane jako żołnierze rosyjscy. 
Szczątki odnaleziono w czasie 
prac ziemnych wykonywanych  
w ramach przygotowań do budo-
wy ronda w Bolimowskiej Wsi.

Odnalezienie żołnierskich 
szczątków nie jest niczym nie-

zwykłym, w rejonie tym toczy-
ły się bowiem ciężkie boje po-
między Rosjanami i Niemcami, 
a front utknął nad Rawką na kil-
ka miesięcy. Prace archeologicz-
ne prowadzone w ostatnim czasie  
w rejonie lesistym po tej samej 
stronie Rawki, udowodniły, że 
płytko pod powierzchnią ziemi 
można natknąć się na niepogrze-
bane szczątki żołnierzy. Starec-
ka tłumaczy to faktem, że śmierć 
spotykała ludzi w tym rejonie  
w sposób gwałtowny, ziemia była 
co chwilę orana przez pociski ar-
tyleryjskie. Ciała, których nie za-
brano szybko po postrzale, zosta-
wały na polu bitwy przysypane 
ziemią. Można powiedzieć, że 
cały ten rejon jest jednym wielkim 
cmentarzyskiem – powiedziała 
nam. tb

Gimnazjaliści z „Dwójki” dołączyli do kwesty na rzecz ratowania 
grobów. Od lewej: Jan Wiśniewski, Mateusz Wosiewicz, Michał Sierota, 
Arkadiusz Wieteska i wicedyrektor Krystyna Kucharska. 

Osoby, które zechciały wesprzeć akcję, wrzucając choćby niewielką sumę do puszki, otrzymywały od 
kwestarzy pocztówkę z informacją o akcji PttK. 
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uzyskana kwota  
jest nieco niższa  
niż w latach ubiegłych, 
ale nie bierzemy 
udziału w żadnym 
wyścigu.

Jacek Rybus

Rzut Okiem | tySZKiEWicZ W PAŁAcu
26 października muzeum  
w Nieborowie i Arkadii gościło  
w pałacu Radziwiłłów ekipę filmową, 
która w jego wnętrzach i w otoczeniu 
parku kręciła materiał, który znajdzie 
się w programie pt. „Polska Filmowa” 
– będzie on emitowany w kwietniu na 
antenie Discovery canal Plus. Wraz  
z ekipą na terenie muzeum gościli: 
aktorka beata tyszkiewicz, która zagrała 
w „Popiołach”, „Wielkiej miłości balzaka” 
oraz „Lalce”, a także Krzysztof Gradowski 
– reżyser Akademii Pana Kleksa. 
Wszystkie filmy w części nagrywane były 
w pałacu w Nieborowie. Oboje będą 
opowiadać o pracy na planie filmowym  
i wrażeniach z pobytu w pałacu. tbM
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Łowicz | Noc Świętych lepsza od halloween 

Ogłosili, że wolą niebo!
Tańcem i donośnym 
śpiewem wielbili Boga 
uczestnicy spotkania pod 
hasłem „Wolę niebo!”  
w kościele p.w. Chrystusa 
Dobrego Pasterza  
w Łowiczu. Wiele osób 
zdecydował się wybrać 
Noc Świętych zamiast 
Halloween.

Tego jeszcze w kościele nie 
było. W przeddzień Wszyst-
kich Świętych, w czasie, który 
kojarzy nam się z zadumą i no-
stalgią za tymi, którzy odeszli,  
w kościele na Bratkowicach zor-
ganizowano modlitewne czuwa-
nie pod hasłem „Wolę niebo!”, 
w trakcie którego do wielbienia 
Boga śpiewem i tańcem zachę-
cali członkowie grupy modlitew-
nej Emmanuel i dzieci ze scholi 
dziecięco-młodzieżowej działają-
cej przy parafii Dobrego Pasterza. 

– Nie jest prawdą, że Noc 
Świętych jest konkurencją dla 
Halloween, tak jak nie jest praw-
dą, że złe duchy mogą konkuro-
wać z Panem Bogiem – mówił 
ks. Jacek Zieliński, wikariusz 
przewodniczący spotkaniu. 

Noc Świętych skierowa-
no przede wszystkim do dzieci  
i młodzieży przygotowujących 
się do sakramentu bierzmowania 
oraz Światowych Dni Młodzieży, 
ale na spotkanie licznie przybyli 
parafianie w różnym wieku. 

Modlitewne czuwanie w ko-
ściele na Bratkowicach odby-

wało się pod hasłem „Wolę nie-
bo!”, a patronował mu autor tych 
słów, św. Filip Neri, w którego 
wcielił się Bartłomiej Golisz ze 
wspólnoty Emmanuel. W trak-
cie swojego wystąpienia przypo-
mniał sylwetki innych świętych, 

a wśród nich patronki diecezji ło-
wickiej, błogosławionej Bolesła-
wy Lament, św. Wiktorii, św. Jó-
zefa Kalasancjusza – założyciela 
zakonu ojców pijarów, jezuickie-
go męczennika św. Andrzeja Bo-
bolę i wreszcie świętego Waw-

rzyńca. Ich relikwie ustawiono 
w sercu świątyni, przed ołtarzem. 
Tej nocy nie było mszy świętej,  
a liturgia słowa. – Zgromadzili-
śmy się tutaj, żeby uzmysłowić 
sobie, że wszyscy możemy być 
święci – mówił ks. Jacek Zieliń-

ski. W trakcie kazania głosił, że 
nie jest łatwo być dzisiaj świę-
tym, ale święci, których wspomi-
namy, też nie mieli łatwej drogi 
do świętości. 

Podkreślił, że najważniejsze 
jest, aby posiadać cel, bo wtedy, 
nawet jeśli się „potykamy”, to bę-
dziemy potrafili się podnieść i da-
lej do niego dążyć. 

Wolę niebo!
Te słowa padały w czasie 

nocnego czuwania wielokrot-
nie. Parafianie, zachęceni przez 
członków grupy modlitewnej 
Emmanuel, włączyli się w śpiew 
ku czci Boga, a z czasem co-
raz odważniej powtarzali układy 
choreograficzne prezentowane 
przez charyzmatyczne animator-
ki – Karolinę, Weronikę i Olę. 
Taneczny orszak z ks. Jackiem 
Zielińskim ruszył w głąb kościo-
ła, by ośmielić parafian do tańca. 

– Chcieliśmy pokazać, że ko-
ściół jest miejscem nie tylko dla 
dorosłych, ale także, a może 
przede wszystkim dla dzieci  

i młodzieży, a Boga można wiel-
bić śpiewając i tańcząc – mówi 
Karolina Kołodziejska ze wspól-
noty modlitewnej Emmanuel, 
która funkcjonuje przy parafii od 
roku, ale jest to pierwsze spotka-
nie na tak dużą skalę, jakie zorga-
nizowała. Nie zamierzają jednak 
na nim poprzestać, gdyż wkrót-
ce planują wystartować z cyklem 
piątkowych spotkań modlitew-
nych o formule podobnej do tej 
którą zaprezentowali w trakcie 
Nocy Świętych. 

Pantomima jako  
środek wyrazu 
Żeby nakłonić zgromadzonych 

w świątyni wiernych do refleksji 
nad świętością, członkowie pa-
rafialnej wspólnoty zaprezento-
wali pantomimę, w trakcie któ-
rej przedstawili walkę człowieka 
z pokusami i nałogami czyha-
jącymi nań we współczesnym 
świecie. Młodzi aktorzy prze-
konywali, że tę nierówną walkę  
z uzależnieniami od alkoholu, 
narkotyków i pogonią za pienią-
dzem można wygrać tylko dzięki 
głębokiej wierze. W swojej scen-
ce pokazali, że kiedy młody czło-
wiek był już w szponach złych 
duchów, które zakładały mu pętlę 
na szyję, uratował go Bóg. 

Niezwykle wymownym punk-
tem sobotniego spotkania „Wolę 
niebo!” były świadectwa dwóch 
młodych dziewczyn z parafialnej 
wspólnoty, wolontariuszek Świa-
towych Dni Młodzieży, Karoli-
ny Kołodziejskiej i Aleksandry 
Jaros, które opowiedziały o tym, 
jak wiele zmieniło się w ich życiu 
dzięki rekolekcjom ewangeliza-
cyjnym „Młodzi na maxa”. Ka-
rolina i Ola przyznały, że mimo 
iż pochodzą z katolickich rodzin, 
w których od zawsze uczęszczało 
się do kościoła, to dopiero od cza-
su rekolekcji poczuły, że ich wia-
ra stała się dojrzała. 

Dzieci z parafii licznie odpo-
wiedziały na apel, aby przebrać 
się za wybranych świętych. Naj-
popularniejsze okazały się stroje 
św. Józefa i Maryi, ale i aniołów, 
św. Wiktorii, Agaty, św. Frani-
ciszka i Jerzego. Pojawił się też 
św. Mikołaj.  aa 

Łowicz | Z życia Kościoła

Czytajcie Pismo Święte, by zrozumieć podstawy wiary
Wprowadzeniem na temat 

tego, dlaczego warto osobiście 
czytać Biblię, ksiądz Sylwester 
Łajszczak z parafii katedralnej  
w Łowiczu rozpoczął 18 paździer-
nika cykl siedmiu katechez-kon-
ferencji biblijnych, jakie odbywać 
się będą w kolejne niedziele przed 
mszami św. o godzinie 9.00.

– Pismo Święte nie jest zarezer-
wowane do czytania tylko w ko-
ściele na mszy świętej. Jeśli jeste-
śmy w grupie, też możemy sięgać 
po Pismo Święte. Niejednokrotnie 
film, który zawiera jakieś treści bi-
blijne, okazuje się bardzo popu-
larny. Wszyscy chcą zobaczyć, co 
Kościoł ukrywa, a tak naprawdę 
nikt nie chce sam usiąść do tego 

Pisma Świętego. To nie chodzi  
o to, żebyśmy znali język hebraj-
ski, aramejski czy grecki i czytali 
oryginalne teksty Pisma Święte-
go. Chodzi o to, że jeżeli ja biorę 
Pismo Święte, to wiem, że Bóg 
chce coś do mnie powiedzieć, że 
tak naprawdę to słowo ma moc 
dać mi wiarę i pokazać, co jest  
w moim życiu ważne – przekony-
wał kapłan, który sam jest zapalo-
nym biblistą, absolwentem École 
Biblique w Jerozolimie i Papie-
skiego Instytutu Biblijnego. 

Ks. Łajszczak zdaje sobie spra-
wę, że wierni w czytaniu Biblii 
mogą napotykać na wiele pro-
blemów, choćby spowodowanych 
nieznajomością warunków geo-

graficznych, historycznych oraz 
okoliczności społeczno-politycz-
nych, w jakich święte księgi chrze-
ścijaństwa były spisywane. Warto 
uświadomić sobie, że powstawa-
ły one na przestrzeni od XII wie-
ku przed narodzeniem Chrystusa 
do prawie stu lat po Chrystusie. 
Bez znajomości tego szerokiego 
kontekstu, nawet posługując się 
wydaniem Biblii z komentarzem, 
trudno niekiedy powiązać opisane 
wydarzenia z faktami historyczny-
mi i odczytać ich wielopłaszczy-
znowe znaczenie. 

Poprzez lekturę w grupie  
i z udziałem np. księdza (choć nie 
jest to warunek konieczny), zro-
zumienie Pisma Świętego może 

być łatwiejsze dla poszczególnych 
wiernych, a stąd krok do osobistej 
lektury, choćby 5-10 minut dzien-
nie. To także, jak przekonuje ks. 
Sylwester, forma modlitwy, ale 
nie takiej, w której to wierny mo-
nologuje do Boga, tylko odwrot-
nie – otwiera się na jego słowa. 

Duchowny jest przekonany, że 
Biblia ma taką moc, że nawet je-
żeli ktoś czyta ją początkowo nie-
szczególnie rozumiejąc treść, ale 
regularnie i z zaangażowaniem, to 
po pewnym czasie przyjdzie taki 
moment, kiedy przekaz zacznie 
układać mu się w zrozumiałą ca-
łość i łączyć się z homilią wysłu-
chiwaną w kościele, ze słowami 
papieża i innych ludzi Kościoła. 

Pierwszej katechezy biblijnej  
w katedrze wysłuchało około 
dwustu wiernych. Ksiądz liczy na 
to, że przynajmniej część z nich 
udało mu się przekonać do bliż-
szego poznania Pisma Świętego. 
Docelowo marzy mu się utwo-
rzenie przy katedrze koła biblij-
nego (a może nawet dwóch: dla 
dorosłych i dla młodzieży), które 
spotykałoby się, by wspólnie stu-
diować te najważniejszą księgę 
chrześcijaństwa. Takie koło kie-
dyś istniało, ale z uwagi na zniko-
mą liczbę zainteresowanych, idea 
upadła.

To, czy teraz w parafii znajdzie 
się potencjał do zawiązania takiej 
grupy, okaże się po zakończe-
niu rozpoczętego cyklu 25-mi-
nutowych konferencji. Będą się 
one odbywały w kolejne niedzie-
le przed mszą świętą o godzinie 
9.00. ewr 

Pomysłodawca katechez 
biblijnych w katedrze.  
Ks. Sylwester Łajszczak  
namawia wiernych  
do czytania Pisma Świętego.
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Nie jest łatwo  
być świętym,  
ale święci, których 
wspominamy,  
też nie mieli łatwej 
drogi do świętości.

W pantomimie członkowie wspólnoty emmanuel zaprezentowali walkę sił dobra i zła o duszę człowieka. W tle można zobaczyć relikwiarze 
ustawione w sercu świątyni, czyli tuż przed ołtarzem.

Gitarowe dźwięki w wykonaniu chóru zachęcały do uwielbiania boga. Wiele dzieci z parafii zdecydowało się przebrać za świętych. 
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Łowicz | Zaproszenie do ŁOK

Koncert patriotyczny oraz 
wiersze Joanny Bolimowskiej

11 listopada o godz. 16 w Ło-
wickim Ośrodku Kultury odbę-
dzie się koncert z okazji Dnia Nie-
podległości w wykonaniu Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki oraz Miej-
sko-Strażackiej Orkiestry Dętej, 
które będą występować naprze-
miennie. Zapowiadać je będzie 
historyk Zbigniew Zagajewski, 
który będzie mówił także o wy-
darzeniach związanych z 11 listo-
pada 1918 roku, genezie wyko-
nywanych utworów żołnierskich 
i patriotycznych – tych bardzo 
znanych i tych niemal zapomnia-
nych. 

Przy okazji koncertu zaplano-
wano również promocję publika-
cji pt. „Dziedzictwo księżackie”, 
którą ŁOK wydał w ramach Ma-
łych Grantów – w łowickiej Poli-
grafii zamówił 400 sztuk. Znala-
zło się w niej 15 wierszy autorstwa 
łowickiej poetki ludowej Joanny 
Bolimowskiej, zobrazowanych 
wycinankami Marii Stachnal. 

Jak nam powiedziała poetka, 
w publikacji znalazło się 12 wier-
szy niepublikowanych oraz trzy, 
które wcześniej ukazały się dru-
kiem: „Matkom partyzantów”, 
„Łowickiemu harmoniście” i „Ło-
wickie róże”. Kryterium doboru 
była bowiem tematyka łowickie-
go dziedzictwa kulturowego. 

Jak trafnie we wstępie do pu-
blikacji napisała Marzena Koza-
necka-Zwierz, dyrektor Muzeum 
w Łowiczu, pani Joanna opisu-
je ważne wydarzenia w życiu ło-
wiczan, przybliża znane postacie 
historyczne, skłania do refleksji 
na temat przemijania, zachęca 
do wychowania młodzieży w pa-
triotyzmie i szacunku do tradycji.

Na promocji wystąpi Zespół 
Śpiewaczy Ksinzoki, który za-
śpiewa i pomoże Joannie Boli-
mowskiej prezentować jej twór-
czość. Tomik wierszy otrzyma 
bezpłatnie każdy, kto przyjdzie 
na to podwójne wydarzenie.  mwk

Łowicz | Ślubowanie klas i w Szkole Muzycznej 

Co znaczy wziąć ślub ze szkołą
28 pierwszaków  
z Samorządowej Szkoły 
Muzycznej w Łowiczu 
złożyło w sobotę,  
24 października 
ślubowanie.  
Uroczystość odbyła się  
w sali koncertowej szkoły 
przy ul. Mickiewicza,  
w obecności nauczycieli, 
starszych kolegów 
i rodziców.

Młodzi adepci świata muzyki 
zostali pasowani na ucznia przez 
dyrektor Joannę Sylwestrzak przy 
pomocy „berła muzycznego” 
– jak dyrektor placówki nazwa-
ła duży klucz wiolinowy. Potem 
rozpoczął się koncert, w którym 
wystąpili także uczniowie klas II. 
Wyśpiewali m.in. zabawną pio-
senkę o pierwszakach, którzy się 
bali wziąć „ślub ze szkołą”.

– Musisz przyrzec, że bez prze-
rwy będziesz dbał o pani nerwy, 
będziesz uczył się starannie, za-
chowywał nienagannie. Gdy umo-
wa taka stanie, to jest właśnie, to 

jest właśnie ślubowanie – brzmiał 
refren piosenki, która wyjaśnia-
ła najmłodszym uczniom, o co 
w ślubowaniu chodzi. 

Obecny rok szkolny jest dla Sa-
morządowej Szkoły Muzycznej 
drugim rokiem funkcjonowania. 
Przyjętych zostało 28 uczniów, 
którzy uczą się gry na fortepianie, 
skrzypcach, gitarze, wiolonczeli, 
flecie poprzecznym, klarnecie czy 
trąbce. Joanna Sylwestrzak mówi, 

że cieszy ją takie bogactwo instru-
mentów. Podkreśla też, że zainte-
resowanie naborem było równie 
duże, jak przed rokiem, gdy przy-
jęto 24 osoby. Wtedy też powstał 
oddział „0”, w którym nie ma 
jeszcze gry na instrumencie, tylko 
zajęcia rytmiczne. Kilkoro dzieci 
z tego oddziału zostało przyjętych 
do klasy I. Także wszyscy ucznio-
wie z klasy I, którzy wystąpili na 
sobotnim koncercie po ślubowa-

niu – 11 solistów i klasowy chór, 
zaprezentowali to, czego nauczyli 
się w ciągu zaledwie 2 miesięcy. 

Co do liczebności klas, to warto 
dodać, że w szkołach muzycznych 
obligatoryjnie do klasy przyjmo-
wanych jest po 12 uczniów, jed-
nak za zgodą Ministerstwa Edu-
kacji można większych ich liczbę 
do 16. 

Zdaniem dyrektor łowickiej 
placówki 16-osobowa grupa była-
by zbyt liczna, dlatego ze względu 
na duże zainteresowanie wystąpi-
ła o zmniejszenie tej liczby do 14, 
na co otrzymała zgodę. Dlate-
go możliwe było przyjęcie 28 
uczniów do dwóch klas I. Oprócz 
tego powstał 13-osobowy oddział 
„0”. – Szkoła się zapełnia, ale 
mamy jeszcze możliwości rozwo-
ju – deklaruje dyrektorka. Pytana 
o godziny pracy odpowiada, że za-
jęcia zaczynają się o takiej porze, 
o której uczeń jest w stanie dotrzeć 
na ul. Mickiewicza – najwcześniej 
po godz. 12. Najdłużej trwają do 
godz. 19.30 – tak jest w czwartki. 

Kolejny większy koncert z 
udziałem klas I i II Samorządowej 
Szkoły Muzycznej będzie poświę-
cony Bożemu Narodzeniu.  mwk

Łowicz | towarzystwo Dom Ludowy
Wspomnienie o Goździkiewiczu

21 listopada o godz. 16 w swojej 
sali konferencyjnej przy ul. Pijar-
skiej 1 w Łowiczu Towarzystwo 
Dom Ludowy organizuje wie-
czór wspomnień na temat swoje-
go aktywnego działacza Ludomi-
ra Goździkiewicza (1935-2014). 

Podczas spotkania przypo-
mniana będzie jego bogata dzia-
łalność i pokazany film o nim. 
Organizatorzy zaprosili rodzinę 
i liczą na jej przybycie. Do wzięcia 
udziału w spotkaniu zaproszone 
są osoby, które chcą powspominać 

pana Ludomira lub dowiedzieć się 
więcej o nim od jego przyjaciół. 

Ludowmir Goździkiewicz był 
z wykształcania zootechnikiem, 
wieloletnim dyrektorem Stacji 
Unasienniania Zwierząt w Łowi-
czu, działaczem społecznym, lu-
dowym i posłem na Sejm. Był też 
miłośnikiem folkloru Ziemi Ło-
wickiej – współtwórcą Zespołu 
Śpiewaczego Ksinzoki, jednym 
z organizatorów niezapomniane-
go benefisu Janusza Kaźmiercza-
ka w 2012 roku.  mwk 

Łowicz | 80. rocznica śmierci Karola Rybackiego

Promocja reprintu wydawnictwa Rybackiego
„Jaśko Badylów, obraz scenicz-

ny w 3-ch odsłonach z życia chło-
pów Księstwa Łowickiego” au-
torstwa P. Puczyńskiego, wydany 
w 1925 roku w Łowiczu w dru-
karni Karola Rybackiego, docze-
kał się reprintu. 

Powiatowa Biblioteka Publicz-
na w Łowiczu, przy udziale fi-
nansowym Łowickiego Ośrodka 
Kultury oraz Gminnej Biblioteki 
w Nieborowie wykonała reprint 
w nakładzie 700 sztuk, które zo-
staną podzielone pomiędzy te trzy 

placówki. Wydawnictwo to jeden 
z elementów trwającego Roku 
Karola Rybackiego, który ogłosił 
łowicki PTTK z okazji 80. rocz-
nicy jego śmierci. PBP zaprasza 
do swojej siedziby na 6 listopada 
o godz. 16.30 na promocję reprin-

tu, wystawę archiwaliów związa-
nych z Rybackim z zasobów Ar-
chiwum Państwowego Miasta 
Stołecznego Warszawy, Oddział 
w Łowiczu oraz z kolekcji Zdzisła-
wa Kryściaka. Wystawę uzupełnią 
skany pocztówek wydanych przez 
Karola Rybackiego, których orygi-
nały udostępnić mają Edward Mi-
ziołek, Andrzej Chmielewski i Jan 
Ruciński. Wstęp jest wolny.  mwk

tegoroczne pierwszaki jeszcze przed koncertem, podczas ślubowania. 
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Łowicz | Spotkanie w Gimnazjum nr 1

Sentymentalny wieczorek poetycki
27 października uczniowie 
i nauczyciele z Gimnazjum 
nr 1 wspólnie czytali 
wiersze łowickich poetek, 
Krystyny Kunikowskiej 
i Krystyny Czerwińskiej.

Nastrojowy międzypokolenio-
wy wieczór sentymentalno-po-
etycki, zorganizowany w stołówce 
szkoły przez uczniów i Klub Se-
niora „Radość”, otworzyła pio-
senka „To były piękne dni” w wy-
konaniu chóru działającego przy 
klubie. Następnie dyrektor Jolan-
ta Urbanek, wraz z nauczycielka-
mi i uczniami szkoły recytowała 
wiersze łowickich poetek. Mię-
dzy występami odtwarzano na-
strojowe piosenki Czesława Nie-
mena, Magdy Umer, Skaldów 
i Małgorzaty Ostrowskiej. W trak-
cie spotkania Krystyna Czerwiń-
ska zaprezentowała swój wiersz 
pt. „Smutki i radości”, Anna Bie-

guszewska, przewodnicząca klu-
bu, recytowała utwór nieznanego 
autora, natomiast Krystyna Kuni-
kowska przeczytała swój wiersz 
pt. „Bądź mi muzą”. Prezentowa-
ne teksty były związane z jesienią, 
a ich tematyka oscylowała wokół 
przemijania życia.

Spotkania seniorów z młodzie-
żą w Gimnazjum nr 1 odbywają 
się regularnie, kilka razy w roku. 
Okazją do zorganizowania kolej-
nego wieczorku okazała się trwa-
jąca jesień. Wcześniej podobny 
odbył się na wiosnę. Anna Biegu-
szewska przypomina, że podczas 
takich spotkań seniorzy i ucznio-
wie szkoły wspólnie czytają wier-
sze i śpiewają, co zacieśnia więź 
pomiędzy klubem i szkołą.

Przewodnicząca podkreśliła: 
– Nasz klub od lat jest zaprzy-
jaźniony z Gimnazjum nr 1. Se-
niorzy biorą udział we wszyst-
kich uroczystościach tej placówki, 

a szkolna młodzież zapewnia nam 
oprawę muzyczną na wszystkie 
imprezy. Poza tym pragnę zazna-
czyć, że dyrektor jest przyjaciółką 
Klubu Seniora.

Krystyna Kunikowska powie-
działa nam, że to nie jest pierw-
szy tego typu wieczorek. Poetki 
regularnie recytują swoje wiersze 
na deskach łowickiego kinoteatru. 
Jednak nie kryła radości i wzru-
szenia z powodu odczytywania jej 
tekstów przez młodzież i nauczy-
cieli szkoły. Było to dla niej wy-
jątkowe przeżycie, tak samo jak 
dla uczniów pierwszej klasy gim-
nazjum, którzy mierzyli się z jej 
wierszami. 

Na wieczorku prócz członków 
klubu, pedagogów i młodzieży, 
pojawili się radni i zastępca bur-
mistrza Bogusław Bończak. Po-
etycko-sentymentalne spotkanie 
zakończyło się poczęstunkiem dla 
wszystkich gości.  mg

Sentymentalny wieczorek poetycki w Gimnazjum nr 1. Od prawej: dr Gabriela Drabik, z-ca burmistrza 
bogusław bończak, Krystyna Kunikowska i Krystyna czerwińska.
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ŁOk | Konkurs wokalny w Łęczycy

Wielki sukces Studia Piosenki
Podczas VIII 
Ogólnopolskiego Konkursu 
Piosenki „Mikrofon dla 
każdego” w Łęczycy  
aż trzy nagrody trafiły 
w ręce reprezentantek 
łowickiego Studia Piosenki.

W tym roku łęczycki Dom 
Kultury po raz ósmy gościł dzieci 
i młodzież, chcących zaprezento-
wać swoje umiejętności wokalne 
przed szerszą publicznością. Prze-
słuchania rozpoczęły się w so-
botę, 24 października o godzinie 
10 w sali widowiskowej łęczyckie-
go ośrodka.

W konkursie wzięło udział 
50 solistów i zespołów wokal-
nych. Opłata za udział w przeglą-
dzie wyniosła 10 złotych od każ-

dej osoby. Konkurs miał formułę 
otwartą, a repertuar był dowolny. 
Organizatorzy jednak zastrzegli, 
że uczestnicy nie mogą śpiewać z 
playbacku. Wykonawcy występo-
wali w 3 kategoriach wiekowych. 
Wśród przesłuchiwanych były re-
prezentantki Studia Piosenki dzia-
łającego przy Łowickim Ośrodku 
Kultury, które wyśpiewały aż trzy 
nagrody. Patrycja Jakubiak zdoby-
ła Grand Prix za wykonanie pio-
senki „Matulu, matulu”. 

W kategorii solistów 12-15 lat 
pierwsze miejsce zajęła Malwina 
Wojciechowska, wykonując utwór 
Lary Fabian „Jestem chora” (oryg. 
Je suis malade), natomiast w kate-
gorii powyżej 16 lat zwycięży-
ła Agata Wolff, śpiewając utwór 
Adele „One and Only”. Nagroda-
mi w konkursie były profesjonal-

ne mikrofony, statuetki i dyplomy 
dla wszystkich laureatów.

Karina Sędkowska-Staszewska, 
instruktor muzyki i prowadząca 
studio, nie kryła, że jest dumna 
z tak ogromnego sukcesu swoich 

podopiecznych. Jak zaznaczyła, 
jej uczennice co rusz odnoszą nie 
tylko ogólnopolskie, ale między-
narodowe sukcesy w konkursach 
wokalnych.

Nagrodzona Malwina Woj-
ciechowska powiedziała nam, że 
w ostatnim czasie bardzo czę-
sto bierze udział w konkursach 
wokalnych, nawet raz w tygo-
dniu. Jest też bardzo zadowolona 
ze swoich osiągnięć i podkreśla, 
że każda wygrana jest dla niej 
bardzo cenna. Aktualnie Malwi-
na Wojciechowska i Agata Wolff 
przygotowują się do finałowego 
występu podczas Ogólnopolskie-
go Festiwalu Dzieci i Młodzieży 
„Tęczowe piosenki Jana Wojda-
ka”, który odbędzie się 7 listopada 
w Nowohuckim Centrum Kultury 
w Krakowie.  mg

Agata Wolff – zdobywczyni i 
miejsca w kat. powyżej 16 lat.
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Rzut Okiem | NiE tyLKO KWiAty

Do końca roku w filii miejskiej Biblioteki przy ul. Podrzecznej  
w Łowiczu można oglądać obrazy olejne oraz rysunki wykonane przez 
artysty plastyka Jerzego Dołhania z Łowicza. Pan Jerzy prowadzi 
dziecięcą grupę plastyczną „Akwarelki” działającą przy Łowickim 
Ośrodku Kultury. Na ścianach biblioteki oraz na sztalugach pomiędzy 
bibliotecznymi regałami można obejrzeć ponad 30 prac z różnych 
okresów. Są tam martwe natury, portery, pejzaże oraz szkice i rysunki itp. 
– Zachęcam do oglądania, licząc, że nie będzie zbyt wielu słów krytyki  
– mówił podczas otwarcia wystawy, 28 października, autor. mak 
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Łowicz | Spotkanie z laureatami nagrody „Łowickie”

Wędrówka po kartach kalendarza
W piątkowy wieczór,  
30 października, w Centrum 
Kultury, Turystyki 
i Promocji Ziemi Łowickiej 
odbyło się spotkanie  
z przedstawicielami 
dwóch łódzkich instytucji, 
będących laureatami 
nagrody Marka Regionalna 
„Łowickie”, które 
zaprezentowały się  
na kartach powiatowego 
kalendarza na 2015 rok.

Na spotkanie przyjechali Zbi-
gniew Frączyk – dyrektor Regio-
nalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Łódzkiego, Iza-
bela Rucińska – redaktor naczel-
na Kwartalnika Krajoznawcze-
go PTTK w Łodzi „Wędrownik” 
oraz Andrzej Danowski – dyrektor 
Centrum Fotografii Krajoznaw-
czej PTTK w Łodzi, które jest wy-
dawcą kwartalnika. 

Przedstawiciele wspomnianych 
instytucji wystąpili na kartach po-
wiatowego kalendarza na 2015 
rok, w miesiącach sierpień i paź-
dziernik. Zdjęcia wykonano na 
placu Manufaktury, gdzie mieści 
się Punkt Informacji Turystycz-
nej Regionalnej Organizacji Tury-
stycznej Województwa Łódzkiego 
– karta kalendarza na październik 
oraz we wnętrzach siedziby Cen-
trum Fotografii Krajoznawczej  
– karta kalendarza na sierpień. 

W spotkaniu uczestniczy-
ło kilka osób zainteresowanych 
współpracą łódzkich instytucji  
z Łowiczem oraz kwartalnikiem 
„Wędrownik”, wydawnictwem 
łódzkiego Centrum Fotografii 
Krajoznawczej PTTK, który moż-
na było otrzymać nieodpłatnie. 

Zaproszeni goście przybliży-
li działalność reprezentowanych 
przez siebie instytucji, a dla ło-
wickiego centrum przekazali nie-
typowy prezent. – Otrzymaliśmy 
pierwszy japoński przewodnik, 
który czyta się od tyłu. W atrak-
cjach polecanych przez Japończy-
ków, jako jedyna atrakcja z woje-
wództwa łódzkiego, znalazł się 
Łowicz – pochwaliła się Kata-
rzyna Słoma, dyrektora Centrum 
Kultury, Turystyki i Promocji Zie-
mi Łowickiej.

Spotkanie jest częścią cyklu 
spotkań z firmami i instytucjami, 
które współpracowały przy po-
wstawaniu powiatowego kalenda-
rza.  aa 

Goście przywieźli prezent  
– japoński przewodnik.

Łowicz | Dla uczniów i dla całych rodzin

Warsztaty patriotyczne
Na trzy dni przed Świętem Nie-

podległości, 8 listopada, Muzeum 
w Łowiczu przeprowadzi rodzin-
ne warsztaty „Świętujemy Nie-
podległą”. Będą one prowadzo-
ne w dwóch grupach, zaczną się  
o godz. 11 i 13. Program składa się 
z dwóch części. Pierwszą będzie 
prezentacja eksponatów zwią-
zanych z niepodległością i teo-
retyczne wprowadzenie w temat 
ustanowienia 11 listopada świę-
tem narodowym. Drugą częścią 
będą zajęcia plastyczne, w cza-
sie których uczestnicy wykona-
ją zakładki do książek i kokardy  
w barwach narodowych. Udział 
należy zgłaszać telefonicznie  
w muzeum. Koszt 6 zł od osoby. 

Oprócz tego, Muzeum w Ło-
wiczu organizuje też lekcje hi-
storyczne „Łowicz w drodze 

do Niepodległej”, kierowane do 
uczniów gimnazjów i szkół po-
nadgimnazjalnych. W trakcie za-
jęć przedstawione zostaną zagad-
nienia związane z odzyskaniem 
niepodległości, ze szczególnym 
uwzględnieniem Łowicza. Omó-
wiona zostanie m.in. działalność 
różnorodnych politycznie środo-
wisk polskich, ich koncepcje or-
ganizacji przyszłego państwa oraz 
strategie walki o ich urzeczywist-
nienie, postawy mieszkańców wo-
bec wydarzeń 1918 r. Lekcje bę-
dzie realizowana w oparciu o stałą 
ekspozycję i wzbogacone prezen-
tacją multimedialną. Obowiązują 
wcześniejsze zapisy telefoniczne. 
Lekcje będą organizowane przy-
najmniej kilka razy, w listopadzie 
obowiązuje na nie promocyjna 
cena – 2 zł od osoby.   tm

Skierniewice
Wystawa stroju 
łowickiego

Muzeum w Łowiczu działa nie 
tylko na terenie powiatu łowickie-
go. Wystawa „Łowicki strój ludo-
wy – tradycja żywa” wędruje jako 
ekspozycja czasowa po różnych 
instytucjach. 

Wystawa była już prezen-
towana w Miejskiej Bibliote-
ce Publicznej w Skierniewicach  
i w GOKiS w Lipcach Reymon-
towskich. Od 5 do 25 listopada 
można ją oglądać w Regionalnej 
Akademii Twórczej Przedsiębior-
czości w Skierniewicach. Do Mu-
zeum w Łowiczu eksponaty po-
wrócą 1 grudnia, a do 24 stycznia 
2016 r. będzie je można oglądać  
w formie czasowej ekspozycji. 
Eksponaty tworzące wystawę po-
chodzą ze zbiorów łowickiego 
muzeum.    tm

Warszawa | Poetyckie Laury dla bolesława Sawickiego

Wieczny lęk żywych
II nagrodę w VI ogólnopolskim Konkursie 
Poetycko-Prozatorskim „Puls Słowa”, 
organizowanym dla środowiska lekarskiego, 
zdobył 11 października Bolesław Sawicki, lekarz 
rodzinny z Soboty, mieszkający w Łowiczu.

Konkurs organizowano w ra-
mach 44. Warszawskiej Jesieni 
Poetyckiej, a wręczenie nagród 
odbyło się w auli Domu Literatu-
ry na Krakowskim Przedmieściu.

Jego sylwetki nie trzeba na-
szym czytelnikom przedstawiać, 
o jego twórczości pisaliśmy na 
naszych łamach kilkakrotnie. Sa-
wicki tworzy od wielu lat, jego 
wiersze to wyraz wewnętrznej, 
dojrzałej refleksji nad życiem.  
W konkursie zaprezentował ze-
staw kilku wierszy pisanych  
w ostatnich latach i miesiącach. 
Tematyka tych utworów jest nie-
mal bez wyjątku związana z ży-
ciem i śmiercią, przemijaniem, 
cierpieniem, niekiedy samotno-
ścią – a nastrój poważny, pełen 
skupienia, choć puenta niemal za-
wsze zaskoczy, postawi znak za-
pytania, nie pozostawi obojętnym. 
Tak jak w wierszu „Synu mój”:

Synu mój
Jestem słaby i ręce się trzęsą
słuch nie ten
i oczy
między ranem i wieczorną  
modlitwą
łóżkiem i telefonem
upadam
Nawet szkaplerz zbyt ciężki
Wypatruję Szymona
Synu mój czemuś mnie

To wyraźne nawiązanie do No-
wego Testamentu, charaktery-
styczne dla poezji Sawickiego. 
Niemal w każdym wierszu od-
wołania biblijne są obecne, można 
wręcz stwierdzić, że autor Biblią 
oddycha. Nie jest to twórczość re-
ligijna taka, jak to się czasem zda-
rza: słodka, prosta, jednoznaczna 

– ale jest religijna w najgłębszym 
rozumieniu tego słowa: stawiająca 
pytania, sięgająca poza łatwy ba-
nał, widząca cierpienie – a mimo 
to żyjąca nadzieją. – Biblia jest 
dla mnie bardzo ważna – przy-
znaje autor w rozmowie z NŁ. 
Sam przez wiele lat w dzieciń-
stwie i młodości był ministrantem, 
więc niemal dosłownie ocierał się 
o sacrum, potem nawet był bli-
sko ostatecznej decyzji o wstąpie-
niu do seminarium duchownego, 
wycofał się po dłuższym namy-
śle, studia medyczne też nie były 
pierwszymi, jakie zaczynał. Sło-
wem: był człowiekiem poszukują-
cym i takim pozostał. 

– U każdego, kto pisze, pozna-
je się co przeżył, jaką drogę prze-
szedł, co doświadczył, co teraz 
przeżywa – mówi. – Ja chyba ni-
gdy nie napisałem niczego w spo-
sób sztuczny, to byłoby nieszcze-
re. 

Tym, co przeżywa lekarz, są 
często lęki jego pacjentów, sto-
jących niekiedy na progu śmier-
ci. Sawicki czuje się w obowiąz-
ku mówić im prawdę, uważa to za 
ważne. – Z drugiej strony nie moż-
na zabierać nadziei, bo zawsze jest 
coś, co jeszcze można w życiu 
zrobić – jest przekonany. 

Pisze, o paradoksie, więcej  
w chwilach zagonienia, inten-
sywnej pracy, niż wtedy, gdy ma 
czas na odpoczynek. Ale to wła-
śnie logiczne: bo poezja wypływa 
z przeżycia, z doświadczenia. No-
tuje więc zdania, słowa, które wią-
żą się z daną sytuacją, niekiedy na 
kartce, serwetce, na czymkolwiek, 
co ma pod ręką. Chce łapać emo-
cje chwili, wie, że już wieczorem 
dana myśl może umknąć.

– Nie poświęcam jednak po-
ezji aż tak bardzo dużo czasu  
– zastrzega. – Przede wszystkim 
jestem lekarzem, ojcem, mężem. 
Podkreśla jednak, że pisanie wią-
że się z byciem lekarzem, bo za-
wód lekarza jest – w jego opinii  
– zawodem humanistycznym.

Podczas spotkania podsumo-
wującego konkurs, aktorka Iwo-
na Rulewicz czytała zgromadzo-
nym wiersz Bolesława Sawickiego 
„Lęk przed wiecznością”. Ten, 
który dał mu drugą nagrodę  
w konkursie. Jak w soczewce sku-
pia on w sobie wszystkie te tematy, 
którymi żyje jego poezja i świetnie 
charakteryzuje jego styl: zwięzły, 
żyjący ludzkimi pytaniami, pełen 
biblijnych odniesień – i niemal za-
wsze błyszczący efektowną, choć 
przecież krótką, puentą. 

Lęk przed wiecznością
Wygnani z Raju
na szczęście
nie jesteśmy skazani na wieczność
na Ziemi
która nawet Boga 
męczy po sześciu dniach
Nie czekamy na nią 
z utęsknieniem
a przecież otwiera bramę do życia
bardziej ekonomicznego
Kilka zniczy i kwiatów rocznie
trochę zadumy i kilka łez
i bólu tam nie ma i kłucia żył
nagroda
wieczny lęk żywych

Bolesław Sawicki 
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Ostatnie minuty przed rozpoczęciem pisania finałowych arkuszy.  
ci, którym poszło dobrze, mogą teraz niecierpliwie czekać na wyniki.
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Łowicz | Finał konkursu czytelniczego

Mierzyli się z klasykami 
polskiej literatury

28 uczniów gimnazjów i szkół 
ponadgimnazjalnych z woje-
wództwa łódzkiego wzięło udział  
w finale piątego Wojewódzkiego 
Konkursu Czytelniczego, organi-
zowanego przez Szkoły Pijarskie 
w Łowiczu przy wsparciu Wy-
działu Filologicznego UŁ oraz Bi-
blioteki Wojewódzkiej. 

Ostatni etap konkursu został 
przeprowadzony w szkole przy ul. 
Pijarskiej 29 października, teraz 
uczestnicy czekają na wyniki i na-
grody. W konkursie wzięli udział 
uczniowie wielu szkół, w większo-
ści z powiatu łowickiego, ale byli 
też goście z dalszych stron – z Ło-
dzi czy ze Zduńskiej Woli. 

Uczestnicy konkursu musie-
li przeczytać i opanować trzy 
duże powieści z klasyki polskiej 
literatury – „Quo vadis”, „Fara-
ona” i „Ziemię obiecaną”, z naci-

skiem na główny temat konkursu 
– narodziny i zmierzch dawnych 
cywilizacji. W części testowej 
odpowiadali na szczegółowe py-
tania dotyczące fabuły utworów. 
Była też część literacka, w której 
uczestnicy mieli za zadanie na-
pisanie wypracowania na jeden  
z sześciu tematów. 

Przewodniczącą jury konkur-
sowego jest dr Karolina Kołodziej  
z UŁ. Przed rozpoczęciem kon-
kursu mówiła, że przygotowane 
na konkurs zadania są na podob-
nym poziomie do tych, jakie zada-
je studentom. 

Ogłoszenie wyników konkur-
su i wręczenie nagród nastąpi 20 
listopada w nowym gmachu Wy-
działu Filologicznego UŁ przy ul. 
Pomorskiej w Łodzi. Nagrodą za  
I miejsce będzie laptop, a za dru-
gie tablet.  tm

Nieborów | Koniec sezonu turystycznego

Czas na sprzątanie
i prace konserwacyjne

1 listopada Muzeum w Niebo-
rowie i Arkadii zamknęło dla tu-
rystów dostęp do pałacu i innych 
obiektów – oranżerii w Nieboro-
wie i Świątyni Diany w Arkadii.

Kierownik działu sztuki Moni-
ka Antczak powiedziała nam, że 
po sezonie turystycznym nadszedł 
czas na gruntowne porządki oraz 
związane z nimi prace konser-
watorskie. Większości z nich nie 
można wykonać w czasie obecno-
ści turystów. Ile osób w tym roku 
zwiedziło dawne dobra Radziwił-
łów, będzie wiadomo po 1 listo-

pada. – W ubiegłym roku było to 
130 tys. osób, w tym roku dane 
będą dokładniejsze, bo zamonto-
waliśmy urządzenie, które liczy-
ło automatycznie wszystkich od-
wiedzających, także tych, którzy 
przyjeżdżali do nas w dni niebi-
letowane – powiedziała Monika 
Antczak. Przerwa w zwiedzaniu 
pałacu potrwa do końca lutego. 
Do tego czasu turyści będą mogli 
zwiedzać bezpłatnie zarówno park 
w Nieborowie, jak i park w Arka-
dii. Te udostępniane będą od godz. 
10.00, a zamykane o zmroku.  tb

Pracownia | te-tris, Filipek, Kenny i Placo na jednej scenie 

Hip-hopowy beat  
zatrząsł klubem

Długo kazał na siebie czekać 
Te-Tris, hip-hopowiec, który wy-
stąpił z hypemanami, w hallowe-
enowym koncercie w Klubie Pra-
cownia 31 października, którego 
organizatorem był Łowicki Ośro-
dek Kultury. 

Te-Tris ze swoją świtą wkro-
czył na scenę kilka minut po godz. 
23.00. Przywitał go tłum klubo-
wiczów, głównie młodzieży, któ-
rzy niecierpliwili się w oczekiwa-
niu na koncert rapera. Było jednak 
warto, bo Te-Tris wraz z hypmena-

mi, czyli muzkami towarzyszący-
mi mu na scenie, nakręcającymi 
atmosferę w klubie i „podbijają-
cymi” rymy, dali hip-hopowy kon-
cert na najwyższym poziomie. 

Wcześniej dla łowickiej pu-
bliczności wystąpił mniej rozpo-

znawalny, bo dopiero rozpoczy-
nający swoją karierę muzyczną 
Filipek. Zwycięzca wielu freesty-
lowych bitew nie omieszkał wy-
zwać na pojedynek reprezentan-
tów łowickiej sceny hip-hopowej. 

W szranki z raperem stanę-
li Kenny i Placo. Rywalizacja na 
„dissy” okazała się bardzo ostra, 
ale Łowiczanie nie pozostawali 
dłużni występującemu gościnnie 
Filipkowi. Bitwę z uwagą śledzi-
li klubowicze, dopingujący okrzy-
kami każdy celny diss na prze-
ciwnika. Kenny i Placo wystąpili 
na scenie Pracowni jako support 
przed muzykami. Wywołani 
przez publiczność zagrali swój 
sztandarowy kawałek „Syf”.  aa 

Łowicz | Nowa wystawa przy Zduńskiej

Samochody i ich pasjonaci
Zdjęcia prezentujące działal-

ność klubu VAG Łowicz i pa-
sję jego członków będzie moż-
na przez około miesiąc oglądać 
w Ekspozycji EV34 w bramie 
zabytkowej kamienicy przy ul. 
Zduńskiej 34. Wernisaż planowa-
no na 6 listopada na godz. 16. 

Tytuł wystawy brzmi „VAG Ło-
wicz – pasjonaci motoryzacji”. 
Autorką prac jest Anna Gejda, peł-
niąca funkcję klubowego fotogra-
fa. Do VAG Łowicz należy ona od 
2013 roku, od tego czasu uczestni-
czyła niemal we wszystkich klubo-
wych wyjazdach i przedsięwzię-
ciach, dokumentując je. Fotografii  

będzie przeszło 50. Większość  
z nich to oczywiście zdjęcia sa-
mochodów, na niektórych z nich 
zobaczymy jednak także twarze 
klubowiczów. Klub zrzesza miło-
śników aut ze słynnego saksoń-
skiego koncernu VAG (Volks-
wagen Aktiengesellschaft). Są  
w nim zarówno ludzie bardzo 
młodzi, jak i nieco starsi. Od kilku 
lat na ulicach Łowicza można cza-
sem natknąć się na ich tuningo-
wane samochody. Są to głównie 
pojazdy takich marek jak: Volks-
wagen, Audi, Seat, Skoda czy Po-
rsche. Szerszej publiczność klub 
pokazywał się też w ubiegłym  

i w tym roku podczas zlotów na 
Nowym Rynku. 

Jednym z najbardziej ak-
tywnych i lubianych przez po-
zostałych członków klubu był 
22-letni Sylwester, mieszkaniec 
Domaniewic, który 16 paździer-
nika zginął w wypadku samocho-

dowym na drodze krajowej nr 14  
w okolicach Stroniewic. To tra-
giczne wydarzenie było jedną  
z inspiracji dla otwarcia tej wysta-
wy, która ma być rodzajem hoł-
du oddanego jego pamięci przez 
Annę Gejdę oraz pozostałych 
przyjaciół z klubu.  tm

te-tris i jego hypemani rozkręcili imprezę w klubie. 
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Łowicz | Dziecięco – Młodzieżowy Zespół Ludowy Koderki

Pożegnanie tancerzy
Burmistrz Krzysztof Kaliński podczas ostatniej sesji Rady Miejskiej  
29 października oficjalnie podziękował i nagrodził najstarszych członków 
Koderek, którzy zakończyli swoje wieloletnie występy w zespole.

W tym roku szeregi łowickich 
Koderek opuścili: Julia Stramik, 
Maria Dudkiewicz, Anna Kapu-
sta, Aleksandra Rożniata, Justyna 
Kurek, Julia Kędziora, Michalina 
Gładys, Grzegorz Maliszewski, 
Damian Mitek i Piotr Tomala. 

Jak powiedział nam Euge-
niusz Strycharski, kierownik gru-
py: – Pożegnanie naszych tance-
rzy przez Radę Miejską to duże 
wyróżnienie dla zespołu. Ci tan-
cerze przyszli do nas jako dzieci, 
a wyszli już jako dorośli ludzie. 
Podczas tego spotkania uczestni-
cy otrzymali dyplomy i pamiątki 
za swój wkład w rozwój łowickiej 
kultury.

Kierownik zespołu przyznał, 
że powodem odejścia tej gru-
py są przede wszystkim zmiany  
w życiu jej członków – 3 osoby 
poszły na studia, pozostałe mają 
inne obowiązki, wchodzą w doro-
słość, przygotowują się do matu-
ry. Strycharski podkreślał również 
prestiż wynikający z przynależno-
ści do dziecięco – młodzieżowego 
zespołu ludowego:

– Udział w Koderkach to 
przede wszystkim duży zaszczyt. 

Młodzież i dzieci uczą się jed-
nocześnie śpiewu i tańca, a takie 
umiejętności na pewno zaplusują 
w ich dorosłym życiu, więc war-
to przychodzić na nasze spotkania.

Mówią odchodzący 
tancerze
Julia Stramik, która przez 9 lat 

tańczyła w Koderkach, powie-
działa nam, że najmilej wspomina 
wyjazdy na występy zagraniczne 
do miast partnerskich, szczególnie 
te do Francji i na Słowację – To 
była świetna okazja do reprezento-

wania folkloru łowickiego, ale też 
do poznania i zwiedzenia nowych 
miejsc – mówi.

Na pytanie, dlaczego już nie bę-
dzie występowała, odpowiedziała, 
że rozpoczęła studia w Poznaniu  
i trudno byłoby jej pogodzić naukę 
z występami. Poza tym inni człon-
kowie również poszli na uczelnie 
wyższe lub przygotowują się do 
matury i nie mają już tyle czasu, 
co wcześniej na treningi i występy. 

Stramik podkreśliła, że to był 
zaszczyt dostać podziękowa-
nie za reprezentowanie łowickie-

go folkloru m.in. od burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego i od pro-
wadzącego zespół Eugeniusza 
Strycharskiego.

Ania Kapusta, która spędziła  
w zespole 8 lat, zaznaczyła, że, 
gdy była już w II klasie liceum, 
zmieniły jej się priorytety. Teraz 
liczy się dla niej szkoła i nauka,  
i wyrosła już z występów w zespo-
le. Z całego okresu działalności  
w Koderkach najlepiej wspomina 

wspólne wyjazdy, które jednoczy-
ły zespół, ale też pozwalały jego 
członkom poznawać nowych lu-
dzi. 

– Uroczyste pożegnanie było 
bardzo miłym gestem ze strony 
władz miasta, ale też niezwykle 
wzruszającym, ponieważ w trak-
cie zaśpiewaliśmy dwie piosen-
ki i dostaliśmy gromkie brawa 
na stojąco. Starsi od nas docenili 
całokształt naszych dokonań ar-

tystycznych – powiedziała nam. 
Organizatorem pożegnalnego 
spotkania był Wydział Promocji, 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Ło-
wiczu. Członkowie żegnający się 
z Koderkami należeli do grupy 
starszej, tańczącej w niej od 6 do 
11 lat. Największymi sukcesami 
zespołu były występy na między-
narodowych festiwalach, na któ-
rych reprezentowali łowicki folk-
lor.  mg

Julianów | Wspólna inicjatywa harcerzy i gminy – zaproszenie

Uroczystości upamiętniające
potyczkę legionistów
W sobotę 7 listopada o godz. 14. w Julianowie na terenie 
gminy Nieborów w związku ze Świętem Niepodległości 
odbędą się uroczystości upamiętniające potyczkę,  
którą w 1914 roku na terenie tej wsi i wsi sąsiedniej – 
Bednar, stoczył z kozakami oddział 5 Pułku Piechoty 
Legionów 1 Brygady Legionów Józefa Piłsudskiego.

Przypomnijmy, 21 październi-
ka 1914 r. oddział zwiadowców 
wspomnianego pułku wykonywał 
rozkaz rozpoznania pozycji wojsk 
rosyjskich na wysokości Bednar  
i torów kolejowych. Żołnierze zo-
stali jednak wykryci przez koza-
ków, którzy za nimi popędzili,  
w sąsiedztwie kapliczki musie-
li się bronić, dwóch z żołnierzy 
zginęło, dwaj kolejni, ranni, zo-
stali zabrani z pola boju przez 

mieszkańców Julianowa, ukryci  
i opatrzeni, dzięki czemu przeżyli. 
Dziś miejsce potyczki upamiętnia 
kapliczka, na ścianach której moż-
na zobaczyć dwie tablice upa-
miętniające legionistów i miesz-
kańców gminy, którzy oddali  
w latach 1919-1920 życie, walcząc 
o niepodległość Polski.

W sobotę złożą im hołd wła-
dze gminy Nieborów, harcerze 
ZHP ze Szczepu Drużyn Wiej-

skich BLIH, członkowie jedno-
stek Ochotniczych Straży Pożar-
nych, Kół Gospodyń Wiejskich  
i delegacje szkół oraz organizacji 
społecznych. W programie prze-
widziano apel poległych, złożenie 
kwiatów, zapalenie zniczy i oko-
licznościowe wystąpienia, oprawę 
muzyczną zapewni Strażacka Or-
kiestra Dęta z Bełchowa. 

Po uroczystości przy kaplicz-
ce spotkanie będzie kontynu-
owane w nieborowskiej szkole.  
Placówce tuż przed wybuchem 
II wojny światowej nadano imię 
5 PPL. Tam KGW z Nieborowa 
i Julianowa poczęstuje grochów-
ką, będzie można usłyszeć tak-
że historię potyczki, która miała 
miejsce w Julianowie i obejrzeć 

występ chóru gimnazjalistów  
z Kompiny.

Do udziału w uroczystości za-
proszeni są wszyscy mieszkań-
cy gminy Nieborów. Warto przy-
pomnieć, że uroczystość pod 
kapliczką odbędzie się po raz trze-
ci, inicjatorami jej są harcerze ze 
Szczepu BLIH.  tb

zduny | DK zaprasza na Święto Jesieni

Cygańska muzyka, podsumowanie 
turnieju KGW i mufinki

W niedzielę 8 listopada  
w Domu Kultury w Zdunach od-
będzie się Święto Jesieni. Impre-
za rozpocznie się o godz. 14.30 
występem Polskiego Zespołu Cy-
gańskiej Muzyki i Tańca Cztery 
Struny Skrzypiec, który istnieje od 
5 lat i jest wyjątkowo liczny, po-
nieważ tworzy go aż 12 artystów, 
których fascynuje muzyka i kul-
tura. Zespół współpracuje ze Sto-
warzyszeniem Romów w Polsce, 
którego zarząd główny akceptuje 
taką formę propagowania kultury 
romskiej i udziela merytoryczne-
go wsparcia. 

Po koncercie zaplanowano 
występ dzieci, które biorą udział 
w zajęciach śpiewu w DK. Dla 
uczestników Święta Jesieni będzie 
też przygotowana niespodzianka 
związana ze Świętem Niepodle-

głości. Otrzymać będzie moż-
na bowiem kartkę wydaną przez 
Muzeum Józefa Piłsudskiego  
w ramach ogólnopolskiej kampa-
nii „Mamy niepodległą” i wysłać 
ją komuś z rodziny lub znajomych, 
właśnie z okazji 11 listopada. 

O godz. 16. odbędzie się pod-
sumowanie i wręczenie nagród 
Jesiennego Turnieju KGW, który 
odbył się 21 października. Prace 
konkursowe będą eksponowane  
w bibliotece, zaś na sali widowi-
skowej będzie można obejrzeć 
prezentację multimedialną na te-
mat tej imprezy. Wszystko zakoń-
czy się słodkim poczęstunkiem, 
który na plakacie imprezy nazwa-
no „mufinka”, ponieważ te wła-
śnie ciastka mają na niedzielą im-
prezę upiec panie z różnych KGW 
z gminy Zduny.  mwk

uroczyste podziękowanie dla najstarszych tancerek zespołu.
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KoderKi obecNie

W dziecięco–młodzieżowym 
zespole ludowym aktualnie 
prowadzone są zajęcia  
z dwiema grupami wiekowymi 
– młodsza, 32-osobowa, 
składa się z uczniów 4 klasy 
szkoły podstawowej i średnia, 
w której tańczy 20 osób – ze 
starszych klas podstawówki  
i gimnazjum. Próby odbywają 
się w poniedziałki w ŁOK-u,  

a w czwartki w SP nr 1.  
Grupa młodsza spotyka się  
w poniedziałki w godzinach  
16-18, i w czwartki od 16 do 
17.30, natomiast średnia  
w poniedziałki między 17  
a 19, a w czwartki 17.30-19.  
W tej chwili zespół przyjmuje  
w swoje szeregi tylko 
chłopców, ponieważ jest ich 
mniej niż dziewczyn. mg

kapliczka w Julianowie – to 
przy niej odbędą się uroczystości 
niepodległościowe w sobotę.
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 iNFORmAtOR ŁOWicKi 

informacje
 �informacja PkP (ogólnokrajowa) 

22-194-36 
 �informacja PkS (całodobowa)  

46-837-38-13
 �informacja o tel. krajowych 118-913
 �informacja o międzynarodowych  

numerach 118-912
 �Rozmowy międzynarodowe  

– zamawianie 9051
 �Naprawa tel. – błękitna linia 19393
 �Biuro zleceń 9497
 �Wojewódzkie Centrum zarządzania 

kryzysowego w Łodzi 9287

telefony
 � taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
603-06-18-18; 794-013-013; 606-486-555; 
600-508-308; Dworcowa: 602-774-552

 �taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �urząd miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �urząd Skarbowy:  

centrala 46 837-43-58, 
46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 

 �zuS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie „Pasiaczek” Łowicz, ul. św. 
Floriana 7, tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 
16.00-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. informacji udziela uG biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia uzależnień,  
ul. ułańska 28, tel. 837-37-07

 �Poradnia zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
46-837-35-32

 �Pogotowie energetyczne 991, 
46-837-36-05

 �Awarie oświetlenia ulicznego:  
konserwator 881-551-551, 46 830-91-45

 �Warsztat konserwatorski  
ŁSM 46-837-65-58

 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-649-492, 
46-837-84-40, 46-837-16-16,  
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
Łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
bielawy, tel. 46-839-20-95

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 �kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6b, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa 2, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, Pl. Zawiszy czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �kościół pw. św. Ducha: 7:00, 8:30, 
10:00, 12:00, 18:00.

 �kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00.

 �Bazylika katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00; 

 �kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00.
 �kaplica seminaryjna: 10.00.
 �kościół św. Leonarda: 11.30.

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy ul. Grunwaldzkiej  
w Łowiczu tel. 608-433-787

 �Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynny: pon.-
-pt. 10.00-21.30, sob.-ndz. 10.00-20.00;

 �Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 �Stadion wielofunkcyjny  

ul. Jana Pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06
 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3,  

tel. 46-837-51-06, czynne: pon. 7.00-15.00, 
wt. 7.00-20.00, śr., czw., pt. 7.00-15.00; 

 �Hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; pon.. wt., śr., 8.00-16.00; 
czw. 8.00-20.00; pt. 8.00-16.00; 

 �Boisko przy SP nr 1 – tel. 519-130-551 
czynne od pon.-pt. w godz. 16.00-20.00,  
w weekendy w godz. 12.00-20.00)

 �Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 �LO im. Chełmońskiego – 46 837-42-00
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy Łyszkowice)
 �SP mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46838-43-93
 �zSP Błędów – 46 838-14-76

pływalnia miejska 
Łowicz, ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety:

 �Poniedziałek –13.00-13.45; 15.45-16.30; 
20.15-22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Wtorek – 12.10-13.00; 15.00-16.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Środa –15.00-16.30; 20.15-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Czwartek – 13.00-15.45; 19.30-22.00  
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Piątek – 12.10-13.00; 17.40-18.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Sobota – 11.00-20.00 
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Niedziela – 10.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)
Grota solna i sauna – codziennie 14.-20.

wystawy stałe
 �muzeum w Łowiczu: „Sztuka Baroku” 

– wystawa rzemiosła artystycznego (meble, 
tkaniny, szkło, porcelana), malarstwa i rzeź-
by; Kaplica św. boromeusza; czynna: wt.-
-ndz. w godz. 10.00-16.00; bilety: normalny 
10 zł, ulgowy 6 zł; wstęp wolny – wtorek. 

 �muzeum w Łowiczu: „Historia miasta 
i regionu” – wystawa zabytków archeolo-
gicznych, militariów, portretów trumiennych, 
pamiątek powstańczych, gabinet kolekcjo-
nera; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �muzeum w Łowiczu: „etnografia 
księstwa Łowickiego” – wystawa strojów 
ludowych, wycinanek, rzeźby, ceramiki, 
tkanin i eksponatów z dziedziny papiero-pla-
styki; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �muzeum w Łowiczu: „Łowicka galeria 
sztuki” – wystawa prac znaczących arty-
stów XX w. związanych z Łowiczem, m.in. 
cz. tańskiego, S. Noakowskiego, A. Kraw-
czyka, K. Strzemińskiego, t. Klonowskiego, 
Z. Pągowskiego, Z. i R. Artymowskich,  
Z. Rostad-Abadie i twórczość obecnie 
działających malarzy; czynna od wtorku  
do niedzieli w godz. 10.00-16.00; bilety: 2 zł. 

 �mini skansen przy muzeum w Łowiczu 
– od 1 listopada do 31 marca zwiedzanie 
obiektów tylko z zewnątrz, obowiązuje bilet 
spacerowy 2 zł, dzień bezpłatny – niedziela.

 �izba Pamięci Łowickich Żydów –uka-
zuje dzieje tej społeczności w Łowiczu, od 
chwili pojawienia się starozakonnych  
w mieście, poprzez powstanie i intensywny 
rozwój Gminy żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XiX i XX wieku, wybuch ii wojny światowej,  
aż do ostatecznej jej zagłady. Muzeum  
w Łowiczu, ul. Stary Rynek 5/7.

 �muzeum Diecezjalne w Łowiczu – 
zwiedzanie katedry wraz z eksponatami 
znajdującymi się w wieży; możliwość 
oglądania panoramy miasta z tarasu;  
czynne od poniedziałku do czwartku  
od 10.00 do 16.00, w piątki i soboty  
od 10.00 do 14.00; Łowicz, Stary Rynek 20.

 �izba Pamięci Stanisława klickiego – 
wystawa urządzona przez Grupę historycz-
ną „Kampinos” na i piętrze baszty im. gen. 
Klickiego w Łowiczu; czynna w niedziele  
w godz. 16.00-18.00. Wstęp wolny.

 �Skansen w maurzycach – od 1 listopa-
da do 31 marca zwiedzanie obiektów tylko 
z zewnątrz, obowiązuje bilet spacerowy 3 zł.

 �Pałac, oranżeria, wystawa majoliki  
w Nieborowie i Świątynia Diany w Arkadii 
– do końca lutego 2016 roku nieczynne. 

 �Park w Nieborowie i Arkadii  
– czynne codziennie od 10.00 do zmroku, 
wstęp bezpłatny.

 �muzeum motoryzacji – czynne: pt., sb., 
ndz. w godz. 10.00-1800, w innych termi-
nach tylko po telefonicznym uzgodnieniu 
(tel. 46 838-50-68, 501-945-960); Nieborów 
231a; bilety: normalny 10 zł, ulgowy (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści) 7 zł,  
dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne w dni powsze-
dnie w godz. 9.00-17.00, w niedziele i święta 
w godz. 12.00-17.00, tel. 46-838-44-72.

 �Pałac w Sannikach – czynny codziennie 
w godz. 8.00-17.00; zwiedzanie z przewod-
nikiem: pon.-pt. w godz. 7.30-15.30, sobota 
9.00-17.00; bilety: 10 zł i 3 zł (ulgowy).

 �Park przy pałacu w Sannikach – czynny 
codziennie w godz. 8.00-17.00; wstęp wolny.

 �Pałac w Walewicach – można zobaczyć 
m.in. apartament napoleoński, kaplicę 
pałacową. Zwiedzanie z przewodnikiem: 
sb., ndz. w godz. 11:00-11:50 i 12:00-12:50. 
bilety: dzieci 5 zł, dorośli 10 zł. 

 �ekspozycja 500 guzików z muzeum 
Guzików w Łowiczu, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria Łowicka,  
i piętro, ul. Stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. 

 �„Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć 
i tradycja w 150. rocznicę wybuchu 
Powstania Styczniowego na ziemi 
Łowickiej” – wystawa on-line przygotowana 
na podstawie materiałów archiwalnych pre-
zentowanych w 2013 r. w siedzibie Oddziału 
w Łowiczu Archiwum Państwowego m.st. 
Warszawy; scenariusz Marek Wojtylak;  
www.warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP)” – wystawa zdjęć w dużym forma-
cie, ZSP nr 1, Łowicz, ul. Podrzeczna 30.

 �„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich”; Pałac w Sannikach,  
ul. Warszawska 142. bilety: 10 zł i 3 zł.

wystawy czasowe
 � kwiaty, pejzaże i inne – wystawa malar-

stwa Anny Szcześniak; czynna codziennie 
do odwołania; centrum Kultury i Promocji 
Ziemi Łowickiej, Łowicz, Stary Rynek 17. 

 �„tropem skierniewickich kolekcji” 
– ekspozycja pamiątek dot. historii Skiernie-
wic, a także eksponatów nawiązujących do 
przeszłości Łowicza; czynna do 15 listopada, 
Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7.

 �„malarskie podróże – Grecja” –wysta-
wa prac Agnieszki Kopczyńskiej i Zbignie-
wa błaszczyka; czynna do 10 listopada; 
GOK w bolimowie, ul. Łowicka 9.

 �„Barwy natury” – wystawa gobelinów 
i rysunków Elżbiety Kanieckiej-Siebociń-
skiej; czynna do 30 listopada. Pałac 
w Sannikach, ul. Warszawska 142.

 �„Nie tylko kwiaty” – wystawa łowickiego 
artysty plastyka Jerzego Dołhania składają-
ca się z ponad 30 obrazów olejnych  
o różnej tematyce; czynna do końca 2015 
roku; Miejska biblioteka im. A. K. cebrow-
skiego w Łowiczu Filia dla Dorosłych  
ul. Podrzeczna 20.

 �„Łowicki strój ludowy – tradycja żywa” 
– stroje i eksponaty ze zbiorów Muzeum 
w Łowiczu. Wernisaż: 5 listopada o godz. 
18.00 w Regionalnej Akademii twórczości 
Przedsiębiorczości w Skierniewicach, ul. 
Piłsudskiego 2. Wystawa czynna do 25 
listopada .

 � „VAG Łowicz – pasjonaci motoryzacji” 
– wystawa zdjęć Anny Gejdy, ukazujących 
działalność i pasję członków grupy zrzesza-
jącej miłośników samochodów marki VW, 
Audi, Seat i Skoda; dedykowana Sylwkowi 
Pluchcińskiemu, który zginął w tragicznym 
wypadku. Wernisaż: piątek, 6 listopada  
o godz. 16.00, Ekspozycja Foto Art Galeria, 
Łowicz ul. Zduńska 34.

kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 5 listopada
godz. 18.00 – „Łowca czarownic” – film 
fantastyczny, przygodowy prod. uSA
godz. 20.00 – „Legend” – film biogra-
ficzny, gangsterski prod. Francja, Anglia

 �Piątek, 6 listopada:
kino nieczynne

 �Sobota – niedziela, 7-8 listopada:
godz. 15.00, 16.30 – Hotel transylwa-
nia 2 – film animowany prod.uSA
godz. 18.00 – ugotowany – komedio-
dramat prod. uSA
godz. 20.00 – Crimson Peak. Wzgórze 
krwi – horror prod. uSA

 �Poniedziałek – wtorek, 9-10 listopada:
godz. 16.30 – Hotel transylwania 2 – 
film animowany prod. uSA
godz. 18.00 – ugotowany – komedio-
dramat prod. uSA
godz. 20.00 – Crimson Peak. Wzgórze 
krwi – horror prod. uSA

 �Środa, 11 listopada:
godz. 18.00 – ugotowany – komedio-
dramat prod. uSA
godz. 20.00 – Crimson Peak. Wzgórze 
krwi – horror prod. uSA

koncerty
 �Czwartek, 5 listopada:
godz. 19.00 – emerson Lake and Pal-
mer „Live At Lyceum theatre" (pełen 
koncert z 9 grudnia 1970 r.), czyli „Nieza-
pomniane koncerty, niezapomnianych 
wykonawców”. Music club Art Piwnica, 
Łowicz ul. 3 Maja 5/7; wstęp wolny.

 �Piątek, 6 listopada:
godz. 19.00 – „Czterdzieści” vol. 6: Sta-
nisława Celińska z zespołem; artystka 
zaśpiewa utwory z najnowszego albumu 
pt. „Atramentowa”; bilety: 50 zł; Kino 
Fenix w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20.

 �Sobota, 7 listopada:
godz. 15.30 – „Puste noce” – koncert 
a’capella w wykonaniu Witolda brody, 
bartosza izbickiego i śpiewaków z grupy 
Jerycho oraz projekcja filmu dotyczące-
go obrzędowości i przemijania; Pałac  
w Sannikach; wstęp wolny. 

 �Wtorek, 10 listopada:
godz. 19.00 – „Ojczyzno ma...” – kon-
cert pieśni patriotycznych w wykonaniu 
chóru ZSP Nr 1 im. 10 PP oraz członków 
orkiestry symfonicznej Sonus pod batutą 
Michała Janochy; aula Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych.

inne 
 �Czwartek, 5 listopada:
godz. 16.00 – Łowicki uniwersytet 
trzeciego Wieku: „Pieśń patriotyczna” 
– wykład z prezentacją multimedialną 
i udziałem w śpiewie uczestników 
spotkania; prowadzący: Michał Wieczorek 
– muzykolog; Kino Fenix w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny.

 �Piątek, 6 listopada:
godz. 16.30 – „karol Rybacki – drukarz 
i wydawca” – wykład dot. postaci, 
wystawa oraz promocja reprintu 
publikacji z 1925 r. pt. „Jaśko badylów, 
obrazek sceniczny w 3-ch odsłonach z 
życia chłopów Księstwa Łowickiego”; Po-
wiatowa biblioteka Publiczna w Łowiczu, 
Stary Rynek 5/7 (wejście od ul. 3 Maja); 
wstęp wolny.

 �Sobota, 7 listopada:
godz. 14.00 – uroczystości upamiętnia-
jące potyczkę Legionistów z kozakami 
– apel poległych, złożenie kwiatów, 
zapalenie zniczy i okolicznościowe 
wystąpienia, oprawę muzyczną zapewni 
Strażacka Orkiestra Dęta z bełchowa;  
Julianów, gm. Nieborów. Po uroczystości 
przy kapliczce, spotkanie będzie kontynu-
owane w nieborowskiej szkole.
godz. 16.00 – „W kręgu nieborowskiej 
biblioteki”– gawęda bibliofilska prof. 
dra hab. med. edwarda towpika – 
wykład z cyklu „Nieborów. Dzieje niena-
pisane”; Sala biała Pałacu w Nieborowie; 
wstęp wolny.

 �Sobota – niedziela, 7-8 listopada:
godz. 14.00 – „Pokój ich cieniom...” 
– 7. spacer z przewodnikami Pttk 
po łowickich nekropoliach. Sobota: 
zbiórka z przewodnikiem Zdzisławem 
Kryściakiem przy bramie cmentarza 
katedralny (ul. blich); niedziela: zbiórka 
z przewodnikiem Markiem Wiśniewskim 
przy bramie cmentarza parafii św. Ducha 
(ul. tuszewska).

 �Niedziela, 8 listopada:
godz. 11.00 i 13.00 – „Świętujemy 
Niepodległą” – rodzinne warsztaty 
patriotyczne; prezentacją eksponatów 
wraz z krótkim wprowadzeniem nt. usta-
nowienia Święta Niepodległości i tradycji 
jego obchodzenia, przygotowywanie 
zakładek do książek i kokard w barwach 
narodowych. Muzeum w Łowiczu, Stary 
Rynek 5/7, wstęp 6 zł/osoba. 
godz. 11.00 – Art maluchy: „misie, lale 
i krasnale – zabawka polisensorycz-
na” – 4. spotkanie w ramach warsztatów 
dla 2-4-latków i ich opiekunów. ŁOK, 
Łowicz ul. Podrzeczna 20.
godz. 14.30 – „Święto Jesieni  
w zdunach”; w programie: Polski Zespół 
Muzyki i tańca cygańskiego „cztery 
Struny Skrzypiec”; Jesienny turniej Kół 
Gospodyń Wiejskich (podsumowanie); 
Jesienna Muffinka (poczęstunek); Dom 
Kultury w Zdunach; wstęp wolny. 

 �Wtorek, 10 listopada:
 godz. 12.00 – Powiatowo-miejskie 
uroczystości z okazji 97. rocznicy 
odzyskania niepodległości przez Pol-
skę; Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 przy ul. Podrzecznej w Łowiczu. W 
programie: refleksje historyczne wokół 
Święta Niepodległości, przekazanie 
pamiątek z ii wojny światowej zgromadzo-
nych przez LO w Zdunach, ślubowanie 
klas i; złożenie kwiatów pod pomnikiem 
Marszałka Józefa Piłsudskiego przy ul. 
Podrzecznej. 

 �Środa, 11 listopada:
godz. 9.30 – uroczyste otwarcie ulicy 
marszałka Józefa Piłsudskiego  
w Łowiczu; skrzyżowanie ulic Marszałka. 
J. Piłsudskiego, W. broniewskiego 
i Gen.W. Sikorskiego.
godz. 10.00 – Święto Niepodległości  
w Łowiczu: procesja z relikwiami  
św. Wiktorii ulicami miasta. Start przy 
kościele św. Ducha w Łowiczu, uroczysta 
msza św. w bazylice Katedralnej.
godz. 16.00 – Święto Niepodległości  
w Łowiczu: „Jeszcze Polska  
nie zginęła...” – koncert patriotyczny  
i promocja książki J. Bolimowskiej  

telefony
 �informacja: PkS 42-631-97-06
� Filia PuP w Głownie 42-719-20-76
� Filia Powiatowego urzędu Pracy  
w Strykowie 42-719-84-22
� urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
� urząd miejski Głowno 42-719-11-51
� taxi w Głownie 42-719-10-14
� urząd miasta-Gminy Stryków  
42-719-80-02
� kRuS 42-719-95-15
� Policja w Głownie 42-719-20-20
� Policja w Strykowie: 42-719-80-07

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Policja w Głownie 42-719-20-20
 �Policja w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: w Głownie 42-719-10-08  

w Strykowie 42-719-82-95;

 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:  
42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �zakład pogrzebowy w Głownie: 42-710-71-
90, 42-719-30-24; w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe w Głownie 
42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00; 

dyżury przychodni 
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
Poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-719-80-34; 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30. 

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie 
czwartek, 5 listopada:  
pl. Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60

piątek, 6 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
sobota, 7 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 8 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 9 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
wtorek, 10 listopada:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od 19.00 do 8.00 dnia następnego;  
w soboty i niedziele w godz. 20.00-8.00 
dnia następnego; w święta od godz.  
8.00 do godz. 8.00 dnia następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 8 listopada: 
ul. targowa 16, tel. 42 719-86-89
środa, 11 listopada: 
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85

 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel. 42 719-57-57,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00;

 �Punkt apteczny w Bratoszewicach, 
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny : pon., śr., pt. 8.00-16.00, wt., czw. 
8.00-17.00 

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 18.00

 �Parafia Św. marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

wystawy
 �„młoda Grafika Polska” – wystawa 

powarsztatowa Festiwalu Grafikalia 2015, 
czynna do końca listopada, pn.-czw. 12.00-
19.00, pt. 12.00-17.00; Mała Galeria MOK 
w Głownie, ul. Kopernika 45.

 �Galeria sztuki współczesnej Ban-
k&Dm; czynna pon.-pt. w godz. 9.00-17.00; 
Głowno, ul. Młynarska 5/13, budynek 
banku Spółdzielczego, i piętro.

 �„Jesień w liściach zamknięta” – wy-
stawa pokonkursowa prac plastycznych i fo-
tograficznych; Dom Kultury w Niesułkowie, 
Niesułków Kolonia 13; 

inne 

 �Sobota, 7 listopada:
godz. 11.00-15.00 – tydzień Patriotycz-
ny w Głownie: Gra miejska z ZhR; 
godz. 11.30 – zawody w dart’a;  
Dom Kultury w Niesułkowie, wstęp wolny. 

 �Niedziela, 8 listopada:
godz. 10.00-13.00 – Akcja honorowego 
oddawania krwi; Ochotnicza Straż Po-
żarna w Strykowie, OSP ul. targowa 11.

 �Sobota, 14 listopada: 
godz. 10.00 – Przegląd Dziecięco-mło-
dzieżowych zespołów tanecznych 
„taneczne Wiktorie”, sala widowiskowo-
-sportowa przy SP nr 2 w Głownie.

 �Niedzielę 15 listopada:
godz. 17.00– V Wieczór Poezji  
i Piosenki Patriotycznej; kościół św. 
Maksymiliana w Głownie, ul. Karasicka 54.



OFeRty PRACy
POWiAtOWy uRZąD PRAcy W ŁOWicZu
(stan na 3 listopada 2015 r.) 

 � Lekarz weterynarii 
 � Kasjer-sprzedawca 
 � technik prac biurowych
 � Pomoc kuchenna
 � Recepcjonista
 � Kierowca samochodu ciężarowego
 � Sprzedawca
 � Specjalista ds. funduszy unijnych
 � Specjalista do spraw marketingu i handlu
 � Formowacz 
 � Fakturzystka
 � Przedstawiciel handlowy
 � technik informatyk 
 � Pracownik pomocniczy produkcji 
 � Elektryk
 � Dojarz – pracownik fizyczny
 � Księgowy 
 � Magazynier
 � Spawacz – pracownik torowy
 � Pracownik przygotowujący posiłki typu 
fast food

ROLNik SPRzeDAJe 
(ceny z dnia 3 listopada 2015 r.)

Żywiec wieprzowy:

 � Różyce: 3,60 zł/kg+VAt

 � Skowroda Płd.: 3,80 zł/kg+VAt

 � Domaniewice: 3,80 zł/kg+VAt

 � chąśno: 3,50 zł/kg+VAt

 � Kiernozia: 3,60 zł/kg+VAt

 � Karnków: 3,70 zł/kg+VAt

Żywiec wołowy:

 � Skowroda Płd.: jałówki 6,80 zł/kg+VAt,  
krowy 5,00 zł/kg+VAt; byki 7,30 zł/kg+VAt;

 � Różyce: jałówki 6,00 zł/kg+VAt; 
krowy 5,00 zł/kg+VAt; byki 7,00 zł/kg+VAt;

 � Domaniewice: jałówki 6,00 zł/kg+VAt;  
krowy 5,00 zł/kg+VAt; byki 7,00 zł/kg+VAt;

 � Kiernozia: jałówki 5,80-6,80 zł/kg+VAt; krowy 
4,00-5,30 zł/kg+VAt; byki 6,00-7,00 zł/kg+VAt; 

SkARB ROLNikA 
NOtOWANiA Z tARGOWiSKA  
(ceny z dnia 3 listopada 2015 r.)

  w Łowiczu w Głownie
brokuły szt. 1,50-3 3,00
brukselka kg 7 
buraczki czerwone kg 2 1,00-2,00
cebula kg 2,50 2,00
czosnek  szt. 1 1,00-1,50
fasolka żółta kg 5 
gruszki kg 2-4 1,50-4,00
jabłka kg 1-3 1,50-2,50
jaja fermowe 15 szt. 6-9 5,00-8,00
jaja wiejskie 15 szt. 10-12 10,00-11,00
kalafior szt. 1,50-3 3,00
kapusta biała szt. 2-4 2,50-3,00
kapusta kiszona  5-7 -
kapusta pekińska szt. 1-3 2,00
koperek pęczek 1 1,50
marchew kg 1,50-2,50 1,00-2,00
miód  35/0,9l 15-16,00/0,5l
natka pietruszki pęczek 1-2 1,00
ogórek zielony kg 2-3 4,00
papryka czerwona kg 4-5 3,00-6,00
papryka zielona  4-5 3,00-6,00
papryka żółta kg 4-5 3,00-,600
pieczarki kg 5-7 4,50
pietruszka kg 4 5,00
pomidor polski kg 2-4 3,50-4,50
por szt. 2 1,00-1,50
rzodkiewka pęczek 1-2 2,00
sałata szt. 2-3 1,50-2,00
sałata lodowa szt. - -
seler szt. 2 1,00-1,50
śliwki kg 3-5 -
włoszczyzna  pęczek 2-3,50 3,00
ziemniaki kg 1-1,20 1,00-1,50

iNFORmAtOR GŁOWiEńSKi i StRyKOWSKi 

pt. „Dziedzictwo księżackie”. Wystąpią: 
Zespół Śpiewaczy „Ksinzoki” i Miejsko-
-Strażacka Orkiestra Dęta. Kino Fenix, 
Łowicz ul. Podrzeczna 20. Wstęp wolny.
godz. 10.00 – ii Spływ Niepodległości 
– Bzura 2015 na odcinku Strugienice – 
Łowicz. Zbiórka uczestników na parkingu 
przy moście w Strugienicach (środek 
transportu + kajaki we własnym zakresie). 
Zapisy: do 6 listopada, tel. 46 838 74 95 
(sekretariat ZS w Zduńskiej Dąbrowie).

 �Sobota, 14 listopada:
godz. 17:30 – Łódzkie Spotkania 
teatralne w Łowiczu: „Projekt kiSz” 
– spektakl Grupy Kijo; Łowicki Ośrodek 
Kultury, Łowicz, Podrzeczna 20. Wstęp 
wolny, wejściówki do odebrania w kasie 
kina. ilość miejsc ograniczona.

 �Niedziela, 15 listopada:
godz. 11.00 – Art maluchy: „Pod wodą 
– pierwsza instalacja” – 5. spotkanie  
w ramach warsztatów arteterapeutycz-
nych dla 2-4-latków i ich opiekunów. ŁOK, 
Łowicz ul. Podrzeczna 20.
godz. 17.30 – Łódzkie Spotkania 
teatralne w Łowiczu: „Poza czasem” – 
spektakl teatru trzcina. Łowicki Ośrodek 
Kultury, ul. Podrzeczna 20. Wstęp wolny / 
wejściówki. ilość miejsc ograniczona.

 �Sobota, 21 listopada:
godz. 16.00 – Wieczór wspomnień 
nt. aktywnego działacza ludowego 
Ludomira Goździkiewicza (1935-2014); 
sala konferencyjna towarzystwa Dom 
Ludowy przy ul. Pijarskiej 1 w Łowiczu. 
Wstęp wolny. 
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Ogłoszenia

 
PuNkty PRzyJmOWANiA OGŁOSzeń DROBNyCH DO „NŁ”: BiuRO OGŁOSzeń ŁOWiCz, uL. PiJARSKA 3A; BeDNARy, SKLEP P. PAPiERNiK 24A; BOBROWNiki 27, SKLEP P. PAcLER; BOLimóW, uL. RyNEK KOŚciuSZ-

Ki 17, SKLEP „EWA”, P.PAPiERNiK; DOmANieWiCe, uL. GŁóWNA 26, SKLEP P. JAKubiAK; GąGOLiN POŁuDNiOWy, SKLEP „KOS”; HumiN 1A, SKLEP P. GREFKOWicZ; iŁóW: PL. RyNEK StAROMiEJSKi 2A; SKLEP P. PAPiE-

ROWSKiEGO; kieRNOziA, RyNEK KOPERNiKA, KiOSK P. WESOŁOWSKiEJ; kOCieRzeW PŁN., SKLEP P. DRAGAńSKiEJ; kuRABkA 17A, SKLEP P. tOPOLSKiEJ; ŁOWiCz, OS. bRAtKOWicE, KiOSK LOttO; ŁySzkOWiCe, 

SKLEP „DuEt”, uL. GMiNNA 6; NieBORóW, AL. LEGiONóW POLSKich 18, SKLEP P. FiGAtA; NOWA SuCHA 22, SKLEP P. SiEWiERy; OStRóW 20, SKLEP P. bEJDy; OSmOLiN, uL. RyNEK 2, SKLEP P. SERWAch; SANNiki,  
uL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWicZ; SOBOtA, PL. ZAWiSZy cZARNEGO 12, SKLEP P. bińcZAK; SOkOŁóW 19, SKLEP P. GŁOWAcKiEGO; StACHLeW 113A, SKLEP P. WiERZbicKiEJ; StARy DęBSk 6A, SKLEP P. PAWŁA tARGA-

SZEWSKiEGO, ŚLeSzyN, uL. GóRNA 5, SKLEP P. MącZyńSKiEJ;  WALiSzeW StARy 19, SKLEP  P. PAbiJAńcZyK; zABOStóW DuŻy, SKLEP P. SZALENiEc; zAWADy 67, SKLEP P. SOKALSKiEJ; zŁAkóW BOROWy 139A, SKLEP P. PiEcKi.

PuNkty PRzyJmOWANiA OGŁOSzeń DROBNyCH DO „WieŚCi”: BiuRO OGŁOSzeń GŁOWNO, uL. ŁOWicKA 40; DmOSiN 1, bOżENA KRZESZEWSKA, PiEKARNiA:  StRykóW: SKLEP „ZOSiA”, uL. tARGOWA 25/27; SKLEP P. ŁuKASZA 

PAPińSKiEGO, StARy RyNEK 4/29.

PuNkty PRzyJmOWANiA OGŁOSzeń DROBNyCH DO „NŁ DLA ŻyCHLiNA, OPOROWA, BeDLNA i PACyNy”: BeDLNO 28, SKLEP MiNi-MAG; DOBRzeLiN, uL. WŁ. JAGiEŁŁy, SKLEP MAGDA; PACyNA, uL. tOWAROWA 4, SKLEP P. MAG-

DALENy DuRKi; PLeCkA DąBROWA, SKLEP „MONiKA”; ŚLeSzyN, uL. GóRNA 5, SKLEP P. MącZyńSKiEJ; ŻyCHLiN, uL. ŁąKOWA 9A, SKLEP „MAGDA”; uL. NARutOWicZA 85F, SKLEP „MAGDA”; uL. 29 LiStOPADA 25-26, SKLEP „ELEMiS”.

WyDAWCA i ReDAkCJA Nie PONOSzą ODPOWieDziALNOŚCi zA tReŚć OGŁOSzeń i RekLAm OPuBLikOWANyCH zGODNie z ARt. 36 uStAWy  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
 �Auta bezwypadkowe, tel. kom. 

795-297-763.

 �Autoskup: 1 zł za 1 kg, wszystkie, 
tel. kom. 888-460-461.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
zadzwoń!, tel. kom. 604-191-186.

 �Kupię każde auto, tel. kom. 
510-631-245.

 �Kupię każde auto, gotówka, 
najlepsze ceny, odbiór 
natychmiastowy, sprawdź, tel. kom. 
501-032-036.

 �Skup pojazdów samochodowych. 
Zaświadczenia do WK. Sprzedaż 
części, tel. kom. 605-695-882.

 �Skup powypadkowych, starych, 
skorodowanych samochodów, tel. 
kom. 512-476-760.

 �Złomowanie Pojazdów– 
zaświadczenia, auto-skup: 
uszkodzone, rozbite, 
wyeksploatowane, Rząśno 13, tel. 
kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �ALFA ROMEO 164 benzyna, 1993 

rok, tel. kom. 889-910-334.

 �AuDi A3, 1.6 benzyna, 2005 
rok, 186.000 km, i właściciel, 
kupiony w polskim salonie, bogate 
wyposażenie, 19.000 zł, tel. kom. 
508-317-721.

 �AuDi A3 Sportback, diesel, 2005 
rok, tel. kom. 660-433-130.

 �AuDi A3, 1.6 benzyna/gaz, 2000 
rok, 5-drzwiowy, srebrny metalik, 
bogate wyposażenie, tel. kom. 
513-329-718.

 �AuDi A4, 1.9 tDi, 2005 rok, kombi, 
w rozliczeniu przyjmę tańszy, 17.600 
zł, tel. kom. 513-375-786.

 �bMW 318i, 2002 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �bMW 530 XD diesel, 2006 rok, tel. 
kom. 698-535-737.

 �bMW e46, 2000 rok, full opcja, 
m-pakiet, tel. kom. 501-434-561.

 �citROËN berlingo Multi Space, 
1.6, 2014 rok, pierwszy właściciel, 
w super stanie, czerwony, tel. kom. 
726-768-368.

 �DAEWOO Lanos, 1.5 gaz, 2001 rok, 
i właściciel, wspomaganie, tel. kom. 
604-392-876.

 �FiAt Punto ii, 1.2 16V benzyna, 
2000 rok, pełne wyposażenie, tel. 
kom. 880-631-975.

 �FiAt 126p, 1990 rok, przegląd i Oc 
2015, tel. kom. 796-769-130.

 �FiAt Albea, 2006 rok, i właściciel, 
tel. kom. 505-056-590.

 �FiAt Punto gaz, 2001 rok, tel. kom. 
792-261-009.

 �FiAt Punto ii, 2001 rok, stan idealny, 
tel. kom. 606-819-096.

 �FiAt Punto, 1.2 benzyna, 2000 rok, 
5-drzwiowy, 4.000zł, do nagocjacji, 
stan bdb, tel. kom. 695-951-013.

 �FiAt Punto, 1.2 benzyna/gaz, 2002 
rok, zielony, w komplecie nowe opony 
zimowe, tel. kom. 695-795-479.

 �FiAt Seicento, 900, 2002 rok, tel. 
kom. 604-392-876.

 �FiAt Seicento benzyna/gaz,  
1999 rok, tel. kom. 733-787-615.

 �FiAt uno, tel. kom. 788-212-520.

 �FiAt uno, 2002 rok, 170.000 km, 
stan dobry.

 �FORD Fiesta, 1999 r., tel. kom. 
507-053-231.

 �FORD Fiesta, 1.4 tDci, 2004 rok, 
tel. kom. 692-209-455.

 �FORD Focus, 1.8 tDci, 2008 rok, 
tel. kom. 607-385-861.

 �FORD Focus i, 1.6 benzyna,  
2004 rok, tel. kom. 604-457-742.

 �FORD Focus, 2004 rok, stan 
idealny, tel. kom. 606-819-096.

 �FORD Mondeo, cik, 2007 rok, ufo, 
tel. kom. 505-056-590.

 �FORD transit, 2003 rok, tel. kom. 
606-793-175.

 �hONDA Acord, 1.6 gaz sekwencja, 
1999 rok, granatowy metalik, bogate 
wyposażenie, stan rewelacyjny, tel. 
kom. 513-375-786.

 �LubLiN, 2000 rok, blaszak, stan 
dobry, tel. kom. 601-051-188.

 �LubLiN ii, 1999 rok, stan bdb., tel. 
kom. 796-213-908.

 �LubLiN, części, tel. kom. 
514-924-815.

 �LubLiN, 1997 rok, izoterma, tel. 
kom. 692-132-798.

 �MAZDA 323F, 1.5 16V benzyna/
gaz, 1997 rok, tel. kom. 692-127-862.

 �MERcEDES benz, 1992 rok, tel. 
kom. 517-481-313.

 �MERcEDES citan, 1.5 diesel,  
2013 rok, ciężarowy, zarejestrowany, 
FVAt, tel. kom. 600-428-743.

 �NiSSAN Primera P12, 2004 rok, tel. 
kom. 600-226-519.

 �OPEL Astra ii, 1.6, benzyna/gaz, 
2000 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �OPEL corsa, 1.2 twinport, 
2004 rok, tel. kom. 600-319-013, 
606-834-379.

 �OPEL corsa, 1.2 benzyna, 1996 
rok, po 16, tel. kom. 603-842-425.

 �OPEL corsa c, stan idealny, tel. 
kom. 606-819-096.

 �OPEL corsa D, 1.3 motor,  
2008 rok, tel. kom. 600-226-519.

 �OPEL corsa, 1.4, 1996 rok, stan 
dobry, 1.400 zł, tel. (46) 838-24-20, 
tel. kom. 602-814-663.

 �OPEL Meriva, 1.7 cDti, 2007 rok, 
stan bdb, tel. kom. 609-500-982.

 �OPEL Vectra kombi, 1998 rok, tel. 
kom. 691-465-023.

 �PEuGEOt 206, 1.4, 2002 rok, 
wyposażony, stan bdb, tel. kom. 
604-392-876.

 �PEuGEOt 307, 1.4 hDi, 2006 rok, 
150.000 km, klimatyzacja, oryginalny 
lakier, stan rewelacyjny, 12.900 zł, tel. 
kom. 604-706-309.

 �PEuGEOt Expert, salon, tel. kom. 
791-776-110.

 �RENAuLt Megane, diesel, 1998 
rok, tel. kom. 722-137-778.

 �RENAuLt Megane Scenic, 1.5, 
Dci, 2005 rok, 9.800 zł, klimatyzacja 
oraz Scenic ii, 1.9 Dci, 2004 rok;  
(w rozliczeniu przyjmę tańszy), tel. 
kom. 513-375-786.

 �RENAuLt thalia, 1.4, benzyna/gaz, 
2002 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �SEAt Alhambra, 2002 rok, zadbany, 
tel. kom. 530-951-833.

 �SEAt Altea, 2005 rok, tel. kom. 
667-566-961.

 �SEAt Arosa, 1.7 SDi, tel. kom. 
887-380-863.

 �SEAt ibiza, 1.4, 1999 rok, 3.900 zł, 
tel. kom. 601-256-323.

 �SEAt Leon, 2007 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �SEAt toledo, 1.9 tDi, 2002 rok,  
110 KM, tel. kom. 505-651-180.

 �SEAt toledo, 2002 rok, bardzo 
ładny, tel. kom. 600-226-519.

 �SKODA Fabia, 1.4, 2001/2002 rok, 
tel. kom. 660-451-940.

 �SKODA Fabia, 1.4, benzyna, 
2003 rok, 119.000 km, i właściciel, 
salonowa, tel. kom. 502-601-898.

 �SKODA Felicja, 1.6, 2000 rok, 
wspomaganie, zadbany, tel. kom. 
600-226-519.

 �SKODA Octavia, 1.9 tDi, 2000 rok, 
tel. kom. 785-460-230.

 �SkODA Octavia ii, 1.4 tSi, 2011 
rok, i właściciel, salon Polska, tel. 
kom. 501-761-347.

 �SuZuKi Grand Vitara, 2.0 tDi, 2001 
rok, 220.000 km, czarny, 4x4, tel. kom. 
608-109-634.

 �tOyOtA Auris, 2008 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �tOyOtA Avensis, 2004 rok, tel. 
kom. 695-671-050.

 �tOyOtA yaris, 2003 rok, salonowa, 
ii właściciel, 5-drzwiowa, klimatyzacja, 
wspomaganie, AbS, 100 % oryginalny 
lakier i szyby, cena do uzgodnienia, 
tel. kom. 502-601-898.

 �VW Golf ii, tel. kom. 669-933-822.

 �VW Golf Plus, 2005 rok, tel. kom. 
695-671-050.

 �VW Golf V, 1.9 tDi, 2005 rok, 
niebieski metalik, 5-drzwiowy,  
(w rozliczeniu przyjmę mniejszy), 
18.600 zł, tel. kom. 604-706-309.

 �VW Passat b5, 1.9 tDi 110 
KM, 1999 rok, kombi, tel. kom. 
530-306-657.

 �VW Passat b5, 1.9 tDi, kombi, tel. 
kom. 601-378-895.

 �VW Polo, 1.2 benzyna, 2002 rok, 
tel. kom. 697-450-050.

 �VW Polo, 1.4, 2000 rok, 4.400 zł, 
tel. kom. 600-226-519.

 �VW Polo, 1.4 tDi, 2002 rok, 
niebieski metalik, 5-drzwiowy, 
klimatyzacja, bogate wyposażenie, 
cena atrakcyjna (w rozliczeniu 
mogę przyjąć Seicento), tel. kom. 
604-706-309.

 �VW transporter, 1.9, 1995 rok, tel. 
kom. 669-444-894.

 �żuK, 1992 rok, pod plandekę, tel. 
kom. 502-436-234.

inne
 �Naprawa automatycznych skrzyń 

biegów „Piotr Michalak”, tel. kom. 
501-461-936.

 �części samochodowe, używane, 
Stacja Demontażu Pojazdów Rząśno 
13, tel. kom. 664-006-089.

 �LPG– serwis– montaż– diagnoza, 
tel. kom. 600-148-628.

 �Pomoc drogowa, tel. kom. 
665-734-042.

 �Opony zimowe R-14, 185/65,  
z felgami, 2 szt., tel. 887-408-218.

 �Felgi, alufelgi, koła zimowe, tel. 
kom. 601-419-747.

 �Pomoc drogowa, bezgotówkowo– 
kolizja, wypadek, tel. kom. 
608-532-321.

 �Sprzedam 4 koła, 14’, Golf (felgi 
aluminiowe), tel. kom. 609-184-041.

 �Opony, felgi z Niemiec, hurtownia.
Najwększy skład w rejonie, 
mechanika. bratoszewice, ul. 
Łódzka 28, www.opony-gaweda.pl, 
tel. (42) 719-63-08, 505-151-701.

 �Koła zimowe 195/65/15, tel. kom. 
602-511-928.

 �Sprzedam nowe opony zimowe 
z alufelgami 185/65/14, tel. kom. 
693-830-160.

 �Opony używane 205/65/16c, tel. 
kom. 600-827-148.

motorowe

kupno
 �Kupię stare motocykle, części, tel. 

kom. 513-185-357.

 �Kupię WSK 125/175, tel. kom. 
603-444-431.

sprzedaż
 �honda cbR-125, 2005 rok, tel. 

kom. 504-475-567.

 �honda transalp XL 600, 1996 rok, 
tel. kom. 609-468-158.

garaże

wynajem
 �Do wynajęcia garaż, tkaczew, tel. 

kom. 694-048-029.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię Łyszkowice i okolice, 

tel. kom. 502-602-463, 16:00-19:00.

 �Kupie ziemię powyżej 1 hektara, 
gotówka, tel. kom. 501-020-993.

 �Kupię ziemię rolną z dostępem do 
drogi na trasie Łowicz-Łyszkowice, 
1-4 ha, tel. kom. 888-431-443.

 �Kupie działkę, bloki, ziemię, tel. 
kom. 607-809-288.

sprzedaż
 �Sprzedam działki budowlane  

w Głownie, tel. kom. 606-414-222.

 �Działki budowlane, Nieborów, tel. 
kom. 607-328-032.

 �Dwupoziomowe mieszkanie, 
114 mkw., centrum Łowicza, stan 
developerski, cena atrakcyjna, tel. 
kom. 508-174-797.

 �Działka 4,6 ha w jednym kawałku, 
uprawiana, 135x340 m, tanio, Łazin, 
tel. kom. 501-020-993.

 �Działka budowlana 88 arów, na 
granicy bednary-Sypień, w całości 
lub na dwie mniejsze, tel. kom. 
694-804-682.

 �Sprzedam działkę budowlaną 
3.000 mkw., Skaratki, tel. kom. 
667-539-954.

 �Dom, działka 4.595 mkw., Głowno, 
190.000 zł, tel. kom. 602-882-617.

 �M-3, Zabrzeźnia, ii piętro, tel. kom. 
602-445-248.
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 �Działki budowlane Otolice 
1.400 mkw., 1.000 mkw., tel. kom. 
606-949-637.

 �Sprzedam gospodarstwo rolne 7 
ha wraz z budynkami, Mąkolice 161, 
tel. kom. 661-816-282.

 �Siedlisko z ziemią lub bez, bogoria 
Górna 16, tel. kom. 606-461-953.

 �Działka budowlana 7.400 mkw., 
Niedźwiada Wójnów, tel. kom. 
504-011-004.

 �Mieszkanie 48,5 mkw., Łowicz, os. 
bratkowice, tel. kom. 662-967-762.

 �mieszkanie, 52 mkw., kwiatowa, 
tel. kom. 502-024-251.

 �Sprzedam mieszkanie 60 mkw., 
os. Kopernika w Głownie, tel. kom. 
604-179-842.

 �Sprzedam łąkę, tel. kom. 
662-962-513.

 �Mieszkanie 60 mkw., cegła, 
po remoncie, wysoki standard, 
częściowo umeblowane. bardzo 
duży balkon; 265.000 zł, tel. kom. 
510-281-833, bolimowska.

 �Wynajmę mieszkanie 3-pokojowe, 
76 mkw., os. Dąbrowskiego, bl.16, tel. 
kom. 661-987-500.

 �Działka budowlana, 700 mkw., tel. 
kom. 510-519-863, Łowicz.

 �Mieszkanie, os. bratkowice, 35 
mkw., iii piętro, tel. (46) 837-79-15.

 �Dwupokojowe, 52 mkw.+ działka 
w Łowiczu, tel. kom. 880-141-984, 
Łowicz.

 �Działka 600 mkw., Armii Krajowej, 
tel. kom. 604-933-185.

 �Sprzedam dwie działki budowlane 
po 13,50 ara, bednary Ruda, tel. 
kom. 783-732-711.

 �Mieszkanie 60 mkw., Łowicz, os. 
Konopnickiej, tel. kom. 509-449-113.

 �Mieszkanie po remoncie 60 mkw., 
iV piętro, Głowno, Kopernika, tel. 
kom. 668-836-710.

 �Mieszkanie 52 mkw., os. Kostka,  
ii piętro, tel. kom. 502-430-048.

 �Siedlisko, Dmosin, tel. kom. 
881-087-040.

 �bloki, Zgierz, 60.5 mkw., tel. kom. 
887-870-413.

 �Sprzedam mieszkanie 48 mkw., 
Łowicz centrum, iV piętro, tel. 
kom. 605-155-972, po 17.

 �Działka budowlana w Łowiczu, 
1.058 mkw., tel. kom. 609-800-335.

 �Działka budowlana, tel. kom. 
502-163-313.

 �Wulkanizacja, Napoleońska 6, 
Łowicz, tel. kom. 502-163-313.

 �Sześć działek budowlanych, tel. 
kom. 508-953-694.

 �Sprzedam dom z działką 6.200 
mkw. k./Łowicza, 285.000 zł, tel. 
kom. 602-141-653, po 20.00.

 �Mieszkanie 32 mkw., 
Starzyńskiego, iV p., tel. kom. 
 691-956-611, po 15,00.

 �Ładne działki budowlane pod 
Łowiczem, tel. kom. 721-907-721, 
512-490-910.

 �Działka budowlana 2.600 mkw., 
Głowno, tel. kom. 605-440-505.

 �Sprzedam działki budowlane, 
Zielkowice ii, tel. kom. 695-542-104.

 �Sprzedam ziemię 7,20 ha, żychlin, 
Głowackiego, tel. kom. 729-674-534, 
513-914-567.

 �Działki o powierzchni 48 arów  
w Osinach oraz w Stępowie  
o powierzchni 38 arów, gmina 
Kiernozia, zabudowana, ogrodzona, 
tel. kom. 512-179-465.

 �Sprzedam działkę budowlaną  
z ziemią orną o łącznej pow. ok. 4 ha 
Wola Stępowska, gm. Kiernozia, tel. 
kom. 501-504-723.

 �Sprzedam 1.5 ha, bobrowniki, tel. 
kom. 883-760-108.

 �Sprzedam M-4, iV piętro, 
Kopernika, Głowno lub zamienię 
na mniejsze, tel. kom. 696-700-586, 
606-993-080.

 �Ziemia rolna, 6 ha, tel. kom. 
517-500-102.

 �Sprzedam 3 ha ziemi, Jeziorko, tel. 
kom. 887-698-385.

 �Dom z budynkiem gospodarczym, 
bratoszewice, tel. kom. 504-507-730, 
514-734-737.

 �Sprzedam 48 mkw., i piętro, 
bratkowice, po remoncie, tel. kom. 
501-815-757.

 �Dom w Łowiczu, 200 mkw., działka 
450 mkw., tel. kom. 666-932-298.

 �Sprzedam dom w stanie surowym, 
zamknięty, 127 mkw., tel. kom. 
508-694-697.

 �Mieszkanie, bratkowice, tel. kom. 
723-254-259.

 �umeblowane M-4, 72 mkw., 
Łowicz, tel. kom. 500-222-737.

 �Działka budowlano-inwestycyjna 
(przy tuszewskiej), tel. kom. 
500-222-737.

 �Działka budowlana, uzbrojona, 
87 a; Dąbkowice/Rydwan, tel. kom. 
500-222-737.

 �Starzyńskiego, 48 mkw., iV piętro, 
tel. kom. 663-766-584.

 �Działka Mysłaków 19x125 
m, podłączony prąd, tel. kom. 
660-366-785.

 �Działka budowlana Nieborów, 
niedaleko Pałacu 1513 mkw., woda, 
prąd 661-966-124

 �Dom mieszkany +gospodarczy 
na ładnej działce, Zduny, tel. kom. 
512-490-910.

 �Kawalerkę 39 mkw; 2-pokojowe  
48 mkw.; 3-pokojowe, 66 mkw. 
– mieszkania znajdują się na  
ul. Piekarskiej 4, prywatne miejsca 
parkingowe, niski czynsz, tel. kom. 
793-986-997.

 �Las 0.66 ha, Kalenice lub 
zamienię na ziemię orną, tel. kom. 
691-639-756.

 �Mieszkanie własnościowe  
72,37 mkw., Łowicz os. bratkowice, 
iii piętro, rok budowy 1989, tel. kom. 
790-496-023.

 �Sprzedam 1/2 domu, wraz  
z działką, ul. Armii Krajowej, tel. kom. 
606-299-227.

 �Działka rolno-budowlana 9.300 
mkw., Placencja, bardzo tanio, tel. 
kom. 606-889-643.

 �Sprzedam mieszkanie „Pod 
Kurantem”, Głowno, tel. kom. 
796-990-820.

 �Dom wolnostojący, działka 2.000 
mkw., 1,5 km od Strykowa, 510.000 
zł, tel. kom. 605-973-555.

 �Mieszkanie 47 mkw.,  
os. Dąbrowskiego, tel. kom. 
500-136-658.

 �Działka budowlana, szer.  
15 m, dł. 80 m, Placencja, tel. kom. 
697-155-781.

 �Mieszkanie 48 mkw., os. 
Dąbrowskiego, iV piętro, tel. kom. 
694-750-724.

 �Mieszkanie 51 mkw., 3-pokojowe, 
iii p., wyremontowane. Reymonta, tel. 
kom. 791-579-463.

 �Łąka 30 a, czatolin, tel. kom. 
502-268-433.

 �Mieszkanie 47,5 mkw., 
Noakowskiego sprzedam lub 
zamienię na mniejsze, tel. kom. 
517-719-072.

 �Sprzedam kawalerkę, tel. kom. 
509-038-645.

 �Pokój z kuchnią, os. Swoboda, 
Głowno, tel. kom. 791-086-150.

 �Dwie działki zalesione  
10.500 mkw., 11.100 mkw., tel. kom. 
608-815-516.

 �Grunty rolne, 10 ha, tel. kom. 
697-094-770.

 �Pinie sprzedam dom, okolice 
Sochaczewa, tel. kom. 513-124-322, 
785-190-494.

wynajem
 �Kwatery pracownicze, Głowno koło 

Strykowa, tel. kom. 502-420-340, 
503-065-351.

 �Do wynajęcia lokal pod działalność 
gospodarczą (na biuro, gabinet lub 
zakład fryzjerski), 24 mkw., zaplecze 
10 mkw., łazienka; Łowicz, ul. Długa, 
tel. kom. 601-464-266.

 �Wynajmę krojownię z całym 
wyposażeniem na terenie Głowna, 
tel. kom. 603-610-884.

 �Do wynajęcia lokale w centrum 
Łowicza, tel. kom. 509-659-963.

 �Do wynajęcia pomieszczenia 
w Łowiczu dla: Mechanika 
Samochodowego, Elektromechanika, 
instalatora LPG, tel. kom. 
502-251-751.

 �Wynajmę mieszkanie, niepalącemu 
małżeństwu, Łowicz, tel. kom. 
604-362-195.

 �Do wynajęcia M-4, bratkowice, tel. 
kom. 605-679-749.

 �Wynajmę mieszkanie, tel. kom. 
886-927-204.

 �Wynajmę lub sprzedam lokal na 
targowicy w Łowiczu, w głównej 
alejce, w rzędzie z mięsem, tel. kom. 
605-636-176.

 �Wynajmę lokal handlowy na 
targowicy w alei mięsnej, tel. kom. 
504-181-655.

 �Mieszkanie, Starzyńskiego, tel. 
kom. 692-101-989.

 �Mieszkanie 60 mkw., centrum, 
wyposażone, tel. kom. 509-099-969.

 �Lokal handlowy 350 mkw., Nowy 
Rynek, tel. kom. 509-099-969.

 �Lokale biurowe, centrum, tel. kom. 
509-099-969.

 �Wynajmę M-3 + łazienka, Dmosin 
ii, tel. kom. 692-749-175.

 �Do wynajęcia mieszkanie 20 mkw., 
Sienkiewicza 34, tel. (46) 837-32-49, 
tel. kom. 511-491-109.

 �Do wynajęcia lokal 19 mkw, ul. 
Zduńska, tel. kom. 784-389-862.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
umeblowane, blisko PKP, Łowicz, tel. 
kom. 607-809-500.

 �umeblowane M-4, 72 mkw., 
Łowicz, tel. kom. 500-222-737.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
os. Starzyńskiego, tel. kom. 
504-216-877.

 �Pokoje do wynajęcia, tel. kom. 
666-587-317.

 �Wynajmę 48 mkw., tel. kom.  
665-123-523, po 16:00.

 �Wynajmę umeblowaną kawalerkę 
w Głownie, tel. kom. 693-830-178, 
601-663-404.

 �Wynajmę kawalerkę, os. 
Dabrowskiego, tel. kom. 691-143-691.

 �Wynajmę mieszkanie na Widoku 
w Skierniewicach, tel. kom. 
781-960-100.

 �Do wynajęcia kawalerka 24 mkw.,  
i piętro, na dłuższy okres na  
os. bratkowice,  
tel. kom. 517-720-535.

zamiana
 �Mieszkanie w Łodzi 33 mkw., 

na większe w Łowiczu, tel. kom. 
698-027-701.

 �M-3, 45 mkw., os.Noakowskiego, 
iV piętro, zamienię na większe lub 
sprzedam, tel. kom. 600-343-902.

 �Zamienię mieszkanie w bloku na 
domek na wsi, tel. kom. 516-153-870.

 �Zamienię mieszkanie w bloku na 
domek na wsi, tel. kom. 516-153-870.

 �Zamienię M-3 48,43 mkw. ii piętro, 
os. Kopernika na mniejsze z dopłatą, 
tel. kom. 792-043-300.

 �Zamienię M-3, 36 mkw. bloki na 
większe, tel. kom. 535-853-213.

kupno różne
 �Kupię stare książki motocyklowe, 

tel. kom. 512-816-406.

 �Kupię widły tuR c-330, tel. kom. 
609-063-583.

 �Kupię topolę, dęba i inne tartaczne, 
tel. kom. 696-379-599.

 �Kupię konstrukcję namiotów, tel. 
kom. 693-299-439.

sprzedaż różne
 �Drewno kominkowe, opałowe, 

rozpałkowe, pakowane w workach, 
tel. kom. 501-658-261.

 �Wyprzedaż kręgi, pokrywy, 
przepusty, płytki chodnikowe, tel. 
kom. 531-467-981.

 �Zbiorniki plastikowe 1000 l, tel. 
kom. 604-411-266.

 �Wyprzedaż: kamień elewacyjny, 
daszki na słupki i murki, tel. kom. 
531-467-981.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Drewno opałowe, rozpałkowe, 
możliwy dowóz. Stemple budowlane, 
nowe, tel. kom. 885-122-144.

 �Piasek, żwir 2-16; 16-32, Łowicz, 
Kocierzew, Rybno, tel. kom. 
783-482-883.

 �żwir 2-16; 16-32, piasek, Kiernozia, 
chąśno, Złaków, Zduny, tel. kom. 
697-442-808, 783-482-883.

 �żwir 2-16; 16-32, piasek, 
żychlin, Pacyna, Oporów, tel. kom. 
697-442-808.

 �Węgiel ekogroszek z dostawą  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-10-13, tel. kom. 
789-333-677.

 �Prądnica 100 KW, tel. 514-924-815.

 �Sprzedam tanio łóżeczko, 
krzesełko do karmienia Fisher Price, 
nosidełko, tel. kom. 691-715-557.

 �Drewno opałowe i kominkowe, 
wycinka drzew, tel. kom. 505-700-777.

 �Palety 1.200x1.000, tel. kom. 
502-919-192.

 �Sprzedam świerki: zwykłe, srebrne, 
w doniczkach i cięte, tel. kom. 
693-677-112.

 �Rębak do gałęzi z wyrzutem do 
ciągnika, tel. kom. 505-928-735.

 �Stół do ping-ponga, tel. kom. 
691-972-304.

 �Piecyk żeliwny, węglowy, tel. kom. 
662-736-603.

 �Sprzedam drzewo na opał: 
olszynę, brzozę, tel. kom. 
692-789-198.

 �Sprzedam bieżnię magnetyczną, 
tel. kom. 667-277-567.

 �Piecyk kaflowy, tel. kom. 
733-805-081.

 �Zrzyny tartaczne, szlaka  
z dowozem, tel. kom. 600-323-947.

 �Mieszałka do mięsa, tel. kom. 
510-577-297.

 �Kanapa narożna; wózek; łóżeczko, 
tanio, tel. kom. 609-377-827.

 �Skrzynki uniwersalki, tel. kom. 
788-814-240.

 �Kuchnia gazowo-elektryczna, tel. 
kom. 691-863-492.

 �betoniarki: sprzedaż, remonty, 
części, tel. kom. 603-072-751.

 �Wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 �Sprzedam kuchnię węglową, tel. 
kom. 608-691-072.

 �Lada chłodnicza, tel. kom. 
605-376-838.

 �Witryna chłodnicza, tel. kom. 
788-870-752.

 �Sprzedam kuchnię węglową mało 
używaną, tel. kom. 663-268-394.

 �Śrutownik ssąco-tłoczący + 
mieszalnik z wagą, tel. kom. 
660-096-236.

 �husqvarna 55, husqvarna 40, tel. 
kom. 506-025-611.

 �telewizor Panasonic 29’, 
tradycyjny, tel. kom. 694-135-065.

 � imadło, rozrusznik t-25, tel. kom. 
785-266-409.

 �Sprzedam drzewo opałowe, tel. 
kom. 604-432-909.

 �Meble kuchenne, tanio, tel. kom. 
505-436-056.

 �tanio: piec Zduńska Wola, 21 kW, 
tel. kom. 507-701-083.

 �Zbiornik na olej opałowy, tel. kom. 
668-403-654.

 �Piec miałowy, ogrzewanie domu 
do 150 mkw., stan bdb., tel. kom. 
662-611-089.

 �brunatny węgiel czeski, tel. kom. 
509-920-555.

 �Krajzega 220 V, frezarka pionowa, 
tel. kom. 503-830-451.

 �Parkiet jesion, i klasa;  
chłodziarko-zamrarzarka,  
tel. kom. 501-546-057.

 �chodzik, tel. kom. 501-546-057.

 �Sprzedam ladę chłodniczą, tel. 
kom. 603-948-378.

 �Sprzedam rębak do gałęzi, tel. 
kom. 728-579-290.

 �Kuchnie elektryczno-gazowe, 
wypoczynek dębowy, tel. kom. 
725-623-505.

 �Kuchnia węglowa, tel. kom. 
733-805-081.

 �Dwa duże modrzewie, tel. kom. 
797-537-158.

 �Overlock na bazie Juki 3-nitkowy, 
stan bdb, tel. kom. 502-425-856.
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 �choinki do hurtu, tel. kom. 
608-795-792.

 �choinki do hurtu, tel. kom. 
537-098-811.

 �Przyczepkę samochodową, 
maszyny stębnówkę, overlock 
textima, tel. kom. 505-523-031.

 �butle spawalnicze, pełne  
z osprzętem, tel. kom. 515-319-247.

 �Sprzedam skrzyniopalety 
nowe, paliki geodezyjne, tel. kom. 
692-132-798.

 �Sprzedam tanio klej do styropianu, 
piecyk grzewczy na butlę, tel. kom. 
502-980-287.

 �Sprzedam lodówka w bardzo 
dobrym stanie, wysokość 1,40 m,  
400 zł, tel. (46) 837-96-77.

 �Sprzedam 2 fotele i ławę, tel. kom. 
784-378-980.

 �Sprzedam ziemię torfową, tel. kom. 
783-131-913.

 �ubranka dziecięce, zabawki, tel. 
kom. 724-840-451.

 �Skrzynki uniwersalne, tel. kom. 
721-651-467.

praca

dam pracę
 �Przyjmę do pizzerii pomoc kelnerki 

oraz kierowcę – praca w weekendy, 
tel. kom. 697-233-935.

 �Firma zatrudni kierowców  
z kategorią c+E, kraj, firanki, tel. kom. 
519-113-663.

 �Zatrudnię do prowadzenia sklepu 
stacjonarnego i internetowego 
z bardzo dobrą znajomością 
komputera (branża kosmetyczna). 
cV: akaty@wp.pl

 �Zatrudnię fryzjerkę, fryzjera  
z doświadczeniem.  
cV: podbud@wp.pl, tel. 727-515-777

 �Zatrudnię szwaczki – dzianina, tel. 
kom. 603-610-884.

 �Przyjmę kierowcę do pizzerii: praca 
na stałe, tel. kom. 781-418-081.

 �Zatrudnię kelnerkę (możliwość 
przyuczenia do zawodu), tel. kom. 
782-223-546.

 �Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (Łowicz), tel. kom. 782-223-546.

 �Zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
Łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �Przyjmę kelnerkę praca na stałe 
oraz kucharza do przyuczenia 
weekendowo, tel. kom. 781-418-101.

 �zatrudnię pracownika 
(kobietę) ze znajomością języka 
angielskieg, pakietu Office, mile 
widziana znajomość programu 
Photo Shop, Głowno, tel. kom. 
607-443-788.

 �Zatrudnię dziewiarza z możliwością 
przyuczenia, tel. kom. 607-818-142.

 �Zatrudnię parowaczkę, prasowanie 
swetrów, tel. kom. 607-818-142.

 �Zatrudnię szwaczki – umowa, tel. 
kom. 609-525-529.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E, tel. 
kom. 782-978-573.

 �mężczyznę (zdolności 
manualne) przy produkcji 
zatrudnię, tel. kom. 504-482-837, 
Łowicz.

 �Zatrudnię brukarza lub pomocnika, 
tel. kom. 661-937-398.

 �Fabryka Szlifierek w Głownie 
zatrudni do przyuczenia  
w zawodzie na stanowisku 
mechanik maszyn.  
CV prosimy składać na adres: 
sekretariat@fasglowno.pl, 
tel. (42) 719-10-66.

 �Zatrudnię kierowcę c+E (transport 
międzynarodowy), tel. kom. 608-059-
817, 606-457-050.

 �Zatrudnimy szwaczki i prasowaczki, 
tel. kom. 665-431-100.

 �Szwaczki, chałupniczki – kurtka 
męska, tel. kom. 516-593-442.

 �Szwaczki do szycia kostiumów 
kąpielowych w Głownie, stała 
praca, tel. kom. 602-457-089.

 �Zlecę przeszycia odzieży 
dziecięcej, dresówki, dzianina, 
wymagany overlock, tel. kom. 
516-088-749.

 �Z Oriflame jako konsultantka: 
dorobisz, zarobisz. Wyślij SMS na 
numer 603-959-031 z imieniem  
i nazwiskiem. Oddzwonimy.

 �Kierowca c+E, kraj, izoterma, 
poniedziałek-piątek, tel. kom.  
500-333-660, Łowicz.

 �Zatrudnię kierowców kat. c+E, 
możliwość codziennego zjazdu 
do domu po wykonanym kursie, 
możliwość pracy tylko w weekendy, 
tel. kom. 606-481-899.

 �Zatrudnię samodzielnego 
kucharza/kucharkę, restauracja  
w Łowiczu, tel. kom. 504-198-299.

 �Zatrudnię sprzedawcę z biegłą 
znajomością Allegro, tel. kom. 
512-330-849.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, tel. kom. 
601-360-267.

 �Kierowcę na tira, wyjazdy 
hiszpania, Włochy.Może być bez 
doświadczenia lub emeryt, tel. kom. 
535-077-328.

 �Firma dziewiarska w Łowiczu 
zatrudni dziewiarza, tel. kom. 
601-332-896.

 �Zatrudnię pracownika  
w gospodarstwie rolnym. Pensja, 
wyżywienie, zakwaterowanie, tel. 
kom. 721-085-095.

 �Zatrudnię ekspedientki do sklepu 
spożywczego w Łowiczu, tel. kom. 
512-088-422.

 �Zatrudnię kierowcę c+E, na kraj, 
tel. kom. 889-907-194.

 �tynkarz na agregat, tel. kom. 
500-037-006.

 �Zatrudnimy fryzjerkę do w pełni 
wyposażonego salonu fryzjerskiego  
w Łowiczu, tel. kom. 605-330-839.

 �Stryków produkcja, dojazd własny  
14 zł/h, tel. kom. 514-954-310.

 �zatrudnię ślusarzy, monterów, 
tel. kom. 608-750-934.

 �Zatrudnię pracowników przy 
układaniu kostki brukowej, okolice 
Zdun, tel. kom. 725-710-267.

 �Przyjmę do zbioru kapusty, tel. 
kom. 609-165-855.

 �Zatrudnię kierowcę  
z doświadczeniem, kategoria c+E,  
na chłodnię, w ruchu krajowym, tel. 
kom. 607-403-256, 609-455-846.

 �Zatrudnię pracowników do 
montażu konstrukcji stalowych, 
zapewniam zakwaterowanie,  
tel. kom. 788-600-111.

 �Przyjmę do układania kostki, tel. 
kom. 508-286-519.

 �Zatrudnię kierowców kat. c+E, kraj, 
zagranica, tel. kom. 790-803-388.

 �Murarzy, pomocników, okolice 
Głowna, tel. kom. 509-819-654.

 �Zatrudnię chałupniczkę do szycia, 
tel. kom. 601-306-165.

 �Zatrudnię kierowcę c+E  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, chłodnie,  
dobra stawka,  
tel. kom. 782-223-211.

 �Zatrudnię mechanika 
samochodów ciężarowych, dobre 
zarobki, tel. kom. 604-237-423.

 �zatrudnię elektryka, pomocnika 
elektryka, tel. kom. 508-382-347.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E  
w transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, tel. kom. 608-067-847.

 �Opiekun/ka seniorów  
w Niemczech i Anglii.  
Legalnie, bez prowizji,  
atrakcyjne warunki  
i wynagrodzenie. Promedica24,  
tel. kom. 797-169-375.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, c+E, 
również dorywczo, kraj, Łowicz, tel. 
kom. 601-385-525.

 �Zatrudnię kosmetyczkę  
z doświadczeniem do pracy 
w Skierniewicach, tel. kom. 
609-024-896.

 �Zatrudnię pracownika z okolic 
Głowna do zakładu ślusarskiego, tel. 
kom. 601-076-850.

 �Pilnie zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
tel. kom. 506-140-681.

 �zatrudnię szwaczkę, konfekcja, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

 �Przyjmę pracownika: ślusarz-
spawacz, tel. kom. 693-833-073.

 �zatrudnię brakarkę, pakowanie 
odzieży, Głowno, tel. kom. 
607-443-788.

 �zatrudnię parowaczkę, Głowno, 
tel. kom. 607-443-788.

 �Przyjmę kierowcę kat. c+E,  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, tel. kom. 
517-115-462.

 �Zatrudnię odpowiedzialną osobę  
z dobrą znajomością obsługi 
komputera do pracy w sklepie 
internetowym, tel. kom. 530-429-914.

 �Zatrudnię do obsługi sklepu 
internetowego ze znajomością 
Photoshop, biuro, tel. kom. 
603-653-030.

 �Zatrudnię osobę do serwisu 
opon na stanowisko mechanik-
wulkanizator, bratoszewice, tel. kom. 
505-151-701.

 �Zlecę przeszycia odzieży 
dziecięcej, dresówki, dzianina, 
wymagany overlock, tel. kom. 
516-088-749.

 �Zatrudnię pracownika obsługi 
klienta na stację paliw w Łowiczu, 
pełen etat, tel. kom. 605-199-148.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, stałe 
trasy, z możliwością przyuczenia, 
Łowicz ul. Kiernozka 12, tel. kom. 
600-357-428.

 �Zatrudnię do formowania skarpet 
w zakładzie tel. kom. 507-135-183 lub 
chałupniczo, tel. (46) 811-55-70.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, kraj, 
zagranica, tel. kom. 605-094-166.

 �Zatrudnię pizzermena, tel. kom. 
609-541-300.

 �Zatrudnię (dobra znajomość 
programu PhotoShop, prezentacja 
produktu oraz znajomość 
produktowa fotografii), tel. kom. 
723-696-416.

 �Zatrudnię do pracy przy 
budowlance, tel. kom. 697-801-028.

 �zatrudnię samodzielnego 
kucharza/kucharkę, CV proszę 
składać w „Łowickiej”, tel. kom. 
609-842-718.

 �Zatrudnię pomocnika na budowę, 
tel. kom. 509-373-870.

 �Zatrudnię kierowcę c+E, transport 
krajowy, tel. kom. 665-533-364.

 �Pilnie zatrudnimy sprzedawcę– 
obsługę stacji benzynowej  
w Nieborowie,  
tel. kom. 606-598-339.

 �Poszukuję dyspozycyjnej opiekunki 
do dziecka, Łowicz, tel. kom.  
721-341-635, kontakt 9-13.

 �Potrzebny wykonawca prostej 
wiaty 5x20 w gospodarstwie, okolice 
bolimowa, tel. kom. 601-627-036.

 �Operatora ciągnika odśnieżarki, 
Stryków, tel. kom. 603-606-695.

 �Sprzątanie warsztatów, biur, k/m, 
Stryków, tel. kom. 603-606-695.

 �Zatrudnię spawacza mig mag, 
może być bez doświadczenia. 
Zatrudnię do obróbki stali 
(szlifowanie, cięcie), tel.kom. 
794-717-017.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
transport międzynarodowy, tel. kom. 
601-366-373.

szukam pracy
 �Szwalnia przyjmie przeszycia, 

profesjonalnie, terminowo, tel. kom. 
510-742-883.

 �Przyjmę chałupnictwo od zaraz, tel. 
kom. 889-559-619.

 �Przyjmę pracę w zespole jako 
wokalista, możliwość gry na 
tamburynie, tel. kom. 796-855-145.

 �Szukam pracy biurowej, 
wykształcenie wyższe, 
doświadczenie, tel. kom. 
692-920-394.

 �Przyjmę sprzątanie, dyspozycyjna, 
tel. kom. 730-649-354.

inne
 �zacznij zarabiać na stronach 

internetowych, prywatne lekcje: 
HtmL, CSS, PHP, mySQL, tel. kom. 
604-676-613.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie DSLR Full 

hD, fotografia. Promocje na rok 
2015/2016, www.blysk-fotostudio.pl, 
tel. kom. 889-148-555.

 �cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, blu-ray, tel.  
(46) 837-94-85, tel. kom. 
608-484-079.

 �Wideofilmowanie hD, 
fotografowanie, tanio, tel. kom. 
606-852-557.

 �Wideofilmowanie DVD, blu-Ray, 
zdjęcia, tel. kom. 698-535-780.

 �Wideofilmowanie, fotografia, tanio, 
tel. kom. 692-519-140.

 �Www.studiokadr.cdx.pl.

 �Wideofilmowanie hD „Kasia” 
+zdjęcia, tel. kom. 602-633-407.

 �Śluby, chrzty, komunie: Foto-Video. 
Auta do ślubu, tel. kom. 606-447-777.

 �Wideofilmowanie, tel. kom. 
600-287-992.

 �Wideofilmowanie, fotografowanie, 
DVD, full-hD, www.fotowideo.webt.
pl, tel. (46) 837-79-81, tel. kom. 
606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �układanie kostki brukowej, tanio, 

tel. kom. 667-837-817.

 �Wznoszenie budynków 
mieszkalnych, gospodarczych  
i przemysłowych, dachy, solidnie, tel. 
kom. 785-402-533.

 �Wykończenia wnętrz, tel. kom. 
785-402-533.

 �Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki; solidnie, tel. 
kom. 501-931-961.

 �cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu, tel. kom. 
501-249-461.

 �tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz 
posadzki (mixokret), tel. kom. 
502-452-907.

 �Docieplanie budynków, 
stropodachów granulatem 
styropianowym; kondygnacja: 999 zł, 
tel. kom. 602-570-424.

 �usługi nową koparko-
ładowarką, młot hydrauliczny; 
koparką gąsienicową, tel. kom. 
790-606-451.

 �usługi koparko-ładowarką Jcb, tel. 
kom. 604-411-266.

 �Wylewki agregatem; natrysk 
ocieplenia pianą poliuretanową 
poddaszy www.ocieplenie-domu.
pl, tel. kom. 531-402-222, 
698-480-048.

 �Wylewki agregatem, tel. kom. 
509-038-623.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 
511-440-509.

 �usługi remontowo-budowlane, 
docieplenia poddaszy, elewacji, tel. 
kom. 500-027-261.

 �tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Dachy, blachodachówki, blachy 
trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �budowa domów, budynków 
gospodarczych, przeróbki, rozbiórki 
itp., tel. kom. 785-333-971.

 �bramy przesuwne, ogrodzenia, 
siatka ogrodzeniowa, montaż, 
producent, tel. kom. 503-572-046.

 �Wylewki maszynowe mixokret, tel. 
kom. 517-032-915.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Malowanie mieszkań, układanie 
paneli, tel. kom. 668-342-534.

 �Wykopy minikoparką, tel. kom. 
781-151-525.

 �Docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
697-725-830.

 �układanie kostki brukowej, 
granitowej, tel. kom. 692-789-266.

 �Glazura, terakota, panele, tel. kom. 
724-536-422.

 �Profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem 
parkietów, lakierowanie. Schody 
-cyklinowanie, lakierowanie, tel. kom. 
607-090-260.
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 �Ogrodzenia betonowe, metalowe, 
siatki, panele, klinkier, montaż, 
wylewki, wiaty, fundamenty, tel. kom. 
505-700-777.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, rynny, tel. kom. 
668-208-450.

 �Docieplenia budynków, elewacje 
zewnętrzne, glazura, terakota, 
adaptacja poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz, faktury VAt, tel. 
kom. 606-737-576.

 �Wykończenia wnętrz, poddaszy, 
glazura, malowanie, gipsy, 
docieplenia elewacji, tel. kom. 
603-164-156.

 �Malowanie, gładzie, remonty, tel. 
kom. 726-022-431.

 �Kierowanie budowami, ekspertyzy, 
przeglądy techniczne, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 �Malowanie, gipsowanie, zabudowy 
G-K, tel. kom. 533-076-850.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 513-659-912.

 �tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. (46) 838-66-82.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
tel. kom. 609-227-348.

 �Przystępne ceny: solidne, fachowe 
docieplenia budynków, murowanie, 
tynki, klinkier, itp., wykończenia 
wnętrz (glazura, terakota, gipsy, 
malowanie, itp.)., tel. (46) 837-13-91, 
tel. kom. 793-035-025.

 �Murowanie – docieplenia, tel. kom. 
725-668-616.

 �tynki tradycyjne, mułkowane, tel. 
kom. 725-668-616.

 �Klinkier (płoty, kominy), tel. kom. 
725-668-616.

 �Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �usługi remontowo-budowlane, tel. 
kom. 532-115-111.

 �usługi remontowe, wykończenia 
wnętrz, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, tel. kom. 880-542-743.

 �Malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. Wieloletnie 
doświadczenie, tel. kom. 
608-685-867.

 �usługi remontowo-budowlan, 
solidnie, tanio, tel. kom. 533-472-925.

 �Osuszanie, odsalanie,  
odgrzybianie, hydrofobizacja murów  
i konstrukcji betonowych,  
tel. kom. 783-297-831.

 �Malowanie, gipsowanie, płyta k/g, 
panele podłogowe, glazura, terakota, 
tel. kom. 790-329-790.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz: 
tanio, solidnie. Glazura, terakota, 
panele, płyty G/K, malowanie, tel. 
kom. 781-781-310.

 � instalacje, przeróbki elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 �Malowanie, gipsowanie, sufity, 
zabudowa, k/g, drobna hydraulika, 
panele. Starannie, punktualnie, 
wysoka kultura osobista, Łowicz, tel. 
kom. 500-117-459.

 �układanie glazury, terakoty, paneli 
podłogowych, remonty, tel. kom. 
734-490-725.

 �Remonty kompleksowo, tel. kom. 
663-987-289, 721-894-202,  
www.remontystrykow.pl.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz, 
najniższe ceny na rynku, tel. kom. 
784-537-231.

 �Docieplanie budynków, 
wykańczanie wnętrz,  
poddasza, gipsy, glazura,  
tel. kom. 511-735-802.

 �Gipsy, glazura, terakota, 
malowanie, prace  
remontowe: wykonam,  
tel. kom. 516-153-870.

 �Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, glazury, płyta 
G/K, tel. kom. 535-466-501.

 �Przyłącza wodne do budynku  
z przeciskiem, pod drogami, tel. kom. 
535-466-501.

 �Balustrady ze stali 
kwasoodpornej, tel. kom. 
724-605-762.

 �Remonty, wykończenia od A do Z, 
tel. kom. 608-228-789.

 �układanie kostki brukowej,  
www.wietes-bruk.eu,  
tel. kom. 785-296-194.

 �Glazura, terakota, gładzie gipsowe, 
malowanie, panele itp., tel. kom. 
600-779-659.

 �Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury– agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki 
działowe, malowanie, tel. kom. 
607-612-176.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

 �Grille ogrodowe, ogrodzenia, 
klinkier, kominy, przeróbki, tel. kom. 
691-715-543.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �Ogrodzenia: betonowe, panelowe, 
siatka, bramy, wiaty itp. montaż, tel. 
kom. 606-303-471.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 �Murowanie, tynkowanie, wylewki, 
docieplenia, kominy, klinkier, tel. kom. 
505-225-425.

 �Wykończenia wnętrz, tel. kom. 
505-225-425.

 �Pokrycia dachowe, podbitki, papa, 
tel. kom. 605-850-706.

 �Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, płyty k/g, tel. kom. 
788-708-316.

 �cyklinowanie, układanie podłóg, 
tel. kom. 602-309-664.

 �Potrzebny wykonawca prostej wiaty 
5x20 w gospodarstwie,  
okolice bolimowa,  
tel. kom. 601-627-036.

 �Remonty, glazura, tarakota, 
gładzie, malowanie, płyty k/g, sufity 
podwieszane, tel. kom. 721-108-965.

sprzedaż
 �Dachy, blachodachówki, blachy 

trapezowe, tel. kom. 512-033-338.

 �Grzejniki Purmo, używane, stan 
bdb, tel. kom. 887-408-218.

 �cegła biała, potrójna, tel. kom. 
723-938-111.

 �blachy trapezowe od ręki, różne 
kolory, cena od 12,70 do  
15,50 zł/mkw., tel. kom. 501-543-057.

 �Płyty chodnikowe, 
tel. (46) 838-66-82.

 �Piec c.O. olejowy Viessman, 
pojemniki na olej, tel. kom. 
661-190-777.

 �Najtańsze rolety w okolicy, tel. kom. 
602-370-470.

 �Piec Pleszewo, 2012 rok, 27 kW, 
tel. kom. 697-689-853.

 �Sprzedam stęple, 3 zł/szt, tel. kom. 
602-640-627.

 �Sprzedam szlakę na utwardzenie 
drogi, placy, tel. kom. 660-693-596.

 �Piecyk żeliwny z szamotem, 
betoniarkę, tel. kom. 532-454-047.

 �tanie drzwi pokojowe, tel. kom. 
602-370-470.

 �tanie, dobre okna, tel. kom. 
602-370-470.

usługi 
instalacyjne

 � instalacje elektryczne: nowe, 
przeróbki, tel. kom. 696-081-582.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
693-943-789.

 �hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Oczyszczalnie przydomowe 
 z montażem. Profesjonalnie,  
tel. kom. 693-413-492, www.
bioinstalacje.pl.

 � instalacje elektryczne, tel. kom. 
602-633-407.

 �Montaż alarmów, tel. kom. 
602-633-407.

 �hydraulik, także awarie, tel. kom. 
733-788-522.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, naprawy rozruszników, 
alternatorów, hamulcy, tel. kom. 
506-891-289.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
570-439-967.

usługi inne
 �Masz problem z komputerem: 

zadzwoń. Fachowo. Szybko. tanio, 
tel. kom. 504-070-837.

 �Przeprowadzki, transport, tel. kom. 
695-885-953.

 �Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �Zespół muzyczny, wesela,  
www.diwers.pl, tel. kom. 661-323-807.

 �Dekoracja sal weselnych 
(pokrowce, obrusy w komplecie), tel. 
kom. 693-776-474.

 �zespół, wokalistka, didżej, tel. 
kom. 503-746-892.

 �Wypożyczę stół wiejski, nalewak 
piwny, ławeczki, parasol, dowóz, tel. 
kom. 889-994-992.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru, 
ziemi, tel. kom. 601-630-882.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Pranie dywanów i tapicerki 
meblowo-samochodowej  
w zakładzie i u klienta,  
tel. kom. 501-431-978.

 �Piaskowanie z dojazdem do 
klienta, tel. kom. 518-168-598.

 �Zespół muzyczny, tel. kom. 
692-101-989.

 �Fryzjerka obsługa w domu klienta, 
tel. kom. 609-094-485.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
kom. 782-718-483.

 �Oferujemy usługi wykrywania  
w ziemi przedmiotów metalowych: 
dużych, głęboko ukrytych jak 
studzienki kan., skrzynie zaworowe, 
włazy, rury oraz zagubione dobra 
własne, tel. kom. 501-074-060.

 �Strony www, sklepy internetowe, 
pozycjonowanie, tel. kom. 
794-631-210.

 �Dj z akordeonem, tel. kom. 
667-468-883.

 �Wycinanie, przycinanie drzew, 
krzewów. Głowno i okolice, tel. kom. 
510-832-050.

 �Ścinam drzewa każde, tel. kom. 
604-969-205.

 �usługi fryzjerskie u klienta, tel. 
kom. 508-113-847.

 �biuro rachunkowe, księgi handlowe 
i wszystkie usługi księgowe, Łowicz, 
ul. Stanisławskiego 24, tel. kom. 
604-621-125.

 �tartak przewoźny, tel. kom. 
512-907-059.

 �Zespół muzyczny Optima 
poleca się na sylwestra, tel. kom. 
725-145-460.

 �transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 �Sala, wynajem, imprezy 
okolicznościowe, Nieborów, wolne 
terminy, tel. kom. 605-695-882.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz 
topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

matrymonialne
 �Poznam fajną kobietę, tel. kom. 

695-975-023.

 �Poznam pana do 53 lat, SMS-y, tel. 
kom. 730-692-252.

nauka
 �Język angielski, tel. kom. 

663-684-178.

 �Język niemiecki, tel. kom. 
668-963-922.

 �Matematyka, tel. kom. 
791-802-482.

 �hiszpański, francuski, tel. kom. 
509-852-532.

 �Matematyka, tel. kom. 792-245-010.

 �Język angielski, profesjonalnie, tel. 
kom. 603-704-267.

 �Język angielski, nauczyciel, 
egzaminator maturalny, tel. kom. 
662-611-189.

 �Angielski, polski: korepetycje, 
wypracowania, wszystkie poziomy. 
Profesjonalnie, tel. kom. 607-328-038.

 �Fizyka, matematyka, rozszerzona, 
tel. kom. 883-942-255.

 �Język niemiecki, skutecznie, tel. 
kom. 663-505-433.

 �Angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �Matematyka, tel. kom. 
601-303-279.

 �Języka angielski: korepetycje, tel. 
kom. 506-212-609, Łowicz.

 �Angielski, Łowicz, tel. kom. 
604-461-803.

 �Szkoła Języków Obcych 
„euroschool”, ostatnie wolne 
miejsca, wszystkie poziomy, 
Łowicz, krakowska 19, 
tel. (46) 830-20-67.

 �Pomoc dzieciom z dysleksją, 
dysgrafią, dysortografią oraz 
z dyskalkulią. terapeuta. 
Profesjonalnie, niedrogo, tel. kom. 
608-621-906.

 �Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, tel. kom. 
607-440-582.

 �Nauczyciel matematyki udzieli 
korepetycji, tel. kom. 507-203-909.

 �Kanadyjczyk polskiego 
pochodzenia: nauka języka 
angielskiego i francuskiego, 
wszystkie poziomy. tłumaczenia, tel. 
kom. 604-621-125.

 �Nauka i korepetycje z angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjum  
i średnich, tel. kom. 604-621-125.

 � „Native speaker”: nauka  
i korepetycje z angielskiego  
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjum  
i średnich, tel. kom. 604-621-125.

 �Szukam korepetycji z matematyki 
dla ucznia kl. i liceum, tel. kom. 
797-924-048.

 �Szukam korepetycji z chemii 
dla ucznia kl. i liceum, tel. kom. 
797-924-048.

 �Szukam korepetycji z biologii 
dla ucznia kl. i liceum, tel. kom. 
797-924-048.

 �Angielski korepetycje, wszystkie 
poziomy, tłumaczenia, tel. kom. 
693-833-062.

 �Niemiecki korepetycje, 
tłumaczenia, tel. kom. 693-833-062.

 �Rosyjski korepetycje, tel. kom. 
693-833-062.

 �Język niemiecki korepetycje, tel. 
kom. 508-186-351.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór 

własnym transportem, tel. kom. 
783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własny, 
tel. kom. 607-202-732.

 �Kupię zboże, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 
odbiór własnym transportem, 
płatność gotówką, tel. kom. 
504-561-585.

 �Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
664-715-685.

 �Kupię zboże paszowe, transport, 
gotówka, tel. kom. 668-478-617.

 �Skup zbóż paszowych: pszenica 
590 +VAt, jęczmień 530 +VAt, 
pszenżyto 520 +VAt, Leśniczówka, 
tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię pszenicę, pszenżyto 
paszowe, tel. kom. 508-248-212.
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 �Kupię buraczek czerwony, tel. kom. 
695-052-735.

 �Kupię jęczmień, pszenżyto 
paszowe, odbiór z miejsca od 12 ton, 
tel. kom. 880-350-450.

 �Zboże gorszej jakości z zapachem, 
tel. (42) 719-70-24.

 �Kupię owies, tel. kom. 604-634-249.

 �Zboże paszowe, tel. kom. 
667-257-268.

 �Kupię żyto 500 zł, możliwość 
transportu i załadunku, tel. kom. 
695-248-808.

 �Kupię pszenżyto 550 zł, możliwość 
transportu i załadunku, tel. kom. 
695-248-808.

 �Kupię zboże gorszej jakości, tel. 
kom. 697-677-530.

hodowlane
 �Skup bydła rzeźnego, 

hodowlanego, cielęta, maciory , tel. 
kom. 502-460-724, 500-258-237.

 �Skup bydła, koni, tel. kom. 
604-267-833.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

 �Kupię cielęta ras mięsnych, tel. 
kom. 606-901-931.

 �Kupie byczki i jałówki, tel. kom. 
515-121-410.

 �Kupię cielaki do dalszego chowu, 
tel. kom. 609-562-159.

 �byczki mięsne, mieszane od  
250-350 kg, tel. kom. 603-802-304.

 �Kupię cielaki do 400 kg., bydło 
pozaklasowe, prosiaki, tel. kom. 
667-257-268.

maszyny
 �Kupię prasę kostkującą: Sipma, 

Welger, claas, Famarol; kombajn: 
Anna, bolko, Karlik; kopaczkę; 
sadzarkę; ciągnik Władimirec t-25; 
prasę rolującą: claas Rolland 44, 
46, 62, 66, Arobale, Welger, tel. kom. 
518-857-308.

 �Kupię maszyny rolnicze, każdego 
bizona także do remontu, tel. kom. 
602-522-478.

 �kupię C-328, C-330, C-360, 
C-355, C-380, mtz, t-25 
Władimirec bez dokumentów, do 
remontu, tel. kom. 502-939-200.

 �Kupię talerzówki i glebogryzarki, 
tel. kom. 886-790-310.

 �Kupię suszarnię podłogową lub 
inną, tel. kom. 886-790-310.

 �Kupię ciągnik Orkan, bizon; 
przyczepę, tel. kom. 607-809-288.

 �Kultywator, tel. kom. 697-148-383.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 �Otręby z melasą granulowane 

dla bydła, z dowozem  
i rozładunkiem , tel.  
(23) 661-10-13, tel. kom. 
789-333-677.

 �Sprzedam ziemniaki: irga i Denar, 
tel. kom. 669-775-344.

 �Otręby: pszenne, jęczmienne; 
śruty: sojowa, rzepakowa  
+ workowane, z dostawą  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-1893, tel. kom. 
789-333-677.

 �Jęczmień z pszenicą, jare, tel. kom. 
606-901-931.

 �melasa dla bydła paleto-
pojemnik 1.000 l z dostawą  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-19-88, tel. kom. 
789-333-677.

 �Kukurydza sucha cała i mielona, 
tel. kom. 726-078-244.

 �Jęczmień paszowy, Chąśno, 
waga samochodowa na miejscu, 
tel. kom. 606-919-690.

 �Ziemniaki paszowe, tel. kom. 
694-550-661.

 �Wysłodki niemelasowane oraz 
tofi workowane, z dowozem  
i rozładunkiem, tel.  
(23) 661-10-13, tel. kom. 
789-333-677.

 �Sprzedam kukurydzę po suszarni 
podłogowej, ziarno i śruta, tel. kom. 
507-140-275, 519-358-547.

 �Słoma baloty, tel. kom. 
739-592-991.

 �żyto tona 380 zł, tel. kom. 
570-554-239.

 �Sadzonki truskawek: Roksana, tel. 
kom. 724-551-112.

 �Pszenica, pszenżyto, kukurydza, 
tel. kom. 609-502-147.

 �Wysłodki mokre, z dowozem, 
tel. kom. 665-083-892.

 �Ziemniaki Lord, Denar, tel. kom. 
697-714-837.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
515-291-402.

 �Sadzonki truskawek honeoye, tel. 
kom. 694-002-512.

 �Sprzedam 10 t jęczmienia, tel. kom. 
501-235-473.

 �Sprzedam ziemniaki: irga, Lord, tel. 
kom. 667-566-276.

 �Sadzeniaki ziemniaki, zboża jare 
oferuje: Firma Nasienna Granum 
Sp.j. Łowicz ul. katarzynów 46, 
tel. (46) 837-23-05, Dowóz 
powyżej 1 tony.

 �Kukurydza, jęczmień, śruta 
kukurydza, tel. kom. 696-425-214.

 �Sprzedam sadzonki włoskiej 
truskawki– Roksana, tel. kom. 
609-165-855.

 �Sadzonki truskawek Roksana, Alba 
i inne, tel. kom. 883-237-644.

 �Sadzonki truskawek Senga-
Sengana, Elsanta, tel. kom. 
697-190-997.

 �Sadzonki truskawek honeoye, tel. 
kom. 697-689-853.

 �Sprzedam buraczek na paszę, tel. 
kom. 723-461-250.

 �Sprzedam żyto, tel. (46) 837-14-61.

 �czosnek do sadzenia Kalifornia, 
hiszpan, miękka łęta, tel. kom. 
503-071-258.

 �Sadzonki truskawek honeoye, tel. 
kom. 572-439-331.

 �Pszenżyto 10 ton, mieszanka 
zbożowa 10 ton, tel. kom. 
723-114-747.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
697-040-147.

 �Słoma w balotach, tel. kom. 
663-346-095.

 �Sprzedam ziemniaki paszowe, 
jadalne, tel. kom. 608-833-255.

 �Pszenżyto 11 ton, tel. kom. 
693-830-160.

 �Siano, żyto, pszenżyto, 
tel. (46) 838-59-74.

 �Pszenżyto, tel. kom. 605-376-838.

 �Ziemniaki jadalne, tel. kom. 
696-604-979.

 �żyto z pszenżytem, tel. kom. 
602-689-205.

 �Sprzedam buraczek, marchew 
jadalną, tel. kom. 699-913-337.

 �Ziemniaki jadalne, paszowe  
i sadzeniaki Lord, Denar, tajfun, 
irga, innovator, wszystkie odmiany 
z odnowy, kapustę, tel. kom. 
501-538-808.

 �Słoma w kostkach, łubin Dalbor, 
tel. kom. 722-152-794.

 �Sadzonki truskawek hanoj, tel. 
kom. 509-494-551.

 �buraczek ćwikłowy, tel. kom. 
665-824-191.

 �Marchew paszowa, Łowicz, tel. 
kom. 501-583-658.

 �Sprzedam sadzonki truskawek 
Elkat, hanoy, tel. kom. 511-683-591.

 �Sprzedam pszenżyto, około 5 ton, 
Głowno, tel. kom. 693-141-816.

 �Sprzedam jaja, wolny wybieg S, 
m, L, tel. kom. 697-688-625.

 �Sprzedam wysłodki mokre, 
transport, tel. kom. 604-499-584.

 �Siano 200 kg. 50 belek słomy, tel. 
kom. 794-069-532.

 �Sprzedam kapustę szatkowaną  
i w główkach, tel. kom. 535-606-333.

 �Ziemniaki drobne paszowe, tel. 
kom. 508-364-849.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. 
kom. 508-770-744.

 �Ziemniaki jadalne, tel. kom. 
606-188-034.

 �Liście buraczane, tel. kom. 
512-592-291.

 �Sadzonki truskawki Roksana, tel. 
kom. 506-709-127.

 �Sprzedam słomę żytnią, belki 
160 mocno zbite, chruślin, tel. kom. 
695-248-808.

 �Łubin wąskolistny, słodki, tel. kom. 
724-053-501.

 �Pszenżyto, tel. kom. 662-665-605.

 �Sprzedam wysłodki buraczane, tel. 
kom. 665-103-042.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 
531-818-198.

 �Słoma owsiana i żytnia, tel. kom. 
609-541-312.

 �żyto workowane, pszenżyto, tel. 
kom. 697-094-770.

 �Kukurydza, pszenica, pszenżyto, 
żyto, sianokiszonka, tel. kom. 
506-115-015.

 �żyto, owies, większą ilość, tel. kom. 
601-066-904.

 �Sadzonki czarnej porzeczki tisel, 
iłów, tel. kom. 519-596-800.

 �Sadzonki truskawek: clery, Miss, 
tel. kom. 606-218-403.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne, tel. 
kom. 781-779-640.

hodowlane
 �Jałówki cielne, tel. kom. 

513-664-525.

 �Sprzedam cielaki mięsne w wadze 
180-250 kg, tel. kom. 607-613-259.

 �Jałówka 14-miesięczna, 3 byczki, 
tel. kom. 662-576-666, Jacochów 12.

 �Dwie jałówki wysokocielne, termin 
04.12, tel. kom. 508-815-797.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
667-719-222.

 �Dwie jałówki na wycieleniu 
30.12.2015, 22.01.2016, tel. kom. 
664-748-795.

 �Dwie jałówki hodowlane, cielne, tel. 
kom. 889-722-699.

 �Sprzedam 2 jałówki cielne,  
4 jałówki mięsne, tel. 517-730-130.

 �Sprzedam cielaki, tel. kom. 
888-953-006.

 �Jałówka na ocieleniu, tel. kom. 
698-023-262.

 �Sprzedam dwie jałówki 
wysokocielne z obory pod oceną, 
wycielenie listopad, tel. kom. 
721-085-095.

 �Sprzedam dwa byczki mieszańce 
ok. 70 kg, tel. kom. 788-950-426.

 �Sprzedam jałowki na wycieleniu, 
tel. kom. 726-811-028, 663-361-787.

 �Sprzedam jałówkę, data wycielenia 
15.11.2015, tel. kom. 510-519-114.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 508-586-263.

 �Sprzedam warchlaki 10 szt, tel. 
kom. 782-233-997.

 �Sprzedam kuca, czatolin 39, tel. 
kom. 723-778-303.

 �Sprzedam kozę mleczną, tel. kom. 
500-754-672.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
693-644-040.

 �byczki do dalszego chowu, tel. 
kom. 604-432-909.

 �Prosiaki 6 szt., tel. kom. 
693-054-146.

 �Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
tel. kom. 606-438-323.

 �Jałówki na wycieleniu, tel. kom. 
570-513-553.

 �Jałówka na ocieleniu hF, 
wycielenie: grudzień, tel. kom. 
690-427-815.

 �Jałówka na wycieleniu, 
wysokocielna, tel. kom. 665-489-346.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 692-459-270.

 �Jałoszkę 250 kg, tel. 605-159-165.

 �Sprzedam gęsi garbonosy, tel. 
kom. 601-141-164.

 �Sprzedam jałówki cielne, tel. kom. 
785-453-539.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
533-403-503.

 �Jałówki na ocieleniu, tel.  
(46) 838-12-12, tel. kom. 
668-551-389.

 �Jałówki pod zacielenie, tel. kom. 
607-494-146.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 
661-162-575.

 �Sprzedam byczki 300 kg, czatolin, 
tel. kom. 784-535-963.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, 
termin wycielenia początek i koniec 
grudnia, tel. kom. 606-875-466.

 �Sprzedam krowy, likwidacja stada; 
basen 400 l; dojarkę, tel. kom. 
695-911-432.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
609-191-545.

 �Jałoszka Simental, tel. kom. 
609-261-389.

 �Jałówka, wycielenie styczeń, tel. 
kom. 694-903-163.

 �Prosiaki, tel. kom. 504-985-644.

 �Kupię małe byczki, tel. kom. 
502-646-540.

 �Krowa wysokocielna, tel. kom. 
793-051-461.

maszyny
 �Sprzedam wóz konny w dobrym 

stanie, 300 zł, tel. kom. 786-817-663.

 �bizon Z-56; Zetor 7211; przyczepa 
hL, 8 t; cyklop; prasa Z-224; pług 
3-skibowy; kultywator, tel. kom. 
512-179-465.
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 �Dolny zaczep na szynę Zetor 
Proxima, Forterra, tel. kom. 
608-591-942.

 �Rozrzutnik obornika 2-osiowy, stan 
bdb, tel. kom. 693-066-532.

 �ciągnik belarus Jumz, tel. kom. 
609-063-583.

 �ciągnik ursus 3512, 3.000 mt, 
przyczepa 4,5 tony, i właściciel, tel. 
kom. 507-955-743.

 �Pług, kultywator, brony, tel. kom. 
723-938-111.

 �Mieszalnik 2-tonowy, śrutownik, tel. 
kom. 606-989-475.

 �Przyczepka przerobiona z wozu, 
tanio, tel. kom. 570-554-239.

 �Mieszalniki do paszy Zuptor 1,5 t, 
śrutowniki bijakowe Zuptor 15 kW, 
Dozamech 15 kW, kosz, żmijka do 
zboża, tel. kom. 601-662-905.

 �Lamborghini Premium 1600, 2004 
rok, 2400 MtG, 165 KM,EhR, opony 
Milchelin 80% jak nowy, tel. kom. 
601-662-905.

 �Myjka Karcher gorącowodna hDS 
895-S, tel. kom. 601-662-905.

 �Sprzedam kombajn ziemniaczany 
Anna, dodatkowy wysyp, tel. kom. 
606-383-995.

 �Sprzedam brony ciężkie 3, tel. kom. 
606-383-995.

 �Przyczepa 1-osiowa, wywrotka 3 t, 
ładna, tel. kom. 664-493-522.

 �hydropak 3M, Renault 9514, Zetor 
4911 zamienię na c-330M, tel. kom. 
504-475-567.

 �Sadownicze: MF374, opryskiwacze, 
platformy, kosiarki i inne z importu, 
tel. kom. 504-475-567.

 �części do bizona, tel. kom. 
602-522-478.

 �Prasa New holland 544, 
bizon Rekord 1990 rok, tel. kom. 
602-522-478.

 �Kosiarka czeska, zbiornik 
na mleko, kopaczka, tel. kom. 
721-169-137.

 �Sprzedam prasę John Deere 
590, siatka, sznurek, 1997 rok; 
opryskiwacz 400 l, 10 metrów, tel. 
kom. 600-361-148.

 �Nowy wyciąg obornika, tel. kom. 
694-686-808.

 �Przyczepa 1-osiowa, burty 
aluminiowe, tel. kom. 510-577-297.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, 3,5 t, 
Warfama, tel. kom. 693-552-235.

 �Platforma 2-osiowa, tel. kom. 
508-953-694.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, pług obrotowy 
4-skibowy, ciągnik Landini 130 KM, 
tel. kom. 696-425-214.

 �Agregat uprawowy 3.60, 
hydraulicznie rozkładany, 2012 rok, 
tel. kom. 604-457-742.

 �Sprzedam talerzówkę unia 2,8, tel. 
kom. 666-097-127.

 �Sprzedam talerzówkę unia 3 m, tel. 
kom. 666-097-127.

 �ciągnik c-330, rozrzutnik 
jednoosiowy, cyklop – stan dobry, tel. 
kom. 724-262-800.

 �Sprzedam rozrzutnik 4 tony, tel. 
kom. 604-969-205.

 �części używane do c-328, c-330, 
c-360, c-380, c-355, MtZ, t-25 
Władimirec, tel. kom. 880-353-819.

 �Agregat uprawowy 1,80 na bronie, 
tel. kom. 505-318-718.

 �Glebogryzarka do truskawek, 
talerzówka Grudziądz 2x8, tel. kom. 
667-133-737.

 �Sprzedam jęczmień, tel. kom. 
509-853-384.

 �Sprzedam ciągnik t-25, tel. kom. 
662-352-777.

 �Wózek widłowy GPW Gliwice, 1995 
rok; Zetor 6911, 1980 rok, tel. kom. 
605-376-838.

 �ursus 4512, tel. kom. 663-226-547.

 �Deutsch 4x4, t-25, tel. kom. 
690-899-100.

 �c-360, c-330, tel. kom. 
690-899-100.

 �Kabiny c-330, opony, brony, pług, 
tel. kom. 601-611-092.

 �Sprzedam ciągnik c-330M, stan 
bdb, tel. kom. 501-542-563.

 �Sprzedam pług 3-skibowy, 
sprężynowy, niemiecki Rabewerk, tel. 
kom. 691-989-118.

 �Sadzarka do warzyw dwurzędowa 
Krukowiak, tel. kom. 667-133-737.

 �ciągnik c-360, tel. kom. 
665-968-666.

 �Wał cambella; przyczepa do 
przewozu koni; pompy do beczek 
asenizacyjnych, naprawa, tel. kom. 
600-428-743.

 �c-360-3P, 1989 rok; tur do c-360-
3P, tel. kom. 500-222-737.

 �Pług 3-skibowy obrotowy 
Rabewerk; 3-skibowy, zagonowy, 
Overum; beczki asenizacyjne 3.000, 
4.000, 5.000 l; ocynk, tel. kom. 
600-428-743.

 �Maszt od widlaka, tel. kom. 
607-137-690.

 �Siewnik Amazone D8, 2,5 m; brony 
„5”, tel. kom. 602-216-854.

 �Dwa silosy zbożowe lejowe, poj. 40 
t, tel. kom. 607-317-128.

 �beczka asenizacyjna po remoncie, 
5.500 l, tel. kom. 693-833-073.

 �Maszyny rolnicze i gospodarskie, 
tel. kom. 793-647-999.

 �tur do Farmera, udźwig 1600 kg, 
pasuje do belarusa, MtZ, tel. kom. 
609-843-635.

 �ciągnik c328, tel. kom. 
570-598-480.

 �Ładowacz czołowy do Zetora 7211, 
tel. kom. 787-523-191.

 �Prasa rolująca Warfama, 2002 rok; 
beczka asenizacyjna, 6.700 l, 2004 
rok; kombajn bizon, 470 Mth, 1987 
rok, tel. kom. 500-222-737.

 �hydrofor 500 nowy, łyżka 
podsiębierna, spych białoruś, tel. 
kom. 693-064-349.

 �Śrutownik, loda, tel. kom. 
794-069-532.

 �Agregat uprawowy 2,40 m, tel. 
kom. 724-551-112.

 �Agregat prądotwórczy 6,5 kW, 
nowy, oryginalny honda, tel. kom. 
782-771-193.

 �Prasa rolująca, walcowa Ferabolii, 
rok 2007, tel. kom. 662-004-676.

 �ciągnik 3512, przyczepa wywrot 
732, rozrzutnik 2-osiowy, rozsiewacz 
RNP 1,5 tony, tel. kom. 508-364-849.

 �Kombajn ziemniaczany, siewnik 
poznaniak 3 m z dużą skrzynią, tel. 
kom. 513-397-815.

 �Jcb Fastrack 3220, 200 KM 2005 
r.; Deutz Fahr Agrotron, 265 KM, 
2007 rok; Deuzt Fahr Agroton 150, 
2005 rok; John Deere 7530, 2008 
rok, 200 KM, tel. kom. 608-420-169.

 �Zetor 10641 Fronterra 2008 rok; 
Jcb Fastrack 3220, 2005 rok, tel. 
kom. 692-601-689.

 �Ładowarka Paus łamana  
z obrotowym ramieniem, 1994 rok, 
tel. kom. 692-601-689.

 �Pługi obrotowe „Lemken” 
3-skibowe, na zabezpieczeniach, 
sprowadzone z Niemiec, tel. kom. 
692-601-689.

 �Fendt 309, 1999 rok; Fendt 514, 
1996 rok; Fendt 308 ci, 2008 rok, 
sprowadzane z Niemiec, tel. kom. 
692-601-689.

 �John Deere 7530, 200 KM, 2008 
rok, tel. kom. 608-420-169.

 �Zgrabiarka Krone KS, 3.50-10, tel. 
kom. 608-420-169.

 �Ładowacze czołowe do: Fendta, 
case, Deutz Fahr, New holland, 
Massey Fergusson, tel. kom. 
608-420-169.

 �Prasa belująca Welger 435, 2009 
rok, pełne wyposażenie, tel. kom. 
608-420-169.

 �New holland tN60DA, 2005 rok, 
Landini Globus 68 KM, 2000 rok, tel. 
kom. 608-420-169.

 �Fendt Vario 924, 2006 rok; Fendt 
Vario 712, 2006 rok;, tel. kom. 
692-601-689.

 �brona wirowa Amazone 301, 1998 
rok, tel. kom. 608-420-169.

 �Kosiarka rotacyjna Mesko, opona 
12,4x32, pług 2, przetrząsarko-
zgrabiarka 5, tel. kom. 508-985-884.

 �Obciążniki do c-360, c-330, c-912, 
3512, przód-tył, komplety, tel. kom. 
693-830-160.

 �Sprzedam przyczepę 
samozbierającą, tel. kom. 
726-134-923.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, tel. kom. 
692-606-026.

 �Sprzedam talerzówkę bomet 2x9 
talerzy, mało używana, cena 3.000 zł, 
tel. kom. 500-243-279.

 �Zetor Forterra 9641 2.500 mtg, 
2005 rok lub New holland tD5030 
z turem, 2009 rok, 2.600 mtg, i 
właściciel, tel. kom. 792-927-142.

 �Sprzedam pług Kverneland 
3, 4-skibowy, resorowy, tel. kom. 
799-081-590.

 �ciągnik Zetor Major, prasa 
Warfama, John Deere, Metal-Fach, 
przyczepa do bel, kosiarka, tel. kom. 
608-128-670.

 �Ładowacze, pługi do śniegu do 
ursus c-330, c-360, 3512, t-25. 
hydrauliczne lub linkę, tel. kom. 
608-686-489.

 �Dwukółka, zgrabiarka „7”, wyciąg 
obornika, zbiornik na mleko 650 l, tel. 
kom. 697-094-770.

 �Rozrzutnik 2-osiowy w oryginale, 
stan bdb, tel. kom. 651-666-967.

 �Silnik 7KW; wóz konny; przyczepa 
traktorowa, 1-osiowa, tel. kom. 
888-824-124.

inne
 �Obornik z dowozem, tel. kom. 

601-630-882.

 �Stacja kontroli Opryskiwaczy, 
maszyny rolnicze, Dmosin 124, tel. 
kom. 609-455-676.

 �Sprzedam namiot pod warzywa 
12x6, tel. kom. 609-291-340.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
511-184-369.

 �Obornik bydlęcy, okolice Kiernozi, 
tel. kom. 727-307-256.

 �Dojarka 2-konwiowa w komplecie, 
tel. kom. 791-229-339.

 �Obornik bydlęcy, tel. kom. 
506-150-469.

 �Ruszta betonowe dla trzody, 110 
cm, 70 szt., tel. kom. 664-929-197.

 �Sprzedam obornik, rozrzutnik, tel. 
kom. 728-468-577.

 �karmniki dla trzody chlewnej, 
tel. kom. 505-929-983.

 �Sprzedam MPS 2 t, pszenżyto, 
2 klatki porodowe, tel. kom. 
601-750-723.

 �Obornik kurzy, Jackowice, tel. kom. 
609-468-158.

 �Wysłodka buraczana, tel. kom. 
513-072-182.

 �Sprzedam skrzynię do orkana; 
agregat uprawowo-siewny Famarol 
3 m; opryskiwacz Pilmet 1000 l, tel. 
kom. 660-408-769.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
609-261-389.

 �Sprzedam opryskiwacz 400 litrów, 
tel. kom. 607-257-713.

 �Dojarka rurociągowa; zgarniacz 
obornika linowy, tel. kom. 
662-294-778.

 �Sprzedam kompletną dojarkę Alfa-
Lawal, tel. kom. 511-176-470.

rolnicze – usługi
 �bielenie budynków inwentarskich, 

dezynfekcja, tel. kom. 663-452-727.

 �transport maszyn rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 665-734-042.

 �bramy garażowe, wrota, drzwi, tel. 
kom. 506-771-822.

 �białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 �Siew zbóż agregatem uprawowo-
siewnym. Agregat graczkowy  
z wałem crosskil lub tależowy 
z wałem packera. Siewnik z 
zaprawiarką ziarna 120 zł/ha.  
Faktury VAt, tel. kom. 606-294-284.

 �Wykonuję kosiarki sadownicze, 
tel. (46) 832-14-57, tel. kom. 
513-666-808.

 �Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. kom. 
505-928-735.

 �transport maszyn rolniczych, 
budowlanych, tel. kom. 608-532-321.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych i sprzętu budowlanego, 
tel. kom. 510-809-025.

 �transport zboża z załadunkiem, tel. 
kom. 695-248-808.

zwierzęta

sprzedaż
 �Oddam kotki, tel. kom. 

605-283-836.

 �Owczarek niemiecki, szczenięta, 
tel. kom. 507-046-414.

 �Sznaucer miniaturki, szczenięta, tel. 
kom. 504-010-956.

 �Sprzedam bażanty złociste, 30 szt., 
tanio, tel. kom. 533-667-939.

 �Ratlerki, azjatę, tel. kom. 
793-700-623.

 �Owczarek niemiecki, 6-tygodniowy, 
tel. kom. 783-121-914.

 �Owczarki niemieckie, krótkowłose 
z rodowodem: pieski, suczki, 
3-miesięczne, tel. kom. 531-806-300.

 �Owczarek niemiecki, roczny, 
gołębie pawiki, różne kolory, tel. kom. 
660-842-007.

 �Sprzedam świnki morskie, różne 
gatunki, 20 zł/sztuka, tel. kom. 
603-630-449.

 �Szczenięta owczarka niemieckiego, 
tel. kom. 694-308-076.

 �Sprzedam kuca, tel. kom. 
691-270-855.

 �bulldogi francuskie, chihuahua, tel. 
kom. 662-093-975.

 �Sprzedam owczarka, tel. kom. 
502-436-234.

 �Oddam pieska podhalańskiego, 
tel. kom. 784-096-656 722-123-581.

 �Szczeniaki charta za koszt 
utrzymania, iłów, tel. kom. 
605-912-477.
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Popów Głowieński | Zespół szkół

Uczniowie zadbali o pomnik w lesie
Uczniowie klas I i III 
Szkoły Podstawowej  
z Zespołu Szkół  
w Popowie Głowieńskim 
wraz z wychowawczyniami 
Joanną Gorzkiewicz 
i Moniką Lisowską  
wybrali się przed tygodniem 
na zajęcia do lasu w okolicy 
Glinnika. Miejsce wybrano 
nieprzypadkowo...

Już w zeszłym roku jesienią 
młodsze klasy były w tym sa-
mym lesie i „odkryły” wśród 
drzew pomnik poświęcony za-
mordowanym w tym miejscu 
mieszkańcom wsi i miasta Głow-
na w okresie II wojny światowej 
w 1944 roku. Pomnik postawio-
ny został w 35. rocznicę tego 
tragicznego wydarzenia. Dzieci 

i nauczycielki postanowiły za-
opiekować się tym miejscem pa-
mięci i odwiedzać je co roku je-
sienią i wiosną, aby zapalić tam 
znicze i postawić kwiaty. 

W tym roku po przybyciu 
na miejsce zabrano się do uprząt-
nięcia postumentu i miejsca wo-
kół niego. Pomnik odzyskał swój 
blask. Na metalowym ogrodzeniu 
umieszczono napis, że najmłodsi 
uczniowie Zespołu Szkół w Po-
powie Głowieńskim będą odwie-
dzać to miejsce i porządkować je. 

Dzieci bardzo zaangażowały 
się w prace porządkowe i obieca-
ły, że będą pamiętać o pomniku 
usytuowanym na niewielkim pa-
górku kilkaset metrów od drogi 
biegnącej z Popowa do Głowna. 
Dobrze byłoby, aby przy drodze 
umieszczony był znak informują-
cy, że w pobliżu znajduje się po-

mnik pamięci narodowej. Przejeż-
dżające osoby mogłyby wówczas 
zatrzymać się i obejrzeć to histo-
ryczne miejsce.

– Będziemy tu przyjeżdżać co 
roku! – obiecały Małgosia Szad-
kowska, Zuzia Śliwkiewicz i Zu-
zia Florczyńska z klasy trzeciej. 

– Po porządkach wokół pomni-
ka uczniowie wzięli udział w za-
jęciach przyrodniczych w odga-
dywanie nazw roślin, ustalanie 
kierunków bez pomocy kompa-
su, tylko na postawie obserwacji 
mchu na pniach drzew, budowie 
mrowiska itp. Dzieci obserwowa-
ły również warstwową budowę 
lasu i widziały wiewiórki skaczą-
ce wśród wysokich drzew, ptaki. 

– Był to bardzo udany wyjazd. 
Niestety nie znaleziono żadnego 
grzyba, susza zrobiła swoje – rela-
cjonuje Joanna Gorzkiewicz i do-

daje, że pierwszakom, które były 
po raz pierwszy na szkolnym wy-
jeździe do lasu, bardzo się na nim 

spodobało. Dużo zaobserwowały i 
nauczyły się od swoich starszych 
kolegów z klasy trzeciej. „Odwie-

dzimy to miejsce w kwietniu” – 
deklarowali po powrocie do szko-
ły.  oprac. ewr

Stryków | Krok w stronę nowoczesności 

Hybrydowy układ wyciągnie energię z zalewu
Ciekawie zapowiada się 
projekt wykorzystania 
odnawialnych źródeł 
energii, jakie stwarza 
strykowski zalew.

Gmina właśnie szuka realiza-
tora pomysłu zbudowania hybry-
dowego układu łączącego energię 
z wody, powietrza i słońca, który 
nie dość, że zasili położony nad 
zalewem Zespół Szkół nr 1, przy-

ległe go niego boisko Orlik oraz 
oświetlenie terenów wokół zale-
wu, to również pozwoli strykow-
skim uczniom na poznawanie 
w praktyce zasad działania przy-
jaznej dla środowiska energetyki. 

Projekt przewiduje reaktywa-
cję nieczynnej od wielu lat małej 
elektrowni wodnej na strykow-
skim zalewie, budowę instalacji 
fotowoltaicznej na elewacji oraz 
małej elektrowni wiatrowej na da-

chu Zespołu Szkół nr 1, a także 
zestawu dydaktycznego do ana-
lizy systemu fotowoltaicznego. 
Wszystko to do połowy przyszłe-
go roku 

Remont małej elektrowni wod-
nej miałby polegać w głównej 
mierze na wymianie zepsutej tur-
biny na nową o mocy 11 kW, wy-
mianie starego silnika oraz re-
moncie pomieszczeń turbinowni. 
Instalacja fotowoltaiczna na ścia-

nie szkoły ma wytwarzać moc nie 
mniejszą niż 2 kW. Pionowa tur-
bina wiatrowa ustawiona na da-
chu budynku to moc minimum 
1,8 kW. Z kolei zestaw dydaktycz-
ny będzie umożliwiał uczniom 
strykowskiego gimnazjum prze-
prowadzanie eksperymentów w 
zakresie pomiaru napięcia i prą-
du czy też określenia zależności 
mocy ogniw od różnych warun-
ków oświetleniowych. 

Po wybudowaniu hybry-
dy gmina liczy na oszczędności 
w płaceniu rachunków za energię 
oraz wymierne efekty edukacyj-

ne. Obecnie zarówno mała elek-
trownia wodna, szkoła, Orlik, jak 
i oświetlenie wokół zalewu zasi-
lane są każde z innego przyłącza 
wyposażonego w odrębny układ 
pomiarowy. Po zrealizowaniu po-
mysłu, wszystkie źródła odna-
wialnej energii zostaną połączone 
z planowanymi odbiorcami, co 
powinno zapewnić pełne wyko-
rzystanie wytworzonej energii na 
jednym odrębnym od sieci pu-
blicznej złączu. 

Z kolei szkoła będzie mogła 
urozmaicić swój program eduka-
cji w zakresie ochrony środowi-

ska i odnawialnych źródeł energii 
o nowinki, które jej nauczycie-
lom wpadły w oko już podczas 
tegorocznej wiosennej wizyty 
w Niemczech.

Przypomnijmy, że wówczas 
w ramach programu Erasmus+ 
przedstawiciele strykowskiego 
ZS nr 1 odwiedzili szkołę Staatli-
ches Berufliches Schulzentrum 
Pfaffenhofen Scheyern, kształ-
cącą m.in. w kierunkach mecha-
nik i elektromechanik lotnictwa 
– jedną z wielu w Bawarii, które 
zasilane są właśnie przez energię 
odnawialną.  ljs

koźle | Szkoła Podstawowa

Nic tak nie cieszy na lekcji przyrody, 
jak własny mikroskop
Mikroskop i zestaw 
preparatów na każdej ławce, 
magnesy i opiłki 
do obserwacji linii sił  
pola magnetycznego, kompas 
i lupa na wycieczkę  
w teren – to tylko niektóre 
pomoce naukowe, z których 
od niedawna cieszyć się 
mogą uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Koźlu.

W środę, 28 października, ofi-
cjalnie otwarto tu nowoczesną 
pracownię przyrodniczą, któ-
rą szkoła urządziła dzięki dotacji 
pozyskanej w konkursie łódzkie-
go WFOŚiGW pod nazwą „Moja 
wymarzona ekopracownia”. Pro-
jekt „Poznajemy tajniki przyrody 
i ekologii” uzyskał dotację w kwo-
cie 29,5 tys. zł. W klasie przezna-
czonej na nową pracownię prze-
prowadzono niezbędne remonty, 
oświetlenie wymieniono na ledo-
we, stare szafki, ławki i krzesła 
zastąpiło nowe, bardziej ergono-
miczne umeblowanie. W klasie 
pojawiła się tablica interaktywna 
oraz wiele innych, nowoczesnych 
pomocy dydaktycznych

– Ekopracownia wyposażona 
jest w takie pomoce dydaktyczne, 

których dotychczas w większości 
nie mieliśmy, więc na pierwszych 
zajęciach oczy uczniów „świe-
ciły” się do wszystkiego. Każdy 
może pracować teraz przy swoim 
mikroskopie, swoim preparacie. 
Każde dziecko ma do dyspozy-

cji różne przyrządy przyrodnicze, 
a nic tak nie cieszy jak własny 
kompas i lupka zabrane na wy-
cieczkę w teren. Dzieci z młod-
szych klas wprost nie mogą się 
doczekać, żeby tutaj przyjść 
i wszystko pooglądać, a szóstokla-

sistom obiecałam, że jak przero-
bię z nimi tegoroczny program, to 
wrócę do materiału z klasy czwar-
tej i piątej, żeby pokazać im też 
inne pomoce, które teraz tutaj są 
– mówi Marzanna Nowicka, opie-
kunka ekopracowni. 

Do dyspozycji uczniów w Koź-
lu są teraz nowe globusy, ska-
mieniałości, modele anatomicz-
ne, modele rozwoje owadów czy 
schematy budowy komórek ro-
ślinnych i zwierzęcych. Co istot-
ne, pokazowe doświadczenia, 
przeprowadzane przez nauczycie-
la, dzięki wizualizerowi podłączo-
nemu do tablicy interaktywnej, 
oglądać będą mogli jednocześnie 
wszyscy uczniowie. 

– Cieszymy się, że udało nam 
się pozyskać ekopracownię za 
pierwszym podejściem. Poszli-
śmy śladem szkoły w Niesułko-
wie, skorzystaliśmy z jej doświad-
czenia i w efekcie projekt napisany 
przez naszą nauczycielkę Marzan-
nę Nowicką uzyskał pozytywną 
ocenę komisji. Fundusze zostały 
nam co prawda nieco obcięte, ale 
wyrównała to gmina. Z pracowni 
korzystać będą klasy od trzeciej 
do szóstej – mówił dyrektor Jerzy 
Makowski. 

W uroczystym otwarciu eko-
pracowni udział wziął m.in. bur-
mistrz Strykowa Andrzej Jankow-
ski, który podkreślił, że cieszy się 
z kolejnej ekopracowni na terenie 
gminy, ale jednocześnie dodał, że 
dla Szkoły Podstawowej w Koźlu 
to nie pierwszy i nie ostatni krok 

w kierunku rozwoju. Przypomnij-
my, że placówka stoi przed po-
ważną rozbudową, która ma jej 
zapewnić nową, dużą salę gimna-
styczną oraz nowe pomieszczenia 
dydaktyczne. 

Zacieśnienie współpracy ze 
szkołą w sferze działań proeko-
logicznych zapowiedział również 
przedstawiciel Koła Łowickiego 
„Partyzant”, Adam Kalinowski, 
który podczas otwarcia ekopra-
cowni przekazał dwa albumy wy-
dane z okazji tegorocznego 70-le-
cia koła. – My już od pewnego 
czasu współpracujemy ze szkoła-
mi, nie tylko z placówką w Koź-
lu, ale również z Zespołem Szkół 
w Szczawinie, gdzie dołożyliśmy 
się na przykład do budowy Cha-
ty Tradycji. Do otwartej właśnie 
ekopracowni w Koźlu na pewno, 
w porozumieniu z jej opiekunką, 
postaramy się dokupić niektóre 
potrzebne jeszcze rzeczy – powie-
dział nam Adam Kalinowski.

W Koźlu można było prze-
konać się, że ekopracownie po-
dobają się nie tylko dzieciom. 
Po oficjalnym przecięciu wstę-
gi w okular mikroskopu chętnie 
zerknął i burmistrz Andrzej Jan-
kowski, i inspektor ds. oświaty 
UM-G Stryków Aneta Trzepoc-
ka. Uczniowie mieli niemałą fraj-
dę z podsuwania dorosłym coraz 
to nowych preparatów. Wszystko 
to w scenerii Strugi Dobieszkow-
skiej, którą wybrano na motyw 
fototapety zdobiącej ekopracow-
nię. Pokaz nowych edukacyjnych 
nabytków zakończył poczęstunek 
przygotowany przez Radę Rodzi-
ców.  ljs

krzysztof miller, Paweł Solarski, Natalia Gabara i magdalena Goździk oglądają strukturę unerwienia liści.   
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Porządki przy pomniku. uczniowie wzięli na siebie obowiązek dbania o porządek w tym miejscu, by uczcić 
pamięć zamordowanych w 1944 r. mieszkańców miasta i gminy Głowno. 
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Pełna kadencja dla dyrektor
ZSP w Mąkolicach

dokończenie ze str. 4
Równie ważny jest powrót spo-

koju, jako gwarancja bezpieczeń-
stwa dzieci: – Będziemy spokojni, 
że nasze dzieci będą czuć się do-
brze i bezpiecznie w szkole, tak 
jak do tej pory. Akcja zbierania 
podpisów w sprawie pani dyrektor 
ruszyła już we wrześniu, niedłu-
go po tym, jak okazało się, że wójt 
powierzył Wioletcie Przyżyc-
kiej funkcję tylko na rok. Inicja-
tywa wyszła od samych rodziców 
uczniów, którzy osobiście zwraca-
li się w tej sprawie do przewodni-
czącej Rady. W zbieranie podpi-
sów włączyli się zarówno rodzice 
z rady, jak i mieszkańcy wsi, nie-
posiadający dzieci w wieku szkol-
nym, lecz znający sprawę i chcą-
cy pomóc dyrektorce. Ostatecznie 
pismo, sygnowane przez 280 osób 
z Mąkolic I i II oraz Woli Mąkol-
skiej i Jasionny (jak również rodzi-
ców uczniów ZSP spoza jego ob-
wodu szkolnego, czyli z Witowa 
w gm. Piątek) trafi ło na biurko 
wójta Marka Jóźwiaka w środę 21 
października. 

radny: mówiono 
o likwidacji szkoły
W naszej rozmowie z przewod-

niczącą i wiceprzewodniczącą 
Rady Rodziców ZSP w Makoli-
cach uczestniczył także inny czło-
nek tego gremium, a zarazem rad-
ny gminny Piotr Kałuża, który nie 
chce wypowiadać się nad zasad-
nością oddolnej inicjatywy, lecz 
krytycznie ocenia jej przygoto-
wanie formalne: – Jeszcze zanim 
zaczęto zbierać podpisy, powinno 
odbyć się zebranie całej Rady Ro-
dziców, na którym przegłosowali-
byśmy, czy taką inicjatywę podej-
mować czy nie i jaka powinna być 
treść pisma. Takie zebranie się nie 

odbyło, dlatego uważam za nie-
właściwe, że przedstawiono treść 
pisma jako stanowisko rady – ar-
gumentuje i dodaje, że on o całej 
akcji dowiedział się późno, nikt 
też z osób zbierających podpisy 
nie trafi ł do jego domu, a od sąsia-
dów słyszał, że podczas zbierania 
podpisów sugerowano ludziom, 
że roczne powierzenie funkcji 
dyrektorce jest równoznaczne 
z planami wójta dotyczącymi li-
kwidacji szkoły, co w kontekście 
czynionych w niej od lat inwe-
stycji jest oczywistym absurdem. 
Zdaniem radnego, było to wpro-
wadzanie ludzi w błąd. – To nie-
możliwe! – odpowiada Agnieszka 
Dałek i dodaje: – Do każdej listy 
załączone było pismo przewodnie 
z opisem sytuacji i tego, dlaczego 
wnioskujemy o pełną kadencję. 
Nie było mowy o likwidacji szko-
ły, ale może nie każdy spoglądał 
i czytał to pismo, tylko sobie do-
powiedział, co chciał.

do kogo udało 
się dotrzeć
W sprawie zarzutu o brak spo-

tkania i przedyskutowania kształ-
tu wniosku na forum całej rady 

rodziców przewodnicząca Rady 
Rodziców odpowiada, że nie ma 
ona kontaktów do wszystkich 
członków i nie miała możliwo-
ści powiadomienia ich osobiście. 
Mówi, że chociaż akcja zawiąza-
na została spontanicznie, to trwała 
dwa miesiące i każdy, kto chciał, 
mógł się do niej dołączyć. Podkre-
śla, że Piotr Kałuża jest jedynym 
rodzicem z rady, który zgłosił ja-
kiekolwiek zastrzeżenia. Trójki 
klasowe były o wszystkim poin-
formowane, niemniej listę kontak-
tową do wszystkich członków 
rady zamierza stworzyć. Teraz 
najważniejsze, żeby rada pedago-
giczna zintegrowała się, żeby na-
uczyciele zachowali dla siebie sza-
cunek i robili to, co do nich należy, 
czyli jak najlepiej uczyli dzieci.

– Pani dyrektor kierowała szko-
łą przez 10 lat, nigdy nie było 
u nas narkotyków, awantur i po-
dobnych problemów. Chcemy, 
żeby tak było nadal i Wiolet-
ta Przyżycka nam to gwarantuje. 
A dzieci po prostu ją uwielbiają – 
podsumowują Agnieszka Dałek 
i Ryszarda Pakuła. Radny Piotr 
Kałuża nie chce wypowiadać 
się, czy podpisałby się pod wnio-
skiem, czy nie. Wstrzymuje się 
też od oceny słuszności powie-
rzenia dyrektorce stanowiska na 
5 lat. Osobiście nie ma zastrzeżeń 
do niej, jej brata ani bratowej, na-
tomiast, jego zdaniem, nie powin-
no być tak, że brat z siostrą pracują 
razem, bo np. w Państwowej Stra-
ży Pożarnej, gdzie sam jest zatrud-
niony, dwóch braci nie może pra-
cować na jednej zmianie. Sam, 
jako były uczeń Wioletty Przyżyc-
kiej, zgadza się jednak z ujętym 
we wniosku rodziców stwierdze-
niem, iż jest ona osobą bardzo lu-
bianą przez uczniów.  ewr 

Stryków | Przetarg

Blok komunalny 
ma wybudować fi rma 
z Sochaczewa
Aż jedenaście fi rm 
złożyło swoje oferty 
w przetargu na 
wybudowanie 
wielorodzinnego 
bloku komunalnego 
w Strykowie. 
Najkorzystniejszą 
ofertę złożył Zakład 
Remontowo-Budowlany 
„Ella” z Sochaczewa.

Przy wyborze oferty Urząd 
Miasta-Gminy w Strykowie brał 
pod uwagę aspekt cenowy oraz 
proponowaną gwarancję. Decy-
dującą w największym stopniu 
była cena. 

Wybrana oferta Zakładu Re-
montowo-Budowlanego „Ella” 
z Sochaczewa zakładała wybu-
dowanie bloku za 2.985.121,36 
zł brutto oraz 60-miesięczną 
gwarancję. Swoje oferty w prze-
targu złożyły także: „Regess”. 
z Jeleniej Góry (4.096.342,89 
zł brutto, gwarancja 60 miesię-

cy; oferta odrzucona, uznana za 
niekompletną), Przedsiębior-
stwo Produkcyjno-Handlowo-
-Usługowe „Projnad” z Sieradza 
(3.303.877,37 zł brutto, 60 mie-
sięcy gwarancji), „Pro-Fart Inve-
stment” z Łodzi (3.241.353 zł, 48 
miesięcy gwarancji), konsorcjum 
Firmy Budowlano-Handlowej 
„Expol-WZ” z Warszawy (lider) i 
Zakładu Usługowo-Handlowego 
„Wigma” z Płocka (3.422.849,92 
zł, 60 miesięcy gwarancji), PUP 
„Budexpol” z Sierpca (3.633.150 
zł, 60 miesięcy gwarancji), „Mil-
ma” ze Zgierza (3.632.448,52 
zł, 60 miesięcy gwarancji), „Ar-
bud” z Radomia (3.844.474,89 
zł, 60 miesięcy gwarancji), Kor-
poracja Budowlana „Darco” 
z Radomia (3.109.535,61 zł, 72 
miesiące gwarancji), „Ciepłow-
nik Ekoinwestycje” z Plewisk 
(6.010.242,08 zł, 60 miesię-
cy gwarancji) oraz „Rosa-Bud” 
z Radomia (3.963.600 zł, 120 
miesięcy gwarancji). 

Blok wielorodzinny w Stryko-
wie ma zostać wybudowany do 
31 sierpnia 2017 roku.  kl

Głowno | ZhR zaprasza

W sobotę gra miejska
Jeszcze do dzisiaj, czyli do 
czwartku 5 listopada, mogą 
zgłaszać się drużyny chętne 
do wzięcia udziału w grze 
miejskiej zaplanowanej na 
najbliższą sobotę 
7 listopada w Głownie.

Grę już po raz trzeci orga-
nizuje głowieński ZHR w ra-
mach „Tygodnia Patriotyczne-
go”. Uczestnicy zabawy wcielą 
się w uczestników polskich walk 

o niepodległość. W grze starto-
wać mogą patrole składające się 
z od 4 do 8 uczestników. Mogą to 
być zespoły harcerskie, rodzinne, 
koleżeńskie czy szkolne.

Chętni mogą się zgłaszać do 5 
listopada na adres mailowy: gra-
miejskazhr@gmail.com. Podać 
należy nazwę patrolu, jego skład 
i telefon kontaktowy do patrolo-
wego.

Start zabawy o godzinie 11.00 
w sobotę. Koniec gry około go-
dziny 15.00.  kl

Na emeryturze można znaleźć czas na kibicowanie. Dlatego Wiesława Jóźwiak otrzymała od Piotra Kociaka 
szalik Victorii bielawy. 

Gmina Bielawy | Emerytura pani sekretarz

Urząd bez pani sekretarz nie będzie taki sam
Z początkiem listopada wieloletnia sekretarz gminy Bielawy Wiesława Jóźwiak 
przeszła na emeryturę. Wójt, radni, sołtysi i pracownicy Urzędu Gminy uroczyście 
żegnali ją po sesji 28 października. Był toast, tort i gromkie „Sto lat!” na jej cześć. 
Padło wiele wzruszających słów, posypały się wspomnienia...

Z podziękowaniami, kwiatami 
i okolicznościowymi upominka-
mi pospieszyli do pani sekretarz 
radni powiatowi Wojciech Mie-
dzianowski i Jacek Chudy, wójt 
gminy Bielawy Sylwester Kubiń-
ski, przewodniczący Rady Gminy 
Andrzej Zimiński wraz z radnymi, 
sołtysi, dyrektorzy gminnych pla-
cówek oświatowych, urzędnicy. 

– Pani sekretarz ma za sobą 
ogółem 41 lat pracy zawodowej, 
34 lata w samorządzie, w tym 25 
lat na stanowisku sekretarza. To 
ogromne doświadczenie i ogrom-
na życzliwość dla nas. Zawsze 
potrafi ła trudne sytuacje rozwią-
zywać z humorem i werwą. Je-
stem jej za to bardzo wdzięczny. 
Nigdy przez te lata współpracy 
nie zawiodłem się na pani sekre-
tarz i za te wszystkie dobre lata 
serdecznie pani dziękuję! – mó-
wił wójt. 

Sama przyszła emerytka 
swoje przemówienie rozpoczęła 
od dwóch ważnych słów skiero-
wanych do zebranych: dziękuję 
i przepraszam. Dziękowała za lata

wspólnej pracy i dobre porozu-
mienie. Przepraszała, jeśli jakichś 
spraw nie dało się rozwiązać tak, 
jak tego oczekiwano. Zapewniła 
zebranych o swojej sympatii i tro-
sce o gminę. Po życzeniach i po-
dziękowaniach przyszedł czas na 
toast lampką szampana i na tort. 

Ćwierć wieku na 
stanowisku sekretarza 
Swoją karierę zawodową Wie-

sława Jóźwiak rozpoczęła w lu-
tym 1975 r. od pracy w Spółdziel-
ni Kółek Rolniczych. Następnie 
pracowała w Kółkach i Organi-
zacjach Rolniczych. W stanie wo-
jennym, kiedy zlikwidowano te 
struktury, Wiesława Jóźwiak prze-
szła do pracy w Urzędzie Gminy 
Bielawy. 

– W 1990 roku świętej pamię-
ci naczelnik Kazimierz Liberski, 
wspaniały człowiek, powołał mnie 
na stanowisko sekretarza, na któ-
rym pracuję do dnia dzisiejszego 
– powiedziała Wiesława Jóźwiak 
w rozmowie z „Nowym Łowicza-
ninem”. 

Jeśli chodzi o podsumowanie 
swojej pracy w urzędzie, to patrząc 
wstecz pani sekretarz może powie-
dzieć, że jest usatysfakcjonowana 
tym, iż wójt i rada gminy doprowa-
dzili do budowy oświetlenia ulicz-
nego we wszystkich miejscowo-
ściach, o co sama zabiegała.

– Cieszyłam się, że powstał 
piękny ryneczek w Bielawach – to 
jest taka nasza perełka. Sukcesem 
jest sieć szkół. W ogóle cieszę się 
z każdej nowej inwestycji, bo gmi-
na pięknieje i każdego zapraszam 
do jej odwiedzenia – dodaje. 

Pani sekretarz zawsze najbar-
dziej ceniła tych, którzy myślą 
gospodarczo: – Przyjemności są 
potem, najpierw musi być gospo-
darka, ład i porządek – to zawsze 
było moim celem i te zadania zo-
stały spełnione, choć oczywiście, 
gdyby w samorządzie było jesz-
cze więcej pieniędzy, zrobilibyśmy 
jeszcze więcej – mówi. 

W ostatnich miesiącach Urząd 
Gminy Bielawy przeszedł remont, 
o który od lat zabiegała pani sekre-
tarz: – Bardzo mi zależało na tym 

remoncie, walczyłam o niego już 
od 7 czy 6 lat, ale cały czas rozu-
miałam, że jest ciężko, że są inne, 
ważniejsze zadania i tłumaczyłam 
to pracownikom. 

Zapytana o plany na emerytu-
rę, Wiesława Jóźwiak mówi o cze-
kającej ją pracy we własnym go-

spodarstwie i czasie, jaki będzie 
mogła wykorzystać m.in. na od-
wiedziny u wnuków. 

Prywatnie Wiesława Jóźwiak 
najbardziej usatysfakcjonowana 
jest tym, że wspólnie z mężem 
wychowała dzieci na porządnych 
obywateli. Syn jest zawodowym 

strażakiem w randze odpowiada-
jącej majorowi, mieszka i pracuje 
w Częstochowie, a córka jest ab-
solwentką SGGW w Warszawie. 
Spełniona zawodowo i jako mat-
ka Wiesława Jóźwiak życzy sobie 
tego, co teraz najcenniejsze – do-
brego zdrowia.  ewr 

Wioletta PrzyŻycKa
dyrektor zespołu Szkół 
Publicznych im. Adama 
mickiewicza w mąkolicach: 

Ostatnie miesiące nie były dla 
mnie łatwe, dlatego 
z radością przyjęłam 
w ubiegłą środę decyzję 
pana wójta o powierzeniu mi 
stanowiska dyrektora ZSP 
w Mąkolicach na okres 5 
lat. czekanie na tę decyzję 
kosztowało mnie wiele 
emocji i stresów. W tych 
trudnych chwilach mogłam 
liczyć na wsparcie rodziców, 
pracowników szkoły, wielu 
nauczycieli oraz członków 
Rady Gminy, którzy we mnie 
wierzyli. bez tego wsparcia 
byłoby mi o wiele trudniej. 
bardzo zależy mi na tym, aby
wreszcie po wielu 
kontrowersjach i emocjach 
wokół tej sprawy skupić się
wspólnie z radą 
pedagogiczną przede 
wszystkim na pracy, 
realizacji zamierzeń i planów, 
przygotowaniu uczniów do 
sprawdzianu i egzaminu. 
Liczę na dobrą współpracę 
z organem prowadzącym 
i pomoc w realizacji tych 
planów. Mam nadzieję, że 
decyzja pana wójta zakończy 
temat konkursu i pozwoli nam 
normalnie pracować.

E
Lż

b
iE

tA
 W

O
LD

A
N

-R
O

M
A

N
O

W
ic

Z

Nie było mowy 
o likwidacji szkoły, 
ale może nie każdy 
spoglądał i czytał 
to pismo, tylko sobie 
dopowiedział, co chciał.

Agnieszka Dałek
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Piłka nożna | 16. kolejka iV ligi

Stal wreszcie uszczęśliwiła kibiców w Głownie
Głowieńscy piłkarze odnieśli bezcenne 
zwycięstwo na własnym stadionie, wygrywając  
w Głownie pierwszy raz od sierpnia.

stal GłoWNo  4 (3)
PoloNia PiotrKóW trybuNalsKi  3 (1)

Bramki dla Stali: P. ignatowski 2 (5 i 44 min.), Szubert (21 min.) oraz For-
tuna (w 81 min.).

Stal: chrobak – Florczak, M. Suchenek, E. ignatowski, Kret (w 65 min. Klu-
ska) – Knys (43 Nowak), A. Gibała – P. ignatowski (73 Antoni Waśkiewicz), 
Mospinek, Fortuna – Szubert (80 D. tomczyk). trener: Adrian tomczyk, 
Przemysław Gibała.

Debiut w roli trenerów Adria-
na Tomczyka i Przemysława Gi-
bały wypadł pozytywnie. Efekt 
"nowej miotły" zadziałał i w so-
botę, 31 października głownianie 
wygrali swój pierwszy domowy 
mecz od ponad 2 miesięcy, poko-
nując silną Polonię Piotrków Try-
bunalski 4:3.

Pojedynek rozpoczął się zna-
komicie dla gospodarzy. Już  
w 4 min. bramkarza rywali po-
konał Patryk Ignatowski. Go-
spodarze nie cieszyli się jednak 
zbyt długo z prowadzenia, bo-
wiem kilka minut później Po-
lonia za sprawą Adriana Malic-
kiego wyrównała. Był to jedyny 

moment, w którym goście mie-
li powody do radości. Później 
było już tylko gorzej. Najpierw 
na 2:1 dla Stali podwyższył naj-
lepszy strzelec Głowna Przemy-
sław Szubert, po czym drugą 
żółtą kartkę i w konsekwencji 
czerwoną ukarany został Karol 
Kowalczyk. Jeszcze przed prze-
rwą głownianie udokumentowa-
li przewagę kolejnym trafieniem. 
W 44 min. do siatki po raz dru-
gi trafił Patryk Ignatowski. Stal 
była więc w komfortowej sytu-

acji przed drugą połową, ale na-
uczeni tendencją głownian do 
wypuszczania zwycięstwa z rąk, 
kibice miejscowych powstrzy-
mywali się przed nadmiernym 
hurraoptymizmem.

W drugiej odsłonie wynik 
dość długo nie ulegał zmianie. 
Czas działał jednak na korzyść 
Stali, ale w 70 min. serca głow-
nian zaczęły bić mocniej. Jakub 
Paprocki zmienił rezultat na 3:2 
i goście wrócili do gry. Na szczę-
ście czarny scenariusz, który 

sprawdził się niejednokrotne już 
w tym sezonie tym razem nie 
doczekał się realizacji. Na 4:2 
podwyższył w 82 min. Damian 
Fortuna i nawet trafienie w koń-
cówce z rzutu karnego dla Po-
lonii nie odebrało już gospoda-
rzom arcyważnego zwycięstwa. 
Na dodatek w doliczonym cza-
sie gry gracz gości po raz dru-
gi otrzymał czerwoną kartkę.  
W sumie sędzia aż piętnasto-
krotnie wyciągał kartki na sta-
dionie przy ul. Kopernika 37  
w Głownie.

Podopieczni debiutujących na 
ławce trenerskiej Adriana Tom-
czyka i Przemysława Gibały po 
objęciu stanowiska otrzymali 
od zarządu cel zdobycia 5 pkt.  
w czterech ostatnich spotka-
niach. Wobec rywali z jaki-
mi głownianie mieli się zmie-
rzyć było to zadanie dość 
trudne. Pierwszy krok Stal już 
wykonała, a o kolejny powalczy 
w najbliższą sobotę, 7 listopada 
o godz. 14:00 w meczu przeciw-
ko miejscowej Pilicy.  wp

Damian Fortuna (przy piłce) zdobył jedną z bramek dla Stali w meczu z Polonią. Po transferze z ekipy 
Zjednoczonych głownianin jest jednym z najważniejszych graczy ekipy z ul. Kopernika 37.

W meczu Stali z Polonią sędzia często musiał sięgać do kieszonki. 
W całym spotkaniu arbiter w sumie pokazał aż 15 kartek.

był to jedyny moment, 
w którym goście mieli 
powody do radości, 
bowiem później  
na boisku cieszyli się 
już tylko głownianie.

Debiut w roli trenerów 
zaliczyli Adrian 
tomczyk i Przemysław 
Gibała. Stal pod 
ich wodzą odniosła 
pierwsze zwycięstwo.

tenis stołowy | 4. kolejka ii ŁLtSAiW

GOK Rzgów zbyt mocny dla Koźla, beniaminek przegrywa po raz drugi
Zawodnicy LUKS-u prowadzeni  
przez Macieja Markiewicza tym razem  
musieli uznać wyższość rywali.

luKs Koźle  2
GoK rzGóW  8

Punkty dla koźla: tomasz Wieteska – 2 pkt., Adrian Podolski – 0 pkt., 
Wojciech Wlazło – 0 pkt., Dominik Pietrasiak – 0 pkt. oraz debel Podolski/
Wieteska – 0 pkt.

Pojedynki w meczu LukS koźle – GOk Rzgów przedstawiały się nastę-
pująco: 1.) Podolski – Dziubecki 0:3, 2.) Wieteska – Zimoń 3:0, 3.) Wlazło 
– Rechciński 0:3, 4.) Podolski/Wieteska – Dziubecki/Rechciński 0:3, 5.) 
Wieteska – Dziubecki 0:3, 6.) Podolski – Rechciński 1:3, 7.) Wlazło – Zi-
moń 1:3, 8.) Wieteska – Rechciński 3:1, 9.) Pietrasiak – Dziubecki 0:3, 10.) 
Podolski – Zimoń 0:3.

Beniaminek rozgrywek II 
Łódzkiej Ligi Tenisa Stołowego 
Amatorów i Weteranów od po-
czątku sezonu nie ma lekko. Po 
kilku tłustych w sukcesy latach 
tenisiści stołowi LUKS-u Koźle 
w końcu trafili na godnych sie-
bie rywali. W miniony piątek, 30 
października w sali Szkoły Pod-
stawowej w Koźlu podopiecz-
ni Macieja Markiewicza ulegli 
jednemu z faworytów ligi GOK 
Rzgów 2:8.

LUKS ma w tym sezonie 
ciężkie zadanie. Z jednej stro-
ny od znakomitego beniamin-
ka, który przez trzy lata z rzędu 

piął się w górę ligowej hierarchii 
wymaga się zawojowania kolej-
nych rozgrywek, ale z drugiej 
strony w końcu musiał nadejść 
moment, gdy LUKS zostanie 
zatrzymany. Wydaje się, że ten 
moment nadszedł i w II ŁLTSA-
iW zawodnicy z Koźla mogą za-
grzać miejsca na dłużej, bowiem 
o mistrzostwo będzie w tym 
roku bardzo ciężko, ale i spadek 
drużynie Macieja Markiewicza 
raczej nie grozi.

Utalentowani zawodnicy 
Koźla zmierzyli się z bardzo 
trudnym rywalem ze Rzgowa.  
W ekipie gości nie do zatrzyma-

nia był Tomasz Dziubecki, któ-
ry nie stracił w Koźlu nawet seta. 
Po stronie gospodarzy błyszczał 
Tomasz Wieteska, który oprócz 
porażki z Dziubeckim zanoto-
wał dwa zwycięstwa. Pozostali 
tenisiści stołowi LUKS-u mu-
sieli przełknąć gorycz poraż-
ki. Ani jeden z najlepszych za-
wodników poprzedniego sezonu 
III ligi Adrian Podolski, ani tak-

że nowo sprowadzeni Wojciech 
Wlazło i Dominik Pietrasiak nie 
byli w stanie zatrzymać rzgo-
wian. Ostatecznie GOK wygrał 
z LUKS-em bardzo pewnie i 
wskoczył na pozycję wicelidera. 
LUKS z jednym meczem mniej 
zajmuje odległe 12. miejsce, ale 
w razie zwycięstwa w zaległym 
spotkaniu może awansować na-
wet na 7. pozycję. Zawodników 

Koźla z pewnością stać na górną 
połowę tabeli. Liderem jest Pa-
łac Młodzieży I, który jako jedy-
ny odniósł komplet zwycięstw.

W kolejnym spotkaniu pod-
opieczni Macieja Markiewi-
cza zmierzą się na wyjeździe z 
silnym Sobmar. Początek tego 
spotkania zaplanowano w sali 
Wydziału Chemii Uniwersyte-
tu Łódzkiego przy ul. Tamka 12 

już w najbliższy piątek, 6 listo-
pada o godz. 17:30.  wp

n 4. kolejka: Aristo Jeans – Sob-
mar 3:7, GOK Lutomiersk – Zapał 
5:5, Korad – Jupsport ii 5:5, LuKS 
Koźle – GOK Rzgów 2:8, Pałac 
Młodzieży i – Pałac Młodzieży ii 
10:0, tG Sokół ii Zgierz – tbS Pie-
karnia (przełożony), uniwersytet 
Medyczny – Zarten 6:4.

1. Pałac Młodzieży i 4 12 33-7

2. GOK Rzgów 4 10 26-14

3. uniwersytet Medyczny 4 10 24-16

4. Sobmar 4 9 23-17

5. Zapał 4 9 21-19

6. Pałac Młodzieży ii 4 9 19-21

7. GOK Lutomiersk 4 7 20-20

8. tbS Piekarnia 3 7 17-13

9. Korad 4 7 17-23

10. Aristo Jeans 4 6 17-23

11. Jupsport ii 3 6 12-18

12. LukS koźle 3 5 13-17

13. Zarten 4 4 12-28

14. tG Sokół ii Zgierz 3 3 6-24

n Następna, 5. kolejka odbę-
dzie się w dniach 2-6 listopada: 
GOK Rzgów – Korad, Jupsport ii 
– uniwersytet Medyczny w Łodzi, 
Pałac Młodzieży ii – Aristo Jeans, 
Sobmar Łódź– LuKS Koźle, tbS 
Piekarnia – Pałac Młodzieży i, tG 
Sokół ii Zgierz – GOK Lutomiersk, 
Zarten – Zapał.

Przy stole zawodnik LukS-u koźle Adrian Podolski – jeden z najlepszych tenisistów stołowych w ŁLtSAiW.
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koszykówka | i Liga cNbA, gr. b

Trzy zwycięstwa BKS Lalalilo Bratoszewice
Zawodnicy Bratoszewic świetnie rozpoczęli  
nowy sezon w największej amatorskiej lidze 
koszykówki w województwie.

Od początku października 
w łódzkiej hali Społem przy ul. 
Północnej ruszyły rozgrywki  
I ligi Centralnego Nurtu Baske-
tu Amatorskiego. Świetny start 
sezonu zanotowali koszykarze 
Bratoszewickiego Klubu Sporto-
wego, którzy wygrali trzy mecze 
z rzędu.

W pierwszym spotkaniu BKS 
Lalalilo zmierzył się z Los Par-
kiet Cykliners. Przez całe spotka-
nie walka była wyrównana, ale w 
każdej kwarcie nieznaczną prze-
wagę mieli bratoszewiczanie. 
BKS systematycznie powiększał 
swój dorobek i ostatecznie wy-
grał 43:34. Klasą dla siebie był 
Marcin Rydlewski, który zdobył 
aż 27 pkt., notując 66,7 % sku-
teczności z gry, a także zaliczył  
3 z 4 rzutów za 3 pkt.

Kolejny pojedynek był jeszcze 
bardziej wyrównany. W 2. kolej-
ce BKS podejmował ŁDZ Heat. 
Do ostatnich minut ważyły się 
losy spotkania. Gdy wydawało 
się, że koszykarze Bratoszewic 
zdominują rywala, ten ruszył do 
odrabiania strat i przed ostatnią 

kwartą mieliśmy wynik 22:23 dla 
BKS. Na szczęście w końców-
ce Lalalilo nie dał wygraną i po-
większył przewagę. Do zwycię-
stwa 36:31 graczy Bratoszewic 
poprowadzili Marcin Rydlewski 
i Michał Chojnacki.

Kolejne spotkanie było bardzo 
nerwowe dla zawodników Brato-
szewic. Przyznać jednak trzeba, 
że koszykarze BKS sami sobie 
zgotowali taki los. Przez pierwsze 
trzy kwarty gracze Lalalilo zdo-
minowali rywalizację w meczu 
z Diversio, ale w ostatniej odsło-
nie coś zacięło się w grze Brato-
szewic. Z ogromnej 20 pkt. prze-
wagi zrobiło się na koniec tylko 5 
pkt. więcej, ale na szczęście BKS 
zdołał dowieźć prowadzenie do 
końca i wygrać. Cała drużyna w 
równym stopniu zapracowała na 
ten sukces, a liderem jak w każ-
dym z dotychczasowych spotkań 
Lalalilo był Marcin Rydlewski.

Kolejne spotkanie z udziałem 
BKS odbyło się już po zamknię-
ciu tego wydania Wieści. Po 
trzech kolejkach koszykarze Bra-
toszewic z kompletem punktów 

zajmują pozycję wicelidera gr. B 
I Ligi Centralnego Nurtu Basketu 
Amatorskiego.  wp

n BkS Lalalilo Bratoszewice – 
Los Parkiet Cykliners 43:34 
(13:11, 13:10, 8:4, 9:9). 

BkS Lalalilo: M. Rydlewski – 27 
pkt., M. chojnacki – 8, A. Ruta – 6, 
b. Rogowski – 1, R. Pieczynia – 1, 
M. Murawski – 0.

n ŁDz Heat – BkS Lalalilo Bra-
toszewice 31:36 (4:7, 9:10, 9:6, 
9:13). 

BkS Lalalilo: M. Rydlewski – 15 
pkt., M. chojnacki – 10, M. Muraw-
ski – 4, A. Ruta – 4, R. Pieczynia 
– 3, P. Śliwkiewicz – 0.

n BkS Lalalilo Bratoszewice – 
Diversio 54:49 (16:6, 18:14, 14:8, 
6:21). 

BkS Lalalilo: M. Rydlewski – 14 
pkt., M. chojnacki – 9, M. Muraw-
ski – 9, P. Śliwkiewicz – 9, A. Ruta 
– 7, R. Pieczynia – 6.

n 1. kolejka: bKS Lalalilo bratosze-
wice – Los Parkiet cykliners 43:34, 
Diversio – Dipol.tv 41:40, Gromar 

bad boys – Polska Organizacja 
Sportowa 61:27, Zimna Zalewajka 
– ŁDZ heat 51:26.

n 2. kolejka: Diversio – Zimna 
Zalewajka 39:36, Dipol.tv – Polska 
Organizacja Sportowa 41:50, Los 
Parkiet cykliners – Gromar bad 
boys 26:64, ŁDZ heat – bKS Lala-
lilo bratoszewice 31:36.

n 3. kolejka: bKS Lalalilo brato-
szewice – Diversio 54:49, Polska 
Organizacja Sportowa – Los Par-
kiet cykliners 43:37, Zimna Zale-
wajka – Dipol.tv 42:43, Gromar 
bad boys – ŁDZ heat 55:44.

1. Gromar bad boys 3 6 180:97

2. Lalalilo Bratoszewice 3 6 133:114

3. Diversio 3 5 129:130

4. Polska Org. Sportowa 3 5 120:139

5. Zimna Zalewajka 3 4 129:108

6. Dipol.tv 3 4 124:133

7. ŁDZ heat 3 3 101:142

8. Los Parkiet cykliners 3 3 97:150

n Następna, 4. kolejka odbędzie 
się w dniach 3-5 listopada: Diver-
sio – Gromar bad boys, ŁDZ heat 
– Polska Organizacja Sportowa, 
Dipol.tv – Los Parkiet cykliners, 
Zimna Zalewajka – bKS Lalalilo 
bratoszewice.

Piłka nożna | 16. kolejka iV ligi

Stal i Zjednoczeni wyżej w tabeli
Kolejny tydzień 
zmagań w IV lidze 
dla Stali Głowno 
i Zjednoczonych 
Stryków okazał się 
szczęśliwy. Obie 
drużyny wygrały swoje 
spotkania i zanotowały 
nieznaczny awans  
w tabeli.

Głownianie po emocjonującym 
spotkaniu pokonali u siebie wy-
żej notowaną Polonię Piotrków 
Trybunalski 4:3. Już bez trenera 
Marka Pawlaka na ławce piłkarze 
Stali odnieśli pierwsze domowe 
zwycięstwo od 29 sierpnia, gdy 
w ramach 4. kolejki pokonali 2:1 
Zjednoczonych Bełchatów. Sy-
tuacja Głowna wciąż nie jest jed-
nak dobra, bowiem Stal zajmuje 
dopiero 17. miejsce w tabeli. Teo-
retycznie łatwiejsze zadanie mieli 
strykowianie. Podopieczni trenera 
Tomasza Szcześniaka musieli na 
własnym boisku stawić czoła sła-
bo grającemu Zawiszy Pajęczno. 

Mimo nie najlepszej postawy 
Zjednoczeni wygrali 2:0 i przesu-
nęli się na 8. miejsce w rozgryw-

kach. Liderem tabeli pozostaje KS 
Paradyż. Niesamowitą formę pre-
zentują podopieczni trenera Zbi-
gniewa Podsiebierskiego, którzy 
w 16 dotychczasowych spotka-
niach wygrali aż 13 razy. Za ple-
cami paradyżan są dwa zespoły z 
Bełchatowa: rezerwy GKS oraz 
Zjednoczeni. Dopiero na 4. miej-
scu jest jeden z głównych fawory-
tów do mistrzostwa RTS Widzew 
Łódź, który ma już sporą stratę do 
lidera – 12 pkt., ale też jedno spo-
tkanie rozegrane mniej. Na sza-
rym końcu z kolei plasuje się Ma-
zovia Rawa Mazowiecka, która po 
porażce z Zawiszą Rzgów 1:3 z 
dorobkiem 10 pkt. ma nikłe szan-
se na utrzymanie.  wp

n 16. kolejka: Jutrzenka Warta – 
Astoria Szczerców 2:0, Włókniarz 
Zelów – GKS ii bełchatów 0:4, 
Andrespolia Wiśniowa Góra – RtS 
Widzew Łódź 0:2, Orzeł Nieborów 
– Pilica Przedbórz 1:0, Zjednocze-
ni Stryków – Zawisza Pajęczno 2:0, 
LKS Rosanów – KS Paradyż 0:2, 
Stal Głowno – Polonia Piotrków 
trybunalski 4:3, Zjednoczeni beł-
chatów – Omega Kleszczów 1:0, 
Mazovia Rawa Mazowiecka – Za-
wisza Rzgów 1:3, boruta Zgierz – 
Mechanik Radomsko 1:2.

1. KS Paradyż 16 40 41-14

2. GKS ii bełchatów 16 36 41-13

3. Zjednoczeni bełchatów 16 32 31-23

4. RtS Widzew Łódź 15 28 21-9

5. Pilica Przedbórz 16 26 22-15

6. Jutrzenka Warta 16 26 20-14

7. Polonia Piotrków tryb. 15 25 29-22

8. zjednoczeni Stryków 16 24 19-25

9. Omega Kleszczów 16 23 28-23

10. Włókniarz Zelów 16 22 23-27

11. Andrespolia Wiś. Góra  16 20 21-29

12. Orzeł Nieborów 16 20 28-35

13. LKS Rosanów 16 19 19-27

14. Astoria Szczerców 16 18 17-19

15. Mechanik Radomsko 16 18 27-37

16. Zawisza Rzgów 16 17 32-33

17. Stal Głowno  16 16 28-43

18. boruta Zgierz 16 15 14-22

19. Zawisza Pajęczno 16 15 13-24

20. Mazovia Rawa Maz. 16 10 18-38

n Następna, 17. kolejka odbę-
dzie się w dniach 7-8 listopada: 
RtS Widzew Łódź – Zjednoczeni 
Stryków, GKS ii bełchatów – Orzeł 
Nieborów, Astoria Szczerców – 
Zjednoczeni bełchatów, Mechanik 
Radomsko – Włókniarz Zelów, Po-
lonia Piotrków trybunalski – LKS 
Rosanów, KS Paradyż – Jutrzenka 
Warta, Omega Kleszczów – Ma-
zovia Rawa Mazowiecka, Zawisza 
Rzgów – Andrespolia Wiśniowa 
Góra, Zawisza Pajęczno – boru-
ta Zgierz, Pilica Przedbórz – Stal 
Głowno.

kolarstwo | Mtb

Dzień Niepodległości na rowerze
Zgodnie z tradycją zamierzają spędzić Dzień Niepodległości 
11 listopada miłośnicy kolarstwa ze Strykowa. W najbliższą 
środę od godz. 10:00 na terenie rekreacyjnym przy plaży nad 
zalewem zorganizowany zostanie wyścig kolarski MTB dla 
dzieci i młodzieży. Do wygrania nagrody rzeczowe i medale 
dla najlepszych uczestników.

Organizatorem zawodów jest 
Andrzej Pożarlik przy współ-
pracy z LUKS Dwójką Stryków  
i OKiR Stryków. Impreza w Dniu 
Niepodległości to nie nowość dla 
strykowskich kolarzy. Od począt-
ku istnienia klub LUKS Dwójka 
aktywnie uczestniczy w wszel-
kiego rodzaju imprezach kolar-
skich na terenie województwa. 
Tym razem strykowianie posta-
nowili wyjść z inicjatywą dla 
mieszkańców Gminy, choć i w 
tym przypadku nie będzie to pre-
mierowa impreza. Kilka lat temu 

teren nad strykowskim zalewem 
także został zdominowany przez 
cyklistów. Impreza rozegrana zo-
stanie w kilku kategoriach wie-
kowych. Zapisy ruszą od godz. 
10:00, a pierwsze starty zawodni-
ków zaplanowano na godz. 11:00. 
Zawody kierowane są przede 
wszystkim dla dzieci i młodzie-
ży, więc tutaj przede wszystkim 
organizatorzy kierowali swo-
ją uwagę przy podziale wieko-
wym. Wśród najmłodszych wy-
startuje 5 grup w przedziałach: 
4-6 lat, 7-9 lat, 10-12 lat, 13-14 

lat oraz 15-17 lat. Przewidziana 
jest również kategoria open 18 lat  
i więcej, by zrobić ukłon w stronę 
starszych uczestników imprezy. 
Każda grupa będzie miała inny 
dystans do pokonania i różny po-
ziom trudności trasy. Dla najlep-
szych organizatorzy przewidzieli 
medale i nagrody rzeczowe.  wp

zawodnik BkS Lalalilo Bratoszewice marcin Rydlewski (przy piłce) 
prezentuje w kolejnej edycji i Ligi cNbA nadzwyczajną formę.

młodzi zawodnicy ze Szkółki kolarskiej Strykowa także planują na sportowo uczcić Dzień Niepodległości.

Sebastian Balcerek (z lewej) to jeden z filarów Zjednoczonych Stryków.

Liderem tabeli 
pozostaje  
KS Paradyż,  
który w 16 
dotychczasowych 
spotkaniach odniósł 
aż 13 zwycięstw.

impreza rozegrana 
zostanie w kilku 
kategoriach 
wiekowych od 4  
do 17 lat oraz open 
powyżej 18 lat.
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PROGNOzA POGODy | 5.11.2015 – 11.11.2015

SytuACJA SyNOPtyCzNA:
Pogodę kształtuje układ wyżowy.  
Napływa wilgotna masa powietrza.

CzWARtek – Piątek:
Pochmurno, ale bez opadów. 
Widzialność umiarkowana, zamglenia, 
początkowo słaba mgły.
Wiatr południowy i południowo-wschodni,  
słaby, 1-4 m/s.
temp. max w dzień: + 7 st. c do + 9 st. c.
temp. min w nocy: + 4 st. c do + 2 st. c.

SOBOtA – NieDzieLA:
Zachmurzenie duże, okresami umiarkowane, 
lokalnie możliwy słaby opad deszczu. 
Widzialność umiarkowana, zamglenia.
Wiatr południowo-zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
temp. max w dzień: + 12 st. c do + 14 st. c.
temp. min w nocy: + 7 st. c do + 5 st. c.

PONieDziAŁek – WtORek – ŚRODA:
Zachmurzenie duże, okresami umiarkowane, 
miejscami opady deszczu. 
Widzialność umiarkowana, zamglenia.
Wiatr południowo-zachodni,  
słaby i umiarkowany, 3-7 m/s.
temp. max w dzień: + 11 st. c do + 13 st. c.
temp. min w nocy: + 7 st. c do + 5 st. c.

biuRO MEtEOROLOGicZNE cuMuLuS

PROGNOzA BiOmeteOROLOGiCzNA 
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. Osłabiona sprawność 
psychofizyczna i fizyczna.

tenis stołowy | iV liga ŁOZtS

Polonia zaczęła sezon
Od połowy września 
trwają rozgrywki 
na szczeblu IV Ligi 
Łódzkiego Okręgowego 
Związku Tenisa 
Stołowego. Cztery 
mecze za sobą mają już 
tenisiści stołowi Polonii 
Niesułków, którzy  
do tej pory zgromadzili  
na swoim koncie 3 pkt.

Niesułkowianie zaczęli sezon 
od porażki w wyjazdowym spo-
tkaniu z GUKS Gorzkowice 0:10. 
Tak wysokie zwycięstwo gospo-
darzy nie może jednak dziwić, bo-
wiem GUKS jest jedną z najlep-
szych drużyn ligi i obecnie plasuje 
się na 2. miejscu. 

Dwukrotnie bliski szczęścia 
wywalczenia choćby punktu był 
Wojciech Wlazło, ale jego poje-
dynki kończyły się nieznaczny-
mi porażkami 2:3. Ponadto w tym 
spotkaniu wystąpili Dominik Pie-
trasiak, Michał Kumidaj oraz de-
bel Pietrasiak/Wlazło i Kumidaj/
Grzelak.

Znacznie lepiej poszło graczom 
Polonii w dwóch kolejnych spo-
tkaniach. Do składu Niesułkowa 
powrócili Krzysztof Prusinowski 
i Krzysztof Mirys. Głównie dzię-
ki temu pierwszemu w ramach  
2. kolejki Polonia zremisowała we 
własnej sali z MLUKS II Brzezi-
ny 5:5.

Wraz z początkiem paździer-
nika przyszło pierwsze zwycię-
stwo niesułkowian w tym sezo-
nie. Gracze Polonii w ramach  
3. kolejki zmierzyli się na wyjeź-
dzie z WKS Prosną Wieruszów. 
Przy pierwszym stole toczyła się 
wyrównana gra, ale Wojciech 
Wlazło i Dominik Pietrasiak 
swoimi indywidualnymi zwy-
cięstwami zdołali wyprowadzić 
gości na prowadzenie 3:2. Przy 
drugim stole brylowali Krzysz-
tof Prusinowski, Michał Kumi-
daj oraz debel Prusinowski/Do-
minik Pietrasiak, dzięki którym 
Polonia odniosła przekonują-

ce zwycięstwo 3:7. Czwarta ko-
lejka okazała się pechowa dla 
graczy Polonii. Niesułkowianie 
zmierzyli się w Łodzi z miejsco-
wą Jedynką i niestety przegrali 
8:2. Jedyne dwa punkty zdobył 
dla gości Krzysztof Prusinowski, 
który w dwóch pięciosetowych 
pojedynkach pokonał Krzyszto-
fa Kamińskiego i Artura Front-
czaka.

Kolejne spotkania z udziałem 
tenisistów stołowych z Niesułko-
wa zaplanowano na 21-22 listo-
pada. Niesułkowianie najpierw 
zmierzą się u siebie w sali Domu 
Kultury z ostatnim w rozgryw-
kach LUKS Start II Przygłów,  
a dzień później w niedzielę po-
dejmą na wyjeździe piąty LKS 
Stomil Remkor II Bełchatów.  wp

n 1. kolejka: MKS Jedynka Łódź 
– MLuKS 5 bełchatów 0:10, 
GLKS Szczerców – uKS GOK 
Zduny 7:3, WKS Prosna Wieru-
szów – LuKS Start ii Przygłów 
8:2, PiKtS Wobistal ii Piotrków 
trybunalski – uLKS Moszczeni-
ca 2:8, MLuKS ii brzeziny – LKS 
Stomil Remkor ii bełchatów 4:6, 
GuKS Gorzkowice – LKS Polo-
nia Niesułków 10:0.

n 2. kolejka: MLuKS 5 bełcha-
tów – uKS GOK Zduny 10:0, LuKS 
Start ii Przygłów – MKS Jedynka 
Łódź 1:9, uLKS Moszczenica – 
GLKS Szczerców 7:3, LKS Stomil 
Remkor ii bełchatów – WKS Pro-
sna Wieruszów 5:5, GuKS Gorzko-
wice – PiKtS Wobistal ii Piotrków 
trybunalski 7:3, LKS Polonia Nie-
sułków – MLuKS ii brzeziny 5:5.

n 3. kolejka: LuKS Start ii Przy-
głów – MLuKS 5 bełchatów 0:10, 
MKS Jedynka Łódź – LKS Stomil 
Remkor ii bełchatów 9:1, uKS 
GOK Zduny – uLKS Moszczeni-
ca 4:6, GLKS Szczerców – GuKS 
Gorzkowice 3:7, WKS Prosna Wie-
ruszów – LKS Polonia Niesułków 
3:7, MLuKS ii brzeziny – PiKtS 
Wobistal ii Piotrków trybunalski 
5:5.

n 4. kolejka: MLuKS 5 bełchatów 
– uLKS Moszczenica 9:1, MKS Je-
dynka Łódź – LKS Polonia Niesuł-
ków 8:2, GuKS Gorzkowice – uKS 
GOK Zduny 8:2, LKS Stomil Rem-
kor ii bełchatów – LuKS Start ii 
Przygłów 9:1, MLuKS ii brzeziny – 
GLKS Szczerców 7:3, PiKtS Wobi-
stal ii Piotrków trybunalski – WKS 
Prosna Wieruszów 10:0.

1. MLuKS 5 bełchatów 4 8 39-1

2. GuKS Gorzkowice 4 8 32-8

3. MKS Jedynka Łódź 4 6 26-14

4. uLKS Moszczenica 4 6 22-18

5. Stomil Remkor ii bełchatów 4 5 21-19

6. MLuKS ii brzeziny 4 4 21-19

7. Wobistal ii Piotrków tryb. 4 3 20-20

8. WKS Prosna Wieruszów 4 3 16-24

9. LkS Polonia Niesułków 4 3 14-26

10. GLKS Szczerców 4 2 16-24

11. uKS GOK Zduny 4 0 9-31

12. LuKS Start ii Przygłów 4 0 4-36

n Następna, 5. i 6. kolejka od-
będzie się w dniach 21-22 li-
stopada: LKS Stomil Remkor ii 
bełchatów – MLuKS 5 bełcha-
tów, PiKtS Wobistal Piotrków 
tryb. – MKS Jedynka Łódź, 
uKS GOK Zduny – MLuKS ii 
brzeziny, Polonia Niesułków – 
Start ii Przygłów, uLKS Mosz-
czenica – GuKS Gorzkowice, 
GLKS Szczerców – WKS Prosna 
Wieruszów, MLuKS 5 bełcha-
tów – GuKS Gorzkowice, MKS 
Jedynka Łódź – GLKS Szczer-
ców, WKS Prosna Wieruszów 
– GOK Zduny, Start ii Przygłów 
– PiKtS Wobistal ii Piotrków 
tryb., MLuKS ii brzeziny – uLKS 
Moszczenica, Stomil Remkor ii 
bełchatów – Polonia Niesułków.

Piłka nożna | 11. kolejka A-klasy, gr. ii

Szczęście SMS-u, 
dramat Gozdowa

Za nami kolejna seria spotkań 
o mistrzostwo A-klasy, gr. II.  
W minionej, 11. kolejce doszło 
do kilku ciekawych rozstrzy-
gnięć i padło mnóstwo bramek. 
W ośmiu spotkaniach tej ligi ki-
bice zobaczyli aż 56 bramek. 
Najwięcej padło w meczu Sar-
nowa z Gozdowem.

Beniaminek A-klasy pro-
wadzony przez Piotra Pożarli-
ka doznał niespotykanej klęski  
w starciu z trzecim LKS Sarnów. 
Gozdowianie przegrali aż 0:14. 
Trudno wytłumaczyć tak wiel-
ką porażkę, bowiem w ostatnich 
spotkaniach Byki spisywały się 
co najmniej przyzwoicie. Je-
śli jednak spojrzeć na pierwszy 
mecz w tym sezonie to piłkarze 
Gozdowa przeżyli już tak duże 
rozczarowanie, gdy przegrali 
0:12 z UKS SMS Łódź.

Lider z kolei miał mnóstwo 
szczęścia w starciu z LKS Ka-
lonką. Po emocjonującym spo-
tkaniu łodzianie wygrali na 
wyjeździe 5:6 i utrzymali prze-
wagę nad kolejnymi drużynami 
z czołówki, które także odniosły 
zwycięstwa. O prym w A-kla-
sie walczą wciąż Zjednoczeni II 
Stryków. Rezerwy prowadzone 
przez grającego trenera Bartosza 
Kluge rozgromiły na wyjeździe 
Orzeł II Parzęczew 1:5 i wciąż 
zajmują wysokie 4. miejsce.

Hokejowe wyniki padły także 
w spotkaniach Huraganu Swę-
dów i Błękitnych Dmosin. Ci 
pierwsi zremisowali u siebie ze 
Sport Perfect Łódź 3:3, nato-
miast podopieczni trenera Dawi-
da Ślązaka nie dali szans ostat-
niej Kobry Leźnicy Wielkiej, 
wygrywając 2:7. Kobra jako je-
dyna drużyna w lidze nie od-
niosła jeszcze ani jednego zwy-
cięstwa i z dorobkiem zaledwie  
2 pkt. jest bezsprzecznie najsłab-
szym zespołem w rozgrywkach 
A-klasy, gr. II. wp

n 11. kolejka: huragan Swędów 
– Sport Perfect Łódź 3:3, LKS Dą-
brówka – Orlik Sobień 3:5, boruta 
ii Zgierz – Kotan Ozorków 2:0, 
Kobra Leźnica Wielka – błękitni 
Dmosin 2:7, LKS Kalonka – uKS 
SMS Łódź 5:6, Orzeł ii Parzęczew 
– Zjednoczeni ii Stryków 1:5, LKS 
Sarnów – KS Gozdów 14:0.

1. uKS SMS Łódź 11 28 55-17

2. Orlik Sobień 11 25 25-17

3. LKS Sarnów 11 25 37-12

4. zjednoczeni ii Stryków 11 24 40-16

5. LKS Kalonka 11 21 34-27

6. Błękitni Dmosin 10 19 29-18

7. boruta ii Zgierz 11 19 32-21

8. LKS Dąbrówka 11 14 30-31

9. kS Gozdów 10 13 16-42

10. Orzeł ii Parzęczew 11 8 20-42

11. Sport Perfect Łódź 11 8 20-30

12. Huragan Swędów 11 7 18-34

13. Kotan Ozorków 11 6 15-36

14. Kobra Leźnica Wielka 11 2 14-42

n Następna, 12. kolejka odbę-
dzie się w dniach 7-8 listopada: 
Sport Perfect Łódź – KS Gozdów, 
Zjednoczeni ii Stryków – LKS Sar-
nów, uKS SMS Łódź – Orzeł ii 
Parzęczew, błękitni Dmosin – LKS 
Kalonka, Kotan Ozorków – Kobra 
Leźnica Wielka, Orlik Sobień – bo-
ruta ii Zgierz, huragan Swędów – 
LKS Dąbrówka.

krzysztof Prusinowski (z lewej) walczył przy stole jak lew i kilkukrotnie poprowadził Polonię do zwycięstwa.

zawodnicy Błękitnych Dmosin mają powody do radości. Podopieczni 
trenera Dawida Ślązaka prezentują się coraz lepiej i pną się w górę tabeli.

hokejowe wyniki padły 
także w spotkaniach 
huraganu Swędów  
i błękitnych Dmosin, 
w których strzelono 
łącznie aż 15 bramek.
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Wieści z Głowna i Strykowa
członek Stowarzyszenia Gazet Lokalnych
Edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy Łowiczanin”

WyDAWCA: 
Oficyna Wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
Waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

ReDAkCJA W GŁOWNie: 
ul. Łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: Lilianna Jóźwiak-Staszewska, 
Jakub Lenart, Elżbieta Woldan-Romanowicz,
Wojciech Pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w Łowiczu, 
 e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. Łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w Łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 28, a także przez stronę internetową:  
www.lowiczanin.info

Druk: SEREGNi PRiNtiNG GROuP Sp. z o.o.  
03-796 Warszawa, ul. Rzymska 18a.

Nakład kontrolowany Wieści z Głowna i Strykowa  
2.440 egz. 
Nakład kontrolowany wraz z wydaniem głównym 
(Nowy Łowiczanin): 11.160 egz.

100%
własności polskiej

koszykówka | 1. i 2. kolejka WLK u-14 Mężczyzn, gr. b

Młodzicy GTK Głowno rozpoczęli sezon w lidze wojewódzkiej
Głowieńscy koszykarze do lat 14 rozpoczęli 
tegoroczne rozgrywki ligi wojewódzkiej od dwóch 
porażek. Pod koniec października koszykarze 
Głowieńskiego Towarzystwa Koszykówki rozegrali 
dwa pierwsze spotkania i niestety oba wyraźnie 
przegrali. Rywalami młodych zawodników Głowna 
byli PKK 99 Pabianice i UMKS Księżak Łowicz.

Pierwsze spotkanie głownia-
nie rozegrali na wyjeździe w 
Łowiczu. Miejscowy UMKS 
od początku dominował nad 
GTK w każdej kwarcie. Jedyne 
w ostatniej odsłonie głownianie 
podjęli bardziej wyrównaną wal-
kę i zdobyli 12 pkt. Najwięcej 
w całym meczu – 10, po stronie 
GTK zdobył Karol Kołodziej-
czyk. 

W drugim spotkaniu tym ra-
zem w Głownie zagrał PKK 99 
Pabianice. Po raz kolejny GTK 
nie był w stanie zatrzymać wy-
żej notowanych rywali i przegrał 
wyraźnie 28:101. Po raz kolejny 
po stronie gospodarzy błyszczał 
Karol Kołodziejczyk, który tym 
razem zdobył 14 pkt.

Kolejne spotkania młodzi ko-
szykarze Głowna rozegrają już 

w najbliższą sobotę, 7 listopada 
o godz. 10:00. W Hali Sporto-
wo-Widowiskowej przy ul. An-
dersa 37 stawi się wicelider AZS 
PWSZ II Skierniewice. Wszyst-
kich kibiców zachęcamy do ki-
bicowania młodym zawodnikom 
GTK w ich pierwszych krokach 
koszykarskiej kariery. wp

n umkS księżak Łowicz – Gtk 
Głowno 101:28 (20:9, 27:3, 33:4, 
21:12). 

Gtk: b. białczak – 2 pkt., W. 
Kobacki – 4 pkt., J. bogus, D. 
Podlecki – 5 pkt., K. Oliński, b. 
Matyjasik – 5 pkt., M. Puk, K. Koło-
dziejczyk – 10 pkt., J. Składowski, 
K. Górecki – 2 pkt.

n Gtk Głowno – Pkk 99 Pabia-
nice 16:100 (2:33, 6:27, 2:22, 6:18). 
Gtk: R. balcerak, b. białczak, W. 
Kobacki, O. Koźlik, D. Podlecki, 
K. Oliński, b. Matyjasik – 2 pkt., 
M. Puk, Karol Kołodziejczyk – 14 
pkt., D. Skalski, M. Pietrasiak, K. 
Górecki.

n 1. kolejka: Start Łódź – uMKS 
Księżak Łowicz 61:92, AZS PWSZ 
ii Skierniewice – Esbank Junak ii 
Radomsko 89:21, MKS ósemka 
Skierniewice – ŁKS Szkoła Gor-
tata ii Łódź 42:76, GtK Głowno – 
PKK 99 Pabianice 16:100.

n 2. kolejka: MKS ósemka Skier-
niewice – Esbank Junak ii Ra-
domsko 41:38, uMKS Księżak 
Łowicz– GtK Głowno 101:28, 
PKK 99 Pabianice – ŁKS Szkoła 
Gortata ii Łódź 70:39, AZS PWSZ 
ii Skierniewice – Start Łódź 
63:49.

1. PKK 99 Pabianice 2 4 170:65

2. AZS PWSZ ii Skierniewice 2 4 152:70

3. uMKS Księżak Łowicz 2 4 193:89

4. ŁKS Szkoła Gortata ii Łódź 2 3 125:112

5. ósemka Skierniewice 2 3 83:114

6. Start Łódź 2 2 110:155

7. Esbank Junak ii Radomsko 2 2 59:130

8. Gtk Głowno 2 2 44:201

n Następna, 3. kolejka odbędzie 
się w sobotę, 7 listopada: GtK 
Głowno – AZS PWSZ ii Skiernie-
wice, ŁKS Szkoła Gortata ii Łódź 
– uMKS Księżak Łowicz, MKS 
ósemka Skierniewice – PKK 99 
Pabianice, Start Łódź – Esbank 
Junak ii Radomsko.

tenis stołowy | 4. kolejka iii ŁLtSAiW

Pierwsza porażka głowieńskiego Expandora
Głowieńscy zawodnicy nie utrzymali pozycji 
lidera i wysoko przegrali z łódzkim Kamikaze.

exPaNdor GłoWNo  3
KaMiKaze  7

Punkty dla expandora: Przemysław Przybyłek – 2 pkt., Marcin Kapusta 
– 1 pkt., Paweł Gabryelczyk – 0 pkt. oraz debel M. Kapusta/Przybyłek – 0 
pkt.

Pojedynki w meczu expandor Głowno – kamikaze przedstawiały się 
następująco: 1.) Przybyłek – Olżewski 3:0, 2.) Kapusta – chobot 2:3, 3.) 
Gabryelczyk – Kurzawski 1:3, 4.) Kapusta/Przybyłek – Kurzawski/Kusiński 
2:3, 5.) Kapusta – Olżewski 2:3, 6.) Przybyłek – Kurzawski 1:3, 7.) Gabryel-
czyk – chobot 1:3, 8.) Kapusta – Kusiński 3:0, 9.) Gabryelczyk – Olżewski 
2:3, 10.) Przybyłek – chobot 3:2.

Do kolejnego ligowego poje-
dynku w piątek, 30 października 
głowieńscy tenisiści stołowi przy-
stępowali jako lider rozgrywek III 
Łódzkiej Ligi Tenisa Stołowego 
Amatorów i Weteranów. W ko-
lejnym meczu głownianie nieste-
ty przegrali z łódzkim Kamikaze 
3:7 i spadli na 5. miejsce w tabeli.

W pierwszym pojedynku dnia 
Przemysław Przybyłek pewnie 
pokonał Błażeja Olżewskiego 
3:0. Jak się okazało był to miłe 
złego początki. W późniejszych 
grach przy stole cieszyli się tyl-
ko zawodnicy Kamikaze, choć 
gospodarzom nie można było od-
mówić woli walki. Pechowe po-

rażki 2:3 Marcina Kapusty oraz 
debla w takim samym stosun-
ku przyczyniły się do tego, że 
Expandor już w połowie meczu 
stał na straconej pozycji. Dopiero 
w ósmym pojedynku głownianie 
odczarowali siatkę i po zwycię-
stwie Kapusty nad Rafałem Ku-
sińskim, a później Przybyłka nad 
Wojciechem Chobotem zmniej-
szyli rozmiary porażki na 3:7.

Przegrana sprawiła, że Expan-
dor spadł na 5. miejsce w tabeli, 
ale do pierwszego zespołu Toma 
traci zaledwie 1 pkt. Kolejny po-
jedynek tenisiści stołowi Głowna 
rozegrali na wyjeździe w Kon-
stantynowie Łódzkim przeciwko 

Kanzas. To spotkanie odbyło się 
już po zamknięciu tego wydania 
Wieści i opiszemy je w kolejnym 
numerze.  wp

n 4. kolejka: Expandor Głowno 
– Kamikaze 3:7, KWJ Łódź – Ra-
dar 1955 5:5, Nastal – Porta Wan 
Rąbień 5:5, Polesianka – hunters 
Łódź 6:4, Projekt X – Drewnomik 
6:4, toma – Raven club 9:1, Va-
bank – Kanzas 6:4.

1. toma 4 10 26-14

2. Kamikaze 4 10 24-16

3. Projekt X 4 10 22-18

4. Radar 1955 4 9 21-19

5. expandor Głowno 4 9 20-20

6. Polesianka 4 9 20-20

7. Drewnomik 4 8 21-19

8. Vabank 4 8 20-20

9. Nastal 4 7 21-19

10. KWJ Łódź 4 7 19-21

11. hunters Łódź 4 7 17-23

12. Kanzas 4 6 18-22

13. Porta Wan Rąbień 4 6 18-22

14. Raven club 4 6 13-27

n Następna, 5. kolejka odbędzie 
się w dniach 2-6 listopada: Drewno-
mik – Vabank, Kamikaze – Nastal, 
Kanzas – Expandor Głowno, Porta 
Wan Rąbień – KWJ Łódź, Projekt X 
– Polesianka, Radar 1955 – toma, 
Raven club – hunters Łódź.

zawodnicy głowieńskiego expandora marcin kapusta (z lewej) oraz Przemysław Przybyłek. Duet 
zawodników z Głowna należy do najbardziej doświadczonych debli w iii Łódzkiej Lidze tenisa Stołowego 
Amatorów i Weteranów.

Po końcowym gwizdku koszykarze obu drużyn dziękowali sobie za grę.

koszykarze Gtk Głowno (granatowo-pomarańczowe stroje) nie byli w stanie zatrzymać rówieśników  
z Łowicza, choć żadnemu z głownian nie można odmówić woli walki i zaangażowania.
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Sport
kALeNDARz
imPRez 
SPORtOWyCH

trzy zwycięstwa
BkS Lalalilo
Bratoszewice. str. 37

Stal wreszcie
uszczęśliwiła
kibiców w Głownie. str. 36

Piłka nożna | 16. kolejka iV ligi

Zjednoczeni wygrali, ale nie zachwycili
Zwycięzców się nie sądzi, ale z taką grą 
strykowianie daleko nie zajdą.

zJedNoczeNi stryKóW  2 (0)
zaWisza PaJĘczNo  0 (0)

Dwie bramki dla Strykowa zdobył Marcin Kiwak (72 i 73 min.).

Zjednoczeni: tyburski – Sieczkowski (w 60 min. Majewski), buchowicz, 
Wróblewski, bełdziński – Przybylski, Lenart, Podedworny (80 Ryplewicz), 
Stanisławski (62 chmielewski) – Ziober (70 Kiwak), balcerek. trener: to-
masz Szcześniak.

Piłkarze Strykowa w tym se-
zonie nie zachwycają. Nie mniej 
jednak w sobotnim starciu, 
31 października podopieczni tre-
nera Tomasza Szcześniaka byli 
faworytami w meczu z Zawi-
szą Pajęczno, który gra znacz-
niej poniżej oczekiwań. Stryko-
wianie na szczęście wygrali 2:0, 
choć długo nie potrafi li znaleźć 
recepty na graczy Pajęczna.

W pierwszej odsłonie nie było 
zbyt wielu okazji do sprawdze-

nia umiejętności bramkarzy obu 
drużyn. Zawisza groźnie zaata-
kował w 20 min., ale strzał gło-
wą napastnika gości poszybował 
nad poprzeczką. 

Z kolei ze strony gospoda-
rzy przed szansą w 31 min. sta-
nął Sebastian Balcerek, ale 
w dogodnej sytuacji jego inten-
cje wyczuł bramkarz Zawiszy. 
Do przerwy mieliśmy zatem 
sprawiedliwe 0:0, a sam pojedy-
nek był nudny jak fl aki z olejem.

Po zmianie stron początko-
wo obraz gry wyglądał podob-
nie. Chcąc zmienić wydarzenia 
na boisku trener Szcześniak do-
konywał zmian. I trzeba przyznać 

miał nosa, wprowadzając naj-
pierw na plac gry Wojciecha Ma-
jewskiego, który zamknął dostęp 
coraz groźniej atakującym lewą 
stroną gościom, a później desy-
gnował do gry Marcina Kiwaka. 
Ten drugi wykazał się strzelec-
kim instynktem i w ciągu zaled-
wie 3 min. po wejściu na mura-
wę zdobył dwie bramki. Najpierw 
po dobrej akcji całej drużyny i za-
graniu wzdłuż bramki przez Bal-
cerka, Kiwak z najbliższej odle-
głości trafi ł do siatki. Później ten 
sam zawodnik otrzymał świetne 
podanie i wyszedł sam na sam z 
bramkarzem, podwyższając pro-
wadzenie na 2:0. Po tych golach 
Zjednoczeni do ostatnich minut 

kontrolowali wydarzenia na bo-
isku i nie pozwolili gościom choć-
by na gola honorowego. Trener 
Tomasz Szcześniak mógł z pew-
nością odetchnąć po końcowym 
gwizdku. Zjednoczeni zgarnęli 
3 pkt. w meczu, który mieli wy-
grać, choć być faworytem nie za-
wsze wychodzi strykowianom na 
dobre. Nie mniej jednak gracze 
Strykowa z pewnością będą w lep-
szych humorach przygotowywać 
się do bardzo trudnego i ciekawe-
go pojedynku przeciwko odradza-
jącemu się RTS Widzew Łódź. 
Początek spotkania na stadionie 
przy ul. Milionowej w Łodzi już 
w najbliższą niedzielę, 8 listopa-
da o godz. 11:00.  wp

zawodnik Strykowa tomasz Lenart często przerywał akcje przyjezdnych. Kapitan Zjednoczonych bramki 
co prawda nie zdobył, ale był ważną postacią drużyny w meczu z Zawiszą.

W meczu zjednoczonych (granatowe stroje) z Zawiszą nie brakowało 
walki w powietrzu. Atakuje strykowianin Damian Podedworny (z lewej).

W pierwszej odsłonie 
nie było wielu 
okazji do sprawdzenia 
umiejętności 
bramkarzy 
obu zespołów.

CzWARtek, 5 LiStOPADA:
n godz. 10:00, hala MOSiR przy 
ul. Wschodniej 2 w Zgierzu, igrzy-
ska młodzieży Szkolnej – po-
wiat, piłka ręczna dziewcząt szkół 
podstawowych.

Piątek, 6 LiStOPADA:
n godz. 11:00, basen Wodnik 
w Ozorkowie, imS, Gimnazjada, 
Licealiada – powiat, sztafety pły-
wackie,
n godz. 17:30, sala uniwersyte-
tu Łódzkiego przy ul. tamka 12 
w Łodzi, 5. kolejka ii ŁLtSAiW: 
Sobmar – LuKS Koźle.

SOBOtA, 7 LiStOPADA:
n godz. 10:00, hala przy ul. An-
dersa 37 w Głownie, 3. kolejka 
WLk u-14 mężczyzn, gr. B: GtK 
Głowno – PWSZ ii Skierniewice,
n godz. 14:00, boisko w Łodzi, 12. 
kolejka A-klasy, gr. ii: Sport Per-
fect Łódź – KS Gozdów,
n godz. 14:00, hala Sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, XXii Samorządowy 
turniej Piłki Siatkowej o Puchar 
Rady miejskiej w Głownie.

NieDzieLA, 8 LiStOPADA:
n godz. 11:00, stadion SMS przy 
ul. Milionowej 12 w Łodzi, 17. ko-
lejka iV ligi: RtS Widzew Łódź – 
Zjednoczeni Stryków,
n godz. 11:00, stadion im. Mirosła-
wa Koprowskiego przy ul. brzeziń-
skiej 24 w Strykowie, 12. kolejka 
A-klasy, gr. ii: Zjednoczeni ii Stry-
ków – GLKS Sarnów,
n godz. 11:00, Stadion Stoki przy 
ul. Potokowej w Łodzi, 10. kolej-
ka B-klasy, gr. i: Powstaniec Do-
bra – Ner Łódzki Łódź,
n godz. 13:00, boisko przy 
ul. Głównej 31 w Swędowie, 12. 
kolejka A-klasy, gr. ii: huragan 
Swędów – LKS Dąbrówka,
n godz. 13:45, Stadion Stoki przy 
ul. Potokowej w Łodzi, 10. kolej-
ka B-klasy, gr. ii: Victoria Stoki – 
OSP iskra Głowno,
n godz. 14:00, hala, ul. Waryń-
skiego 22/26 w Aleksandrowie 
Łódzkim, 4. kolejka WLk u-14 
kobiet, gr. B: uKS ii basket Alek-
sandrów Ł. – Alles basket Głowno,
n godz. 14:00, stadion przy ul. 
Rzemieślniczej w Przedborzu, 17. 
kolejka iV ligi: Pilica Przedbórz – 
Stal Głowno,
n godz. 14:00, Stadion Leśny 
w Dmosinie 2, 12. kolejka A-kla-
sy, gr. ii: błękitni – LKS Kalonka,
n godz. 14:00, boisko w Dobiesz-
kowie 66, 10. kolejka B-klasy, gr. 
i: Struga – Sokół Popów.

ŚRODA, 11 LiStOPADA:
n godz. 10:00, teren rekreacyjny 
przy plaży nad zalewem w Stry-
kowie, Wyścig kolarski z okazji 
Dnia Niepodległości dla dzieci 
i młodzieży, Mtb.

Siatkówka | turniej

Samorządowcy zagrają w siatkówkę dla Kasi
W najbliższą sobotę, 7 listopada o godz. 14:00 
w Hali Sportowo-Widowiskowej przy ul. Andersa 
37 w Głownie odbędzie się kolejne niecodzienne 
wydarzenie siatkarskie. Tego dnia bowiem już po raz 
22 zorganizowany zostanie Turniej Piłki Siatkowej 
o Puchar Rady Miejskiej w Głownie.

Do zawodów zgłoszonych zo-
stało 5 drużyn: Samorządy Gmin-
ne z Domaniewic, Bielaw i Głow-
na, Samorząd Miasta Głowno 
oraz Old Boy Bielawy. Turniej ro-
zegrany zostanie systemem każdy 
z każdym. 

W trakcie imprezy zostanie 
przeprowadzona zbiórka pienię-

dzy dla chorej na nowotwór 30-let-
niej głownianki Katarzyny Cie-
ślak, u której zaledwie 2 tygodnie 
po urodzeniu dziecka wykryto 
chłoniaka Hodgkina (ziarnica zło-
śliwa) w postaci 15-centymetro-
wego guza w śródpiersiu w trze-
cim stopniu zaawansowania. W 
ramach akcji #zapalsiędodziałania 
w całej Polsce przeprowadzane są 
zbiórki pieniędzy dla ciężko cho-
rej matki, a kwoty wpłacane są na 
konto nr 06 1140 2017 0000 4302 
1309 9082 Fundacja Rak'n'Roll. 
Wygraj Życie, wpisując w tytuł 
przelewu: Dla Kaci C. 

Wszystkich kibiców serdecz-
nie zapraszamy, emocji z pewno-
ścią będzie pod dostatkiem. Obec-
ność wielu mieszkańców Głowna 
szczególnie mile widziana, tym 
bardziej, że odbędzie się tak 
piękna akcja. wp

uczestnicy wcześniejszego siatkarskiego turnieju Samorządowców z chęcią wystąpią w Głownie 
ponownie i zagrają najlepiej jak potrafi ą dla ciężko chorej Katarzyny cieślak.

W trakcie 
imprezy zostanie 
przeprowadzona 
zbiórka pieniędzy 
dla chorej na 
nowotwór głownianki.

W
O

Jc
iE

c
h

 P
O

żA
R

Li
K

W
O

Jc
iE

c
h

 P
O

żA
R

Li
K

E
Li

G
iu

S
Z 

Zi
E

Li
ń

S
K

i


